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45 let uspešnega dela Glasbene šole Kamnik 
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Eden izmed stebrov kamniške glasbene kulture 

»Jubilej živega 
človeka.žive usta
nove more biti v 
bistvu samo obra
čun opravljenega 
dela v nekem ob
dobju, samo bi
lanca uspehov in 
neuspehov, samo 
strog in stvaren 
pogled prehojene 
poti in nič manj 
zanesljiv pogled 
naprej,« je na sve
čani akademiji, 
27. novembra, ob 
45-letnici ustano
vitve Glasbene šo
le Kamnik, rav
natelj Janez Krt 
povedal misli ka
mniškega rojaka, 
pesnika in pisate
lja Frana Albreh-
ta.Poudaril je še, 
da glasbena de-

Na slavnostni akademiji ob 45-letnici Glasbene šole Ka
mnik so se srečali nekateri ustvarjalci glasbene kulture v 
Kamniku. Od leve: ravnatelj Glasbene šole Domžale Anton 
Savnik, nekdanja ravnatelja kamniške glasbene šole Franci 
Lipičnik in Stane Habe, predsednik ZKO Kamnik Božo Ma-
tičič in sedanji kamniški ravnatelj Janez Krt so obujali spo
mine na prehojeno pedagoško glasbeno pot. (S. MEJAČ) 

jqvnost ni le ena poglavitnih oblik kultur
nega življenja v prelepem ambientu pod 
Kamniškimi Alpami, temveč ima po za
slugi dveh letošnjih jubilantov I.IRK, ki le
tos praznuje častitljivo 115-letnico, in 
Glasbene šole Kamnik tudi najdaljšo tra
dicijo. Glasbena šola Kamnik je v 45-le-
lih delovanja doživljala vzorne in padce, 
uspehe in neuspehe, žrtvovanje pedagogov, 
kakor tudi ravnateljev in drugih, ki so za
služni, da šola živi in uspešno nadaljuje 
začrtano pot predhodnikov. 

Ravnatelj Janez Krt je prisrčno pozdra
vil nastopajoče in druge učence Glasbene 
šole, nekdanje učence, predsednika Zve
ze slovenskih glasbenih šol Viktorja Za-
dnika, načelnika oddelka za družbene 
dejavnosti občine Kamnik Antonu Kami
na, bivše ravnatelje Glasbene šole Kamnik 
- Francija Lipičnika, njegovega predho
dnika, kije z 12-leti ravnateljevanja zelo 
pripomogel k razvoju te ustanove in Sta
neta Habeta, kije še posebno zaslužen, da 
so se mnogi zgodovinski podatki o Glas-

Nadaljevanje na 6. strani 

Ob bližajočih se božičnih in novoletnih praznikih želimo vsem občanom, bralcem, 
poslovnim partnerjem in sodelavcem Kamniškega občana vse lepo, zdravja, osebnega 
zadovoljstva in še naprej vneto prebiranje našega in vašega časopisa. 

Izdajatelj Kamniškega občana Bistrica d. o. o. in uredniški odbor 

KAMNIČANI! 
Veselo božično in novoletno 
praznovanje, zdravja in jspehov v 
letu 1998, želi 

župan 
TONE SMOLNIKAR 

Občinske svetnice in svetniki voščimo vesele 
božične praznike in želimo veliko sreče 

v prihajajočem letu. 
Obenem čestitamo ob dnevu 

samostojnosti. 

IGOR PODBREŽNIK 
Predsednik Občinskega sveta Občine Kamnik 

Zaključek prve faze plinifikacije 

P l i n že ogreva p r v e dupliške hiše 
Sreda, 26. novembra 1997, bo v zgo

dovini kamniške občine in posebej Du
plice zapisana kot pomemben dan. Te
ga dne so se namreč številni krajani Du
plice skupaj z občinskimi svetniki, žu
panom in predstavniki Adriaplina zbrali 
na vrtu Mlakarjeve gostilne, da bi pro-

MIKLAVŽ V MEKINJAH IN PO KAMNIKU 
Na sam miklavžev večer, 5. decembra, je sv. Miklavž po dobro obiska

nem sprevodu po Kamniku v mekinjskem druš tvenem domu obiskal se 
otroke iz Mekinj in Nevelj. V lepo po miklavževo okrasani dvorani je M i 
klavž obdaroval skoraj 70 otrok, ki so prihiteli tja povečini v spremstvu 
svojih staršev. Prisotni so z. vso pozornostjo že v uvodu sledili nastopom 

V Titanu ustanavljajo novo podjetje 

Boljši poslovni rezultati 
Na prostoru, kjer je danes tovar

na Titan, je I. 1896 češki inženir Špa-
lek začel z obr tn iško proizvodnjo 
pribitnih in vdolbnih ključavnic ter 
nasadil za vrata. Po večkratni zame
njavi lastnikov in vmesnem bankrotu 
je leta 1920 pričela obratovati prva 
kupolna peč za taljenje sive litine, 
dve leti kasneje pa je Titan dobil 
svoje današnje ime. V tovarni so po
stopoma sirili svojo dejavnost, v 60-
tih letih pa dokončno izoblikovali 
proizvodni program, ki obsega pro
izvodnjo ključavnic, proizvodnjo in
stalacij in strojev ter proizvodnjo 
ulitkov iz temprane litine (njihov da
leč najbolj poznan livarski izdelek 
so fitingi). 

Razpad jugoslovanskega trga je 
Titanu prinesel ogromne težave. 
Evropski trg ni sprejel previsokih 

cen, podjetje je 1993. leta zašlo v iz
gube. Z velikim trudom je stekla 
prodaja ključavnic v Nemčiji, kjer 
je bilo takrat zaradi priključitve 
vzhodnega dela mnogo gradbenih 
investicij. Ko pa se je zaradi varče
valnih ukrepov v Nemčiji prodaja 
ključavnic v to državo zmanjšala za 
tri četr t ine, so v Titanu našli nove 
trge v Angliji, Franciji, na Poljskem 
in v Rusiji. Tam dosegajo tudi bolj 
ugodne cene. V celoti se je prodaja 
letos povečala za 25%, na prav ta
ko povečanje prodaje pa računajo 
tudi v letu 1998. 

Livarna je bila letos več kot pol
no zaposlena. Pred meseci je na
mreč znana (a za zdaj še neimeno
vana) švicarska firma prenesla pro-

Nadaljevanje na 2. strani 

Sveti Peter, Sveti Miklavž, angeli in parkeljna. 

angelov ob njihovem odhodu z nebes na zemljo, kasneje tudi prizoru pred 
nebeškimi vrati, ko je nedavno preminula bogata žena svetemu Petru du
hovito neprepričljivo dokazovala njene »kvalitete« za takojšen vstop v raj. 

Miklavža je spremljalo kar pet angelov in dva peklenščka, sam sv. Pe
ter in otroški pevski zborček iz Tunjic. Pravzaprav so bili Tunjičani tisti, 
še posebej ga. Ana Štele in g. župnik Pavle Juhant, katerim gre zahvala za 
tako uspelo mikalvževanje. Miklavžu so bili v veliko pomoč tudi sodelav
ke Karitas iz Nevelj in Mekinj, kot tudi prenekateri izmed, zlasti mladih, 
Mekinjčanov in Nevljanov, po Kamniku pa tudi Ogrinčeva konjska vpre
ga ter policijski redarji. 

Zadnje podobno javno miklavževanje v Mekinjah (tudi v tem domu) je 
bilo davnega leta 1940. Kasneje so bila vse do leta 1990 takšna javna M i -
klavžcvanja prepovedana. V teh 50. letih so se mogli otroci podobno ve
seliti le občasno, samo nekajkrat in še to le na omejeno javnih miklavže-
vanjih v župnišču. 

Odbor za oživljanje starih običajev 
pri K O S K D Vlekinje-Nevlje 

Gorska reševalna služba in reševalci 

Hoja po gorah ni igra na srečo: 

Moste 88 A 

Prodajalna obutve in tekstila 
tel.: 841-029 

9{aj vam bo božič v veselje, 

v -prihajajočem letu pa vam želimo veliko sreče, 

zdravja, osebnih in poslovnih uspehov. 

V s e k u p c e v č a s u o d 2 2 . d o 3 1 . 1 2 . o b d a r i m o 

z 1 0 % b o ž i č n o - n o v o l e t n i m p o p u s t o m ! 

Letošnji čas največjega obiska 
gora je že zdavnaj mimo. Začel se 
je sredi junija z odprtjem planin
skih domov in konča l sredi okto
bra, ko so j i h oskrbniki ponovno 
zaklenili. V razmišljanju velike ve
čine obiskovalcev so oč i tno potem 
tudi gore zanje zaprte in mogo
če celo nezanimive. N a poteh in 
stezah ni več dolgih kolon vedrih 
in utrujenih, glasnih, b r e z b r i ž n i h 
in miru željnih planincev. Skoraj 
nenadoma postane vse mirno, na
ravno, kot davno n e k o č . Podobe 

vrhov so res veličastne v tihi gor
ski samoti. 

Nadaljevanje na 18. strani 

Prva številka Kamniškega 
občana v prihodnjem letu 
bo izšla v četrtek, 15. 
januarja. Članke oddajte do 
srede, 7. januarja; oglase, 
zahvale in obvestila pa do 
torka, 13. januarja. 
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slavili začetek delovanja plinovodnega 
omrežja in ogrevanja z zemeljskim pli
nom tudi v naši občini. Nekaterim in
dustrijskim porabnikom, ki so začeli ze
meljski plin prek primarnega omrežja 
uporabljati že pred nekaj leti, so se se
daj pridružila Se prva gospodinjstva. Po 
zvokih kamniške mestne godbe pod 
vodstvom Francija Lipičnika in nastopu 
kamniških mažoretk je najprej župan 
Tone Smolnikar na kratko opisal dose
danjo pot v pripravah na to veliko na
ložbo, ki bo, ko bo dokončana, vredna 
preko tri četrt milijarde tolarjev. Potem 
ko je dejal, da je bila ta pot, ki so jo 
začeli že njegovi predhodniki, in jo je 
leta 1995 nadaljevalo sedanje občinsko 
vodstvo, težka, je poudaril: »Pomemb
no je, da je v tem projek
tu prevladala stroka. Spo
mnimo se, kako smo ugo
tavljali, ali je dovolj stro
kovnjakov vključenih v iz
vedbo tega projekta. Ver
jamem, da so se sedaj tu
di tisti, ki so mislili druga
če, prepričali, da gre za 
velik in zelo zahteven za
logaj. V tem trenutku, ko 
stojimo pred to baklo, ki 
bo simbolično prižgala 
plin za ves Kamnik, mo
ram poudariti, da je bila 
prva laza, dobrih devet ki
lometrov omrežja, zgraje
na v rekordnem času. Pre
pričan sem, da bo tak po
tek tudi preostalih dveh 
faz v naslednjih letih. Naj 
se zahvalim najprej svetni
kom in svojim sodelavcem 
ter vsem izvajalcem, ki so 
sodelovali pri gradnji tega 
objekta«. 

V imenu investitorja 
Adriaplina d. o. o. Ljubljana 
je spregovoril direktor ing. Alberto Cer-
vetti, ki je zbrane nagovoril v anglešči
ni za kar se je opravičil, vendar mu je 
pri posredovanju njegovih misli v naš je
zik pomagala pomočnica Ingrid Bakše. 
Med drugim je dejal: »Plod našega ne
kajmesečnega sodelovanja z občino Ka
mnik je distribucijsko omrežje, ki smo ga 
letos končali. Pred nami je drug korak, 
prav tako pomemben kol prvi. Ta ko
rak pomeni dobro vzdrževano omrežje, 
dobra oskrba z zemeljskim plinom in do
ber nadzor nad omrežjem. Vedeti mo
rate, da jc vsak meter plinovoda in vsak 
priključek 24 ur na dan nadzorovan. Za
gotovim vam lahko, da bo Adriaplin tu
di v prihodnje sproti reševal vse proble
me, ki se bodo pojavili. 

Zahvaljujem se občinski upravi in 
vodstvu občine za vso pomoč, ki so 
nam jo nudili. Hkrati pa se moram opra
vičiti vsem občanom zaradi motenja živ
ljenja ob izgradnji omrežja. Prepričan 
sem, da ste te neizogibne motnje z ra
zumevanjem sprejeli. Hvala za vašo po
trpežljivost!« 

Dipl. ing. Lojze Babic, odgovorni vod
ja projekta iz IBE, d. d. Ljubljana, ki je 
izvajal nadzor nad izvedbo projekta, je 
med drugim dejal, da jc plinska meril
na postaja na Duplici najmodernejši ob
jekt te vrste v Sloveniji, saj take daljin
sko vodene postaje doslej pri nas še ni 
bilo. Povedal je tudi, da jc bilo poleg 
prek 9100 m omrežja zgrajenih tudi 260 
priključkov, na omrežje pa so vezani tu-

Visoko v jesensko noč je vzplapolala modra plame-
niča, ki jo je prižgal župan Tone Smolnikar, in ta
ko označila tudi nov korak k čistejšemu okolju. 

di vsi stanovanjski bloki. Po njegovem 
je bila to poskusna etapa, čeprav je 
kratko trajala, prihodnje leto bo treba 
zgraditi trikrat toliko omrežja (približ
no 27 km). Ko pa bo končana še tret
ja, zadnja etapa, bo omrežje dolgo 46 
kilometrov, nanj pa bo vezanih preko 
3300 priključkov, prek katerih bo v naše 
hiše priteklo prek sedem milijonov m3 
zemeljskega plina na leto. 

Župan Tone Smolnikar je nato s sve
čanim prižigom plamenice označil za
četek novega obdobja ogrevanja kamni
ških gospodinjstev in s tem tudi nov ko
rak v prizadevanjih za to, da bomo mi 
in naši zanamci dihali čistejši zrak, kot 
smo ga doslej. 

F R A N C SVETELJ 

Vsem občanom želim lepe in doživete 
božične praznike ter 
obilje osebnega miru, zdravja in moči 
za vse dni prihajajočega leta! 

Ob dnevu samostojnosti vsem občanom 
iskreno čestitam! 

Načelnik Upravne enote Kamnik 
MIHA NOVAK 



BESEDA UREDNICE 
Ob koncu leta naj nekaj besed namenim tudi te

mu Časopisu, ki ga ravnokar prebirate. 
S sodelavci iz uredniškega odbora, z zunanjimi 

dopisniki in sploh z vsemi, ki kdaj pa kdaj kaj na
pišejo v časopis, si prizadevamo, da bi vam ponu
dili čim več informacij iz življenja in dela naše ob
čine, občinske uprave in sveta, različnih okolij in 
predelov, društev, organizacij, iz vsakdanjega živ
ljenja. Želimo spregovoriti tudi o ljudeh, ki nas ob
krožajo, o vsakdanjem življenju, o drobnarijah, ki 
nas veselijo in o tistih, ki nas jezijo. 

Saj si ne bom drznila presojati, kako zelo do
bro nam to uspeva, čeprav nimam slabega občut
ka. Kamniški občan ima namreč posebno vlogo in 

Del gradiva, zbranega v kuverti na mizi v 
uradništvu, je že pripravljenega za objavo v novoletoi 
številki 
nalogo, takšna podoba mu priliče, ker pač ni kot 
- novice. S tem seveda ne izrekam vrednostne sodbe, 
pač pa prepričanje, da je prav, da v medijskem pro
storu živijo različni mediji in časopisi z različnimi 
usmeritvami in ciljnimi publikami ter vsebino. Ve
likokrat koga vprašam po oceni tistega, kar obča
nom ponujamo v branje. Prosim za odkrit odgo
vor. In ga tudi dobim - nekaterim niso všeč posa
mezni avtorji, drugim je to zelo dolgčasno, preveč 

pošt i rkano, preveč športa, premalo športa, prema
lo kritičnosti, preveč pisem bralcev... Tako sem se 
prepričala - ponovno - da vsem preprosto ni mo
goče ustreči, zato se je za to neprimerno truditi 
(za povprečen okus je tudi škoda energije, saj se z 
njim mnoge stvari tako zelo zbanalizirajo!). Veči
na pa nam sporoča, da na Občana težko čakajo, da 
ga radi berejo, ker j im tudi kaj pove. 

Rada pa bi še poudarila, da nas lahko opozorite 
na neobdelane teme, nam posredujete vaše predlo
ge, mnenja... Želim pa reči še to: roki in čas med 
eno in drugo izdajo so napeti, dela je veliko in za
to velikokrat kaj opravimo v naglici, tudi članki pri
spejo zadnji hip. Zato se opravičujemo za kakšno 
vsebinsko nerodnost ali jezikovne napake, ki nasta
nejo zato, ker ni časa, da bi isto stvar pregledali 
še tretjič ali le drugič. V tiskarni so doma tudi škrat
je, ki včasih zaradi nagajivosti mešajo črke v bese
di in tako iz dotrajane nastane direktor, iz piro
tehnika piroman, včasih nam premeša stavke, be
sede. 

S 3 milijoni proračunskega denarja, kar pomeni 
12 SIT na izvod Občana, se še naprej zavzeto tru
dimo, da bi vsa gospodinjstva brezplačno dobivala 
našega Kamniškega občana. Ta je z nami že 36. le
to. (Toliko let ima kot urednica). Z njim so živeli 
in ga ustvarjali mnogi, jaz pa se zahvaljujem tistim, 
ki se za Občana trudijo v zadnjem času: članom ure
dniškega odbora Francu Svetelju, ki je z Občanom 
že od prve številke, Stanetu Simšiču, Bojanu Polla
ku, Ver i Mejač, mladim močem Damjanu Hančiču, 
Nataši Jazbinšek, Nataši Hribar. Večina dela in skrbi 
za nemoteno izhajanje Kamniškega občana pa je na 
ramenih izdajatelja Bistrica, d. o. o. - Saše in Vere 
Mejač. Rezultati dela so vidni - vsakih štirinajst dni 
16 strani, večkrat na leto 24 strani v barvnem ti
sku, polnih informacij in zanimivosti. 

Želim si, da bi vam lahko sporočili še marsikaj 
koristnega, nujnega, zanimivega, lepega, tudi kaj kri
tičnega. Najbolj si seveda želim, da bi nas brali. Z 
zanimanjem, za nameček pa še z veseljem. To so 
moje novoletne želje. 

Želim vam topel in lep božič z vašimi družina
mi in prijatelji! Odgovorna urednica 

B R E D A PODBREŽNIK V U K M I R 

V Titanu ustanavljajo novo podjetje 
Boljši poslovni rezultati 
izvodnjo fitingov v Kamnik, titan pa 
ima v najemu njene, sodobnejše 
stroje. Leta 1996 so izdelali 310 ton 
ulitkov mesečno, letos tudi že več 
kot 500 ton na mesec. Delati mo
rajo vse dni v tednu - šele ko bo 
v kratkem stekla nova avtomatska 
oblikovalska (formarska) linija, bo
do spet lahko sprostili sobote in ne
delje. Sodelovanje s Švicarji je pred 
Titan postavilo nove zahteve. Kva
liteta izdelkov mora biti vrhunska, 
pot do tega pa je bila težka in dra
ga, saj so imeli v letu 1996 na ta ra
čun kar 32% stroškov. Zdaj so ti 
stroški v normalnih okvirih, v letu 
1998 jih načrtujejo le še 12 do 15%. 

V Titanu ustrezno posodabljajo tu
di vzporedne dejavnosti, med njimi 
informatiko in pa povezavo v svet, 
kot jo sodobna informatika nudi in 
zagotavlja. 

Kot zagotavlja direktor Titana d. 
d., diplomirani strojni inženir Jože 
Berlec, namenjajo ustreznim delovnim 
pogojem in varstvu okolja posebno 
skrb. Strokovnjakinji - ekologinji vo
dita uresničevanje programa ekološke 
sanacije, ki so ga v letu 1996 izdelali 

skupaj z. republiškim inšpektoratom. 
V načrtu so predvsem odprava pre
velike emisije prahu iz. livarne v oko
lico, zaprtje tokokroga v galvani, iz
boljšanje odzračevanja v prostorih je-
drarne in v pocinkovalnici ter loče
vanje meteornih od drugih voda. Vse 
te sanacijske ukrepe naj bi predvido
ma končali v prihodnjih štirih letih. 

V tovarni je bilo v začetku leto-
šnejga leta 1075 zaposlenih, zdaj jih 
je 1028, od tega v livarni 433. Odpu
ščanja zaposlenih ne poznajo, nekaj 
deset delavk in delavcev se je letos 
upokojilo, zaradi povečanja proizvod
nje v livarni pa jim celo primanjku
je livarjev. Takoj bi jih zaposlili de
set, vendar za to delo v Sloveniji očit
no ni dovolj zanimanja. 

Titan se je leta 1996 olastninil kot 
delniška družba. V lasti notranjih last
nikov je 33% delež, 15% kapitala je 
še rezerviranega za notranji odkup, 
ostale delnice pa so v lasti skladov in 
pooblaščenih investicijskih družb, med 
katerimi je najmočnejša Maxima. 

V teh dneh, 23. decembra, bodo 
delničarji družbe Titan d. d. imeli 
3. sejo skupščine, na kateri bodo 

obravnavali tudi predlog povečanja 
osnovnega kapitala družbe za dobrih 
74 milijonov tolarjev nominalne vre
dnosti kot vložka SKB banke d. d. in 
Nove Ljubljanske banke d. d.. Titanu 
je uspelo dobiti državno garancijo za 
odplačilo svojih dolgov omenjenima 
bankama, ki sta svoje terjatve zdaj 
spremenili v dolgoročne kredite, pri
bližno 20 odstotni del teh sredstev 
(dejansko je to 109 milijonov tolarjev) 
pa namenili za dokapitalizacijo pod
jetja. Na skupščini bodo sprejeli tu
di način pokrivanja izgub iz let 1993 
do 1996 (1304 milijone tolarjev), letos 
pa bo Titan d. d., kot kaže, spet po
sloval brez izgube. 

Eden od ukrepov za izboljšanje re
zultatov poslovanja je tudi reorgani
zacija delniške družbe Titan. Z novim 
letom naj bi začelo poslovati hčerin
sko podjetje Titan Livarna d. o. o. 
Družbenika, ustanovitelja novega pod
jetja, sta Titan s 70% lastninskim de
ležem in že omenjeni švicarski part
ner s 30% lastninskim deležem. No
va družba z omejeno odgovornostjo 
bo nadaljevala z dosedanjo specializi
rano livarsko proizvodnjo, uspeh de
lovanja novega podjetja pa je za se
daj zagotovljen, kajti tuji partner je 
svetovna znamka, vodilna tako po 
svoji kvaliteti kot tudi po doseženih 
prodajnih cenah. B . N . 

N a k r a t k o 
Srečanje na Kostavski planini in v 
Rudniku 

Pripravljena Velika planina vabi na 
smučarsko sezono 

Zveza borcev Kamnik sporoča, da 
bo tudi letos in v začetku nasled
njega leta tradicionalno srečanje 
borcev, aktivistov, mladine in dru
gih občanov na Kostavski planini v 
nedeljo, 21 .12 .1997, ob 10. uri. Sre
čanje bo združeno s kulturnim pro
gramom. 

Z avtobusne postaje Kamnik bo 
odpeljal posebni avtobus ob 7.30, z 

Laz se bo vračal ob 13.30. 
Srečanje pri spomeniku N O B v Ru

dniku bo v soboto, 3. januarja 1998, 
ob 10. uri. V programu bodo sode
lovali: pevski zbor Solidarnost Ka
mnik, učenci osnovne šole Marije 
Vere in govornik iz KS Volčji Po
tok. 

Zveza borcev vljudno vabi, da se 
obeh spominskih prireditev udeleži
te. Srečanje bo ob vsakem vremenu. 

S T A N E S I M Š I Č 

Tudi letos je gospodarska družba 
Velika Planina poskrbela, da boste 
uživali v varni smuki na bližnjem smu
čišču Velika Planina. 

V sanacijo in posodobitev žičniških 
naprav so vložili okoli 20 mio SIT. 
Večji del saniranja so opravili na se-
dežnici ter na vlečnicah Tiha 1 in Tiha 

Komisija za volitve, imenovanja, administrativne zadeve, odlikovanja in 
priznanja 

O B Č I N S K E G A S V E T A O B Č I N E K A M N I K 
vabi posameznike, podjetja, zavode, politične in druge organizacije in 
skupnosti, društva ter organe lokalnih skupnosti, da predlagajo kandi
date za občinska priznanja. 

Priznanja občine Kamnik so: 
- naziv častni občan občine Kamnik, 
- zlato priznanje občine Kamnik, 
- srebrno priznanje občine Kamnik, 
- bronasto priznanje občine Kamnik, 
- spominsko priznanje občine Kamnik. 

Naziv častni občan občine Kamnik se podeljuje posameznikom za nji
hov izjemni prispevek na področ ju gospodarstva, znanosti, umet
nosti, kulture, špor ta in humanitarnih ali drugih dejavnosti, ki imajo 
trajen pomen za razvoj in promocijo občine Kamnik. Naziv lah
ko dobi tudi tuj državljan. 
Zlato priznanje občine Kamnik se podeljuje posameznikom, podjet
jem, zavodom, organizacijam in skupnostim ter d ru š tvom za izre
dno življenjsko delo ali za vrhunske uspehe ali dosežke, ki so po
membni za razvoj in ugled obč ine Kamnik. 
Srebrno priznanje občine Kamnik se podeljuje posameznikom, pod
jetjem, zavodom, organizacijam in skupnostim ter d ruš tvom za zelo 
pomembne dosežke v zadnjem obdobju in kot spodbudo za na
daljnje ustvarjalno delo. 
Bronasto priznanje občine Kamnik se podeljuje podjetjem, zavodom, 
organizacijam in skupnostim ter d ru š tvom za enkratne uspehe v 
zadnjem obdobju in kot spodbuda za nadaljnje ustvarjalno delo. 
Spominsko priznanje občine Kamnik se podeljuje vidnim znanstve
nim, kulturnim, špo r tn im in drugim javnim delavcem, ki obiščejo 
Kamnik. 
Pisne predloge sprejema Komisija za volitve, imenovanja, admini
strativne zadeve, odlikovanja in priznanja Občinskega sveta obči
ne Kamnik, Glavni trg 24, do vključno 20. 1. 1998 in morajo vse
bovati: 
- osebne podatke predlaganega kandidata (ime, priimek, datum in 
kraj rojstva, kraj stalnega prebivališča, zaposlitev) ali naziv in se
dež organizacije, skupnosti, zavoda..., 
- za katero priznanje se predlaga in kratko utemeljitev, 
- obraz lož i tev predloga, 
- ime in naslov predlagatelja. 

2, ki bodo delovale z nekoliko večjo 
zmogljivostjo. 

Z ugodno smuko so smučarji za
čeli prejšnji vikend 12.12.1997, sezona 

pa se začne 19. 12. 1997. Do uradne ot
voritve sezone so veljale promocijske 
cene, in sicer za otroke je znašala 
dnevna karta 1000 SIT, za odrasle pa 
1400 SIT. V tem terminu so obratovale 
sedežnica ter vlečnici Puma in JurCek. 
smučanje pa je bilo nadvse prijetno 
po 40-90 cm debeli snežni odeji. 

Cena smučarskih 
kart v sezoni je najni
žja v Sloveniji, saj dvi
ga cen smučarskih sto
ritev na Veliki Planini 
v primerjavi s prejšnjo 
sezono ni bilo. 

Tudi letos so na vo
ljo tako sezonske kot 
letne karte in popusti 
za dijake, študente in 
upokojence. V ponud
bo pa imajo vključen 
tudi paket smučanje in 
kosilo, ki stane le 
3000 SIT. Kosilo vam 
ponudijo v gostišču Ši-
mnpvec in v Domžal
skem domu, računajo 
pigtudi na sodelovanje 
dyjgih gostincev na 
Vejiki Planini. 

Jlbrej, Velika Planina 
vam v smučarski sezo

ni ponuja ugodno smuko, varne žič-
niške naprave ter obilo zabave v neo
krnjeni naravi Kamniških Alp. 

V E S N A C V E K 

jenčkov, otrok in odraslih v času 
krutega nasilja nad našo domovino. 
Gospa knjižničarka je z ljubeznivo 
sproščenim naglasom vodila predsta
vitev. Skrbno izbrani odlomki iz 
knjige, ki j ih je bral gospod Tone 
Ftičar, so nas v mislih popeljali v 
čas, ko smo to doživljali. 

Gospod Božo Matičič nam je na 
harmoniko zaigral nekaj lepih 
skladb. 

Hvala vsem. 
R O Z K A L A V R I N C 

interniranka koncentracijskega 
taborišča Ravensbruck 

Gledališka skupina ŠCRM 

Kamniški občan - Ustanovitelj Občina Kamnik, izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, 
Ljubljanska 3/a, direktorica Saša Mejač, occ. Ureja uredniški odbor. Odgovorna 
urednica in lektorica Breda Podbrežnik-Vukmir. Strokovna sodelavka Vera Mejać. 
Tehnični urednik Franci Vidic. Na podlagi zakona o PD in mnenja Ministrstva za 
kulturo sodi Časopis med proizvode informativne narave, za katere se plačuje 5% 
davek. Kamniški občan izhaja dvakrat mesečno v nakladi 11.200 izvodov in ga 
prejemajo vsa gospodinjstva brezplačno. Naslov uredništva: Kamnik, Glavni trg 24 
(občina), tel/fax: 831-311. Žiro račun: Bistrica, d.o.o., 50140-603-53872. Rokopisov in 
fotografij ne vračamo. Tisk Delo - Tisk časopisov in revij d.d. Ljubljana. 

Krvodajalska akcija v januarju 1998 
Območna organizacija Rdečega križa Kamnik organizira redno krvodajalsko 

akcijo, ki bo na Zavodu za transfuzijo krvi v Ljubljani. Krvodajalska akcija bo 
5. in 6. ter 20. januarja 1998. 

Za vse krvodajalce bo organiziran prevoz z avtobusi po naslednjem progra
mu, ustavljali pa bodo na vseh vmesnih avtobusnih postajališčih: 

Ponedeljek, 5.1.1998 
Odhod ob 6. uri: iz Golic do Kamnika in Duplice 
ob 8. uri: iz Kamnika do Duplice 
ob 10. uri: Kamnik. Duplica, Križ, Moste in Komenda 
Torek, 6.1.1998 
Odhod ob 6. uri: Črna - pri Logarju, do Kamnika, v Tunjice in do Duplice 
ob 8. uri: iz Kamnika, do Duplice 
ob 10. uri: Kamnik, Duplica, Križ, Moste in Komenda 
Torek, 20.1.1998 
Odhod ob 6. uri: iz Golic do Kamnika in Duplice 
ob 8. uri: Crna pri Logarju do Kamnika, nato v Tunjice in do Duplice 
ob 10. uri: Kamnik, Duplica, Križ, Moste in Komenda. 
Po odvzemu krvi bodo avtobusi vozili krvodajalce nazaj do izhodiščne po

staje. 
Rdeči križ Kamnik vljudno vabi občane, da se krvodajalske akcije udeležijo 

v čim večjem številu. 
Območna organizacija Rdečega križa Kamnik se iskreno zahvaljuje za hu

manost vsem krvodajalcem, organizatorjem, darovalcem materialne pomoči in 
vsem, ki so omogočili, da je bilo poslanstvo RK tako uspešno. Vsem želi SREČNO 
IN ZDRAVJA POLNO N O V O LETO 1998. j . S T A N E S I M Š I Č 

Predstavitev knjige Stanislave Završnik 
V sklopu Kamniških večerov je 

bila v Matični knjižnici v Kamniku 
predstavitev knjige Stanislave Zavr

šnik Dokler živimo, nasi spomini ne mo
rejo umreti. 

Knjiga je razodetje trpljenja do-

V sredo, 3. decembra 1997, smo dijaki gledališke skupine ŠCRM pod vod
stvom naše mentorice, prof. Marje Kodre, pripravili literarni večer SRE
DI Z E M L J E STOJIM. Na njem smo recitirali obredne, lovske, ljubezen
ske in druge pesmi književnosti tretjega sveta. Recitacije smo združili z 
ritmi bobnov in piščali. Poleg glasbe so k ustreznemu vzdušju prispevali 
tudi diapozitivi iz življenja ljudstev, ki j ih po njihovi poeziji nikakor ne 
moremo uvrščati med primitivna. Vsi , ki ste zamudili naš literarni večer 
in bi si ga radi ogledali, ste povabljeni nad Kavarno Veronika, kjer bo naš 
naslednji nastop. M A R K O B U R J A 

/• * 
Komenda - kabelsko omrežje 
Zavod je ustanovljen 

Kot je bilo napovedno, smo v Komendi za kabelsko komunikacijski sistem 
ustanovili zavod, ki bo vodil izgradnjo kabelskega televizijskega omrežja na 
področju krajevnih skupnosti Komenda, Moste in Križ. Ustanovnega zbora 
ustanoviteljev se je udeležilo preko 100 naročnikov, bodočih uporabnikov ka
belsko komunikacijskega sistema, in zainteresirana javnost. 

S pomočjo projektanta sistema ing. Mirana Dovča so bila v daljšem raz
govoru pojasnjena tehnična in vsebinska vprašanja, ki so se nanašala na sklep 
o ustanovitvi zavoda in na pogodbo za priključek v kabelsko razdelilni sistem 
Komenda-Moste-Križ. Ob tem je bila jasno postavljena zahteva, da se poja
snijo nekatera določila pogodbe, le v sami razpravi je bilo povedano, da so 
skupni prostori v večstanovanjskih objektih (stanovanjski zakon) in da to ni
so »skupni prostori* v individualnem stanovanjskem objektu. Kaj vključuje pa
ket 25 TVprogramov? Paket in vsebino paketa ni določila koordinacija, am
pak ga bo določil na ustanovnem zboru imenovan svet zavoda (v pojasnilu je 
bilo povedano, da bodo znotraj tega paketa vsi do sedaj vidni zemeljski pro
grami, poleg tega pa se trije, hrvaški in dva lokalna programa - Impulz, Te-
leTV). Vzdrževalca sistema bo svet zavoda izbral na podlagi javnega razpisa 
in mu bo dodeljena koncesija za opravljanje vzdrževalnih del. Naročnina vse
buje stroške za vzdrževanje in plačilo avtorskih pravic. 

Zbor ustanoviteljev zavoda je sprejel sklep, da velja cena 73.600 SIT za in
dividualno stanovanjsko hišo za 2 TV sprejemnika do 31. 12. 1997, da se 
po tem datumu do 1. 3. 1998 uporablja za 15% višja cena, potem pa bo ce
no priključka določal svet zavoda. 

Zbor je v nadaljevanju sprejel sklep o ustanovitvi Zavoda KKS (kabelsko 
komunikacijski sistem) Komenda-Moste-Križ, s katerim smo imenovali tudi 
prvega direktorja zavoda. To je postal Boris Kermavnar iz Komende. Imeno
van je bil svet zavoda v sestavi: Franc Omerzu in Peter Peterlin iz KS Križ, Miro 
Kepic, Vido Koritnik, Zdenko Nemec-m Tone Spenko iz KS Moste in Tomaž 
Drolec, Ljubo Koritnik, Branko Krničnik in Janez Luštrek iz KS Komenda. 
Z imenovanjem sveta je prenehala delovati koordinacija, ki smo jo sestavljali 
vsi trije predsedniki svetov KS in občinska svetnika Pavle Ocepek (nadzorni po 
prvi sklenjeni pogodbi) in Stane Zarnik (koordinator). 

Vsi prisotni, ki so vplačali celotni znesek za priključek, so se po zaključku 
zbora lahko vpisali v seznam ustanoviteljev. STANE ZARNIK 



Kamniški OBČAN O B Č I N S K I S V E T - Ž U P A N 18. d e c e m b e r 1997 3 

Z zadnje letošnje seje občinskega sveta 

P r i h o d n j e l e t o p r e n o v a 

p r o s t o r s k i h a k t o v 

K a m n i č a n o m ob vstopu v leto 1998! 

Zadnjo letošnjo sejo občinskega 
sveta, 17. decembra (bila je 3 1 . po 
vrsti), vodi la sta j o predsednik 
Igor Podbrežn ik in podpredsednik 
A n t o n Hočevar , so svetniki name
nili obravnavi 12 t o č k dnevnega 
reda. Po dokaj obširni razpravi so 
najprej, č e p r a v z nekaj pomisle
ki , sprejeli Pravilnik o sofinancira
nju špor tn ih dejavnosti v občini K a 
mnik. Največ razprav in amand
majev se je sukalo okrog meril, ki 
naj bi bila po mnenju nekaterih 
presplošna, in okrog tega. kdo naj 
bi pripravljal predloge za delitev 
sredstev: o b č i n s k i oddelek za 
d r u ž b e n e dejavnosti, vodstvo ob
činske špo r tne zveze ali neka dru
ga s trokovna služba. K o n č n o so 
pristal i na slednji. P rav i ln ik so 
sprejeli, č e p r a v nekateri s t ežavo 
in pr ipombami , da je bolje tak, 
kot je, kot pa da ga sploh ne bi 
imeli . 

Predlog odloka o razglasitvi I r-
šu l inskega samostana Mekin je za 
ku l tu rn i spomenik jc prav tako 
razgibal svetnike, ki so zameri l i 
Zavodu za varstvo naravne in kul
turne dediš ine iz Kranja in župa
nu, da nista upoš teva la razprave 
svetnikov ob osnutku odloka, ki 
se je tedaj večinsko zavzemala za 
zavarovanje samo ožjega o b m o č 
ja samostana. Po enotirnem odmo
ru, potem ko so se predstavniki 
sve tn i šk ih skupin (svetniki L D S , 
S K D in S D S so imeli že v ložene 
ustrezne amandmaje) s predstav
n ik i zavoda in o b č i n s k e uprave 
dogovori l i o izločitvi predvidene
ga širšega varovanega o b m o č j a iz 
predloga odloka, je obč insk i svet 
z več ino glasov odlok sprejel. 

Z nekaj dopolni tvami so svet
niki sprejeli tudi okvi rn i program 
dela občinskega sveta za leto 1998. 

Zaradi spremenjene zakonoda
je in pobud za in teres i ranih so 
svetniki po hitrem postopku spre
jeli program za pripravo sprememb 
in dopolnitev prostorskih sestavin 
do lgo ročnega in s r edn je ročnega 
d ružbenega plana občine Kamnik . 
Oddelek za okolje in prostor bo 
pozval vse zainteresirane, da po
sredujejo svoje predloge za spre
membe v zvez i z rabo in ureja
njem prostora. Po javni razgrnit
vi i n javni obravnavi predloga 
sprememb bo o b č i n s k i svet na 
pomladanskem zasedanju sprejel 
ustrezen odlok. 

S tremi osnutki odlokov so se 
svetniki nato lot i l i sprememb ve
ljavnih odlokov: o gospodarskih 
javnih s lužbah, o organizaciji in 
de lovnem p o d r o č j u o b č i n s k e 
uprave in o ureditvi cestnega pro
meta. Odlok o gospodarskih javnih 
s lužbah je treba spremeniti zara
di novega zakona o stavbnih zem
ljiščih, ki do loča gospodarjenje s 
stavbnimi zemljišči kot obvezno 

gospodarsko javno službo. 
Tudi odlok o organizaciji in de

lovnem področju obč inske uprave 
je treba spremeniti zaradi spreme
njenih zakonov o lokalni samo
upravi , o urejanju naselij in o 
stavbnih zemljiščih. V razpravi so 
svetniki dali več pr ipomb v zve
zi s pridobivanjem lokacijske do
kumentacije, smotrnostjo nadalj
njega obstoja zavoda za urbani
s t i čno nač r tovan je , s potrebo po 
ureditvi službe za gospodarjenje s 
stanovanjskim denarjem in podob
no. S takimi in podobn imi p r i 
pombami so svetn ik i osnutek 
odloka sprejeli. 

Spremembe od loka o ureditvi 
cestnega prometa so nameravali 
svetniki obravnavali že na prejš
nji seji, vendar j i m je zmanjkalo 
časa . K osnutku od loka , k i po 
mnenju svetn ikov še vedno ne 
obravnava ureditve prometa na 
o b m o č j u celotne o b č i n e , je imel 
največ konkretnih pripomb Janez 
Repanšck, tudi kot predsednik K S 
K a m n i k Center . M e d drugim jc 
menil, da bi bilo za tranzitni pro
met treba zapreti tudi Trg svobo
de in Japljevo ulico, dalje urediti 
parkirišče samo za stanovalce Šut-
ne (ob kavarni), urediti dodatna 
parkirišča za obiskovalec Šut ne na 
severu in na jugu mestnega jedra 
in podobno. Zanimiv je bil tudi 
predlog Rudija M e r š a k a , naj bi 
parkirišča ob občinski stavbi in za 
samostanom namenili samo obi 
skovalcem središča mesta (občina, 
sodišče, banke itd.), občinski usluž
benci pa naj bi parkirali kje drug
je. 

Ko t dolg s prejšnje seje j i m je 
ostalo tudi poroči lo o izvedbi dru
gega mednarodnega Bienala akva
rela v K a m n i k u , o katerem smo 
o b š i r n e j e p o r o č a l i že zadn j ič . 
Marjeta Humar, predsednica od
bora za d r u ž b e n e dejavnosti je 
predstavila ugotovitve s pogovo
ra o tem bienalu, katerega glav
na ugotovitev jc bila, naj bi to 
edino mednarodno pr i redi tev v 
K a m n i k u obdrža l i , seveda z dolo
čenimi spremembami pri njeni iz
vedbi. Ć e bomo še to ukini l i , bo 
po njenem Kamnik kmalu postal 
mala vas. Drugi pa so bili mnenja, 
da je to za Kamnik predrago, ni 
pa denarja za nadaljevanje zače 
tega Montmatra na Šutni, za kme
tijstvo i td. K e r se zaradi pozne 
ure niso mogli odloči t i o usodi te 
prireditve, so to prepustili za na
slednjo sejo v novem letu. Z a 
obravnavo odloka o gospodarjenju 
s stavbnimi zemljišči je ž u p a n 
predlagal hitri postopek zaradi te
ga, ker z 31. decembrom 1997 pre
nehajo dosedanji skladi stavbnih 
zemljišč, njihove naloge pa bodo 
prevzele lokalne gospodarske jav
ne službe oziroma tako imenovani 

B O Ž I Č N O N O V O L E T N I 

P R O G R A M P R I R E D I T E V 

N A G L A V N E M T R G U V K A M N I K U 

S T O J N I Č N A P R O D A J A B O Ž I Č N O - N O V O L E T N E G A S E J M A 
- od ponedeljka, 22. decembra, do srede, 31. decembra 1997 
- vsak dan d 10. do 20. ure 
- LOKACIJA: Glavni trg in Šu tna 

P R O G R A M Z A O T R O K E 

SREDA 24. d e c e m b r a 1997, o d 15. d o 16.30 
- OTROŠKI BOLŠJI TRG 
- LIKOVNE DELAVNICE (pišemo želje, izdelujemo okraske za 

smrečico, izdelujemo figure iz snega...) 
- LEPOTILNICA 
Izvedba: Helena Sterle 
ob 16.30 
- GLASBENA DELAVNICA (ga. Aparnik - skupina pevcev z inštrumenti) 
- PRESENEČENJE VEČERA: zmaj, bobnar, bakle. Izvedba: Moj Aron 
- PLESNA DELAVNICA (ga. Mateja Juvan) 
o b 17.30 
- OBISK BOŽIČKA SOBOTA 27. decembra , o b 11 url 
- IGRICA: KLJUKEC IN PAVLIHA. Izvedba: Unikat 
ob 17. uri 
- OBISK DEDKA MRAZA S SPREMSTVOM 
N E D E L J A , 26 decembra , o b 17. url 
- ZAPOJMO Z DEDKOM MRAZOM. Izvedba: Triangel 
PONEDELJEK, 29. decembra, In TOREK, 30. decembra 1997, ob 17. uri 
- SLIKANJE IN POGOVOR Z DEDKOM MRAZOM 

SILVESTROVANJE NA GLAVNEM TRGU OB 21.30 Z 
ANSAMBLOM SVETLIN 

VLJUDNO VABLJENI! 

OBČINA KAMNIK 

režijski obrati v okv i ru obč in ske 
uprave. N a seji pa je tajnik obč i 
ne Ivo Pristovnik v imenu predla
gatelja predlagal umik te t o č k e , 
ker da bo to p o d r o č j e urejeno v 
spremembi od loka o o b č i n s k i 
upravi , vendar svet njegovega 
predloga ni sprejel. V i n k o Ovi jač 
dosedanji predsednik U O sklada je 
med drugim predlagal, naj bi do 
imenovanja komisije za gospodar
jenje s stavbnimi zemljišči sedanji 
upravni odbor sklada opravl ja l 
njene naloge. 

Volitve in imenovanja 
V svet Šolskega centra Rudolfa 

M a i s t r a Kamnik jc kot predstav
nico obč ine Kamnik občinski svet 
imenoval dr. Pavlo M i z o r i Oblak . 

Zadnjo le tošnjo sejo so kamni
ški obč in sk i svetniki nameravali 
zaključiti s poročilom o uresničeva
nju sklepov obč inskega sveta in z 
vprašanji in pobudami, vendar so ti 
dve zadevi zaradi odsotnosti žu
pana, p o d ž u p a n o v in predstavni
kov uprave preložil i na naslednjo 
sejo. 

O b zakl jučku letošnjih zasedanj 
pa so, seveda kar med odmorom, 
tudi nazdravili novemu letu, v ka
terem se bo iztekel njihov štirilet
ni mandat. Ž u p a n Tone Smolnikar 
in predsednik o b č i n s k e g a sveta 
Igor Podbrežn ik pa sla se svetni
kom zahvalila za njihovo delo v 
i z t eka jočem se letu in j i m zaže
lela s r e č n e in vesele bož ične ter 
novoletne praznike. 

F R A N C S V E T E I J 

Hi t ro so minila leta, ko sem po 
volitvah za župana začel z delom 
kot prvi č lovek kamniške obč ine . 
Ta hitrost je prisotna vsak dan, 
želja in idej naših Kamničanov ne 
zmanjka. M o r d a jc prav tako, saj 
bi bil umirjen življenjski in delov
ni utr ip znak, da se n ič ne do
gaja, da smo obstali na mestu, da 
ne žel imo sprememb. K o se ozre
mo na to obdobje, lahko oceni
mo, da smo vendarle u resn ič i l i 
marsikatero željo in idejo, č ep rav 
mnogi s k r i t i čn im o č e s o m opo
zarjajo, da bi lahko naredil i še 
več. Toda p r e p r i č a n sem, da vse
ga naenkrat ne moremo postoriti, 
vse ni v naših rokah, še manj, ves 
denar, s katerim razpolagamo, do
bivamo iz skrbno zaklenjene re
publ iške blaganje. 

Le to 1997 lahko ocenimo kot 
leto največj ih investici jskih vla
ganj v zadnj ih t reh le t ih . Na j 
omenimo le kanalizacijo Podgor
je, ki je tik pred d o k o n č a n j e m , 
gradnja kanalizacije v Šmarc i te
če po načr t ih . Desetine novih k i 
lometrov asfaltiranih cest povezu
je naše vasi, tudi pr i vodovodnih 
o m r e ž j i h smo s tor i l i korak na
prej. Največji zalogaj, ki jc potre
boval poleg f inančnih sredstev tu
di obi lo strokovnega dela, je za
gotovo obnova ceste s k o z i T u 
hinjsko dol ino, tu je rondo Pod
gorje, ki nam ga mnogi zavidajo, 
še posebej prebivalci Most , ki ni
so znali združ i t i moč i , da bi do
k o n č n o rešili p rob lem prometa 
skoz i Moste. 9,3 km plinovodne
ga omrež ja že oskrbuje prve upo
rabnike na Dup l i c i , s podobnim 
tempom bomo plinifikacijo nada
ljevali tudi v p r ihodnjem letu. 
Obnovljena sta vrtca v K a m n i k u 
i n na Dupl i c i , žal šo lsk im objek
tom nismo namenili veliko denar

ja, saj še vedno p l a č u j e m o nalož
bo v OŠ Š m a r t n o . V teh dneh de
lavci Telekoma pr ikl jučujejo zad
nje telefonske priključke prebival
cem v Tuhinjski dol in i , zato sem 
prep r i čan , da lahko del imo zado-

voljstvo z vsemi, k i j i m telefoni 
že zvonijo. 

T o je le nekaj najbolj v idnih , 
konkretnih dosežkov, ob številnih 
drugih, za katere je potrebno ve
l iko strokovnega in tudi pol i t ič 
nega dela vse ž u p a n o v e ekipe. In 
če smo že pri usmeritvah za le
to I998, potem ne smem pozabiti 
že izdelanih idejnih n a č r t o v za 
obnovo kulturnega doma. G r a d 
beni odbor, ki ga vodim, se je že 
sestal na prvi seji in določi l vse
binska, f inančna in terminska i z 
h o d i š č a za obnovo tega prepo-
trebnega kulturnega hrama. Priča
kujemo, da bomo v prihodnjem 
letu opravili vsa zahtevna gradbe

na dela, v naslednjih letih pa na
ložbo tudi zaključili . Treba pa je 
reči , da v tem trenutku še nima
mo zagotovljenega denarja za ce
lotno na ložbo , saj je po prvi oce
ni vredna okol i 5 do 6 mio D E M . 

P r e p r i č a n pa sem, da nam bo
do pri trdil i zlasti o b č a n i mesta in 
širše okolice, da smo v minulih le
tih premalo pozornosti namenjali 
prav njim. T o pa ne pomeni, da 
ku l tu rn i d o m ne bo namenjen 
vsem K a m n i č a n o m in tudi drugim 
obiskovalcem. 

V teh dneh že ob l i ku j emo 
osnutek p r o r a č u n a za leto 
I998. Ponovno se s r eču jemo s š te
v i l n i m i že l j ami l judi , kra jevnih 
skupnosti in drugih porabnikov 
o b č i n s k e g a p r o r a č u n a . V s e h ne 
bomo mogl i u r e s n i č i t i . D r ž a v a 
strogo odmerja namenski denar 
po kriterijih, za katere sodimo, da 
j i h bo potrebno dodelati in na ta 
nač in zagotoviti več denarja lo
kalnim skupnostim. T o d a dejstvo 
so š tevi lke in vrednosti, k i odgo
varjajo na naša razmišl janja , mi 
pa se moramo žal v o k v i r u teh 
m o ž n o s t i prilagajati in upoš t eva 
ti prioritetne naloge. T o pa seve
da ne pomeni, da bomo upočasni
li korak, ampak bomo tako kot 
doslej skušali č imbol j približati že
lje in m o ž n o s t i vseh. Z a Kamnik 
in K a m n i č a n e se bomo trudi l i še 
naprej naše mesto in o b č i n o uvr
stiti med tiste, k i znajo kljub ma
lo denarja z z d r u ž e n i m i m o č m i 
ustvariti vel iko. 

O b tej p r i ložnos t i že l im vsem 
o b č a n o m veliko ustvarjalnega po
leta, zdravja in zadovoljstva v le
tu, k i prihaja, še prej pa vesele 
b o ž i č n e in novoletne praznike. 

Vaš ž u p a n 

T O N E S M O L N I K A R 

Pogovor z Jožetom Ivkovičem, komandirjem kamniške policijske postaje 

V s a k d a n n a j m a n j e n a p r o m e t n a n e s r e č a 
Skoraj ne mine dan, da ne bi slišali zavijajoče sirene policijskega av

tomobila, ki hiti na kraj nesreče, pa naj bo to prometna ali naravna ne
sreča ali kak drug dogodek, ki ogroža varnost občanov in premoženja. 
Da bi za nase bralce kaj več zvedeli o dogajanjih, pomembnih za našo 
varnost in o delu naše policijske postaje v letošnjem letu, smo se pred 
koncem leta napotili k inšpektorju Jožetu Ivkoviču, ki je pred dobrim le
tom prevzel vodstvo kamniških policistov. 

>bravnavi. Trenutno je raziskanih B i nam lahko najprej na kratko 
predstavili stanje na področju promet
ne varnosti. 

V enajstih mesecih so naši poli
cisti obravnavali 450 prometnih ne
sreč, od tega so bile štiri nesreče žiti 
s smrtnim izidom, v njih pa je umrlo 
pet ljudi. To je enako lanskemu šte
vilu. Poškodovanih jc bilo 116 (lani 
107) ljudi, od tega 20 huje. 

N a področ ju varnosti cestnega 
prometa smo opravili 5329 ukrepov. 

54,7% kaznivih dejanj, kar pomeni 
kak odstotek več kol lani. 

Se je položaj na področju javnega 
reda in miru v primerjavi z lanskim 
letom kaj spremenil? 

Skupiij smo ugotovili 532 kršitev, 
za kar smo predali predloge sodni
ku za prekrške. Kršitelji so bili v 
glavnem pod vplivom alkohola. Več
j i porast pa smo zabeležili pri kr
šitvah zakona o tujcih. To tudi za-

Jože Ivkovič, komandir kamniške policijske postaje, je večji del svojega de
lovnega dne s policisti na terenu. 

na vsako prometno nesrečo (upošte
vajoč tudi tiste na parkirnih prosto
rih) smo torej izvedli prek II ukre
pov. 

Kakšne vrste pa so bili vaši ukrepi? 
Dali smo 1454 predlogov za po

stopek pri sodniku za prekrške, na 
kraju prekrška pa smo izrekli samo 
3539 mandatnih kazni. Vsekakor je 
omembe vreden podatek, da smo 
odkrili 438 vinjenih voznikov, kar je 
20 več kot lani. 

Kakšno pa je stanje na področju od
krivanja kaznivih dejanj? 

V le tošnjem letu smo doslej 
obravnavali 535 kaznivih dejanj. V 
glavnem so to premoženjski delik
ti, kot so tatvine, vlomne tatvine, go
ljufije, med slednjimi se v zadnjem 
času pojavljajo tudi poslovne golju
fije. 

Od tega smo raziskali 293 kazni
vih dejanj, nekaj pa j ih je še v 

radi tega, ker smo temu vprašanju 
posvetili večjo pozornost. 

Kakšen pa je odziv občanov na po
stopke policistov v zvezi z ugotavlja
njem prekrškov in kaznivih dejanj. So 
nekatere pripombe v javnosti glede 
ravnanja nekaterih policistov uteme
ljene ali ne? 

Žal moram povedati, da smo ime
li enajst pr i tožb na postopek poli
cistov naše enote, vendar če to pri
merjamo s številom obravnavanih 
primerov, pride 0,19 pritožbe na en 
postopek. Od enajstih pr i tožb sta 
bili dve utemeljeni, za kar jc bil zo
per delavce izveden disciplinski po
stopek in so bili tudi disciplinsko 
kaznovani. Te pritožbe se v glavnem 
nanašajo na postopke v zvezi s pre
krški v cestnem prometu. V glav
nem so posamezniki s tem želeli za-
vleči postopke ali drugače: želeli so 
izvajati pritisk na nas, da zaradi le

ga ne bi ukrepali. Ena pritožba pa 
se je nanašala na uporabo prisilnih 
sredstev (primer, ki je bil obravna
van v Stranjskih novicah), vendar je 
bilo po preverjanju ugotovljeno, da 
so policisti ravnali v skladu z zako
nom. Ustrezen odgovor je dala 
U N Z Ljubljana in je bil objavljen v 
istem časopisu. 

Včasih tako pisanje naredi več 
škode kot pa koristi. M i smo se z 
vsakim pripravljeni pogovarjati, vsa
kemu dati informacije, seveda ko 
so že preverjene, prej pa ne. Zato 
v omenjenem primeru moj pomoč
nik ni dal novinarju takoj informa
cije, ko jo je ta zahteval. Povem lah
ko tudi to, da se tista dva občana, 
ki sta mu dala take podatke, sploh 
nista uradno pritožila. 

Kako bi nasploh ocenili razmere na 
področju varnosti v naši občini? 

Upoštevajoč število kaznivih de
janj, prekrškov in izvedenih ukre
pov v zvezi s tem, lahko rečem, da 
so trenutno varnostne razmere do
kaj ugodne ozi roma zadovoljive. 
Moram pa povedati, tla smo v zad
njem času priča pogostejšemu nasil-
niškemu obnašanju, na primer van
dalizmu mladoletnikov. Ravno v pe
tek smo obravnavali nek rop mla
doletnikov, vendar smo storilce hi
tro odkrili . Šlo jc za 9000 tolarjev. 
V glavnem gre za medsebojno izsi
ljevanje mladoletnikov. 

Po šolah se pojavljajo tatvine co
pat itd. Vodstva smo opozoril i na 
doslednejše zaklepanje garderobnih 
prostorov. 

Letos smo dali velik poudarek 
varstvu šolskih otrok na poti v šo
lo in domov. Imeli smo več preven
tivnih predavanj po šolah in preven
tivnih varnostnih akcij. 

Kako ocenjujete vpliv predvidenega 
večjega prometa skozi Tuhinjsko do
lino in Kamnik proti Mostam na pro
metno varnost? A l i ste na to priprav
ljeni? 

Kar se t iče težkega tovornega 
prometa, je ta omejen na osno 
obremenitev osem ton. Postavljeni 
so tudi ustrezni prometni znaki. Le
tos poleti smo več težjih vozil na
potili na tehtnico in smo ugotovili. 

da so preobremenjena. Zato smo 
zoper voznike in odgovorne osebe 
podali predloge sodniku za prekr
ške. O tem smo obvestili tudi Direk
cijo za ceste, ki ukrepa še po svoji 
plati. 

Glede osebnega prometa pa smo 
v sredo, če t r tek in petek od 11. do 
22. ure, ko je promet najbolj zgo
ščen, organizirali še eno dodatno pa
truljo za nadzor prometa od Dupli
ce do občinske meje pri Motniku. 
Ukrepov na tem območju smo že 
kar dosti izvedli, vendar je treba 
upoštevati , da patrulja ne more bi
ti istočasno na celi trasi, lahko je 
trenutno v Kamniku, v Motniku pa 
pride do nesreče. V glavnem pa pri
haja do nesreč zaradi prevelike hi
trosti. 

Zato se sedaj dogovarjamo z ob
čino, da bi nam pomagala pri naku
pu lastnega radarja, z njim bi lah
ko dnevno nadzorovali hitrost mo
tornih vozil, ne pa le sedemkrat na 
mesec kot doslej. 

Oktobra je poteklo eno leto vašega 
službovanja na kamniški policijski po
staji. Kaj lahko rečete o vašem sode
lovanju / organi občine Kamnik in kaj 
bi bilo vaše sporočilo občanom pred 
novim letom? 

Moram reči, da je naše sodelova
nje z občinskim vodstvom dobro. Se 
posebno s komisijo za vzgojo in 
varnost v cestnem prometu. Podob
no ocenjujem tudi odnose med na
šimi policisti in občani, morda bi bili 
lahko še boljši. Vsakega občana sem 
pripravljen sprejeti na pogovor, če 
ima za to tehten razlog. Želim si še ), 
več sodelovanja in pravilen odnos 
do policistov. Zagotavljam, da bodo ' 
tudi policisti imeli korekten odnos 
in da bodo tudi v bodoče pri svo
jem delu dosledno spoštovali zakon. 
Ker se bližajo prazniki, ob katerih 
bodo verjetno spet pokale petar
de, bi posebej priporočil občanom, 
še posebej s taršem, da opozori jo 
svoje otroke na nevarnosti pri upo
rabi raket in petard in na vso po
trebno previdnost, še posebej na 
javnih mestih. 

F R A N C S V E T E L ! 

D R U Š T V O S L A D K O R N I H B O L N I K O V K A M N I K 

V O Š Č I P R I J E T N E P R A Z N I K E I N Ž E L I 

Z D R A V J A P O L N O N O V O L E T O 1 9 9 8 . 

Naše prvo srečanje v prihodnjem letu bo v sredo, 
7. januarja, ob 17. uri v lovski sobi restavracije 
Planinka. 



Obvoznica - obljubljena za oktober 1998 

V motniški krajevni skupnosti 

Krajevna skupnost M o t n i k so
di med manjše v obč in i Kamnik . 
Šteje nekaj nad 360 prebivalcev, 
ki živijo in delajo v krajih: M o t 
nik, Mala Ravan, Zajasovnik, L o 
ka, Brezov ica , V r h e , S robo tno , 
Bevski graben in Motn i ška Bela. 
Po površ in i meri 9,75 km2. 

Nekaj zgodovinskih podatkov 
Motnik ima dolgo zgodovino. Pr

vič se omenja v 12. stoletju. Po ne
katerih domnevah je bilo motniško 
ozemlje obljudeno že v prazgodo
vinski dobi. Avstrijski nadvojvoda 
F.rnest Železni, ki je bil zadnji voj
voda ustoličen na Gosposvetskem 
polju v slovenskem jeziku, je 26. 3. 
1423 povzdignil Motnik v trg in mu 
naklonil tedenski sejem. 

Predsednik sveta KS 
Ob zadnjih volitvah leta 1996 je 

bil za predsednika sveta KS Motnik 
izvoljen Janez Trebušak , r. 1942, 
kmet iz Bele. Ohranja družinsko tra

dicijo in se je z vsem srcem zapi
sal kmetovanju, največ prireji mle
ka. V novem hlevu oziroma gospo
darskem poslopju goji 20 glav gove
je živine, v glavnem krav. S svojo 
družino, ženo in tremi hčerami, ži
vi v stari hiši, nova pa je v izgrad
nji. 

Razpoznavni podatki o KS 
Prebivalci te KS se preživljajo s 

kmetovanjem in delom v gospodar
skih in drugih podjetjih v Kamniku, 
Vranskem in drugod. Čistih kmetov 
je 23, zaposlenih je 95 ljudi, nekaj 
j ih je tudi na čakanju. V Motniku 
so: pošta, farna cerkev, trgovina, ne
kaj gostinskih lokalov je tudi v osta
lih krajih, več obrtnikov itd. Skozi 
Motnik vodi regionalna cesta Ka-
mnik-Ločica. KS Motnik meji na KS 
Špitalič, Vransko, Trojane, Zagorje 
in Lukovico, meji tudi na obč ino 
Žalec, Zagorje in Lukovico. 

Pogovor o opravljenem delu 
in načrtih ter problemih 

Predsednika KS Motnik Janeza 
Trebušaka smo obiskali na njegovem 
domu v Beli oziroma Mali Ravni. 
Kot predsednik sveta KS pozna 
utrip krajanov, saj je kot napreden 
kmetovalec in zelo aktiven družbeni 
delavec že dalj časa vključen v de
lo KS. Najprej smo v pogovoru po
stavili vprašanje: 

Kaj je bilo v KS Motnik 
uresničenega v zadnjih letih? 

Pomembna naloga, ki smo jo re
ševali dlje časa, je bila ureditev Mot-
nika in asfaltiranje ceste vse do po
kopališča. Asfaltirane so bile delno 
ali v celoti ceste: Strmec-Zajasovnik-
Mala Raven, Loka-Brczovica, cesta 
v Bevski graben, v pripravi je del 
ceste Bela-Planinc v dolžini 700 m, 
dokončanih je že 170 m. V Motni
ku je bil urejen park pri spomeni
ku, d o k o n č a n a je bila osvetlitev 
cerkve itd. KS je sodelovala pri ure
janju vodovoda. Pridobili so kabel
sko televizijo, ki pokriva Motnik in 

Belo, ostala naselja pride
jo na vrsto kasneje. Odku
pili so zemljo za mrliško 
vežico. 

Telefonija je le deloma 
dokončana, kljub dogovo
ru iz. leta 1989. Centrala v 
Motniku je bila montira
na, priključki pa še niso 
realizirani, čeprav je 13 
naročnikov v tem času iz
polnilo finančne pogoje in 
vplačalo že po oko l i 
100.000 SIT. Nova cena 
priključka pa je več kot 
200.000 SIT. Krajani so 
pripravljeni del obvezno
sti prispevati še dodatno s 
prostovoljnim delom. Na 
priključek čaka še 60 no
vih naročnikov. 

V preteklih letih so rešili še vr
sto drugih zadev ne samo v Motni
ku, ampak tudi v ostalih naseljih. 

In kakšni so načrti? 
Dokonča t i želijo rekonstrukcijo 

ceste od Moln ika do Strmice v dol
žini 1 km. Vrednost del je ocenjena 
na 2.350.000 SIT, asfaltirati namera
vajo manjkajoči del ceste Bela-PIa-
ninc. 

V okviru danih možnost i bodo 
posodobili javno razsvetljavo pred 
Dimcem do pokopališča in drugod. 

Pripravljajo dokumentacijo za 
zgraditev mrliške vežice, ki jo bo 
mogoče zgraditi s sredstvi KS, do
datnim deležem krajanov in drugih. 
Delajo na obnovi vodovoda in po
stavitvijo novega črpališča na Mali 
Ravni. Stalna skrb so hudourniki, ki 
ob večjih nalivih poplavljajo Motnik. 
Problem so finančna sredstva. 

Obvoznica 
Že dolga leta je v ospredju pro

blem izgradnje obvoznice v Motni 

ku. Številni dogovori in obljube so 
vedno ostali le pri besedah. To vpra
šanje jc vedno bolj aktualno.Čas iz
gradnje avtocese se vedno bolj pri
bližuje, promet skozi Motnik pa bo 
še občutneje narastel. Na zadnjem 
obisku je minister za promet Bcr-
gauer zagotovil, da bo problem do
končno razrešen najkasneje do ok
tobra 1998. Če tudi tedaj to ne bo 
uresn ičeno , krajani razmišljajo o 
protestu in zapori ceste. 

Poseben problem jc tudi cesta 
Molnik-Vrhc-Srobotno pa še vrsta 
drugih zadev, s katerimi se krajani 
vsakodnevno srečujejo. 

Povezanost in odločanje v KS 
V svetu KS so zastopana vsa na

selja s svojim predstavnikom. Člani 
sveta se dogovarjajo s krajani in nji
hove predloge obravnavajo na sve
tu KS. O pomembnih vprašanjih 
odločajo na zborih krajanov. Sicer 
krajani po besedah sogovornika zelo 
uč inkovi to sodelujejo v reševanju 
nastalih problemov. Pripravljeni so 
prispevati znatna finančna sredstva 
pa tudi prostovoljno delo je vedno 
prisotno. Z občino KS dobro sode
luje, vendar finančna sredstva, ki jih 
dobijo, v letu 1997 je to 
238.000 SIT, ne omogoča jo večjih 
posegov in pokrivajo le del organi
zacijskih stroškov dela v KS. Razve
janost je izredna. Geografsko je več
ji del KS hribovit in težje dostopen. 
To pa zahteva tudi znatnejša finanč
na sredstva. 

Zanimivosti - motniški sejem 
Motnik vsako leto organizira 

motniški sejem. Organizacija sejma 
deloma izhaja še iz zgodovine, iz ča
sov, ko je Motnik postal trg oziro
ma je dobil kraj trške pravice. Se
jem pripravljajo avgusta kot spomin 
na medvojne dogodke, ko so nem
ške zasedbene oblasti prisilno izse
lile velik del prebivalstva. 

Na sejmu prikažejo napredek kra
ja, razvoj obrti, kmetijstva, turistič
ne dejavnosti, domača dela. itd. Pri 
organiziranju sejma plodno sodelu
jejo krajani, še posebej Turis t ično 
društvo, gasilci, upokojenci in dru
gi-

Kako pa je z društvenim 
življenjem? 

Predsednik sveta zagotavlja, da v 
KS zelo plodno sodelujejo z gasilci, 
turist ičnim, prosvetnim, upokojen
skim in športnim društvom. Rdečim 
kr ižem, tamkajšnjo osnovno šolo. 
Zvezo borcev in drugimi. Če j im f i 
nančne možnosti dopuščajo, aktivno
sti društvenih organizacij tudi mate
rialno podprejo.Vsa društva so ze
lo marljiva in se vključujejo v živ
ljenje KS. 

Še zadnje vprašanje. Ali bo 
graditev avtoceste kaj 
vplivala na življenje v KS? 

Po mnenju predsednika sveta KS 
Motnik Janeza Trebušaka ta ne bo 
bistveno vplivala na spremembo na
čina življenja, seveda, je še dodal, ob 
pogoju, da bo obvoznica v Motni 
ku zgrajena v predvidenem roku. 

Kot optimist in dober poznavalec 
razmer v KS je predsednik prepri
čan, da ne bodo uresničile vse na
loge. Že doslej so svet in krajani 
skupaj uspeli rešiti marsikateri pro
blem. To ni samo prepričanje pred
sednika sveta, ampak vseh čalnov, 
čeprav finančna prihodnost ni pre
več rožnata. S T A N E S I M Š I Č 

NOVICE IZ KS MEKINJE 

N o v a š o l a ? 

V zadnjem času se o kraju Meki
nje piše bolj v zvezi z njegovo bogato 
zgodovino. Zato je prav, da tokrat 
namenimo nekaj prostora tudi seda
njemu življenju tega kraja, predvsem 
predstavitvi dejavnosti sveta KS Me
kinje v zadnjem obdobju in realiza
ciji izgradnje infrastrukturnih objek
tov v tem letu. Zato smo prosili pred
sednika sveta KS Mekinje g. Miro
slava Petka, da nam pove nekaj o 
dejavnosti v tem obdobju. 

Pregled dela v preteklem 
obdobju 

V letu 1997 so bile na območju KS 
Mekinje realizirane tri investicije, na ka
tere so krajani čakali že več let in ki so 
se financirale delno tudi iz krajevnega sa-
moprisi>evka: asfaltiranje podaljška Ce
ste treh talcev, asfaltiranje ceste na Jera-
novem ter razširitev mekinjskega pokopa
lišča. Omenjena cestna odteka sta bila 
ena redkih makadamskih cest na ob
močju Kamnika. Bila sta že v programu 
dela sveta KS v letu 1996, vendar sta lan
sko leto izpadla skupaj z razširitvijo po
kopališča iz rebalansa občinskega prora
čuna. Se večje pričakovanje krajanov pa 
je bilo novo mekinjsko pokopališče, saj 
na obstoječem pokopališču že več let ni 
možno dohiti prostora za nove grobove za 
potrebe tako velikega naselja, kot so Me
kinje pa tudi dela Godita, ki spada pod 
mekinjsko župnijo. Po izgradnji mrliške 
vežice pa je postal problem pokopavanju 

Bliža se konec leta in s tem obračun 
uspešnosti in neuspešnosti dela posame
znika, družine, pa seveda tudi širše, na 
primer dela sveta KS Komenda. Na vo
litvah, sredi lanskega leta, ste nam za
upali mandat, zato je prav, da kaj več 
izveste o našem delovanju. 

Eden glavnih projektov, poleg redne
ga dela, je vsekakor pobuda za ustano
vitev občine Komenda in s tem v zvezi 
ponoven stik in sodelovanje vseh treh 
krajevnih skupnosti: Most, Križa in Ko
mende. 

Da pa je to sodelovanje že obrodilo 
sadove, sta vsekakor dokaz dva večja 
projekta, od katerih je eden že dokončan 
to je razširitev in posodobitev telefonske
ga omrežja. Drugi, kabelska televizija, 
pa je v zaključni fazi. Brez sodelovanja 
in dogovarjanja tako velikim zalogajem 
ne bi bili kos. Naj se ob tej priložnosti 
zahvalim za razumevanje krajanom ob 
posegih na vaših zemljiščih in obenem 
opravičim za nerodnosti, katerim se vča
sih nismo mogli izogniti. 

Zato upam, da nas članki, kot smo 
ga lahko zasledili prejšnji teden v Dnev
niku, v katerem novinarka Anita Voš-
njak, po vsej verjetnosti zaradi slabe ob
veščenosti, razširja polresnico, ne bodo 
spet razdružiii in nas povrnili v neplodne 
čase, v čase nesodelovanja in metanja 
polen pod noge, saj si bomo s tem nare
dili največjo škodo in spet se bo nekdo 
smejal in oblizoval na naš račun. 

Manj sodelovanja med krajevnimi 
skupnostmi pa je pri razširitvi pokopa
lišča, verjetno zaradi tega, ker se sosed
nji krajevni skupnosti zanašata na ob
činske jiinkcionarje. V svetu KS Komen
da, kjer smo bliže perečemu problemu 

še bolj pereč. Na novem mekinjskem po
kopališču je predvidenih 56 žarnih grobov 
in 9 klasičnih. Določen delež grobov (ena 
petina) na novem pokopališču je zagotov
ljen tudi krajanom KS Godič. KS Godič 
je, tako kot že prej gradnjo mrliške veži
ce, sofinancirala tudi razširitev pokopa
lišča (21%). Z razširitvijo pokopališča se 
je tako v Mekinjah zaključila izgradnja 
pogrebne infrastrukture, ki jo je začel 
svet KS Mekinje že v prejšnjem mandatu. 

Kot pomembno investicijo v KS Meki
nje v letošnjem letu je treba omeniti tudi 
obnovo ostrešja mekinjskega društvenega 
doma, v katerem je tudi sedež KS Meki
nje, ki so ga prizadevni člani društva 
»Partizan« Mekinje s sredstvi krajanov in 
drugih donatorjev letos poleti obnovili. 
Streha je bila namreč v tako slabem sta
nju, da je vlaga že povzročala škodo na 
objektu. Zato je bilo nujno hitro ukrepa
ti, da ne bi nastala še večja škoda. 

Svet KS Mekinje in Društvo Partizan 
Mekinje sta bila v preteklem letu tudi po
budnika in organizatorja številnih kultur
nih, športnih ter rekreativnih dejavnosti v 
našem kraju, kakor tudi ostalih družab
nih prireditev, med njimi tudi zabave na 
silvestrovo v mekinjskem društvenem do
mu, kjer naj bi tudi letos krajani skupaj 
pričakali novo leto. 

Načrti za prihodnost 
KS Mekinje pa ima seveda načrte tu

di za leto 1998. Prioriteto vidi svet KS Me
kinje v izgradnji kanalizacijskih priključ
kov krajanov, ki še niso priključeni na 
kanalizacijsko omrežje in pa asfaltiranje 
nekaterih slepih ulic. Ko smo že pri načr
tih v prihodnosti, je treba omeniti, da je 
svet KS Mekinje predlagal uradu župana 
spremembo družbenega plana za območje 
zgornjega dela KS Mekinje, ki vključuje 
tudi ureditev območja središča Mekinj 
(okoli mekinjskega uršulinskega samo-

pomanjkanja grobnih parcel, pa smo 
stvari vzeli v svoje roke: sami smo priskr
beli gradbeno dovoljenje, razpis za 
opravljanje del in pogodbo z Graditeljem, 
za kar smo namenili 1.800.000,00 SIT 
lastnih sredstev, občina pa je do sedaj 
prispevala 2.500.000,00 SIT proračun
skih sredstev, ravno toliko pa tudi sklad 
stavbnih zemljišč. 

Manjka še približno 12.000.000,00 SIT' 
za dokončanje 1. faze razširitve. Za za
gotovitev teh sredstev se pripravlja dogo
vor med Graditeljem na eni strani in na 
drugi strani županom občine Kamnik, 
občinskimi svetniki vseh treh krajevnih 
skupnosti v župniji in predstavniki vseh 
treh svetov KS: Most, Križa in Komende, 
da bomo to investicijo obravnavali kot 
prednostno nalogo v letu 1998. 

Verjetno se marsikomu izbira lokacije 
ne zdi posrečena, še posebej sedaj, ko de
la že potekajo, toda drugih možnosti 
skoraj nismo imeli na razpolago: ali je 
bila ovira tehnične narave ali finančne, 
ali pa je vmes posegel Zavod za spome
niško varstvo. 

V letošnjem letu je dozorel tudi že ne
kaj let star projekt, to je izgradnja telo
vadnice. Poteklo bi namreč gradbeno 
dovoljenje, zato smo se bili primorani 
odločiti, ali začeti z gradnjo ali pa vre
či stran kar precej denarja. Odločitev je 
bila težka, saj se nam lokacija ni zdela 
najbolj primerna za tako velik objekt, to
da vloženega je bilo že ogromno denar
ja in dela predhodnikov, zato smo se 
odločili, kot bi se verjetno odločil vsak 
dober gospodar, da pričnemo z gradnjo. 
Kar se tiče finančnih obveznosti, je KS 
Komenda svoj delež v večji meri že porav
nala: To so seveda sredstva, zbrana s sa
moprispevkom, na vrsti pa sta občina 
Kamnik, ki je dosedaj namenila 
7.000.000 SIT proračunskih sredstev, pa 
seveda država, da svoje obljube in obve
znosti tudi realizirata. 

Velika pridobitev za naš kraj je tudi 
izgradnja in asfaltiranje »S<olske potk 
od šole proti Gori in do hipodroma. De
lo seveda še ni dokončano, saj namera
vamo v prihodnjem letu nadaljevati z ob
novo ceste proti Mostam, tako da se bo
do lahko otroci skoraj povsem izognili 
zdaj že res prometnim cestam na poti v 
šolo, k verouku, krožkom ali pa kar ta
ko. 

K obnovi cest sodi tudi javna razsve
tljava. Ob »Šolski poti« pa tudi drugod 
po vaseh je zasvetilo okrog dvajset novih 
luči, kakšnih petnajst, že postavljenih pa 

stana). Na travniku med samostanom in 
gostiščem Murka predlaga svet KS Meki
nje eno od možnih lokacij za izgradnjo 
nove mekinjske osnovne šole in športnega 
igrišča. Ta lokacija se nam zdi primerna, 
ker se nahaja v središču Mekinj, tako da 
bi imela večina otrok šolo bliže kot da
nes, poleg tega pa obstaja pripravljenost s 
strani lastnika zemljišča za prodajo, če
sar pri ostalih možnih lokacijah nismo 
mogli dobiti. V neposredni bližini te loka
cije pa se nahaja hiša »pri Katrežu« (na 
ovinku), v koterije imela pred 90 leti pro
store prva osnovna šola v Mekinjah, pa 
tudi bližnji uršulinski samostan v Meki
njah se ponaša z dolgoletno izobraževal
no dejavnostjo, saj so sestre uršulinke od 
leta 1904 imele v samostanu dekliško 
meščansko šolo, po drugi svetovni vojni 
pa so bile v samostanu poleg ostalega tu
di državne šole različnih strok. KS Meki
nje odločno vztraja pri stališču, da je v 
Mekinjah (glede na novo šolsko zakono
dajo) potrebno zgraditi šolo, ki bi imela 
dve triadi (šest razredov). Na tem območju 
pa je nujna tudi ureditev parkirišča, saj 
vozniki ob prireditvah v društvenem domu 
ali pri pogrebih zaparkirajo cesto, ki vo
di proti uršulinskemu samostanu, kar 
močno utežuje življenje tamkajšnjih kra
janov. 

Poleg teh problemov predstavlja velik 
problem, zlasti ob večjem jesenskem de
ževju, tudi poplavljanje hudournika 
Osranc, ki ogroža hiše na Zduši pa tudi 
v novem naselju. Zato bi bilo treba poglo
biti strugo omenjenega hudournika. 

Krajani so že večkrat izrazili tudi željo 
po razsvetljavi ulic in označbi naselij in 
ulična območju KS Mekinje. Upamo, da 
bomo njihove želje lahko čimprej uresni
čili. 

Pogovarjal se je 
DAMJAN HANČlC 

čaka na priključitev. Seveda niso vse to 
nove lokacije, ampak je veliko zamenjav 
iztrošenih ali pa drugače odstranjenih 
javnih svetil. Predračunska vrednost za 
razširitev in posodobitev javne razsvetlja
ve je bila okrog 8.800.000 STT, svet KS 
Komend pa jez veliko prostovoljnega de
la porabil le okrog 3.000.000 SIT. Ori-
hranjeno razliko si lahko vsak sam kaj 
hitro izračuna. 

Omenim naj še pomoč pri financira
nju in organiziranju razširitve in asfalti
ranja petih krajših ulic na Gmajnici in 
Podborštu. 

Za celotno posodobitev cest v KS 
Komenda je bilo porabljenih 
9.550.455 STT. Od tega so krajani sami 
prispevali 2.169.730SIT, občina Ka
mnik iz proračunskih sredstev 
1.000.000 SIT, KS pa iz sklada stavb
nih zemljišč in z lastnimi sredstvi 
6.380.725 SIT. 

Pri vseh teh projektih pa je bilo vse pre
malo, no, skoraj nič pomoči s strani pro
fesionalcev in strokovnjakov kamniške 
občine. Lahko bi celo rekli, da bolj za
virajo kot pa pomagajo pri delu v krajev
nih skupnostih. 

Zaradi takih in podobnih težav smo 
se v svetu KS Komenda tudi odločili, da 
začnemo s postopkom za ustanovitev 
svoje občine, kajti samo v tem primeru 
bomo s svojim denarjem, s katerim sedaj 
razpolagajo in gospodarijo, ne preveč 
uspešno, v Kamniku, razpolagali sami, 
da ne bomo pobirali samo drobtinice, 
ampak da si bomo lahko odrezali kos, 
ki nam pripada. 

Kljub vsem težavam, z veliko odreka
nja in prostovoljnega dela, z dobrim so
delovanjem tako svetnikov KS kot občin
skih svetnikov iz naše KS, pa nam je 
uspelo kar nekaj postoriti. Upam, da 
nam ne bo zmanjkalo moči in elana še 
v prihodnje in da bomo s tako uspešnim 
delom nadaljevali tudi v novem letu 
1998. Zahvaljujem se vsem, ki ste svoj 
prosti čas žrtvovali za dobro kraja in ra
čunam na vas tudi v prihodnje. 

V imenu sveta KS in v svojem imenu, 
želim krajankam in krajanom čim lep
še praznovanje božiča in novega leta, v 
prihajajočem letu 1998 pa predvsem 
zdravja, osebnega zadovoljstva, nam 
vsem skupaj pa uspešno delo na poti v 
našo občino. 

SREČNO! 

za svet KS Komenda: 
TOMAŽ DROLEC 

Vsem o b č a n o m č e s t i t a m o 

o b p r a z n i k u d r ž a v n o s t i 

i n v o š č i m o v e s e l e b o ž i č n e p r a z n i k e 

t e r s r e č n o n o v o l e t o 1 9 9 8 . 

KAMNIŠKI SOCIALDEMOKRATI 
Božično-novoletni sejem in 
silvestrovanje na Glavnem trgu 

Občina Kamnik - Turistično informacijski center pripravlja v času od ponedeljka, 
22. decembra, do srede, 31. decembra, BOŽIČNO-NOVOLETNI SEJEM 1997. Na
ša želja je, da v dneh pred obdarovanjem svojih najdražjih in prijateljev ponudimo 
čim bolj pestro ponudbo daril, igrač, okraskov in še česa. Na lepo okrašenem Glav
nem trgu in Sutni v Kamniku bomo postavili preko 30 stojnic. Ponudba bo pestra, 
kupci bodo prav gotovo našli marsikaj primernega za praznična darila, poleg te
ga pa se bodo tako izognili predpraznični gneči po trgovinah. Poskrbeli bomo tu
di za najmlajše. Pester program bo prav gotovo pritegnil mlado in staro. 

Že v sredo, 24. decembra, bo naša animatorka Helena poskrbela, da se bodo 
otroci od 15. - 16.30 na Glavnem trgu prav lepo imeli. Sledila bo glasbena delav
nica, pod vodstvom ga. Aparnik. Presenečenje večera bo obisk zmaja z bobnarjem 
in baklami. Otroci bodo tudi zaplesali pod vodstvom Mateje Juvan. Na nekaj pa 
vsekakor nismo pozabili: na OBISK BOŽIČKA ob 17.30. V soboto, 27. decembra, 
ob 11. uri ho na Glavnem trgu igrica za otrokeKUUKECIN PAVLIHA. Ob 17. uri 
nas bo obiskal dedek Mraz s spremstvom. V nedeljo, 28. decembra, ob 17. uri bo
mo na Glavnem trgu ob spremljavi kitar zapeli z dedkom Mrazom. To pa še ni 
vse. Vsi otroci prav gotovo ne smejo zamuditi ponedeljka, 29. decembra, in torka, 
30. decembra. Od 17. do 18. ure se bodo lahko slikali z dedkom mrazom in se z 
njim pogovarjali. 

In tako smo prišli do izteku starega leta. Novo leto bomo vsi skupaj pričakali 
v starem mestnem jedru Kamnika na Glavnem trgu. Za svečano vzdušje ob pri
hodu novega leta in, da vam bo lepo in da vas ne bo zeblo, bo poskrbljeno. Po
zdravil vas ho ognjemet s Starega gradu, nazdravili boste z županom in zaplesali 
ob zvokih ansambla Svetlin. 

OBČINA KAMNIK 
Turistično informacijski center 

^ - P U B L I C U S 

Zaradi božično-novoletnih praznikov bo s p r e m e n j e n 
o d v o z k o m u n a l n i h o d p a d k o v v n a s l e d n j i h k r a j e v n i h 
s k u p n o s t i h : 
- K S M o t n i k , Š p i t a l i č , S e l a , S r e d n j a v a s i n n a s e l j a 

V r h p o l j e , P o r e b e r , S o t e s k a : odvoz bo v torek, 23. 
decembra, namesto v sredo, 24. decembra 

- K S N e v l j e , M e k i n j e , K a m . B i s t r i c a , P o d g o r j e , 
Š m a r c a , V o l č j i P o t o k , K o m e n d a , V r a n j a P e č , 
P š a j n o v i c a , Č e š n j i c e , T u h i n j : odvoz bo v sredo, 24. 
decembra, namesto v četrtek, 25. decembra. 

- K S C e n t e r : odvoz bo v soboto, 27. decembra, 
namesto v petek, 26. decembra. 

N a m e s t o 1. j a n u a r j a 1 9 9 8 b o m o o d p a d k e o d v a ž a l i 
d a n p r e j , t j . 31 . d e c e m b r a , i n n a m e s t o Z j a n u a r j a 
1 9 9 8 d a n p o z n e j e , t o j e 3 . j a n u a r j a 

Med prazniki je prekladalna postaja Suhadole zaprta. 

Janez Trebušak, predsednik sveta KS Motnik, 
proučuje program dela KS. 

Novoletni obračun sveta KS Komenda 

Telefonija in kabelska televizija -

največja projekta 

Društvo upokojencev Kamnik 

želi vsem upokojencem in drugim 
Kamničanom lepo praznovanje ter 
veliko sreče in zdravja v letu 1998. 
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K n j i g a o k o m e n d s k i z g o d o v i n i O n a č r t i h K S D u p l i c a 
Župnija sv. Petra v Komendi je od 

20. do 22. septembra 1996 slovesno 
praznovala 700. obletnico prve omem
be malteškega viteškega zavetišča, v 
zgodovinskih virih imenovanega »ho-
spitale saneti Petri«, in 275. obletnico 
rojstva znamenitega rojaka Petra Pa
vla Glavarja. 

S tega za komendsko župnijo zelo 
pomembnega dogodka je ostal dvojni 
spomin: lep kip Petra Pavla Glavarja 
na cerkvenem trgu, ki ga je izdelal 
akademski kipar Mirsad Begić, in 
knjiga rojaka Jožeta Pavlica z naslo
vom v Zarji stoletij. Napisal jo je, da 

bi vse, kar se je dogajalo na slovesno
sti, ohranil za zgodovino. 

Knjiga obsega stodvajset strani. 
Uvod vanjo o pomenu dobrodelnosti 
je napisal komendski župnik in de
kan Nikolaj Pavlic. Sledi avtorjeva 
beseda, nato zgodovinsko obrazložilo 
ter podroben opis vseh treh dni pra
znovanja. Objavljeni so vsi govori in 
nagovori, od nadškofa dr. Alojzija 
Šuštarja, celovškega škofa dr. Egona 
Kapellarija, velikega priorja Suverene
ga malteškega viteškega reda (SMVR) 
Fra' V/ilhelma von Liechtensteina, 
predsednika Slovenske malteške bol-

T U R I S n Č N O I N F O R M A C I J S K I C E N T E R 
O B Č I N E K A M N I K 

G L A V N I T R G 2 3 
1240 K A M N I K 

T E L : 061/831-470, 
F A K S : 061/831-176 

E-mail: lnfocenter.kamnik-1@siol.net 

KOLEDAR PRIREDITEV 

mSEm 

PRIREDITVE ZVEZE 
KULTURNIH ORGANIZACIJ 

KAMNIK 

Petek, 19. decembra, ob 19. url 
Razs tavišče Veronika, Kamnik 

Otvoritev razstave Likovnega 
druš tva Kamnik. V kulturnem 
programu ob otvoritvi bo 
nastopila skupina Regrat. 

Sobota, 20. decembra, ob 20. url 
Srednješolski center R. Maister, 
Kamnik 

PRAZNIČNI KONCERT: MESTNA 
GODBA KAMNIK 
Dirigent: Franci Upitnik 

Četrtek, 25. decembra, ob 19. url 
Župnijska cerkev na Šutni, 
Kamnik 

SOZVOČJA: BOŽIČNI KONCERT 
Mešani pevski zbor Cantemus. 
Zborovodja: Janez Klobčar 
Sobota, 27. decembra, ob 20. uri 
Srednješolski center R. Maister, 
Kamnik 
NOVOLETNI KONCERT Domžale-
Kamnik 
Dirigent: Aleksander Spasič 
Ponedeljek, 5. januarja 1998, ob 
17.30 in 20.30 
Kulturni dom Mengeš 
Vrhunski spektakel: "BRAZIL 
TROPICAL CARNEVAL IN RIO" 
Organizacija in izvedba: Mestna 
godba Kamnik 
Dirigent: Franci Lipičnik 
Predprodaja vstopnic: Kulturni 
dom Mengeš /tel: 737-101/ 

Torek, & Januarja 1998, ob 19. uri 
Župni j ska cerkev na Šutnl, 
Kamnik 
SOZVOČJA: KONCER 
Ljubljanski madrigalisti 
Zborovodja: Matjaž Šček. 
Orgle: Polona Fister 
Vstop s prostovoljnimi prispevki! 
Petek, 9. januarja 1998, ob 19. uri 
Razs tavišče Veronika, Kamnik 
Literarni večer: SREDI ZEMLJE 
STOJIM - poezija tretjega sveta. 
Izvaja gledališka skupina 
srednješolskega centra R. Maister 
Kamnik. Mentorica: Marja Kodra 
Petek, 9. januarja In sobota, 10. 
Januarja, ob 20. uri 
Kulturni dom LAZE V TUHINJU 

Gledališka predstava: 
Georges Feydeau: B A L O N O V A 
POROKA - komedija v a dejanjih 
Izvaja Mladinska g ledal iška 
skupina KD Tuhinj 
Režija: Franc Lajmiš 
Vstopnice bodo v prodaji eno uro 
pred predstavo pri blagajni KD. 

PRIREDITVE V MATIČNI 
KNJIŽNICI KAMNIK 

Vsak torek ob 18. uri 
PRAVLJIČNE URE z Jano Verlinšek 
Vsako sredo ob 13.30 
V VILI ČIRA-ČARA, umetniško-
ročna delavnica. Vodi prof. 
Rosana Kleindienst Premk 
Vsako sredo od 19. do 20. ure 
DELAVNICA OSEBNE RASTI. 
Vodi Vera Prelovšek. 
Vsak ponedeljek v decembru 
c d 17. do 19. ure 
PRAZNIČNE IGRALNE URE z a 
otroke vseh starosti. 
Ponedeljek, 2 2 decembra, ob 
17. uri 
NOVOLETNA IGRICA S PETJEM: 
Snežinkica Tinkica ter obisk 
Božička. Pred igro zabava v 
glasbenih in igralnih kotičkih. 
Ponedeljek, 29. decembra, od 
17. ure dalje 
Družabne igre za najdaljšo noč. 
Informacije: MK Kamnik, 
Ljubljanska c. 1, Kamnik, tel.: 
812-597 

PRIREDITVE V ŠPORTNI 
DVORANI V KAMNIKU 

Petek, 26. decembra 1997 
Božični tumir v malem 
nogometu 
Organizator: Zidarstvo Mulallč 
Informacije: g. Mulalič 
Muhamed, tel.: 0609/627-255 
Sobota, 27. decembra 1997 
Novoletni rokometni turnir 
Organizator: Rokometni klub 
Kamnik 
Informacije: ŠZ Občine Kamnik, 
tel.: 831-564 

PLANINSKO DRUŠTVO 
KAMNIK 

vabi v nedeljo, 2X decembra 1997, 
na Kostavsko planino nad 
Tuhinjem 
Organizator: Planinsko društvo 
Kamnik 
Informacije: Planinsko društvo 
Kamnik, tel: 061/ 831-345 

PODRUŽNA CERKEV 
IZ KRIŽA 

vabi v petek, 26. decembra 1997, 
na blagoslovitev konj 
Organizator: pripravljalni odbor za 
blagoslovitev konj 
Informacije: pripravljalni odbor, g. 
Ivan Hlade, tel.: 061/841-774. 

PRIREDITEV KARITASA 
Nedelja, 4. januarja, 1998 ob 15.30 
Kamnik, šolski center Rudolfa 
Maistra DOBRODELNI KONCERT 
KARITAS 
Informacije: ga. Mali, tel.: 813-907. 

hiške pomoči (SMBP) grofa Carla de 
Villuviceneia-Margherija, do novome
škega prosta Jožeta Lapa. 

Opisan je obred sprejema komend-
skega župnika in dekana Nikolaja 
Pavlica v SMVR in kandidatov v 
SMBP, dobrodelna dejavnost omenje
nih ustanov in katoliške Cerkve v zgo
dovini (veliki prior iVilhelm von Liech-
tenstein, dr. Jože Stupnikar), odkritje 
in blagoslovitev kipa Petra Pavla Gla
varja, sodelovanje velikega števila ko-
mendskih župljanov na slovesnosti 
(pevci, narodne noše, skavti, gasilci, 
čebelarji, konjeniki, pritrkovalci...). 
Objavljenje tudi del pogovora s kipar
jem Begičem, kaj misli o svojem delu 
- kipu Petra Pavla Glavarja. 

Knjigo krasi veliko izbranih foto
grafij. Njena posebna odlika so dovolj 
velike črke pri pomembnih besedilih, 
tako da jo bodo lahko brali tudi sta
rejši župljani. 

Natis so podprli Ministrstvo za 
zdravstvo. Župnijski urad Komenda, 
Občina Kamnik in KS Polzela. Zato 
- in ker so se avtor ter ostal sodelavci 
v celoti odpovedali honorarju, dobiček 
od prodaje pa bodo, kolikor ga bo, 
namenili za obnovo župnijske cerkve 
v Komendi - stane knjiga le 1000 SIT. 
Dobite jo lahko v župnijskem uradu 
Komenda, Glavarjeva 110 (tel. 841-
135), 1218 KOMENDA. 

Sveti krajevnih 
skupnosti 

Komende, 
Most in 

Križa 
želijo svojim 

krajanom 
srečen božič, 

v letu 1998 pa 
veliko 

skupnega 
sodelovanja. 

Pred dnevi je novi predsednik 
sveta K S Duplica Franc Orešnik, ki 
je po odstopu dosedanjega predse
dnika Ivana Pohlina prevzel to 
dolžnost, povabil na razgovor o bo

so pa pozabili na za okolje pose
bej občutl j ivo vprašanje, na dolo
čitev lokacije in ureditev prostora 
za kontejnerje, ki sedaj zlasti na 
Groharjevi in Matije Blejca ulici ni-

Od petih svetnikov z območja KS Duplica so se pogovora udeležili Milan 
Šuštar (SKD), Franc Orešnik (SIS) in Brane Golubovič (LDS). 

dočih načr t ih krajevne skupnosti 
svetnike z območja krajevne sku
pnosti. 

Iz okvirnega plana naložb v le
tu 1998 lahko povzamemo, da ča
ka KS Duplica kar precej zahtev
nih nalog. Med njimi naj omenimo 
zlasti že zače te zadeve, ki j ih jc 
treba dokonča t i , denimo kanaliza
cijske pr ik l jučke na koncu Ljub
ljanske ceste, izvedba kanalizacije 
v starih hišah v soseski severno od 
Stola, lotiti pa se nameravajo tudi 
ureditve špor tne steze pri OŠ Ma
rije Vere z ureditvijo okolice. N i 

so ravno v okras naselju. Predolgo 
se že tudi odlaša z. reševanjem pro
blema premajhnih parkirnih pro
storov. Zato nameravajo v kratkem 

med prebivalci opraviti anketo o nji
hovem interesu za gradnjo ga ražne 
hiše na Duplici . Za garažno hišo se 
po mnenju Braneta Cioluboviča za
nimajo tudi stanovalci Klavčičeve 
ulice na severu Duplice. Tod name
ravajo urediti tudi o t ro ško igrišče. 
Še kako so potrebni tudi parkirni 
prostori pred poš to , saj sedanje 
parkiranje na pločniku ovira peš
ce, pa tudi promet zaradi speljeva
nja s pločnika na cesto ni najbolj 
varen. Čeprav že nekaj časa teče
jo razprave za in proti talnim ovi
ram na Groharjevi, so Dupličani še 
vedno mnenja, da j ih je treba za
radi umiritve zelo gostega prome
ta č impre j postavili oziroma zgra
diti stalne ovire. 

Sicer pa je treba uredit i tudi 
špor tn i park ob nekdanji Rcmčevi 
vili in oživiti kulturni dom, katere
ga lastništvo zaradi nedokončan ih 
postopkov lastninjenja v Stolu še 
vedno ni do kraja urejeno. Svetni
ki so se dogovorili, da bodo pred
lagane usmeritve podprli tudi ob 
obravnavi prihodnjega občinskega 
proračuna , saj j ih bo moč uresni
čiti le so sodelovanjem občine in 
krajanov te naše največje krajevne 
skupnosti. 

(fs) 

SVET KS DUPLICA 

ŽELI VSEM KRAJANOM DUPLICE VESELE 

BOŽIČNE PRAZNIKE TER SREČNO 

IN USPEŠNO NOVO LETO 1998. 

KS Šmarca 

P r i z a d e v a n j a z a u r e j e n o s t k r a j a 
Leto se izteka in prav je, da po

gledamo, kaj se je v naši KS v pre
teklem letu dogajalo na področ ju 
k om u na I ne ga u reja nja. 

Izgradnja kanalizacijskega omre
žja poteka v skladu z načrtom. Do
grajena je pribl ižno polovica dru
ge faze. Delo sicer ne poteka brez. 
zapletov, vendar j ih sproti uspešno 
rešujemo. Tudi plačevanje pogod-

BOSTA BOŽIČEK IN DEDEK 

MRAZ OBISKALA TUDI KAMNIK? 

m ? 

Božiček in dedek Mraz sta tista pri
jazna dedka, ki »pridnim« izpolnjujeta 
želje in jih nagrajujeta. To vem, ker sta 
moja »šefa« in mi v decembru naloži
ta toliko dela, da ga komaj zmorem. 

V ponedeljek, 22. decembra, bo Bo
žiček obiskal matično knjižnico in s se
boj pripeljal snežinke, ki prelepo po
jejo in plešejo. To vem, ker že priprav
ljam sani za pot. 

V e m tudi, da pride Božiček v sredo, 24. decembra, na Glavni 
trg poslušat, katere pesmice znate, pogledat, če znate kaj plesat, 
posebno pa se veseli vaših risbic, okraskov, čestitk in figur iz snega 
(zato prinesite s seboj lopatke, kanglice, lončke - jaz. sem že pri
pravil dvojne rokavice). 

Z Božičkom se veseliva OTROŠKEGA BOLŠJEGA T R G A , saj 
je Miklavž kar dobro izpraznil nekatere trgovine in morda naj-
deva kakšno darilo tudi ne »bolšjaku«. 

K o bo odšel Božiček k zasluženemu počitku, pa se prične mo
ja služba pri dedku Mrazu. Od sobote, 27. do torka, 30. decembra, 
si bova vsako popoldne vzela uro časa za srečanje z malimi pri
jatelji. Dedek vam bo podaril igrico, lahko boste prepevali z nje
govimi spremljevalci in se slikali z njim. 

Uf, joj, hm, kako beži čas. mene pa čaka še toliko pisem pa 
daril pa... 

pa srečno 
vaš dežurni palček 
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Blagoslovljen božič, 

vso srečo v novem letu 1998 

želimo vsem občanom 

S L O V E N S K I K R Š Č A N S K I D E M O K R A T I 

N A K A M N I Š K E M 

Ob tej priložnosti se tudi zahvaljujemo vsem tistim, ki ste v tem letu z nami 
sodelovali, podprli naše kandidate in nam kakorkoli pomagali, da smo tako 
kar najbolje mogli uresničiti naše skupne cilje pri doseganju čim lepšega 
življenja v naši mladi državi. 

Skupno prosimo, naj nam On da voljo in razum, da bomo v novem letu še bolj 
strnili naše pomladne vrste ter v medsebojnem razumevanju znali poiskati 
rešitve problemov v občini. 
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Blagoslovitev 

konj n a 

Križu 
N a g o d sv. Š t e f a n a , 26. de 

c e m b r a b o na K r i ž u b lagos lo
v i tev konj . O b 10. u r i bo v p o -
d r u ž n i c e r k v i sv. P a v l a s love 
sna m a š a , p o t e m p a p r e d 
c e r k v i j o b l a g o s l o v i t e v kon j . 

V a b i m o vse las tn ike kon j i z 
b l i žn je i n dal jne o k o l i c e , d a se 
o b 11. u r i z b e r e j o p r e d L o v 
s k i m h r a m o m , o d k o d e r b o 
o b 11.15 s p r e v o d d o c e r k v e jn 
p o vasi . K o n j e n i k e b o r n o p o 
gos t i l i , p re j e l i b o d o t u d i spo 
m i n s k a d a r i l a . 

Pripravljalni odbor 

benih obveznosti poteka v skladu 
s pričakovanji, čeprav se nekateri 
ne zavedajo vse resnosti podpisa 
pogodbe, zato smo sedmerico, ki se 
ni odzivala našim opominom, tudi 
tožili. Nekaj posameznikov, ki še 
vedno niso podpisali pogodbe o iz
gradnji sekundarnega kanalizacijske
ga omrežja, pa bo povabljenih na 
razgovor. V primeru, da se ne bo
do odzvali, bomo prisiljeni vložiti 
prijavo inšpekcijskim službam, ki 
bodo poskrbele, da ne bodo še na
prej onesnaževali okolja. 

V predelih Šmarce, kjer je že po
loženo kanalizacijsko omrežje , so 
delavci Komunalnega podjetja Ka
mnik obnovili dotrajano vodovo
dno omrežje in namestili hidrante. 
Vseh opravljenih del na vodovo
dnem omrežju je bilo za 5,6 mio 
SIT, financiranih iz p r o r a č u n a za 
leto 1997. 

Krajani ste verjetno že opazili , 
da so prenovljena postajališča. Se
veda pa takih posegov brez dona-
torjev v KS ne bi mogli izvesti. Za
to se ob tej priložnosti zahvaljuje
mo: Izolaciji Zorman, Alešu Dolen
cu in mizarstvu Jaševec, ki so po
leg predsednika naše KS najbolj za
služni, da so postajališča spet kul
turno urejena. Pričakujemo, da bo
do čimdlje takšna tudi ostala. 

Podjetje Adr ia plin jc vse kraja
ne povabilo na predstavitev izgrad
nje plinskega omrež ja v naši KS. 
Zbralo se je veliko občanov , kar 
pomeni, da je zanimanje za kori
ščenje plina kar precejšnje. Splošno 
mnenje prisotnih je bilo, da je pri
stop že v prvi fazi vsekakor smi-
sclen in ekonomsko najbolj upra
vičen. 

Uporaba priključka pa je odvi
sna od vsakega posameznika glede 

na njegove potrebe in seveda pred-1 
vsem na f inančne zmožnos t i . Š e l 
pred koncem tekočega leta bosta | 
plačana projekta za javno razsve
tljavo in ureditev ulic v KS. Nave
dena projekta sta osnova za nada-J 
Ijcvanje urejanja infrastrukture 
KS in pridobivanja dela sredstev iz 1 
občinskega proračuna , za katerega I 
se je treba vsako leto v tem časuj 
trdo pogajati. Naš osnovni cilj j e j 
da bodo vse ulice v KS urejene s i 
potrebno infrastrukturo in seveda I 
tudi asfaltirane. Zavedamo se, da boj 
za dosego tega cilja potrebno vlo-j 
žiti še veliko naporov in seveda tu-; 
di sredstev tako iz občinskega pro
računa, kot tudi lastnih. 

Podjetje G E O - P L A N ti. o. o. n a m | 
je izdelalo idejno študijo za obno
vo dvorane Kulturnega doma. Re- | 
alizacija obnove se bo začela v prH 
hodnjem letu. Pomoč nam je že ob-!| 
ljubila Menina, prosili pa bomo tu
di druga podjetja in samostojnel 
podjetnike iz naše KS za sodelova-| 
nje pri obnovi. 

Kot je bilo že omenjeno, pote-1 
kajo prizadevanja za čimvečji de! 
obč inskega p r o r a č u n a . Glede naj 
prioriteto dokončanja kanalizacij-1 
skega omrež ja predvidevamo, da l 
bomo pr idobi l i največ sredstevj 
prav za nadaljevanje izgradnje ir.f 
urejanje vodovodnega sistema. K e i l 
je del strehe na kulturnem d o m i j 
že povsem dotrajan, so se te dni ž c | 
pričela dela na sanaciji. 

O b koenu iz teka jočega leta s t l 
člani sveta KS zahvaljujemo vserrf 
o b č a n o m za korektno in plodm 
sodelovanje in Vam žel imo vesele! 
božične praznike in obilo sreče ter | 
zdravja v novem letu. 

R U D I V E R S N I * I 

Upravni odbor Turističnega društva Kamnik 
S K L I C U J E 

v četrtek, 15. januarja 1998, ob 18. uri 
v dvorani Razstavišča Veronika, 

Japljeva 2, Kamnik 
i z r e d n i o b č n i z b o r 

T u r i s t i č n e g a d r u š t v a K a m n i k . 

Predlog dnevnega reda: 
1. Dnevi narodnih noš 1997: analiza poslovnega 

načrta, 
vsebinsko in finančno poročilo o prireditvi 

2. Obravnava odstopne izjave predsednika 
Primoža Hienga 

3. Razno 
Naprošamo Vas, da se občnega zbora udeležite v čim večjem številu. 

mailto:lnfocenter.kamnik-1@siol.net


Kdo je upravičen in kdo 

opravičen? 
Pred kratkim sem v izpitni na

logi studenta Visoke upravne so
le prebrala, da obredni jezik upo
rabljajo župniki. Drugi je v pri
javi na razpisano delovno mesto 
zapisal: »Prijavljam se na razpis, 
objavljen v častniku Delo« Tretji 
pa, da imena mest, vasi in trgov 
sodijo med naseldbinska lastna 
imena. O b tem sem se spomnila 
na gospo, ki mi je pred leti po
vedala: »Veste, moj mož je ener
gičen na cvetni prah.« Drugi spet 
pišejo, da so opravičeni do soci
alnega stanovanja in da se je go
spa T. S. upravičila. S tem seve
da seznam besed, ki j ih v govo
ru ali pisanju zamenjujemo, se 
zdaleč ni zaključen. Kažejo pa na 
pomanjkljivo znanje slovenskega 
jezika. 

Napačna raba posameznih be
sed je zelo pogosta. Zamenjuje
mo besede, ki so si zelo podob
ne oziroma se skorajda enako pi
šejo, in take, ki so čisto različ
ne. Če žel imo o čem govorit i , 
moramo vedeti, kaj besede po
menijo, sicer se moramo poučiti 
v Slovarju slovenskega knjižnega 
jezika. Res je, da nas tisti, s ka
terimi se pogovarjamo, pogosto 
ne opozorijo, da smo kaj naro
be rekli, vendar smo se pred nji
mi osramotili. 

Prvo kot primer navedeno be
sedo uporabljajo narobe ljudje, ki 

so verni, in tisti, ki s cerkvijo nimajo 
nobene zveze. V navedenem stavku 
bi bilo prav reči duhovnik. Župnik je 
samo tisti duhovnik, ki vodi župni
jo. Župnija pa je upravna enota ka
toliške cerkve. Duhovnik, ki sicer 
upravlja župnijo, a ni župnik, je žu
pnijski upravitelj. Višji od župnika 
je dekan, nad njim je škof, nižji je 
kaplan. Zanimivo je, da je prav žu
pnik tista beseda, ki se uporablja na
mesto vseh poimenovanj do škofa, 
pa še za tega bi nekateri rekli, da 
je župnik, kar naj bi pomenilo: du
hovnik. Do tega zamenjevanja JE 
najbrž, prišlo zaradi tega, ker najpo
gosteje prihajamo v stik prav z žu
pnikom. Podobno ni vsak, kdor nosi 
redovno obleko, pater. Pater je du
hovnik, redovni brat (včasih se je re
klo frater) sicer nosi kuto, ni pa 
končal bogoslovja in ni bil posvečen 
v duhovnika. To so stvari, ki j ih je 
treba vedeti, ker so del naše kultu
re. 

Zelo pogoste so napake pri rabi 
tujk. Nekateri uporabljajo latinske 
navedke in raznovrstne tujke, da bi 
bili bolj imenitni. Pogosto pa se prav 
tu pokaže pavje perje govorca ali 
pisca. Ta teden mi je klasično izo
bražen Kamničan pisal: »Morda spo
mnite ob priliki urednike, naj ne ob
javljajo preveč .učenih' latinskih na
slovov svojih dopisnikov, ki ne znajo 
latinsko. Kar dvakrat smo morali 
brati debelo tiskano non omne quod 

licet, homesturest Mora biti seve
da honestum.« Čeprav mislite, da 
kaj dobro veste, je boljše, da pre
verite v ustreznem slovarju, kot 
pa da napišete ali rečete napač
no. V uvodnem odstavku opisa
na gospa ima najbrž alergičnega 
moža. Če je tudi energičen, je se
veda vse prav. S cvetnim prahom 
pa to nima nobene zveze. Goto
vo p;i je, da bi moževe težave kar 
dobro označila, čc bi rekla, da je 
občutljiv ali preobčutljiv na cvet
ni prah. 

Pri nekaterih besedah so raz
like zelo majhne: ena črka ali glas 
- in že je pomen drugačen. Delo 
je časnik, slovenska vojska ima 
častnike. V Delu je opisan naš 
čas, biti častnik pa je čast Izvor 
besede nam pri slovenskih izra
zih tudi lahko pomaga, da prav 
pišemo in govorimo. Naseldbinskl 
izhaja iz naselbina, zato je edino 
pravilno naselbinski 

In kdo je opravičen? Opravičen 
je samo listi, ki ima za kaj opra
vičilo. Učenec, ki je bil bolan, je 
bil opravičeno odsoten. Starši so ga 
ustno ali pisno opravičili. Upra
vičen je tisti, ki ima do česa pra
vico. Upravičeno se jezimo na kaj, 
upravičeno kaj zahtevamo, upravi
čeni smo do pokojnine, plače, 
podpore, priznanja ipd. Besedi 
upravičen in opravičen se pojav
ljata v različnih besednih zvezah 
- tudi tako ju lahko ločimo. 

Prosim, da mi opravič i te , če 
sem v tem prispevku napisala kaj 
takega, kar že veste. N i pa opra
vičljivo, če tega nc veste, kajti ti
sti, katerim pišete ali govorile, se 
polem upravičeno jezijo. 

M A R J E T A H U M A R 

45 let uspešnega dela Glasbene šole Kamnik 
Eden izmed stebrov kamniške glasbene kulture 
Nadaljevanje s 1. strani 
beni soli ohranili vse do danes. Pozornost 
je namenil tudi upokojeni učiteljici har
monike Mari Spanič in prvemu učitelju te 
Sole ter skladatelju Viktorju Mihelčiču. 
Slovesnosti so se udeležili tudi ravnatelji 
drugih glasbenih Sol. Iz prijateljske, sosed
ske Glasbene šole Domžale smo se srečali 
z Antonom Savnikom, ki je jubilantom 
podaril spominsko darilo - uro, z name
nom, da bi kamniški glasbeni Soli Se na
prej odmerjala čas za tako uspešno delo 
kot doslej. Tudi prisotnosti ravnateljice 

znim tekstom povezoval vodja strokovne 
službe ZKO Kamnik Tone Ptičar. Šestin
dvajset učencev Glasbene Sole Kamnik je s 
svojimi nastopi pokazalo pravo mojstrovi
no glasbenega znanja in talentov. V trobil -
nem oktetu učitelja Francija Lipičnika so 
nastopili Timotej Stritof, Gregor Maličič, 
Miha in Luka Žnidar, Jure KoSir, Domen 
Veternik, GaSper Plahuta in Mitja Galin. 
Tomaža Krta in Gregorja Zabavnika je za 
nastop na klavirju pripravila Martina Go-
lob-Bohte, Dbmna PinteriCa AleS Studen. 
Igor Dajčman pa MaSo Novak na blok-

Va začetku prazničnega nastopa seje predstavil trobilni oktet pod vodstvom 
Francija Lipičnika - od leve Timotej Stritof, Miha Žnidar, Gregor Matičič, Ju-
e Kosir, Domen Veternik, Luka Žnidar, Gašper Plahuta in Mitja Galin. 

dashene Sole Lj. Moste Polje in predstav
nice glasbene Sole iz Idrije je bil kolektiv 
iole zelo vesel. 

Glasbena šola Kamnik je pričela z re-
inim poukom 2. novembra 1952. To je bil 
zjemen dogodek za kulturno življenje Ka-
nnika in širše okolice. Da so otrci v 
Kamniku dobili svojo glasbeno Solo, kije 
motno delovala v Kolodvorski ulici, ima 
tajveč zaslug takratna predsednica sveta 
:a prosveto in kulturo okraja ga. Marica 
irejc. Kljub slabim materialnim možno

stim v težkih časih seje šola razvila v ugk'-
flno žarišče in center glasbene kulture. 
Zdaj se v 19 oddelkih izobražuje 427 
ičencev klavirja, harmonike, violine, vio-
ončela, kitare, blokjlavte, flavte, sakso-
ona, klarineta, trobil, citer, diatonične 
mrmonike; učenci obiskujejo nauk o glas-
ti, malo glasbeno šolo in izrazni ples. 

Dislocirane oddelke imajo tudi v Soli 
(omenda Moste, v Stranjah in v Smart-
\em. Ravnatelj Janez Krt je ob zaključku 
lavnostnega govora dejal: »Prepričani 
mo, da je naša glasbena šola razširila 
poznanja mnogim občanom in da bo še 
'uprej kulturna vodnica kraja. Kajti glus-
<a je govorica, razumljiva vsem ljudem: 
podre v vsako srce, odlikuje značaj in 
družuje ljudi, utrjuje vero v življenje, na-
redek in mir, vžiga v srcih ljubezen do do-
novine in do vsega človeštva.« 

Anton Kamin je v imenu župana Toneta 
•molnikarja, kije bil ta čas nujno zadr-
an, na slovesnosti čestital k jubileju in se 
olektivu ter učencem Glasbene šole Ka-
nnlk zahvalil za uspešno delo in jim po-
'uril poslikava Malega gradu na steklu. 

Bogat program svečane akademije je v 
Jvorant Glasbene šole Kamnik s svojim ve-

flavti, spremljal pa jo je Aleš Studen. Na ki
tari je zaigrala Petra Brezovšček učenka 
Ivana Droljca, Samo Kališnik, učenec 
Marka Fujana. Sestri Špela in Lea Logar 
si znanje igranja na violino in violončelo 
nabirata ob pomoči Darke in Anje Skalar, 
Ajda Kralj pa pri Janezu Klobčarju. Na na
stopu jo je spremljala Marija Holcar, kije 
za klavirski nastop pripravila tudi Tanjo 
Vidic. Ftelka Posel je za nastop pripravila 
harmonikarja Aleksandra Kastelica in Si
mona Sitnarja ter na klarinetu Sama Re-
snika, Robert Smolnikar Marka Tomca -
harmonika, Robert Stopar pa na diatonič-
ni harmoniki Boštjana Cerarja. Na klari
netu seje predstavil Sinan Mihelčič, uče
nec Konrada Rijavca, na citrah pa sestri 
Tanja in Katja Kokalj učitelja Tomaža 
Plahutnika. 

Ob zaključku slovesnosti ob 45-letnem 
jubileju je Janez Krt podelil priznanja za 

več kot deset let dela na Glasbeni šoli Ka
mnik. Za 26-letno delo prof. Mariji Hol
car, za 25-letno prof. Martini Golob-Boh-
te, prof. Konradu Rijavcu in prof. Darki 
Skalar za 2 l-lelno delo, Ivanu Droljcu za 
15-letno delo, Francija Upičniku za 13-
letno delo, računovodkinji Mileni Bergant 
za 12-letno delo. Za 11-letno delo v 
glasbeni Soli Kamnik so priznanja prejeli 
Janez Krt, Robert Smolnikar in Tomaž 
Plahutnik, za 10-letno delo pa prof. Pa
vel Merljak in tajnica Marta Potočnik. 
Glasbena šola Kamnik je ob jubileju izda
la zbornik v 500 izvodih. Ob prebiranju 
vsebine spoznamo pomen glasbenega živ
ljenja in bogato delovanje Glasbene šole 
Kamnik. V uvodu so misli ravnatelja Ja
neza Krta, v katerih izraža ljubezen do de
la z mladimi. Povzel je tudi besede iz knji
ge Valterja Dermote Vzgojiteljem o vzgoji: 
»Če hočemo z vzgojnim poslanstvom uspe
šno delovati, moramo gojence ljubiti, kajti, 
če jih imamo radi, dvignemo njihovo vre
dnost. Človek pa tisto, kurje zanj vredno
ta, visoko ceni in zastavi vse sile in upo
rabi vse energije, da si vrednoto tudi osvoji. 
Zato je nujno potrebno, da naše gojence 
vzljubimo in jih visoko cenimo. V mislih 
imamo pravo ljubezen, ki skuša gojencu 
pomagati do njegove osebnostne rasti.« 

Zupan Tone Smolnikar je za jubilejni 
zbornik med drugim zapisal: »Pravimo, 
da smo Slovenci narod dobrih pevcev in 
glasbenikov, za Kamničane to gotovo dr
ži. Glasbena šola, ki letos praznuje 45-let-
nico uspešnega dela, je glasbeni kulturi na 
Kamniškem dala pomemben delež. Z 
vztrajnostjo in številnimi napori je vsako 
leto zagotavljala možnost za vključevanje 
novih gojencev, širila izbor instrumentov, 
ki so se jih želeli učiti mladi in tudi sta
rejši Kamničani. Ob tem velja zlasti ome
niti napore nekaterih ravnateljev in zapo
slenih, ki so znali v skromnih razmerah 
zagotoviti kakovosten glasbeni pouk.« 

Martina Golob-Bohte, prof. klavirja, je 
med drugim zapisala: »Šola je v času ob
stoja omogočila velikemu številu učencev 
nadaljnje glasbeno šolanje na srednji in 
višji stopnji. S tem je kadrovsko krepila 
svoj lastni predavateljski kader. Funkcija 
glasbene šole je predvsem vzgojna; razvijati 
glasbeno dejavnost v širšem okolju in se 
povezovati s celotnim kulturnim življenjem. 

Matična knjižnica Kamnik 

Naj, naj«, knjige v naši knjižnici 

Ob koncu leta delamo obračune 
za vse, kar smo počeli. Ker je pač 
primerna priložnost, naj tokrat na
vedemo najbolj brane knjige v na
ši knjižnici. Po mnogih je t akšno 
povpraševanje, da potujejo - iz rok 
v roke! Veseli nas, da mnogi ceni
jo užitek, ki ga nudi knjiga. Veseli 
nas tudi, da čedalje več davkopla
čevalcev zna s pridom uporabljati 
našo ustanovo in vse zmožnost i , ki 
j ih nudi. S tem nc mislim samo na 
rabo računalniških baz in povezav, 
internetskega brskanja in pridobitev 
informacijskega časti. Knjige - sta
re dobre knjige - so nezamenljive! 

Vas zanima, kaj Kamničani naj
raje berejo? P re senečen i boste -
med »našimi kamniškimi« uspešni
cami niso samo romani, ampak tudi 
strokovne knjige! 

Drugič pa še o bralnem okusu 
najmlajših! 

Najbolj iskane knjige v letu 
1997 

Suzana T A M A R O : Pojdi, kamor 
te vodi srce 

vse knjige in zbirke Prvinski na
gon (romani) 

James R E D F I E L D : Celestinska 
prerokba (in tudi nadaljevanje) 

Paolo C O E L H O : Alkimist 
Stephen C O V E Y : 7 navad zelo 

uspešnih ljudi 

Luise H A Y : Moč je v lebi. Živ
ljenje 

Scotl P E C K : Ljubezen in duhov
na rast 

John G R E Y : Moški so drugačni , 
ženske tudi 

Stane M O Ž I N A : Poslovno ko
municiranje 

Mir iam S T O P P A R D : Nosečnos t 
in porod 

Ksenja LUKIČ: Zdravje iz ljube
zni 

vse knjige iz zbirke Za telebane 
(računalništvo) 

Franc R O D E : Z a čast dežele 
Danilo S L I V N I K : Kučanov klan 
Marija C I G A L E : Vodnik po mo

jih pravicah 

Oč i tno je bralni okus pester in 
širok. Največ povpraševanja pa je 
po lepem in zares dobrem roma
nu italijanske pisateljice iz. Opčin -
Suzane Tamaro! 

Kamniška Musica aeterna 
Ob zaključku 200. obletnice 

rojstva Franza Schuberta 
Baritonist Samo VremSak s pianist

ko S. VremSak z biseri, Schubertovimi 
vokalno instrumentalnimi miniatura
mi, samospevi 

Potem, koje novi slovenski instru
mentalni ANSAMBEL KANTUŠER 
(Borut Kan tuše r - kontrabas, Vera 
Belič - violina in Bojana Karuza -
klavir) v ljubljanski veliki dvorani 
Zavoda za zdravstveno zavarovanje 
R S krstil novo delo Kamničana , slo
venskega skladatelja, pevca, zboro
vodje in pedagoga S A M A V R E M 
S A K A (roj. 1930) z naslovom IDA-
GIO in ALLEGRO VIVO, sta v kamni
škem razstavišču Veronika (21. no
vembra) pod okriljem znamenitega 

Več kot deset let dela v Glasbeni Soli Kamnik. Od leve: prof. Martina Golob-
Bohte, prof. Konrad Rijavec, prof. Marija Holcar, prof. Darka Skalar, Ivan 
Drolje, Franci Upitnik, Milena Bergant, Robert Smolnikar, prof. Pavel Mer
ljak In Marta Potočnik; na sliki manjkata Tomaž Plahutnik in Janez Krt 

Poglavitna naloga glasbenega 
pouka Je učiteljevo prizadevanje 
obogatiti individualne doživljaj
ske sposobnosti vsakega učen
ca. Pomembno vlogo pri glas
beni vzgoji imajo seveda ludi 
starši, ki pa morajo stati na tr
dnih tleh, da ne bi z iluzijami 
obsojali učitelja ali učenca, 
svojega otroka, če ta po na
ključju ni dosegel stopnje ču
dežnega otroka.« 

Tone Ftičar, vodja strokovne 
službe ZKO Kamnik, pa je za
pisal, daje tukajšnja glasbena 
šola v štirih desetletjih in pol 
omogočala izobraževanje šte
vilnim rodovom učencev.Tako 
učenci kot pedagogi so s svoji
mi nastopi obogatili nič koliko 
programov najrazličnejših kulturnih prire
ditev v ožjem in širšem okolju. Od začet
ka sedemdesetih let sem je bila posebna 
strokovna skrb glasbene šole namenjena 
delovanju Mestne godbe Kamnik. Tradici
ja domala slo let dejavnega orkestra, edi
nega te vrste v občini, je bila s strokovno 
in organizacijsko pomočjo šole ne le ohra
njena, temveč tudi kakovostno obogatena. 
S šolo so povezani številni zborovodje in 
korepetitorji, neredko tudi pevke in pevci. 
Najbolj to seveda velja za nekaj pevskih ge
neracij Mešanega pevskega zbora Cante-
mus, ki je prav pod streho glasbene šole 
zrasel v polnoletnost. 

Franci Lipičnik, nekdanji ravnatelj in 
učitelj Glasbene šok' Kamnik, je v zbornik 
med drugim zapisal, da je leta 1986 pre
vzel tudi dirigentsko palico Mestne godbe 
Kamnik. Interes učencev za orkester je vpis 
na šoli znatno povečal na oddelku trobil 
in pihal. Sola ne bi prerasla v tako kvali
tetno ustanovo, če ne bi na njej ostali pe
dagogi, ki so bili desetletja steber pedago
škega dela. Njegov cilj je bil vseskozi od
pirati nove oddelke in dali čimvečjemu šte
vilu otrok možnost glasbenega izobraževa
nja. Prostorska stiska je danes glavni pro
blem šole. Želimo si, da bi ta problem čim
prej rešili in spet odpirali nove oddelke, s 
tem pa dajali nove možnosti za glasbeno 
izobraževanje. 

K tako uspešnemu razvoju Glasbene šo
le Kamnik so veliko prispevali tudi njeni 
ravnatelji. Danes že pokojni Peter Bitencje 
zarisal pot glasbene zgodovine kot prvi 
ravnatelj. Njegovo delo so nadaljevali rav
natelji Mirko Ljubic, Jože Klančar, Albin 
VVeingerl, Srdjan Ribarovič, Stane Habe, 
Katarina Arčon, Januš Rasievvicz, v. d. 
Vanda Rebolj, Franci Lipičnik in sedanji 
ravnatelj Janez Krt. 

Stane Habe, nekdanji ravnatelj Glasbe
ne šole Kamnik, nam je po slavnostni aka
demiji poln prelepih občutkov povedal, da 
je vesel lepih uspehov in napredovanj Glas
bene šole Kamnik in njenega prijateljske
ga druženja z Glasbeno šolo Domžale, ki 
je rodilo sadove tudi z ustanovitvijo Simfo
ničnega orkestra Domžale-Kamnik, leta 
1971, v katerem so začeli igrati učenci viš

jih letnikov in učitelji godal, pihal in tro
bil z obeh Sol pod dolgoletnim vodstvom 
prof. Tomaža Habeta. Prepričan je, da ima 
kamniška glasbena šola lepo perspektivo 
za nadaljnje uspešno delo. Pohvalil je le
po izvedbo koncerta, saj so vsi mentorji 
svoje učence odlično pripravili. Posebej je 

Tudi Stane Habe, nekdanji ravnatelj te šole, je 
pohvalil odlično skladnost Izvajanja klarine
tista Stnana Mthelčtča ob spremljavi pianist
ke prof. Martine Golob-Bohte. 

pohvalil glasbeni nastop Stnana Mihelči-
ča na klarinetu. Očitno je svoje glasbene 
sposobnosti podedoval od očeta Matjaža 
in starega očeta, skladatelja Viktorja Mi-
heliiča. 

Najlepšim željam za nadaljevanje tako 
uspešne glasbene ustvarjalnosti se pridru
žuje tudi uredništvo Kamniškega občana. 

S. MEJAČ 

kamniškega c ik la Zveze kulturnih 
organizacij M U S I C A A E T E R N A -
V E Č N A G L A S B A ob izteku letoš
nje 200. obletnice rojstva velikega 
avstrijskega glasbenega romantika 
Franza Schuberta nastopila domači
na, Kamničana: bratsko-sestrski duo 
S A M O V R E M Š A K (bariton) in 
S A N D A V R E M Š A K (klavir). 

Umetnika sta izvedla niz sklada
teljevih vokalno-inst rumen talni h 
miniatur, samospevov, najbogatejši 
in hkrati najgloblji Schubertov ust
varjalni fragment. Med njimi smo 
slišali nekaj najbolj popularnih (Li
pa, Podoknica, Glasbi, Ob morju in od 
obeh dodatkov še duhovni samo
spev Ave Marija), vmes pa še nekaj 
najtežjih (Kam, Popotnik, Kažipot, Po
stanek, Pomladni sen, Ti si moj mir -
po njem sta umetnika tudi poime
novala ta večer!, Njena podoba, Voj-
ščakova slutnja, Mlinar in potok, Mor
narjeva pesem zvezdama dvojčicama in 
Ganvmed). Navdušenemu, vendar pa 
maloštevilnemu občinstvu sta umet
nika poleg že omenjenega dodatka 
ponovila še eno od najpopularnej
ših in najbolj r o m a n t i č n o od ro
mantičnih Schubcrtovih pesmi Pod
oknico. Bil je to lep večer sicer ves 
čas izvirnega nemškega »Lieda«. 
prepevanja besedil različnih literar
nih poetov in vseskozi Schubcrto-
vega avtorstva. Morda umetnika ni
sta imela preveč sreče s slabim kla
virjem, pa tudi Vremšakov, nekdaj 
prodorni in kleni baritonski moški 
pevski glas, zdaj glas 67-letnika, po
časi že peša. Navkljub vsem tem 
ugotovitvam pa sta pevčeva dikci
ja in muzikalnost še vedno na rav
no pravšnji ravni; na taki, da je v 
njegovi pevski interpretaciji še ve
dno m o č uživati. 

F R A N C K R I Ž N A R 

ZDRUŽENJE SLOVENSKIH ČASTNIKOV 

ORGANIZACIJA KAMNIK 

V S E M Č L A N O M ZSČ. P O K R O V I T E U E M , P R I P A D N I K O M SV 
T E R D R U G I M SE Z A H V A U U J E M O Z A S O D E L O V A N J E IN 
P O M O Č T E R V A M ŽELIMO V E L I K O U S P E H O V , V E S E U A V 

L E T U 1998. 

V A B I L O 

O b č i n a Kamnik - Tur i s t i čno informacijski center organiz i ra 
v sodelovanju z D r u š t v o m tur is t ičnih vodnikov Slovenije in 
agencijo Palladio TEČAJ Z A L O K A L N E TURISTIČNE VODNIKE. 
Seminar bo potekal od 5. d o 11. januarja 1998, v s a k d a n 
o d 15.30 d o 19.30. 
Seminar o b s e g a naslednje teme: 
- vrste in nač in i vodenja, 
- tehnika vodenja, 
- kodeks in bonton vodnikov in poslovanje v turizmu, 
- zgodovina , 
- geografija, 
- etnologija, 
- orientacijsko poznavanje regije. 
U d e l e ž e n c i bodo po u s p e š n o opravljenem preizkusu znanja 
prejeli potrdilo o opravljenem seminarju. 
C E N A : P r o g r a m so f inanc i r a o b č i n a K a m n i k v v rednos t i 
17.500,00 SIT na u d e l e ž e n c a . Razl iko v vrednosti 7.500,00 SIT 
p l a č a vsak u d e l e ž e n e c ob prijavi kot akontacijo seminarja. 
Prijave zb i r amo d o 27. 12. 1997 v T u r i s t i č n o Informacijskem 
centru o b č i n e Kamnik, Glavni trg 23, Kamnik, ali p o tel.: 061/ 
831-470. 

Pohitite, š t ev i l o mest Je omejeno. OBČINA K A M N I K 
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Božična zgodba in darila 
V p r i č a k o v a n j u p r a z n i k o v 

December jc mesec praznikov, za
bav, obloženih miz, sreCanj s prijate
lji in sorodniki, čas kupovanja daril in 
čas, ko mnogi izmed nas naredimo ne
kakšno notranjo inventuro. V vsem 
tem vrvežu in naglici si vsako leto ob
ljubimo, da bo naslednje leto vse dru
gače. Pravočasno bomo nakupili dari
la, tokrat bomo res kupili manjšo jel
ko, praznike bomo preživeli v krogu 
sorodnikov in skupaj z njimi obudili 
stare božične običaje ter uživali rado
sti mirnega božiča. A kaj, ko je leto 
vse prehitro naokoli, že v sredini no
vembra se s prvimi katalogi in okra
šenimi izložbami začne praznična mr
zlica, nas potegne v vrtinec in sele v 
začetku januarja se zavemo, da so pra
zniki mimo. 

Izbiranje, načrtovanje, iskanje, ku
povanje in aranžiranje daril - čarob
na opravila, ki naj bi bila vsakomur v 
veselje, mnogim na žalost predstavljajo 
napor, zadrego in nervozo. Koliko lju
di je v teh dneh pobitih, nemirnih, 
preobremenjenih in razdražljivih samo 
zato, ker morajo izbrati »prava« darila 

za svoje najdražje in pripraviti »popol
no« praznično večerjo. Ljudje menijo, 
da je knjiga kot darilo izhod v sili, in 
če se ne morejo spomniti ničesar bolj 
domiselnega in izvirnega, lahko še ve
dno podarijo knjigo. Pa to ne drži po
vsem, kajti dobro izbrana knjiga je le
po in trajno darilo, ki poleg blagov
ne vrednosti nosi v sebi še veliko več... 
Danes, v času računalnikov in moder
nih medijev, je vrednost in podoba 
knjige prav gotovo drugačna kot v le
tih od 1820 do 1860, ko jc bila knjiga 
nadvse cenjeno in modno darilo. V ti
stem času je izobrazba postala dosto
pna za vse, pismenost sc je moCno po
večala. Novi srednji sloj si jc želel 
predmete, s katerimi bi lahko krasil 
svoje meščanske domove in obiskoval
cu takoj razkril svojo omikanost, ob
čutek za estetiko in stil. Zbiranje knjig 
jc postalo del miselnosti tedanje do
be. Ta nova potreba po kulturi pa jc 
pomenila tudi do tedaj nepričakovan 
razvoj založništva. V velikem številu 
so se tiskale in prodajale prestižne iz
daje pesniških zbirk, klasičnih proznih 
del in almanahov - vse bogato ilustri
rane in razkošno vezane v usnje. Knji
ge so kmalu postale najbolj pogosto in 
najbolj želeno darilo, primerno za vse 
priložnosti. 

Prav tako kot vrednost knjige pa je 
dandanašnji zbledel tudi tradicionalni 
smisel božičnih in novoletnih prazni
kov. Mir, ljubezen in sožitje mnogo
krat pomenijo veliko več kot blešče
ča darila in bučna praznovanja. Prav 
zato bi vam rada predstavila Roberta 
Fulghuma, avtorja knjige Vse kar mo
ram vedeti, sem se naučil v vrtcu - na
daljevanje misli o nenavadnih načelih. 

R. Fulghum je za to knjigo zbral 

svoja najljubša premišljanja, ki jih jc 
z leti zapisal. Piše duhovito in modro 
o preprostem življenju z veliko pome
na. Vsaka pripoved v tej knjigi se člo
veka dotakne, prisili te, da začneš pre
mišljevati o lastnem življenju. To je 
primerno branje za predpraznične in 
praznične dni. Potem ko boste prebra
li to knjigo, se vam stavki v spremni 
besedi ne bodo zdeli presežni; tam jc 
namreč zapisano, da ima le malo knjig 
magično moč in Vse, kar moram vedeti, 
sem se naučil v vrtcu jc ena od redkih, 
ki jim je bilo usojeno, da so postale 
sodobna klasika. Knjiga dvigne razpo
loženje in ogreje srce, zbirka nenava
dnih misli o nenavadnih stvareh je za
živela svoje lastno življenje. 

V naslednjih vrsticah lahko prebe
rete njegovo doživljanje božiča (odlo
mek iz knjige); 

»BILO JE N E D E L J S K O POPOL
DNE, nekaj dni pred božičem. Dežev
no, vetrovno in mrzlo. Zimska mra-
kobnost. Seznam »Kaj moram naredi
ti« je bil dolg kot jara kača in se jc 
še kar daljšal. Počutje: zadirčen. Bio-
ritem: negativen. Horoskop predlaga 
previdnost. In nedeljski časopis govo
ri samo o denarju, smrti, uničenju. Nič 
pomirjajočih, veselih novic, tra la la la! 

To sveto uro božjega blagoslova je 
vznemirilo razbijanje po vratih. Kaj 
zdaj? Globok vzdih. Ko odprem vra
ta, vdan v usodo, da sprejmem kate
ro koli slabo novico, ki preži name, se 
znajdem v zadregi. Človek v ceneni 
maski Božička pomoli proti meni rja
vo papirnato vrečo. »DAJ; ČE NE; 
BOS VIDEL!« zakriči Božiček. Kaj? 
»DAJ; ČE NE; BOS VIDEL! Znova za
tuli Božiček. Nemo zrem v prikazen. 
Z vrečo stresa proti meni. Brez besed 
izvlečem denarnico, poiščem dolar in 
ga vržem v vrečo. Maska sc dvigne in 
pokaže se obraz azijskega dečka s ši
rokim nasmehom, ki prešinja skoraj 
ves njegov obraz. »Hočete kakšno bo
žično pesem?« vpraša v monotoni an
gleščini. Zdaj ga prepoznam. Pripada 
družini, ki so jo lani v soseščini nase
lili kvekerji. Ljudje s čolnov. Menda 
Vietnamci. Begunci. 

Na predvečer vseh svetih se jc ogla
sil s sestrami in brati, da sem jim na
polnil vrečke. Ime mu jc Hong Duc -
ima kakšnih osem let. Za vse svete jc 
bil videti kot modrec, v kopalni .halji 
in s kuhinjsko krpo. ovito okrog gla
ve. 

»Hočete kakšno božično?« 
Prikimam. V duhu si predstavljam 

oktet pobalinskih beguncev, skritih v 
grmovju in pripravljenih, da sc pridru
žijo svoji vodji pri spodbudni pesmi. 
»Seveda, kje je zbor?« »Jaz sem zbor,« 
pravi. In na vse grlo jc zadonel zbor 
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Vsem strankam in drugim občanom voščim vesel božič 
in srečno '98 ter se priporočam tudi v prihodnje. 

dimnikarstvo 
čiščenje klima naprav 

meritve: sajavost, C02, NOx 

Vinko Polak 
Tunjiška 11, tel.lfaks: (061) 831-779, Kamnik 

Vesel božič in veliko 
sreče v letu 1998 
vam želi 

vaš dimnikar 

Zvonovi zvonijo. Temu jc sledila ena
ko zanesena izvedba pesmi, za kate
ro lahko prisežem, da jc zvenela kot 
Angelci božji na nebu pojo. In konč
no je s tihim glasom, globoko spoštlji
vo zapel Sveto noč. Z nazaj nagnjeno 
glavo in zaprtimi očmi je iz dna srca 
prepeval v gosteči se mrak zadnje tak
te: »Spavaj, dete sladko...« 

S solznimi očmi, obnemel zaradi 
njegovega nastopa, sem potegnil iz de
narnice petdolarski bankovec in ga vr
gel v papirnato vrečo. V zameno je 
iz žepa izvlekel pol škatle bonbonov 
in mi jo svečano ponudil. Njegov 
obraz jc sprclctcl širok nasmeh, obr
nil se jc, stekel z verande in zakričal: 
»BOG VAS BLAGOSLOVI,« in »DAJ. 
ČE NE, BOŠ VIDEL!« Nato je izgi
nil. Kdo je bil ta maskirani otrok? 
Hong Duc, solistični zbor, ki jc pre
našal božič od hiše do hiše. Priznam, 
da sem navadno malce zbegan zara
di božiča. Zame ni nikoli imel poseb
nega smisla. Neresničen jc. Odkar sem 
slišal o Božičku, sem bil v srcu mol
čeč cinik. Opevanje, da se vozi okrog 
na odprtih saneh, v katere jc vprežen 
konj, je smešno. 

Nobenega še nisem videl, šc manj, 
da bi se vozil s sanmi. Nikoli nisem pe
kel kostanjev na odprtem ognju. Tudi 
če bi zakuril ogenj, ne bi vedel, kako 
se to počne, sicer pa pravijo, da tako 
ali tako niso nič posebnega. Potovanje 
treh kraljev mi je zbudilo sume, in pa
stirji, ki vse življenje pohajkujejo z ov
cami, so malce čudni. Tudi angela ni
sem nikoli videl in moje izkušnje z de
vicami so zelo omejene. Pojav novo
rojenega kralja me nc zanima; jaz bi 
se kar se da hitro zadovoljil s kakšnim 
drugim predsednikom. Dojenčki in se
verni jeleni smrdijo. Doživel sem jih že 
od blizu, zato vem. Po pripovedova
nju tistih, ki so bili tam, jc mestece Be
tlehem votlina. 

Prepevanje o rečeh, ki jih nisem ni
koli videl, naredil ali želel, sanjarjenje 
o belem božiču, ki ga nisem nikoli po
znal. Božič ni resničen. In vendar, in 
vendar... prestar sem, da bi verjel, in 
premlad, da bi prenehal. Preveč cini
čen, da bi sodeloval, in preveč nepo-
tešen, da bi ostal zunaj tega. 

Daj, če ne. boš videl! Potem ko sem 
zaprl vrata, me je skoraj zajela histe
rija - smeh in solze in tisti čudni ob
čutek, ko se zaveš, da te je spet obi
skal Božiček. Naravnost skozi dimnik 
moje kolibe sc spusti sredi zime sveti 
Hong Duc. Enako je zmeden zaradi 
podrobnosti kot jaz, vendar jc zelo ja
sen glede prazničnega razpoloženja. To 
jc opravičilo, da nehaš misliti in pra
znuješ - da sc vržeš v praznike z vsem, 
kar imaš, kjer koli si. »Jaz sem to,« pra
vi. Kje je Božiček, sc vprašam. Tukaj, 
se razleže odmev. Jaz sem to. Z viso
ko dvignjeno glavo, zaprtimi očmi, 
dvignjenim glasom zberem pogum, da 
zapojem katero koli pesem. 

Bog, pravijo, jc neke zvezdne noči 
poslal otroka, da bi svet morda spo
znal upanje in veselje. Sam nisem pre
pričan, da povsem verjamem v to ali 
da verjamem v vso kramo, ki se jc na
grmadila v to zgodbo v dva tisoč le
tih. Prepričan pa sem, da verjamem v 
Hong Duca, solistični božični zbor, ki 
hodi od hiše do hiše in vpije: »Daj, če 
nc, boš videl!« ne vem, kdo ali kaj ga 
je poslalo. Vem pa, da me jc usoda s 
pomočjo trmastega navihanca prelisi
čila, da sem se pridružil zboru, ki po
je o veselju in upanju. S pomočjo otro
ka sem bil deležen božičnega užitka.« 

Mogoče pa bo letos usoda tudi vas 
presenetila in boste občutili čarobnost 
božičnega vzdušja ob pogledu na pri
krito radovednost in veselo radost v 
očeh obdarovanca, ki človeka vedno 
znova prevzame in očara. Prisluhni
te tistim, ki jih imate radi in jim po
klonite največ, kar lahko in to je del 
sebe, del svojih sanj, hrepenenja, ve
re, upanja... 

Podarite jim delček svojega srca, po
darite jim svojo pozornost, neprera-
čunljivo širokogrudnost, ljubečo naklo
njenost, prijateljstvo. Podarite nasmeh, 
toplo besedo, obljubo, priznanje, po
hvalo, poljub. Podarite letos darila, ki 
so izvirna, enkratna in neprecenljiva. 

M A J A ŠINKOVEC R A J H 

MNOMEHANIKA 
LIVARNA 

ORODJARNA 

Sv. Miklavž, Božiček in dedek mraz 
Slovenski otroci so na boljšem 

kot otroci v marsikateri drugi dr
žavi. Obdarujejo j ih namreč kar tri
je decembrski junaki: sv. Miklavž, 
Božiček in dedek Mraz. Žiti pa vna
ša ta »preobilica« obdarovalcev tu
di precejšnjo zmedo. Kdaj in kaj 
zdaj kdo komu nosi? In zakaj? Za 
marsikoga je dedek Mraz »razpadel« 
na tri kose. Kakorkoli že, zgodovi
na vseh treh junakov, še zlasti pa 
Božička, je tako zapletena, da si jo 
lahko le bežno ogledamo. 

Sv. Miklavž 
Prvi v trojici je sv. Miklavž, ki se 

navezuje na živo osebo, škofa N i 
kolaja iz Mire v Likiji (zdaj Turči
ja), ki je umrl v 4. stoletju. Pozne
je naj bi njegove ostanke prenesli 
v italijanski Bari. Od II. stoletja na
prej je Miklavževa priljubljenost iz
jemno narasla. Ime izvira iz latin
skega Nicolaus, to pa iz sestavljene
ga grškega Nikolaos, kar pomeni 
»zmaga v boju« in »narod, ljudstvo«. 
V obliki Nikolaj je pri nas ime iz
pr ičano iz leta 1213 v Izoli (Nico
laus). Oblika Miklavž je najbrž na
stala v 14. stoletju. 

V cerkvi je bil ta svetnik v ča
steh kot velik priprošnjik in čudo-
delnik, okrog katerega se je spletla 
vrsta legend.Prav zato je zaščitnik 
kakšnih 35 poklicev, pomočnik v 
različnih tegobah, patron držav in 
dežel. Sv. Miklavž ima pravzaprav 
dve zahtevni vlogi. V eni samega se
be, v drugi pa se je preoblikoval v 
eno od podob Božička, mu dal ne
kaj svojih lastnosti, npr. rdečo oble
ko, brado in prav v Ameriki - ime. 
Ameriški Božiček sc imenuje na
mreč Santa Claus. V Ameriko je za
šel s Holandci, velikimi častilci 
sv. Miklavža; na Nizozemskem mu 
pravijo Sinterklaas. Od tu je prek 
imen Nicholas in Nicolaus nastal 
Santa (sveti) Claus (primerjajmo z 
nemškim imenom Klaus). Sprva so 
mu Američani rekli kar Saint Nick, 
sveti Niko. Lik Božička so pomagale 
oblikovati številne kulture, ki j im je 
zaokroženo podobo pozneje doda
lo krščanstvo, vendar s krščanstvom 
samim nima nič skupnega, razen po
mešanih pojmov. Slovenci pravimo 
temu bitju Božiček, drugi narodi pa 
navadno Oče božič, vendar s svojo 
besedo za božič. Tako je Božiček 
angleški Father Christmas, italijan
ski Babbo Natale, francoski pere 
Noči, španski papa Noel, portugal
ski pai Natal. Ima pa tudi druga 
imena. Slvoenski Božiček pomeni 
pravzaprav mali bog, kar lahko za
znamuje tudi od boga rojenega si
na, vendar v arhaičnem, nekrščan-
skem smislu. Po slovarski definiciji 
je božiček »simbolični starček«, ki 
ob božiču obdaruje otroke«. Vseka
kor se v njem skriva mnogo pogan
skih bitij, nekakšen splošen »božični 
duh«, mlado sonce, sveti otrok ve
like božanske matere (kar je vsepla-
netarni pojav) in še kaj. 

A kje najdemo Božičkovega pred
nika? Srečamo ga v Valhalli , ger
manskih nebesih, bivališču mrtvih 
junakov, kot vrhovnega boga Odi-
na. K njemu so molili na evropskem 
severu in ga imenovali »oče vseh«. 
V nemških deželah se je imenoval 
Wotan ali Vodan. Dolga stoletja je 
črnobradi Odon dirjal po nebu se
vernih dežel v svoji zlati kočiji, ki 
sta jo vlekla dva konja. Srečamo ga 
pri azijskih šamanih, hibridnih sve
čenikih, vračih in čarovniških zdrav
nikih, katerih mistične moči so za
gotavljale plemenom srečo in blagi
njo. Božiček je pravzaprav tudi rim
ski bog Saturn (ki je sicer splošna 
indoevropska predstava); a poglejmo 
še k drugim evropskim narodom. 
Finski Božiček živi na Laponskem 
na komaj 483 m visokem hribu, ki 
je zanje nekako to, kar za nas Tr i 
glav, saj je Finska zelo ravna. Ime 
mu je Jouulupukki, kar dobesedno 
pomeni »božična koza«. Koza je bila 
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družinskega podjetja 
vam želimo vesel božič 

in srečno novo leto 1998. se priporočamo! 

namreč v poganskih časih žrtvena 
žival. Vendar zdaj ta izraz prevajajo 
z. Oče božič, ker j im zdaj pomeni 
prav to osebo. Beseda izvira iz isto
imenskega švedskega in splošnega 
germanskega izraza Julbok - Jul po
meni čas zimskega solsticija. 

Kl jub vsemu poganstvu ali pa 
prav zato zlasti ameriški otroci ver
jamejo, da Božiček živi prav na se
veru Finske in tako na pošti v ti
stih krajih dobijo vsako leto na ti
soče pisem; drugi spet prisegajo, da 
živi na Grenlandiji. Ampak njegova 
arhaična zgodovina gre naprej. Nor
veški Božiček je Julenisse ali 
»božični škrat« z rdečo kapico, ki je 
živel v skednju in varoval kmetijo 
kot dobri hišni duh. Vendar se je 
tudi norveški škrat zmešal s podo
bo sv. Miklavža. Nisse namreč po
meni tudi Nika , t. j . Nikolaja - M i 
klavža. Pozneje ga je zamenjal do
bri Oče božič, ki pa že ves čas na
stopa na Danskem; tam je to lah
ko le tisti, ki je tudi v resnici oče. 
Ta potem potrka na vrata hiš in 
sprašuje, ali je v njih kaj pridnih 
otrok. Na 
Islandiji je Bo
žiček Jula Sve-
inar, ki mu 
pravijo tudi 
»tisti, ki liže 
lonce« in »tisti, 
ki kuka skozi 
okno«. 

Božiček, k i 
je zdaj ob tra
d i c i o n a l n i h 
p r e d s t a v a h 
imenitnih lo
kalnih decem
brskih bitij 
prevzel v svo
je roke vse 
»štrene« med
narodne tr
govske mitolo
gije in si kot 
simbol prisvo
j i l prvo mesto 
v bož ičnem 
solsticiju, je v 
tej obl iki 
p r a v z a p r a v 
umetno ust
varjen. 

Prvi opis 
Božička 

Prvi opis 
pravljično ust
varjenega Bo
žička, vendar 
na podlagi ti
stega, kar so 
od evropskih 
priseljencev poznali vsaj v Ameriki , 
je izšel v knjigi o zgodovini New 
Yorka leta 1809 , napisal pa jo je 
VVashington Irving. Svet še vedno 
zaradi površnosti medijskega prepi
sovanja misli, da je bil prvi opiso
valec oziroma »iznajditelj« te zna
menite figure Clement C. Moore, ki 
je anonimno, s pesniško žilico, opi
sal Saint Nicka šele leta 1823 sku
paj s sanmi, ki jih vleče osem sever

nih jelenov. Irving je pred njim za
pisal tole: »Dobri sv. Nikolaj se na 
praznično popoldne pogosto pojav
lja v svojem ljubljenem mestu (New 
Y o r k u , op. p.), veselo jahajoč nad 
vrhovi dreves ali nad hišnimi stre
hami; sem in tja potegne iz hlačnega 
žepa kakšno čudovi to darilo in ga 
spusti skozi dimnik tistih, ki j ih ima 
posebno rad... Rožlja po dimnikjh 
prednikov naših očakov, svoja darila 
pa zaupa le otrokom kot znak de-
generirarnosti njihovih staršev (!).« 
Sv. Nikolaja potem opisuje kot de
belušnega in veselega Holandca. 

Clement C. Moore si je prislužil 
čast prvenca z boljšo in ljubkejšo 
domišljijo. V njegovi pesmici je M i 
klavž, Saint Nick, pravi predhodnik 
Santa Clausa. Tu ima že širok in do
brodušen obraz in celo rdeč nos, saj 
je burkež že v letih. Pesem je po 
stala v Z D A na moč priljubljena 
Božiček pa je v primerjavi z arha 
ičnimi zimskimi godrnjavci iz Evro
pe naredil sodoben, dobrodušen vtis 

Moore je ovekovečil novo simbo 
liko Božička, tega okroglega dobro 

Miklavž. Voščilnica z začetka 20. stoletja. 

dušneža v rdečem »marsovčku« z 
rdečo kapico, belim cofom in košen 
z darili, prispeval pa je tudi nov; 
imena za legendarne severne jelene 
ki so vlekli njegove arkt ične sani. 

Božiček in dedek Mraz pri 
nas 

In kako jc bilo z vsem tem pr 

Nadaljevanje na 8. stran 

ADVENT IN BOŽIČ V 

KAMNIKU PRED 250. LETI 
Po podatkih iz matrikule, to je oznanilna knjiga kamniške župnijske cerkve, so ka 

mniski meščani in okoličani pred 250 leti takole preživljali adventni čas in božič: 
Na vse nedelje in praznike, med katere so Šteli tudi: god sv. Andreja, sv. Frančišk 

Ksaverija, sv. Barbare, sv. Miklavža, sv. Lucije, sv. Tomaža in Sveti večer pred božičem 
je bila slovesna maSa ob pol Šestih zjutraj. Podobno je bilo tudi za praznike v tedn 
med božičem in novim letom. Oznanilo za prvo adventno nedeljo poziva vernike, no 
advent izkoristijo za reSenje svoje duše. Zato naj opravijo spoved, prejmejo obhajilo h 
radi hodijo k sv. masi poslušat pridige. Zanimiva je pripomba, da naj tisti, ki hodij 
k zornicam z bakljami, pazijo, da zaradi neprevidnosti ne zanetijo požara. Danes .< 
le v domišljiji lahko predstavljamo, kako lep je bil takrat pogled na kamniške zasne 
žene ulice, razsvetljene z baklami. 

Na praznik sv. Barbare je bila procesija do mestnih vrat. Praznik Brezmadežne (8. di 
cember) je bil že takrat velik praznik. Na ta dan se je mladina izročala v varstvo Ma 
riji, da bi ohranila čistost. 

Pobožnosti pa se v adventnem času niso dogajale samo v kamniški župijnski cerk 
vi, ampak tudi v samostanski cerkvi v Mekinjah, pri sv. Primožu, na Vranji peči, M 
vljah, Gozdu in Rovah. Na dan pred božičem so duhovniki dopoldne in popoldne hc 
dilipo mestu Kamnik in predmestjih blagoslavljat domove. Na polnočnim so ljudje spi 
prihajali z baklami. Kamniški župnik je svoje župljane pozval, naj pridejo k polnoi 
niči predvsem v župnijsko cerkev, saj bi bilo »nespodobno, če bi na tako velik prazni 
bila matična cerkev prazna«. Zupljani naj pokažejo prav z obiskom župnijske cerk\ 
edinost in ljubezen, ki mora vladati med njimi. Že v tistem času pa so svarili, naj: 
tihota svete noči ne skruni z vpitjem in pijančevanjem. Na praznik sv. Štefana je bil 
glavna slovesnost v Nevljah, kjer je potekala blagoslovitev konj, vode, soli in ovsa. '• 

Na praznik sv. Janeza Evangelista so blagoslovili vino. Izpostavili so t. i. »cor gc 
udiosum - srce veselja«. , 

Zadnji dan leta so po maši prebrali število rojenih, poročenih in umrlih v pretekleil 
letu. Za vsake posebej so molili en očenaš. Vernikom so priporočali, da se zadnji da 
leta zvečer ali na novo leto zjutraj vsakdo spomni, kako je preživel iztekajoče se let 
in stori dobre sklepe za prihodnje leto (Nedvomno uporabno priporočilo tudi za današr. 
čas.) 

To bi bila kratka predstavitev prazničnega utripa adventnega in božičnega časa 
Kamniku, kakršnega so doživljali naši predniki pred 250 leti. Nekateri običaji so 
ohranili do današnjih dni, veliko pa se jih je spremenilo. Danes lahko rečemo: »Čat 
se spreminjajo in mi z njimi.« Vendar ostaja sporočilo božičnega časa vseskozi ene 
ko: mir in dobro vsem ljudem na svetu. Naj nam tega miru dandanes ne vzame m 
predpraznična nakupovalna mrzlica, ki se je zadnja leta zelo razbohotila ludi pri m 
in kije naši predniki niso poznali, saj so bili bolj kot mi danes navajeni na skromnot. 

DAMJAN HANČI 
Literatura: Cerkveni vestnik, /9. ; 
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S v . Miklavž, 
Nadaljevanje s 7. strani 

nas? N a razglednicah se je B o 
ž iček pojavljal že pred prvo sve
tovno vojno, vendar bolj o b o 
tavljivo. M e d obema vojnama je 
vsaj G a s p a r i , č e ne še kdo , s l i 
ka l s l o v e n s k o v e r z i j o d e d k a 
M r a z a , č e p r a v je takrat, kot re
č e n o , za b o ž i č nosil dar i la J c z u -
Sček. 

in d e d e k M r a z 

D e d k a M r a z a smo po d rug i 
vojn i u v o z i l i i z Sovjetske zve
ze. A tudi tam ni nastal zgolj po 
d i r e k t i v i . V a r k t i č n i h predel ih -
v S i b i r i j i , s eve rn i K a n a d i , na 
Gren land i j i in med severnoame
r i š k i m i Indi janci - obstaja ne
znan sredozimski obiskovalec, k i 
sc s p u š č a z neba, da bi ljudi na
gradi l ali kaznoval , p a č glede na 
'njihova dejanja. T o je b i l i n je 
še š a m a n , m e š a n i c a d u h o v n i k a 
,in v r a č a ; nekaj takega, kar po-
iznamo iz indi janaric pod ime-
.nom » m e d i c i n m a n « . N j i h o v e 
m o č i so pomagale d u h o v n i in 
/telesni m o č i posameznega ple-
'mcna. Rusi so ta l ik p revze l i od 
/s ibirskih ljudstev. K o je u v o ž c -
hu dedek M r a z nadomestil prejš-

ije decembrske junake , smo ga 
kar je res, je res - pos loveni l i . 

Udomač i l i« smo ga. Še vedno ni 
rihajal k nam z Grenlandi je ali 

ponske, ampak i z Sibir i je , na 
lavi je namesto soboljeve no-

; i l s lovensko p o l h o v k o , po na-
;e i zde lan z i m s k i k o ž u h , o k r a -
:en s s l o v e n s k i m i l j u d s k i m i 
' z o r c i . 

V e n d a r tudi p r i d e d k u M r a -
u ni vse najbolj jasno. T a m o č 
io l i terarizirana, č e p r a v arhetip-
ka oseba s svo j im p r a v l j i č n i m 
p r e m s t v o m vred velja v l jud

skih predstavah za redko , s S i 
birijo povezano s i m p a t i č n o r e č . 
•Jicer pa je dedek M r a z sovje l -
k i po l i t i čn i dar in sprejel ga je 

','cs nekdanj i v z h o d n i b lok. T a -
m je z Gren land i jo in F in sko v 
k o n k u r e n č n i boj z a nak lon je -
lOSt o t r o k n e k o č uradno, neka

k o z d e k r e t o m , 
posegla še Sib i r i ja . 
V e n d a r so k o n 
s t r u k t i kaj č u d n a 
zadeva. N e obne
sejo se p r e v e č . 
M e d rusk imi o t ro 
ki n a m r e č velja, da 
se dedek M r a z na
mes to i z S i b i r i j e 

vsako leto pr ipe
lje mednje i z 

m a j h n e g a 
n o r v e š k e g a 

"J* mesta B o -
H k k . do. A k o 

t am po
v p r a š a š 

W' prebival
ce po 

n jem, o 
tem ne vedo 
prav n i č . 
O n i ima jo 
svoje junake. 

T a z a m r z 
njeni svet 
z i m s k i h i l u 
z i j k a ž e na 
to, da ima vsak narod in 
ce lo p o s a m e z n i k i svojo 
decembrsko pravl j ico. T o 
je kar prav, le zap le ten ih 
decembrskih č u d o v i t i h b i 
tij s tem ne m o r e m o zlah
ka odplest i . 

R S . 
Božičku lahko piše te , č e 

ste grenlandsko opredelje
ni, na naslednji naslov: B o 

ž iček - Santa Claus, N u u k ( G o d -
haab), G r o e n l a n d , D a n m a r k 
(Danska) , a l i č e ste l a p o n s k o 
opredeljeni . Bož iček - Joulupuk-
k i , R o v a n i e m i , S u o m i - F i n l a n d 
(Finska). T o povsem zadostuje, 
odgovor i so zanesljivi. T o č n e j š e -
ga naslova B o ž i č e k ne izda . 

pripravil 
A L E K S A N D E R S A R N A V S K Y 

Maksim Gaspari: V pričakovanju Božička (1938) 

BOŽIČNA 
Prišel je božič, praznik lep, 
v rddosti in miru naj bo celi svet, 
in z njim prišla je sveta noč, 
ki vsem ljudem naj bo v pomoč. 

Ze temna noč je legla na zemljo, 
z zvezdami posuto je nebo 
in z zvonika daljnega že zvon zvoni, 
milo kliče ljudi k polnočnici. 

o ura v stolpu bije polpolnoči, 
hite ljudje v cerkev z baklami 
pozdravit sina božjega, 
sina novorojenega zveličana. 

(Hej, dete božje v jaslih lam leži 
v njega zazrle stotere so oči, 
zazrle v njega s prošnjami 
da na svetu ne blo bi več sovraštva! 

ZALKA K0R1TN1K 

Č a s t o p l i n e 

/ 

Praznik spomina na rojstvo Je
zusa Kristusa mi vsako leto pre
buja posebej lepe spomine. Zame 
je to eden naj lepših dni v letu, 
naj bo to v osebnem, d ruž inskem 
in b o g o s l u ž n e m oz i ru . 

T o je čas, ko kot reka ponikal
nica p o n i k n e m vase, se zaz rem 

L A v samega se-
be, notranje 
u m i r i m kot 
n a r a v a 

B I o k r o g nas, 
H da bi se č e z 
ffif z imo o d p o č i -
I la in si nabra

la n o v i h m o č i 
za pomladansko 

rast. Čas, ko si spomini, hrepene
nje - izpolnjeno in neizpolnjeno 
- p r i č a k o v a n j a in želje podajajo 
roko. 

Čas , ko mi p r i s rcu postane 
posebej toplo, in si, zbran z dru
ž ino ob jaslicah, r e č e m : »Kaj ho
češ še več! T u , ob jaslicah, v idni 
ponazori tvi s v e t o n o č n e g a dogod
ka, se vse začenja , tu je naš i z 
vir , kjer se je bož je in č l o v e š k o 
č u d e ž n o z d r u ž i l o v samem bo
žjem Sinu. pravem Bogu in pra
vem č loveku , k i nas bo nekega 
dne pokl ical k sebi. T u je čas in 
pr i ložnost , da se ustavim, zberem 
in s k u š a m premisl i t i ter ^ 
doumeti to globo
ko skrivnost, k i 
je n ikdar ne 
bom mogel po- 4 5 
polnoma razvoz-
ljati. Pa vendar... 

K o o p a z u j e m ' 
najmlajšo h č e r k o , kako zavzeto 
strmi v jaslice, jemlje v roke f i 
gure pas t i r čkov in ovčk , poprav
lja mah, mi spomin pohit i nazaj 
v mojo d o m a č o k m e č k o hišo, v 
dni, ko sem sam nabiral mah, ko
renine, kamne in drugo potreb
no, da bi J e z u š č k u pr ipravi l č im 

toplejši in udobnej 
ši domek v naši 
hiši. T o je bi la 
najboljša katehe-
za! K o t moja 
Barbara sem Je
zusovo rojstvo do
življal s č i s t im sr
cem, o t r o š k o nepo
sredno in pristno, j 

Kaj je lepšega J 
kot to: eno samo <5 
zrenje, ena sama 
o t r o š k a zazrtost, * 
pri kateri tako ma
lo pomenijo vsi dokaz i za obstoj 
Boga in v s a k r š n e druge miselne 
in razumske predpostavke, saj, 
kot piše v Svetem pismu - čist i 
bodo Boga gledali, kdo pa je či
stejši od o t roka, neumazanega in 
nedotaknjenega od tega sveta? 
K d o je s rečnejš i od tistega, ko
mur uspe ohrani t i o t r o š k o č i s to 
d u š o in neposreden odnos do Bo
ga? K d o bolj miren od onega, k i 
zmore uit i ihti tega sveta? 

Sveta n o č je čas , da v sebi ob
n o v i m o to b o ž j e o t r o š t v o , k i 
smo ga p re je l i 
pr i krstu in se je 
v nas ne izbr i sno 
zapisalo do kon
ca ž iv l j en ja . Je 
p r i ložnos t , da ob 
las tn ih o t r o c i h 
postanemo o t ro
ci - na jveč j i bo
žji l jubljenci . 

Č e si b o m o 
p r i z a d e v a l i za 
to, p o t e m bo 
n a š a srca spet 
p r e v z e l a t i s ta 
top l ina , g l o b o k a 
s r e č a i n ne
i z m e r n o veselje, 
k i nam ga lahko 
nak lon i le božj i 
N o v o r o j e n e c : 

dar svetu teme, greha, nezado
voljstva... Luč v temi, delitelj po
s v e č u j o č e m i l o s t i , i z p o l n i t e l j 
najbolj s k r i t i h želja, r e š i lna b i l 
ka v ž iv l jen j sk ih nevarnost ih . 

Bodimo kakor otroci! Pohi t imo 
na betlehemske poljane, najdimo 
tisto votl ino, kjer je Jezus prive-
kal v to »solzno dol ino«, se mu 
p r i k l o n i m o kot trije M o d r i z 
V z h o d a in se v rn imo po poti, k i 
nam jo bo pokazala zvezda, po 
kateri so se ravnali M o d r i . In ne 
pozab imo , kaj smo sk len i l i , ko 
smo bož jemu detetu stisnili roči 
co. 

J O Ž E P A V L I C 

Deklica si ogleduje jaslice Nataše Prestar. 

P r a z n i č n e p o s l a s t i c e 
Prihaja čas praznikov in prazničnih 

obedov, mi pa ne vemo, kaj bi skuha
li. Odločili ste se, da boste letos nare
dili nekaj posebnega. Ponujam Vam 
nekaj neobičajnih receptov. 

R A C A Z R D E Č I M 
Z E L J E M I N K O S T A N J I 

Raco kupimo zmrznjeno in jo odla-
jamo. Namažemo z medom in pusti

mo stati čez noč. Dru
gi dan jo namaže

mo s soljo in 
poprom. Pe
čemo jo v pe

čici in zaliva
mo z lastnim so

kom. Rdeče zelje narežemo, solimo in 
damo v posodo skupaj s porjavelo če
bulo (po želji) in dušimo. Koje že sko
raj mehka, dodamo suhe slive, rozine 
in kuhane ter otupljene kostanje. Ser
viramo k pečeni raci. Za lepi izgled pa 
dodamo kuhane brstične ohrovte ali 
krhlje mandarine. 

R I Ž Z M E S O M 

Eno čebulo drobno narežemo, do
damo poljubno količino govejega ali 
svinjskega mesa, narezanega na 

kocke, in dušimo. Dodamo sol in 
začimbe: lovorjev list, poper v zrnju, 
košček celega cimeta, eno nageljno
vo ibleo zavijemo v gazo in vse sku
paj kuhamo, dokler ni meso mehko. 
Kuhano meso damo na krožnik in 
odcedimo. Posebej skuhamo riž z ža
franom. Riž zalijemo z odcejeno ju
ho, v kateri se je kuhalo meso, do
damo rozine in meso ter premešamo. 
Garniramo z opečeno 
čebulo in potresemo z 
narezanimi belimi 
mandeljni. 

m e s n i a l i 
j : \ j a v \ i 

Ž E P K I 

P E Č E N E B A N A N E 

Zrele banane olupimo in narežemo 
po dolžini. Damo na maslo in pečemo 
na obeh straneh, dokler niso rahlo rja
ve. Ko so pečene, jih vzamemo ven in 
naredimo karamelno omako. Polije
mo po bananah in seviramo. 

S A D N I K R U H 

Poljubno količino orehov, mandelj-
njev, rozin, suhih fig, suhih jabolk. 
Hruške narežemo na manjše koščke, 
polijemo s sladko vodo, da se napoji
jo. Pustimo čez noč. 

VRTNARSTVO G A S P E R U N 
M o s t e 9 9 p r i K o m e n d i , t e l . : 3 4 1 - 4 7 1 

UGC 
F302 

N A P R O D A J A R A Z N O B A R V N I H 
NIH Z V E Z D 

Vesele božične praznike 
in vso srečo v novem letu '98 

vam želimo 
O d p r t o od X. d o 17. ure, ob sobotah od X. do 13. ure. 

Naredite te
sto kot za re
zance, obli
kujte kroge s 
kozarcem. 
Sredino napol
nite z mesom ali 
drobno narezano 
zelenjavo (po želji) in jih dobro stisni
te. Meso pripravite kot poliv za špage
te, vendar zelo gosto. Zelenjava mora 
biti skuhana in drobno zrezana ali 
zmečkana. Skuhajte v slani vodi. Po-
tresite s parmezanom ali stopljenim 
maslom. 

Naredimo kvašeno testo s črno in 
rženo moko. Suho sadje v testu razpo
redimo in pustimo, da testo nekaj ča
sa vzhaja. Nato damo v pečico in pe
čemo 60 minut. 

DOBER TEK vam želi D. J. 

m 
ostavljanje jaslic, Se zlasti, če to zahteva veliko ustvarjalnosti, polepša 

fraznlčno božično vzdušje. £ MEJAČ 

Trgovina z mešanim blagom 
» P R I B R I N U « 
Gozd 10/a, tel.: 825-484 

Voščimo vesel božič 
in srečno '98 

ter se priporočamo za nakup. 

t * i 

i 
i i 111 

rja • 
« 

KAMNIK, ŠUTNA 72 l 

tel.: 813-896 
• 

W F O T O A 

T G R O h k i 

r 
• 
« 

KAMNIK, ŠUTNA 72 l 

tel.: 813-896 
• 

- EKSPRESNA IZDELAVA FOTOGRAFIJ 
- FOTOGRAFIRANJE POROK, ROJSTNIH DNI, ZA DOKUMENTE, 

KATALOGE, PROSPEKTE 
- FOTOAPARATI IN VES FOTOMATERIAL 

Odprto non-stop od 8 3 0 do 19. ure, ob sobotahod 8 3 0 do 12, ure. 

Vacm alrankam «e zahvaljujem zu izkazano zaupanje In 
žetim lepe praznike ter srečno xl$\ 

M I K 

Vabimo vas v našo prodajalno na 
Usnjarski 1 v Kamniku (tel. 817-404), 

kjer dobite krvavice, sarme, dnevno sveže meso, 
drobovino in mesne izdelke, narejene po izvirnih 
domačih receptih iz mesa živine slovenskih rejcev. 

P r i č a k u j e m o vas vsak d a n o d 7. d o 19. ure , 
o b s o b o t a h pa o d 7. d o 12. ure . 

MIKA VNO I N D O B R O ! %> 

Želimo vesele božične praznike in 
srečno novo leto! 

file://j:/jav/i
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V času prvomajskih 
praznikov je v 

Arboretumu Volčji 
Potok zacvetelo okoli 
dva milijona več kot 
dvesto različnih vrst 

raznobarvnih 
tulipanov. Posebna 

novost in zanimivost 
je bila holandska vas 

z 18 miniaturnimi 
tipičnimi hišicami, 

mlinom na veter in 
lajno. 

Po ulicah Kamnika 
se je v dneh od 12. do 
14. septembra 
zgrinjala večtisočglava 
množica obiskovalcev 
prireditve 27. Dnevi 
narodnih noš. S svojo 
dolgoletno navzoč
nostjo v Kamniku 
narodna nosa na 
svojevrsten način 
razkriva naš odnos do 
kulturnega izročila. 

Osrčje Kamnika je v 
prvih dneh junija 
začutilo utrip starodav
nega mesta. Na srednje
veški tržnici, ki se je 
razživela v vsej svoji 
pristnosti, smo občudo
vali spretnosti srednjeve
ških obrtnikov, pa tudi 
mestna gospa in gospod 
sta svoji vlogi odlično 
predstavila. Želimo si, da 
bi ta edinstvena kultur
nozgodovinska priredt-
tev, ki jo je skrbno 
pripravila občina 
Kamnik, postala 
tradicionalna. 

Srečanja kmečkih žena in deklet Tuhinjske doline se je 19. julija ude
ležilo blizu dvesto delavnih dobrovoljnih ljudi Na Lipljah smo sprem
ljali starodavni prikaz ročnega spravila lesa. Na sliki Martin Tome s »ki
čem« cepi drva. 

OBMOČNA OBRTNA 
Z B O R N I C A K A M N I K 

O b r t n i k i i n p o d j e t n i k i , z d r u ž e n i 

v O b m o č n i o b r t n i z b o r n i c i K a m n i k , 

v o š č i m o v s e m o b č a n o m 

v e s e l b o ž i č i n s r e č n o 1 9 9 8 . 

KMETIJSKI CENTER 
K O M E N D A 

K l a n e c 13 p r i K o m e n d i 

Tel.: (061) 841 022, 842 070, 842 080, faks: (061) 842 210 
L E P E B O Ž I Č N E P R A Z N I K E 

V A M Ž E L I M O IN V E L I K O S R E Č E 
V L E T U , KI P R I H A J A . 

Golf tudi pri nas postaja vse bolj priljubljen šport Na začasnem vad-
bišču pri otroškem igrišču v Arboretumu Volčji Potok so si številni igralci 
golfa, zlasti med vikendi, nabirali znanja in veščin, ki jih bodo od ma
ja prihodnjega leta dokazovali na bližnjem novem igrišču za golf z 9 luk
njami Poleg bo vadbišče in klubska hiša z gostinskimi in družabnimi 
prostori 

Obnovljena baročna 
cerkev sv. Ane v Tunji-

cah, na katero so 
Tunjičani še posebej 

ponosni je v svoji novi 
preobleki zasijala 

25. oktobra. Ta dan je bil 
praznik, kakršnega v 

Tunjicah še niso doživeli 
v kar nas je prepričalo 

zavzeto sodelovanje 
skrbnih tunjiških 

gospodinj in prizadevnih 
moških moči 

Tekst in fotografije: . 
SAŠAMEJAČ * 

M i k l a v ž j e n o s i l . . . 
Dobri škof Miklavž je v petek, 

5. decembra, ko je bila že trda te
ma in so se številni otroci stiskali k 
mamicam v strahu pred hudimi par-
keljni, ki so tudi tokrat rogovilili 
okrog hiš in prav posebej iskali po
redne otroke, obiskal pridne otro
ke iz komendske župnije. Prvikrat 
so prišli z očet i in mamicami na 
prostorni cerkveni trg, prav prime
ren za takšen obisk. Naklonjeno jim 
je bilo tudi vreme, saj kljub pozni 
uri ni bilo preveč mrzlo. 

K o je prirohnel prvi parkelj, č rn 
kot oglje, in iz ust, iz katerih mu je 
visel dolg rdeč jezik, spuščal čudno 
zavijajoče glasove, rožljal z verigo in 
topotljal z nogami, kot prava pe
klenska spaka, je med otro ki, pa tu
di odraslimi, završalo. Kot blisk je 
švigal med otroki, sem in tja koga 
malce premi kas til. Ves cerkveni trg 
se je spremenil v en sam vrišč. No, 
ker je bil le en sam, pa tudi ta se 
je malce unesel, se je otroški strah 
kmalu v dobršni meri polegel. Po-
deseteril pa se jc, ko se jc od sta
rih lip zaslišalo pravo peklensko rjo
venje, rožljanje številnih verig in be-
ganje črnih postav sem in tja. Še sre

ča, da so parkeljni ostali pod lipa
mi in da so jih otroci opazovali v 
varnem zavetju očkov in mamic. 
Nekaj pa jih je kljub temu, poseb
no tistih, ki so bili najbližji, doživelo 
bližnje srečanje z. rogatci. 

Cingljanje zvončkov s ceste je na
znanilo, da prihaja Miklavž. Sprem
ljala sta ga dva angela. Strah in tre
pet pred parkeljni se je naglo spre
menil v veselje in navdušenje: »Mi
klavž, gre! Miklavž!« Urno je priko
rakal na cerkveni trg, s pravcato 
škofovsko kapo, plaščem in palico, 
angela pa sta nosila polna koša da
ril. Parkeljni so mu sledili od daleč, 
že veliko bolj krotki in pohlevni 
kot nekaj minut prej. Če se mu je 
kateri le preveč približal oziroma 
zganjal prehud hrup okrog otrok, 
mu je takoj ukazal, naj se unese 
oziroma odstrani. Pridne otroke je 
povabil, naj gredo za njim, saj ima 
prav za vsakega lepo darilo. Preden 
so ga dobili, so morali najprej do
kazati, da so res pridni in da so se 
pri verouku in doma tudi kaj nauči
li . Zmotiti so morali Sveti angel. T i 
sti, ki so znali to molitev, so lahko 
pristopili k Miklavžu, ki je vsakemu 

stisnil v roko darilce, ga pobožal po 
glavi in spodbudil, naj bo priden še 
naprej. Nazadnje je spregovoril 
vsem skupaj. Tistim otrokom, ki so 
bili najbolj pogumni in se želeli po
sebej srečati z njim, je segel v ro
ke. Parkeljni pa so vseskozi stikali 

kakšen otrok, da je tudi on dobil 
darilo oziroma svarilo. 

Tisti otroci, ki so prišli čakat M i 
klavža na cerkveni trg, so z očeti in 
mamicami odhiteli domov, saj so ko
maj čakali, da so lahko odvili svoj 
paketek in pogledali, s čim jih je le-

KAKO DOBRO POZNAMO 

SVOJO OBČINO? 

za porednimi otroki in jih nekaj tu
di izsledili, kar je potrjeval vrišč. 

Nazadnje je vsa druščina, Miklavž, 
z angeloma in parkeljni, odhitela na
zaj proti Klancu. Tam so morali obi
skali še veliko hiš, v katerih so M i 
klavža že nestrpno pričakovali šte
vilni otroci. Spotoma so ustavljali av
tomobile in pogledali, če je v njem 

tos obdaril dobri škof. Njegov obisk 
je bil za vse lepo doživejtje, strah 
pred parkeljni pa je tudi pomagal, 
da so tisti večer otroci še lepše mo
lili in bili še bolj pridni kot sicer. 
Pa saj jim je to naročil sam Miklavž. 
Če hočejo, da j ih bo prihodnje le
to spet obiskal in obdaril! 

J O Ž E P A V L I C 

V nekaj naslednjih številkah bo
mo objavili fotografije nekaterih de
lov naše občine , krajev, objektov, 
naravnih zanimivosti in podobnega 
iz morda ne najbolj običajnega zor
nega kota. Predlagamo vam, da ugo
tovite, kaj je to in kje je to in nam 
odgovore pisno sporočite. Med pra
vilnimi rešitvami bomo vsakič izžre
bali dobitnika knjižne nagrade. 

Danes objavljamo sliko naselja, ki 

leži kakšne tri do štiri kilometre se
verovzhodno od Kamnika. Vpraša
nje se glasi: Kako se imenuje naselje 
na sliki? Med pravilnimi odgovori, 
ki bodo prišli na naslov Uredništ
vo Kamniškega občana. Glavni trg 
24, SI-1240 K A M N I K do 6. januar
ja 1998, bomo izžrebali eno knjiž
no nagrado (Naravne znamenitosti 
Kamniško-Savinjskih A l p na kamni
škem območju). 

P L E T E N I N E 

Kamnik, Prešernova 14/c tel.: 817-108 
Moste 95/a, Komenda tel.: 841-523 

Za mrzle zimske dni 
vas pri nas oblečemo v tople, mehke 

pletenine. 

Vsem kupcem želimo vesele praznike 
in veliko uspehov v letu 1998. 

Foto Bojan Pollak 

O Č E S N A A M B U L A N T A 
K A T A R I N A G R U B O R s . p . 

Glavn i t rg 21, Kamnik , tel . : 831-136, 817-781 

Lepe božično-novoletne praznike in veliko uspehov 
v prihajajočem letu. 

Hvala za zaupanje in p r ipo roč i lo za v prihodnje. 

<*J\ ^ odprto od 8. do 12. ure in od 15. do 18. ure. 



KRAJEVNE ZNAČILNOSTI VZGOJE 

K o r a k i u s p e š n e g a u č e n j a (5) 
Izklapljanje in raztresenost 

Učenci, dijaki pa tudi odrasli se po
gosto ne zmoremo voljno prepustiti raz
lagam, predavanjem in drugim oblikam 
podajanja učne snovi. Tudi ko sami be
rejo, se kar naprej izklapljajo, ali dru
gače povedano, misli so drugje in ne pri 
učni snovi. 

Učenci v razredu razmišljajo o vsem 
drugem, tudi pri domačem učenju je po
gosto tako, potem pa so nejevoljni, ker 
si Se vedno niso zapomnili »lekcije«. In 
tako potem pri testih in drugih prever
janjih uspeha ni, oziroma ni tak, kot bi 
ga zmogli, če bi zbrano poslušali in 
zbrano ponavljali. 

Pri učenju moramo biti pri stvari, 
stalno moramo vračati begajoče misli k 
temu, kar se učimo. Nihče ne uide tru
du, da vrača misli na to, kar se uči. Raz
tresenost in izklapljanje je namreč stal
nica pri mladostnikih, nekateri pa jo 
prenesejo tudi v odraslo obdobje. 

Lagodnost 
Mnogi bi radi opravili šolsko obve

znost »z levo roko«, torej ne s preveli
kim trudom. Učenje pa je trdo delo, ki 
bi se ga nekateri radi nekako otresli, a 
kljub temu prišli do želene izobrazbe. 
Človek je v osnovi nagnjen k lagodno
sti, k čim manj zapletenemu miselnemu 
delu in treba se je celo boriti proti te
mu teženju, če hočemo uspeti v študi
ju. Resnična osebna rast in učno napre
dovanje je sistematična dejavnost, ki je 
pogosto tudi naporna, dolgotrajna, ven
dar pa obrodi sadove. 

Učenci, dijaki tudi radi nasedajo tr
ditvam nekaterih, ki govorijo, kako se 
niso nič učili ali pa zelo malo, pa ven
dar znajo. In po tem receptu poskuša
jo tudi sami, posnemajo in počnejo ne
kaj, česar ne bi smeli. To je največkrat 
lažno dviganje sposobnosti, s tem mor
da hočejo povedati, da so pametnejši. 

čemur pa ni smiselno slediti. 
Nekateri ljudje •so tudi stalni odjemal

ci: zahtevajo od drugih, hočejo preje
mati in v tem se umikajo v lagodnost. 
Ko pa pride do krize, potrebujejo po
moč staršev, dodatno razlago učiteljev 
ali inštruktorjev. 

Pisanje, zapisovanje 
V komunikaciji in učenju je pisanje 

najbolj oddaljeno, je pa tudi najbolj na
porno. Ko pišemo, se pojavi »notranji 
govor«, miselni procesi se intenzivirajo, 
temu notranjemu govoru prisluhnemo in 
misel zapišemo. Pisati, zapisovati je tu

di najboljša metoda in vaja v koncen
traciji. Temu načinu se zlasti mladi ra
di upirajo, čeprav se nekaterih učnih 
predmetov ne moremo naučiti brez pri
pomočka »papir in svinčnik«, torej brez 
zapisovanja (npr. matematika), povzet
ka predavanja katere koli snovi. Lažje 
je namreč prepoznavati in podoživljati 
kot pa v pisanju soustvarjati in ustvar
jati. Samostojno pisanje je ustvarjalno 
delo, premalo je v tem smislu pismenih 
ljudi, premalo je vzgoje za »postati pi
smen«, »znati izraziti miselni proces«. 

Dr. A N G E L C A ŽEROVN1K 
(Nadaljevanje prihodnjič) 

AHAČIČ Domžale, 
SERVIS Prešernova 1/a 

TRGOVINA tel. 722-107 
p r o d a j a l n a i z d e l k o v 

UGODNA PRAZNIČNA PONUDBA 
Bogata izbira bele tehnike, barvnih TV, 
malih gospodinjskih aparatov... 
15% gotovinski popust! 
Možnost nakupa tudi na več obrokov. 
Brezplačna dostava. 
Odpr to o d 8. do 19. ure, ob sobotah o d 8. do 12. ure. 

x l X ^ 0 V Z A N A K U P 4 P ^ 

Že l imo vam lepe bož ične 
praznike in s rečno v letu 1998! 

Kot smo že zapisali, je Kamnik tudi letos, kot že nekaj let, med najbolj urejenimi 
Izletniškimi kraji v Sloveniji. Lani je bil prvi, letos pa drugLNemara bi bilo najbo
lje, če bt na tabli ob železnem mostu menjali samo letnice... (fš) 

16. decembra so delavci 
Komunalnega podjetja 

Kamnik dodatno okrasili in 
osvetlili središče mesta za 

skorajšnje božično-novoletne 
praznike. Ulice Kamnika pa 

so nekoliko praznično 
osvetljene že od Miklavža. 

f 

HKRATI VAS VANMO, DA SE OGLASITE 
•V MAŠI Ihi »i isi Ki.isiM PRODAJALNI OB TOVARNI,> 

Nov most preko 
Kamniške Bistrice 

Že nekaj časa zaprt star leseni 
most preko Kamniške Bistrice pri 
podjetju Meso Kamnik je nov. 
Postavilo ga je podjetje Hoja iz 
Ljubljane, ki je z deli končalo 
18. decembra. Ta dan ob 12. uri 

je župan Tone Smolnikar uradno 
odprl prehod prek mostu. 

12 let star most Iz smrekovega 
lesa je bil že nevaren, zato so na 
občini poskrbeli za varen peš 
dostop Novotržanom in drugim v 
center, do pomembnih ustanov 
na Novem trgu - Zdravstveni 
dom, Šolski center Rudolfa 
Maistra, vrtec, ZUIM. Po 
zagotovilu izvajalca bo nov most 
iz smrekovega lesa zdržal mnogo 
dlje kot njegov predhodnik. 
Celotno investicijo v višini 3,6 
milijona SIT je pokrila občina iz 
rezervnih sredstev. Na občini se 
trudijo, da bi v prihodnjem letu 
nad mostom postavili nadstrešek 
z namenom daljše zdržljivosti 
mostu. 

Podiranje in postavljanje mostu je 
16. decembra spremljal višji 
svetovalec za komunalne zadeve 
iz občinske uprave - oddelka za 
okolje in prostor Jože Skok. 

Na sliki: postavljanje ograje, ki je 
hkrati nosilna konstrukcija 
mostu. S. MEJAČ 

P i s m a - m n e n j a o d m e v i - P i s m a - m n e n j a o d m e v i - P i s m a - m n e n j a 
Pismo Iz Kanade - o Soli v Mostah in Komendi 

Zopet sem v Kamniškem obCanu bral imena Ovijač in Spenko. 
f Kadarkoli preberem ti dve imeni, le vem, za kaj gre. Če se v Komen-
1 ii kaj gradi, jih boli glava, Bog ne daj pa Sola. Izpod peresa Ovija-
' ta in Spenka v Občanu 23. 10. 97je nastalo:»... da Sole v tem de-
L 'u že obstajajo, celoten pristop je tak, kot da centralne Sole Se ni.« 
f Vem, kam pes taco moli! Centralna Sola v Mostah! Tista Sola je 
'' za podreti, saj že razpada. Hočeta vedeti, g. Ovijač in g. Spenko, ka-
' ko ste priSli do denarja za gradnjo Sole v Mostah po vojni? Takrat-
'ou predsednik ljudskega odbora, tovariš Andrej Juvan, vam je dal 
fHenar, kije bil namenjen Soli v Komendi. Čista kraja in prevara! 
''.Seveda so tovariši vse lahko delali in nihče ni smel odpreti ust ter 
''"kritizirati. Če pa si usta odprl, si Sel v keho. Nekaj partizanskih te-
!' vncev je takoj začelo organizirati akcijo za gradnjo CENTR AlMi 
c iole. Seveda, vse na prostovoljni bazi. To pomeni, da je Sola nareje-
' ta s prostovoljnim delom. Sam Bog ve, kakSna je meSanica malte 
1 m betona. Po mojem mišljenju ni dobra. Tudi drug material verjet

no ni bil kvaliteten. Ni čudno, saj se je gradilo v času pomanjka-
'i tja. Zato svetujem kamniškim svetnikom, da ne odobrijo nobene-
c i,a denarja za popravilo Sole v Mostah, ker že propada in se ruSi. 
i Pa Se to: stoji na lokaciji, kjer poplavlja potok PSala. Menda je bi-
i 'a Sola že nekajkrat poplavljena. Tega pa g. Ovijač in g. Spenko ne 
It oovesta in molčita, kakSno je dejansko stanje njihove (CENTRAL-

VE) Sole. Vsa dejstva zavračata in izpodbijata, pa naj bo kdorkoli, 
'Mudi dokazana dejstva M. Zerovnika. Zelo veliko časa porabita za 

pisanje v Kamniškega občana. Ne vem, od kod jima toliko časa. 
Sta mogoče kmeta, obrtnika? Vem, da se v Mostah bahate oziro
ma hvalite, da ste bolj obrtniško in prometno razviti kot Komen
da. Jaz bi vam svetoval Se kakSno prekladalno postajo za smeti in 
Sa kakSno tovarno povrhu za boljSe ozračje. Cestnega prahu in plin 
boste dobili Se več drugo leto zaradi večjega prometa skozi razvite 
Moste. 

Se hvalite v Občanu, da imate »priSparanih* 40 mio. Zgradite 
si pokopališče, ki ga najprej potrebujete za samostojnost Most. Saj 
veste, da je ŠVICA soseda komendskega pokopališča, tam kjer je 
čisti zrak! Gospod Ovijač in g. Spenko, moram vaju tudi spomniti, 
da je treba regulirali korito PSate, saj vas poplavlja, ali ne? Potre
ben je pločnik ob cesti, potem prevoz za Šoloobvezne otroke iz Most 
v Solo Moste. Gornji stavek sem napisal zaradi lega, ker občan iz 
Most v predzadnjem Občanu spraSuje, kako je s prevozi otrok v Solo. 
Navedene so samo njegove kratice J. M. iz Most. Ne vem, na kate
re otroke je mtilil. Za otroke iz Vrtače, D. Dobrave, PodborSla, Mla
ke, Gmajnice, Gore, Križa, Klanca, Nasovč, Brega, Potoka in Kaplje 
vasi? Komenda je pa samo cerkev, kot pravi neki MoSčan. Ne mi
slim, da je J. M. mislil na prevoz otrok iz zgoraj navedenih vasi. Se
veda je moSčanskim otrokom potreben prevoz iz Most v Solo Mo
ste. 

Premikati centralno Solo je nevarna stvar, kot pravita Ovijač in 
Spenko. Kdo je prvi premaknil to nevarno stvar? Tvoji MoSčani, vasi 
terenci, vaSI koroSki borci, vaSi tovariši - oni so ukradli matično 

Solo v Komendi in jo premaknili v Moste. 
Kol veste, so Solo v Komendi požgali domači partizanski teren

ci. Po vojni smo se stiskali v Štirih razredih, pouk je bil dopoldan 
in popoldan. Ne vem več, koliko nas je bilo v vsakem razredu, a 
veliko preveč. To sem zapisal zaradi tega, ker morajo otroci iz Most 
hoditi v popoldansko Solo in g. Ovijač in Spenko zaradii tega ner-
gata. Ali potrebujeta otroke popoldan na njivi, če sta kmeta? Za
pomnila si, ni več daleč, ko bodo otroci cel dan v Soli, tudi pri vas 
v Sloveniji, pri nas so že. 

Gospod Ovijač in gospod Spenko, pa lep pozdrav, pa Se pridno 
piSita v Občana, saj vama ne bo nič zaleglo. Solo so že premaknili 
nazaj v MATIČNO KOMENDO. 

ŠTEFAN PLEVEL 
Canada 

Kje so vzroki za nevzdržne razmere v Stranjah? 
Zadnjič smo brali, da je Tuhinjska dolina tako lepa, da čeznjo 

ne bodo dovolili TTT (težkega tovornega tranzitnega) prometa. 
Kaj pa naSa dolina, dolina Kamniške Bistrice? Ali la ni lepa? 

Kam prihajajo turisti? V Kamniško Bistrico in v hribe! 
In kako skrbimo za to dolino? V prejšnjem režimu so jo nepo

pravljivo poškodovali, sedaj pa se trend nadaljuje! Poglejte rane v na
ravi, ki so jih zadali industrijski obrali! Kdo se počuti odgovorne
ga za to, kakSno dolino bomo pustili našim otrokom? 

In Se druge posledice? Po cesti drvi na stotine težkih tovornjakov 

in ostalih prevoznih sredstev in to dan na dan! In ta edina cesta je 
brez pločnikov, brez prehoda za peSee, brez vsake kontrole hitrosti 
in ustreznosti dotrajanih tovornih vozil, nima ustrezne razsvetljave, 
- ali je la cesta hkrati Se »varna« za pot v Solo? Starejši ljudje pa si 
sploh ne upajo več na cesto! 

Občina in država pobirata davke, kaj pa naredita nam, kraja
nom, ki živimo v bližini teh industrijskih obratov in ki s strahom za
peljemo z dvorišča na smrtno nevarno cesto? 

Ali je res samo to vzrok, da nismo imeli dovolj udarnih vodstev 
v KS?Ali niso v občinski upravi strokovno izobraženi in najbrž pri
merno plačani ljudje, ki bi morali imeti izdelane neke kriterije za 
reševanje perečih problemov v občini? Kako je potem možno, da so 
po vsej okolici ceste s pločniki bolje urejene kot tu, kjer je tako ve
lika industrijska obremenitev? Kako je mogoče, da pri vsem govor
jenju o razvoju turizma kot perspektivne panoge - ni nobenih kon
kretnih dejanj? Ze desetletja nihče ne postavi nobenih zahtev Gra
ditelju, da hi uredil svojo okolico, da ne bi bila tako moteča zara
di izgleda in velikega hrupa?! 

Kaj botruje temu? Neznanje, nezainteresiranost ali korupcija? 
Pri nas je problemov toliko - a o njih na sejah občinskega 

sveta ni nič sliSati! Da imamo tam svojega predstavnika, ne 
vemo! 

Verjetno bo potrebno ukrepati drugače, če bomo hoteli vsaj del
no sanirati nemogoče razmere. Taksna potrpežljivost, kot je naSa, 
je neproduktivna in Škodljiva! S svojim neodločnim ravnanjem da-



Iz torbe K r i š t o f o v e g a P e p e t a 

M o l i m o za zdravo p a m e t 

Tako, okoli Božića smo imeli l i 
ste čase vedno obilo snega. 

Božić brez snega in brez jaslic, to 
je bilo za nas nedoumljivo, tako je 
pred sedmimi desetletji zapisal te
danji kronist Krištofov Pepček. Da
nes pa jaslice imamo, nad kamniško 
kavarno že mesec dni pred Božićem, 
glede snega pa tudi letos bolj žalta-
vo. No, pa vendar gre to na roke 
komunalnemu direktorju, ki bi ver
jetno dal za nekaj mas, samo da ga 
čimdlje ne bi bilo. Čeprav snega da
nes ni treba već orati kot nekoč, ko 
jc iz. Ljubljane en plug, obtežen s 
kamenjem, privleklo kar deset parov 
konj. Velikoplaninski direktor pa 
verjetno moli, da bi ga zapadlo vsaj 
dva metra, da bi ga imel dovolj do 
pomladi in da bi mu »zaokrožene« 
cene prinesle kaj cvenka v prazno 
blagajno. 

Pa tudi drugače je težko razu
meti nase občinske može, ki 

so se na začetku svojega vladanja 
povsod hvalili s Kamnikom kot eno 
največjih slovenskih občin, v kate
ri bomo skupaj zmogli resiti vse kri
že in težave. Kar malo so privoščili 
Domžalčanom, katerim so krajani 
občino raztrgali na štiri kose. Sedaj, 
ob iztekajočem se mandatu, pa že 
slišimo drugačne glasove. Pravijo, da 
je tako velika občina težko »obvlad
ljiva«. Torej jo je treba razdeliti, da 
bo lažje obvladljiva. Seveda zlasti 
Komendčani in Moščani take bese
de radi slišijo, Tuhinjci pa že malo 
manj... 

No, da se res bližajo volitve, 
kaže tudi to, da se že pojav

ljajo prvi kandidati za župane, tako 
v Komendi kot v bolj »obvladljivi« 
občini Kamnik. K o j ih vprašaš, če 
bodo kandidirali, pravijo, da ne bo

do rekli ne! Sicer pa nam je obči 
ski možakar ondan na kamniški »lo-
kalki« povedal zanimivo misel, ki si 
jo velja zapomniti (tudi za volitve): 
»Nas, ki sc ukvarjamo s politiko, ne 
jemljite tako prekleto resno!« 

Dobro je, da vsaj občinski mo
žje od časa do časa poskrbi

jo, da kamniški televiziji ni treba 
stalno vrteti arhivskih posnetkov, 
kot to delajo pri športnih kronikah, 
kjer bojda ni pomembno, da se sli
ka ujema s poročilom, ko denimo 
na sliki zmagujejo, v resnici pa iz
gubijo in podobno. Pa tudi čas za 
ponavljanje posnetkov občinskih sej 
je po svoje zanimiv, saj mi je on
dan Fr tavčkov Gustel pravil, da je 
v petek proti polnoči zaman priča
koval risanko za odrasle, pa je na
mesto tega zagledal glave naših ob
činskih mož, ki so moževali o me-

kinjskem samostanu in o Malem 
gradu... 

Rar je res, je res, Moščani so 
v pogajanjih za novo občino 

s Komendčani »trdi pogajalci«, kot 
v zadnjem času radi rečemo. Seve
da pa vsega ne vzamejo zmeraj za
res. Tako sedaj pravijo, da so zelo 
hvaležni obema komendskima Mar
koma za njuno pisanje, saj sc j im jc 
tako šele zdaj posvetilo, zakaj je 
znameniti arhitekt Plečnik, znan po 
mnogih spomenikih doma in po sve
tu, ravno v Komendi zapisal: »Mo
limo za zdravo pamet!« 

Kaže, da je zdrava pamet 
končno prevladala tudi v ob

činski prestolnici, saj se je te dni ti
ho, brez godbe in mažoretk, poslo
vil znameniti kamniški »napajalnik« 

Napajalmik odhaja v zgodovino. 

I S C G - I Z O B R A Ž E V A L N O S V E T O V A L N I C E N T E R 

I N G R A F I Č N E D E J A V N O S T I 

Domžale, Kolodvorska 6 
RAZPISUJE 

* SREDNJE IN STROKOVNE ŠOLE -VERIFICIRANI PROGRAMI: 
- poslovodska šola (V. st.) 
- trgovska šola (IV. st.) 
- usposabljanje računovodij (V/1), 400-urni program 
- ekonomsko komercialna šola 
- gostinska šola (kuhar, natakar) 
- agroživilska šola (pek, slaščičar, mesar) 

* PROGRAMI ZA DOPOLNILNO IZOBRAŽEVANJE 
IN USPOSABLJANJE 

TUJI JEZIKI: 
- nemščina in angleščina 

RAČUNALNIŠKI TEČAJI: 
- Windows 95, VVord for Windows, Excel... 

* USPOSABLJANJE ZA DELO 
EX SEMINAR - protieksplozijska zaščita električnih naprav (osnovni 
in obnovitveni tečaj) 
seminar: računovodstvo malih podjetij 
seminar za vodenje poslovnih knjig s.p. 
varstvo pri delu in požarno varstvo 
seminar: higienski minimum (osnovni in obnovitveni) 
tečaj strojepisja 
tečaj skladiščnega poslovanja 
tečaj za voznike viličarjev 
tečaj za traktoriste - varno delo s traktorjem in traktorskimi priključki 

* TEČAJ CESTNO PROMETNIH PREDPISOV 
* PROGRAMI ZA PROSTI ČAS 
- tečaj šivanja in krojenja - kuharski tečaj 
Prijave sprejemamo na Izobraževalno svetovalnem centru (prej Delavska 
univerza) vsak dan od 7. do 15. ure, ob ponedeljkih In sredah od 7. do 16. 
ure ali na tel. številki (061) 711-082 in (061) 712-278 SRKNE PRAZNIKE IN OBILO USPEHOV VAM ŽELIMO V LETU 19%! 

na Glavnem trgu. Vsekakor pa si za
služi še en pogled skozi kamero, saj 
bo odšel v kamniško zgodovino kot 
nekdanji znameniti Kamniški dom, 
ki je stal nekaj metrov stran... 

N amesto da bi vsaj dedek 
Mraz našim prizadevnim 

špor tnikom za novo leto kaj prine
sel, saj so v njihovih blagajnah v 
glavnem pajčevinc, pa kaže. da j im 
bo raje še kaj odnesel. Recimo edi
no kamniško kegljišče za Planinko 
in edino pokri to strel išče v kleti 
kulturnega doma na Duplici. Pa kaj 
bi govorili »zdrav duh v zdravem te
lesu«, odprimo raje še kasen bife in 
pub... 

No, pa smo spravili pod stre
ho tudi to leto, prineslo nam 

je vsakega nekaj, nekaj dobrega, pa 
tudi kaj slabega Vendar - kaj bi tar
nali, nikoli ne more biti tako slabo, 
da ne bi moglo biti Se slabše. 

Pa srečno in zdravi ostanite v 
letu, ki prihaja, vam želi 

Krištofov Pepe II. 

P i s a n j u o k a m n i š k i ž e n s k i 

o d b o j k i o b r o b 

Odbojkarski klub Kamnik je juni
ja letos proslavljal visok jubilej -
50. obletnico delovanja. Ljubitelji od
bojke smo si lahko ogledali lepo pri
pravljeno razstavo, bogato s slikovno 
in besedno dokumentacijo. Srečali 
smo se tudi na odbojkarskem igrišču 
Pod Skalco, kjer smo starejši odboj-
karji in odbojkarice obujali spomine 
ter ponovno odigrali »kakšen set« v 
svoje zadovoljstvo in zabavo prisot
nih gledalcev. 

Spomini na začetek kamniške žen
ske odbojke, ki so izhajali v štirih le
tošnjih spomladanskih številkah Ka
mniškega občana (št. 5, 6., 7. in 8.), so 
zlasti pri odbojkaricah zbudili precej 
zanimanja, pa tudi pripomb. Zato sva 
Meta Ziherl-Krstič, igralka iz tistih ča
sov, in avtorica prej omenjenih spo
minov ponovno proučili športne ru
brike takratnih časopisov, ki jih hra
nijo v N U K - u , in iskali ter preverjali 
različne podatke. Prav tako je bilo 
treba ponovno pregledali dokumen
tacijo odbojkarske sekcije, kjer se v 
zaprašenih arhivih skriva še marsikaj 
zanimivega. 

Pri pisanju v zvezi z žensko odboj
ko v biltenu ob posameznih jubilejih 
in tudi ob sedanji 50-letnici jc prišlo 
do napak, na katere želimo bivše od
bojkarice še posebej opozoriti. Zalo 
je prav, da sc objavijo popravki in do
polnitve spomladi napisanih spomi
nov: 

1. Natančen pregled dokumentaci
je je pokazal, da so na republiškem 
mladinskem prvenstvu na Jesenicah 
(2. in 3. 9. 1949) poleg Mare Dolinšek, 
Mirni Grinta) in Adi Štele - te so bi
le navedene po izjavah in spominih 
- sodelovale tudi Olga Fable, Olga Sad-
jak, Marja Scgula in Jelka Vindšnurcr. 

2. Športni tednik Polet je v septem
bru in oktobru leta 1950 poročal o 
uspehih kamniških mladink, ki so v 
okviru T V D Partizan tekmovale in 
zmagale na okrajnem, conskem in na
zadnje tudi na republiškem prvenstvu 
v odbojki. S tem so se uvrstile na dr
žavno prvenstvo Telovadne zveze Ju
goslavije v Osijeku (30. 9. - 2.10.1950), 
kjer so dosegle tretje mesto. 

3. Mladinsko republiško prvenstvo 
v odbojki za dekleta, kjer so kamni
ške mladinke dosegle prvo mesto, ni 
bilo v Framu, ampak v Kamniku Ust
nim izjavam in spominom ne gre ve
dno verjeti! Bolje je verjeti poročilu 
v Poletu, kjer jc poleg rezultatov 
omenjena tudi vzorna organizacija te
ga prvenstva v Kamniku. 

4. Tudi do uspeha v štajerskem 
Framu jc res prišlo, le da je bilo to 
takrat, ko so tam kamniške članice, 
prvakinje ljubljanske cone prve repu
bliške odbojkarske lige, premagale od
bojkarice iz f-'rama, zmagovalke ma
riborske cone. Uspeh so Kamničanke 

K N J I G O V O D S K I S E R V I S 
K v a l i t e t n o , s t r o k o v n o i n p o u g o d n i h c e n a h : 

- v o d i m o p o s l o v n e k n j i g e z a p o d j e t j a 
- s v e t u j e m o p r i d a v č n i n a p o v e d i 

- i z d e l a m o l e t n o p o r o č i l o 

PS AGENT, d.o.0., Kamnik - tel 041 691-360 

Uvodna brezplačna predavanja za 
VENERINE DELAVNICE OSEBNOSTNE RASTI, MEDITACIJE, MOST DO NOTRANJEGA 
OTROKA, OSNOVE MASAŽE, URAVNAVANJE TELESNE TEŽE 
- v prostorih DU Komenda v torek, 23. 12. ob 17. uri 
- v Knjižnici Kamnik v sredo, 7. I. 98 ob 17. uri 
Meditacija ob polni luni v ponedeljek, 12. I. 98. Dobimo se ob 17. uri pred Metalko 
V Knjižnici Kamnik bo v petek, 9. januarja 98, ob 17. uri odprtje razstave »CAKRE«. 
Tel. 061/842-209 in 0609/631-868, Vera Prelovsck 

potrdile tudi na povratni kvalifikacij
ski tekmi v Kamniku (19.12.1954) in 
poslale slovenske prvakinje, s tem so 
se uvrstile v drugo zvezno ligo - za
hod (hrvaško-slovensko ligo). Ta dej
stva so odbojkarski kronisti doslej žc 
večkrat pozabili ali prezrli. Prizade
te odbojkarice menimo, da gre pri pi
sanju biltenov najbrž za »moški šovi
nizem« in da jc treba ponoviti zahte
vo po strokovni obdelavi obdobja, ko 
smo bile odbojkarice pod vodstvom 
trenerja Vinka Čadeža uspešnejše od 
takratne moške ekipe. 

5. Zanimiv jc tudi članek v Poletu 
(31. 7. 1955), ki govori o prvi medna
rodni odbojkarski tekmi v Kamniku 
ko so se srečali odbojkarji in odboj
karice- Kamnika na prijateljski tekmi 
z. Amsterdamom. Kako lepo se bere: 
»V Kamniku je najprej ženska vrsta 
Kamnika, ki so jo okrepile igralke 
Olimpije Steletova, Mcsceva in Lesko-
viceva, po lepi in zanimivi igri odpra
vila Amsterdam s 3:1.« 

Trditve, da kamniške odbojkarice 
po kvaliteti niso dosegale slovenske
ga vrha in »da so le pomembno pri
spevale k temu, da je lepo uspevalo 
družabno življenje pri kopališču in 
masovno igranje odbojke v Kamniku«, 
niso korektne in za obdobje do leta 
1959 ne držijo. Zato še enkrat napi-
šimo podatke, ki potrjujejo uspešnost 
kamniške ženske odbojke: 

- leta 1954 so bile članice in mla
dinke republiške prvakinje; 

- leta 1955 so članice dosegle peto 
mesto v drugi zvezni ligi - zahod in 

bi v tej ligi obstale, čc ne bi bila liga 
v naslednjem letu razpuščena, mladin
ke pa so zasedle tretje mesto na re
publiškem mladinskem prvenstvu; 

- leta 1956 so bile članice v prvi slo
venski ligi na drugem mestu; 

- leta 1957 in 1958 so bile članice 
v prvi slovenski odbojkarski ligi na če
trtem mestu; 

- leta 1959 so bile članice v prvi slo
venski ligi na petem mestu, mladin
ke pa so zasedle drugo mesto na re
publiškem mladinskem prvenstvu. 

Mnogokrat lahko ugotovimo, da 
publikacije ob različnih jubilejih 
prepisujejo tudi podatke, ki ne dr
žijo; mnogih podatkov pa sploh ni, 
čeprav bi j ih z nekoliko volje lah
ko našli v obstoječih virih. To je 
včasih zelo težko, saj dosedaj še ni
smo zasledili podatkov o državnem 
mladinskem prvenstvu v Brčkcm. 
kjer so od 3. do 5. 9. 1954 sodelovale 
kamniške mladinke, in za podobno 
tekmovanje v Daruvarju, kjer so so
delovale od 7. do 9. 8. 1956. 

Kamniški občan igra pomembno 
vlogo pri registriranju dogajanj na Ka
mniškem, med katere gotovo sodijo 
tudi dosežki ženske odbojke. Tako 
kot drugi lokalni časopisi je tudi Ka
mniški občan pomemben vir podat
kov za različne raziskave. Upam, da 
bodo moji prispevki strokovnim raz
iskovalcem kamniškega športnega živ
ljenja v pomoč, ko bodo naslednjič pi
sali o kamniški ženski odbojki. 

M U A M A J C E N O V I Č 

Gasilci se zahvaljujemo krajanom, kt ste pomagali z delom In 

prispevki Zahvala gre tudi svetu KS, GZ Kamnik, skratka vsem, ki 

ste po dolžnosti ali zaradi dobre volje pomagali, da je društvo lahko 

opravljalo svoje delo. j 

Člani PGD Srednja vas vam želimo prijazne 

praznike, v novem letu 1998 pa vse dobro. 

Kličemo vam z gasilskim NA POMOČ, da bi 

bili drug drugemu v vzpodbudo in pomoč. 

Slovenska ljudska stranka 

vošči vsem občanom 

na Kamniškem 

lepo doživet božič in veliko sreče 

v novem letu 1998. 

LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

Želimo lepe božične in novoletne praznike, v 
letu '98 pa zdravja, sreče in veliko uspehov. 

00 LDS Kamnik 

P i s m a - m n e n j a 
jemo slab vzgled mladim. Morali se bomo borili za svoj kraj, za svoj 
prostor pod soncem! 

Po tej dolini tečeta dve cesti (desni in levi breg Bistrice). Breme 
prometa bi bilo potrebno porazdeliti. Industrija pa bi morala iska
ti svojo rešitev! 

Ta lepi kamniški kot, ta naša lepa dolina jc vse prej kot primerna 
za težko industrijo! Ali se bodo grehi preteklosti nadaljevali? Ali bo
mo Sli prav preko vseh pomislekov samo za dosego boljšega finanč
nega izkupička za nekatere!! Kaj ho to pomenilo takrat, ko bo na 
cesti obležal tvoj otrok?? 

Kučanova misel - za prijazno Slovenijo - gotovo ne velja za nas, 
ki živimo v Stranjah ob cesti v družbi hrupne industrije!! 

Za krajane V. B. 
Kamnik na Internetu 

Prav vesela sem bila, ko ste v prejšnji Številki (.1 december 1997) 
objavili pismo gospoda Novaka o Kamniku na internetu. 

Rada hi ga dopolnila: Upravna enota Kamnik je že na interne
tu in sicer od i. novembra letos (http:llwww.sigov.siluekamnlwelco-
me.htm). 

Ko smo se pred tremi leti na Centru vlade za informatiko začeli z 
internetom, sem si kot Kamničanka želela predstaviti Kamnik. Za
to sem Sla iskat prospekte, vendar se mi teksti niso zdeli primerni. VSeč 
mije bila predstavitev Marjancc Klohčar, kije natisnjena na zemlje
vidu Kamnika, kol slikovno gradivo pa imamo nekaj lepih razgle
dnic. No, nisem vedela, na koga naj se obrnem glede avtorskih pra-

P i s m a - m n e n j a o d m e v i ~ P i s m a * m n e n j a 
vic, pa tudi nas strežnik ni namenjen za občinske strani, in tako sem 
vse skupaj odložila. Poleg tega jc bistveno, da strani nekdo redno do
polnjuje in zato take enkratne akcije nimajo pravega smisla. 

Upam, da je raba Interneta zdaj že dovolj razširjena in da se bodo 
na naSi občini zganili (tudi zaradi članka gospoda Novaka). Mi
slim, da je tudi v Kamniku že nekaj skupin ljudi, ki se ukvarjajo s 
tem in zato primernega izvajalca ne bo težko najti. Za zgled bi si 
lahko vzeli Bohinj, kjer so zelo zadovoljni z učinki promocije na in
ternetu (http:lmvw.bohinj.sil). 

Lep pozdrav, 
Pavla Lah (pavla.lah@cvlsigov.mail.sl) 

Odgovor g. Dragu hladniku 
Čeprav smo se pri Zelenih v Kamniku odločili, da ne bomo več 

javno polemizirali o problemih, ki zadevajo Veliko planino - d. o. 
o, gre v članku »Odmev na odmev Marije Reba«, objavljenem v KO 
20. II. /997, za oseben napad, na katerega sem dolžna odgovo
riti. 

Marija Reba nisem predsednica Zelenih v Kamniku in nisem ni
koli bila pomembna občinska funkcionarka. TO SI JE G. KLA-
DNIK PREPROSTO IZMISLIL ali pa so mu prinaSatci informacij 
te namenoma PODTAKNILI in jim je prostodušno nasedel. 

Prav tako nisem pripadnica nikakršne »frakcije« Zelenih Slove
nije, pač pa sem ena od enajstih ustanovnih članov Zelenih Slove
nije - OO Kamnik, v katerem delujem že od leta 1989. 

Po poklicu sem diplomirana biologinja in že moj poklic je 
povezan z naravo. Ves delovni del svojega življenja sem bila 
profesorica biologije v Kamniku, da pa sem tudi v občinskem 
merilu nekaj naredila za okolje, priča podatek, da sem pre
jela ZLATO PLAKETO OBČINE KAMNIK ZA PRIZADEVNO 
DELO NA PODROČJU EKOLOGIJE. 

Spodatki, kijihjeg. Kladnik zapisal o Himalaji, se ne strinjam. 
Oddajo Marjete KerSič-Svetel sem si ogledala dvakrat, ker je bila 
tudi ponovitev. 

Gospod Kladnik je obiskal Himalajo davnega leta /990. Vtem 
času seje tam marsikaj spremenilo, v tujem tisku in TV oddajah 
pa je zasledili, da posebej Številčne, organizirane skupine resno ogro
žajo to področje v ekološkem smislu. Če g. Kladnik meni, daje sa
mo zato, ker je enkrat bil na Himalaji, neprizivna avtoriteta, se moč
no moti. 

Imenovati člane Zelenih v Kamniku »neuke« podanike je NE
SRAMNOST! 

Zeleni Slovenije - 00 Kamnik smo najštevilčnejši odbor v Slo
veniji, v katerega so včlanjeni ljudje najrazličnejših poklicev: od dok
torjev znanosti, univerzitetnih profesorjev in docentov, do diplomi
ranih pravnikov, ekonomistov, inženirjev in profesorjev vseh možnih 
strok, pa tudi vseh tistih občanov, ki jim ni vseeno, kuj se v naSem 
okolju dogaja. 

Seveda pa g. Kladnik prezre vprašanje, ki mu očitno ne »paSe«. 

V Himalaji se lahko s turizmom in gostinstvom ukvarjajo ljudje, 
ki imajo ustrezno izobrazbo in izpit iz ekonomije. Kdo pa se pri 
nas ukvarja s takimi dejavnostmi? Polirani Študentje, gimnazij
ski abiturentje, delavci iz javnih del pa tudi tujski legionar se najde 
vmes. 

Imamo podatke, kaj se skriva v podzemnem svetu Velike plani
ne, koliko odpadkov je v podzemnih jamah, tudi kadavri se naj
dejo vmes, kot trdijo poznavalci. Gospod Kladnik pa samo »pozna« 
nekatere strokovnjake, ki se ukvarjajo z analiziranjem vodnih vzor
cev na vznožju planote. Lahko mu zaupam, da je med njimi tudi 
eden od najstarejših članov Zelenih v Kamniku in da podatke po
znamo. 

O masovnem turizmu pa takole. 
Gospa Janja Koren, sodelavka TV Slovenije, je pred dobrimi tremi 

tedni javnosti posredovala podatek, da slovenske hribe in gore let
no obiSče okrog milijon obiskovalcev. Da jih torej skorajj četrtina 
(240.000) obiSče samo Veliko planino in da to ni obremenitev oko
lja, to naj g. Kladnik pove komu drugemu, »neukim« upravljaleem 
teh področij. 

V kolikor pa gospoda Kladnika ne vodi samo »brezobzirno« po
litično obračunavanje, se lahko oglasi na sedežu naSe stranke. Vsak 
predlog nam bo dobrodošel, dali pa mu bomo na voljo tudi vse do
sežke in probleme, s katerimi se ukvarjamo. 

WBRODOSLl! 
MARIJA REBA, dipl. bioi 

http://www.sigov.siluekamnlwelco-
http:lmvw.bohinj.sil
mailto:pavla.lah@cvlsigov.mail.sl
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Čas veselja in 
stiskov rok 

Bližajo se božični in novoletni 
prazniki. Stiski rok, čestitke, darila, 
kozarci vina, gneča, novoletni tele
vizijski programi, vse to je pred na
mi. Tudi sam komaj čakam, da se 
umaknem med svoje ljudi. Seveda 
vem, da nam ne bo enako lepo pri 
srcu. Kaj naj o darilih misli brezpo
selni, ki nima za kruh? Kaj o 
»srečnem in zdravem« novem letu 
nekdo, ki je bolan? Kaj manager, ki 
si ne sme privoščiti praznika, am
pak mora čimveč tržiti tudi med 

prazniki? Ampak ne glede na poti
co in ne glede na skorjo kruha lah
ko vsak od nas stopi k svojim, j im 
reče prijazno besedo, se na nek na
čin celo izolira pred vsem hudim. Z 
gnevom, jezo in benlenjem nad po
slanci, lustracijo, vlado si ne bomo 
polepšali praznikov. Iskanje razume
vanja s svojimi, dajanje in jemanje 
p razn i čne bližine in ljubezni bo 
osrečilo vsakogar. Zato Vam, dragi 
moji, želim, da najdete razumevanje, 
pot do svojih ljudi in prijateljev v 
teh prazničnih dnevih in v novem 
letu. Še tako bleščeče praznovanje 
moža in žene, recimo na Scj.šclih, ne 
pomaga, če se sovražita ali morda 
varata. 

Prvi slovenski komediograf To
maž Linhart je v Matičku zapisal: 
»Zdaj zapojmo, zaukajmo, eden dru-
gmu ogenj dajmo!« 

Dajmo si toploto drug drugemu 
v teh dneh! 

M A K S I M I L J A N L A V R I N C 

Someščanom v novem letu 1998 
želim veliko lepih trenutkov v go

rah, več optimizma in manj zavisti 
do sočloveka - potem tudi zdravje 
in uspeh ne bosta izostala. 

T O M A Ž H U M A R 

Toliko je malih sreč... 
Božično-novolctni čas je v mojem 

življenju povezan z mojimi dragimi, 
živimi in mrtvimi. Vsem so name
njeni moja misel in spomin ter z 
njim vizija njihove bližine. 

V svetu, kjer živim, pa niso samo 
prazniki, so predvsem stvarni, trdi 
vsakdanjiki, polni taksnih in drugač
nih stisk, ki pogosto rte prizanaša
jo niti otrokom. 

A kljub temu je v vsakem življe
nju toliko malih sreč, le poiskati jih 
je treba - kjerkoli - v človekovi bli
žini, toplih stiskih rok, rojevanju ju
ter, zarjah večerov, tišini samot... 

Tol iko jc možnost i za življenje, 
preživetje, optimizem, pogum... Da 
bi nam vse to podarilo novo leto. 

T I N A R O M Š A K 
profesorica 

Moje voščilo 
Ob božičnih praznikih želim 

vsem posebno prijetno doživetje ra
zumevanja, medsebojne ljubezni in 
miru. 

V novem letu 1998 želim, da bi 

bilo eno najlepših za vse. Vsem že
lim čim več zdravja, zadovoljstva in 
veliko več časa za pogovore, pa tudi 
to, da bi bilo manj razlik med rev
nimi in bogatimi. 

Za našo državo Slovenijo si želim, 
da bi bila bolj prijazna, bolj razpo
znavna in znana v svetu, da bi bila 
ekološka osveščenost naših ljudi na 
višjem nivoju. Želim si, da bi vsi 
prepoznali humanost do soljudi, str
pnost, razum, pamet, voljo do živ
ljenja, moči za premagovanje vsako
dnevnih viharjev in ovir. 

Ljudem, ki so brezposelni, voljo 
do življenja in smisel življenja ter 
pozitivno naravnanost. V o z n i k o m 
srečno vožnjo na vsakodnevnih po
tovanjih. Čim bolj delati in živeti z 
naravo. 

MATIČNA KNJIŽNICA 

KNJIGA NAM NIKOLI NE NEHA 
PRIPOVEDOVATI, KAR MORA POVEDATI! 

Naj se zgodba s knjigami ne konča! 
Želimo vam tudi udobno, hitro in učinkovito rabo 
vsega drugega knjižničnega gradiva, povrhu vsega 

pa še osebno in poslovno srečo ter zdravo leto 19981 

Delovni čas med prazniki: 24. 12. 1997: odprto do 15. ure 
27. 12. 1997: zaprto 
31. 12. 1997: zaprto 

3. 1. 1998: zaprto 
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H R A N I L N O K R E D I T N A 

S L U Ž B A 
Domžale, Ljubljanska 72 

vošči vsem varčevalcem 
in drugim Kamničanom 
vesele božične praznike 
in srečno 1998. 

Cc pa ne veste, kaj bi s prostim 
časom, pohitite v knjižnico po za
nimivo knjigo, da si razširite obzor
ja. 

In veliko dobre pošte v vašem na
biralniku 

vam želi upokojeni pismonoša. 

S T A N E Z O R E 
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Veliko sreče! 
Vsem Kamničankam in Kamniča

nom ter občanom občine Kamnik v 

Ob sedemdesetletnici dr. Branka Božiča 

novem letu 1998 želim veliko oseb
ne sreče in uspehov. Predvsem že
lim, da bi se počutili varne v soci
alnem in zdravstvenem smislu in da 
bi imeli vsi zagotovljeno delo. 

Mestu Kamnik pa želim, da se še 
naprej razvija v mesto, na katerega 
smo in borno vsi ponosni. 

D A N I C A S I M Š I Č 

Dobre želje 
Praznovanja ob novem letu so 

vedno namenjena dobrim željam za 
leto, ki prihaja. Resnično verjamem, 
da smo vsi ob izrekanju takšnih in 
drugačnih lepih besed iskreni. Nc 

bom zapisala želja, ki jih boste v teh 
dneh slišali mnogo, ker sem prepri
čana, da se bodo uresničile tudi brez 
mojih. 

Prav vsem prebivalcem Kamnika, 
ki je bilo, je in vedno bo moje me
sto, pa želim, da bi radi živeli in še 
naprej uživali v tem lepem koncu 
pod Kamniškimi planinami. 

NATAŠA P I R C 

Praznični dnevi 
Pred nami so težko pričakovani 

prazniki. Spet bo več časa za naše 
najbližje, ki j ih v naglici vsakdana 

pogosto puščamo same, brez. naše 
pozornosti. Tega ne moremo nikoli 
nadomestiti, lahko pa z drobno po
zornostjo, s trenutki, ki jih posve
timo samo njim, pr ičaramo srečo v 
njihovih srcih. Praznični dnevi so 
prav ustvarjeni 'za to. Zato težko ča
kamo tc dni, ko bomo .samo mi, vse 
ostale skrbi pa bomo pustili za dru
go leto. 

Želim vsem bralcem, da praznič
ne trenutke lepo preživijo, leto 1998 
pa z veliko osebne, poslovne sreče, 
z notranjim mirom in v dobri kon
diciji! 

I G O R PODBREŽNIK 

G a s i l e c s s r c e m i n d u š o 
Sredi letošnje jeseni je pustil za 

seboj sedem desetletij svojega boga
tega življenja človek, ki je vse svoje 
žitje in bitje namenil izobraževanju 
mladih in slovenskemu gasilstvu. To 
pot je naš sobesednik prof. dr. Bran
ko Božič, ki smo ga našli sredi dela, 
pisanja drugega dela zgodovine slo
venskega gasilstva na njegovem do-

pravi, mu je uspelo dobiti zaposli lev 
na gimnaziji na Viču, kjer je po dveh 
letih profesurc postal ravnatelj, seve
da poleg rednega poučevanja. »Leta 
1964 meje profesor Mikut povabil na Viš

jo pedagoško Solo, kjer je bila takrat direk
torica dr. Komhauserjeva. Koje odšla na 
FNT, sem leta 1969 prevzel vodenje VPŠ 
vse do leta 1971« Dr. Božič je nato še 

Dr. Branko Božič kot predsednik slovenskih gasilcev na gasilskem srečanju 
leta 1988 v Zagorju... 

mu na Bakovniku. Pravkar je urejal 
nekaj zadev za dopolnitev zbirke v 
gasilskem muzeju v Metliki. Vendar 
se je kljub temu prijazno odzval na
šemu povabilu, da ob svojem jubileju 
spregovori o svojem življenju in delu. 

Že prva leta življenja, rodil se je 
petega oktobra 1927. leta v ljubljan
skem predmestju, na Viču, niso bila 
lahka, saj so se Božičevi kar nekaj
krat morali seliti. Večkrat so namreč 
dobili odpovedi stanovanja, saj ni bi
lo denarja. Oče je bil delavec v pi
vovarni Union, mama pa je gospo
dinjila. Zato je moral mladi Branko 
kaj kmalu s svojim delom pri kme
tih na Barju prislužiti kak dinar, da 
so se laže prebijali skozi življenje. 

»Za ves dan dela pri sušenju sena sem 
dobil dva dinarja, kolikor je takrat stala 
Struca kruha. Pogosto sem raznaSal tudi 
časopise. Slovenski narod in druge, ljudem 
pa sem prinašal tudi blago iz trgovine, za 
veliko noč pa smo fantje nosili ogenj po hi
šah, pa mi je pri stalnih strankah tudi kaj 
kanilo v žep,« se spominja svojih mla
dostnih dni. 

Šest desetletij v gasilstvu 
N i mu bilo treba kaj dosti brskati 

po spominu za odgovor na vpraša
nje, kako se je začela njegova gasil
ska pot. 

»ljeta 1938, ko smo se Sli pristaše Or
lov in Sokolov, je del mladih Sokolov pri 
gostilni Zabar na Viču pripravil veselico. 
Zaslužili smo dvesto dinarjev, ki smo jih 
potem nesli gasilskemu poveljniku Robež-
niku, da nas je sprejel v gasilsko društvo. 
Ze naslednje leto pa smo kot gasilski na-
ruščajniki nastopili ob velikem gasilskem 
kongresu na ljubljanskem stadionu.« Ta
ko je Branko kot četrtošolec začel 
skoraj šest desetletij dolgo gasilsko 
pot, ki ga je končno pripeljala v vrh 
slovenske gasilske organizacije, saj so 
mu slovenski gasilci v letih 1976 do 
1988 zaupali vodstvo Gasilske zveze 
Slovenije. Za dolgoletno zelo plodno 
delo pa so se dr. Božiču leta 1993 od
dolžili z izvolitvijo za častnega pred
sednika slovenskih gasilcev. Zelo do
bro se spominja ene najtežjih gasil
skih akcij ob bombardiranju Ljublja
ne marca 1945. leta. »Največ.požarov so 
bombe zanetile na TržaSki cesti od Tobač
ne tovarne pa do Ilirije. Čeprav je bilo re
ševanje ljudi zelo težko, smo le reSili nekaj 
ljudi, med njimi tudi neko deklico, kije bi
la kasneje moja dijakinja,« se spominja 
dr. Božič tistih dni. Aktivno je sode
loval nekaj let po osvoboditvi tudi 
pri večdnevnem gašenju velikega po
žara v tovarni Plutal in drugih po
žarih. 

Po dveletnem službovanju v voj
ski jc leta 1947 nadaljeval svojo pot 
kot srednješolec v osmi gimnaziji. 
Čeprav so mu nekaj let takratne gi
mnazije priznali, vendar pravi, da sa
mo pri izpitu iz. ruščine ni bilo mi
losti. 

Prek študija zgodovine v 
prosveto 

Kmalu po šoli se je zaposlil na te
danjem ministrstvu za gozdarstvo in 
lesno industrijo, kjer pa se je s sku
pino svojih mladih kolegov kmalu 
odločil za nadaljnji študij. »Sam sem 
se odločil za Studij zgodovine na Filozof
ski fakulteti, kjer sem diplomiral leta 
1954. Prvo službo sem dobil na Vojni aka
demiji za zveze, ki seje morala po dobrem 
letu preseliti v Beograd. Ostal sem brez 
službe. Ponudili pa so mi, da bi v neki 
osnovni Soli na Krasil učil med drugim tu
di telovadbo, kur pa sem odklonil, saj za 
to nisem bil usposobljen.« K sreči, kot 

dvakrat vodil pedagoško akademijo, 
k i je pred dnevi slavila petdesetlet
nico obstoja in sicer od leta 1979 tlo 
1981 in od 1985 do 1987. V začetku 
1988. leta pa se je upokojil. Zanimi
vo razpreda misli o razvoju pedago
škega izobraževanja, kjer so bile po 
njegovem vseskozi velike težave in 
tudi veliko nerazumevanja. »Ce opišem 
samo svoj primer: na Filozofski fakulteti 
srno imeli zelo malo pedagoških predme
tov, tako da smo kot profesorji padli v So
lo za pedagoško delo povsem nepripravlje
ni. Zato je kasneje prihajalo do precejšnjih 
konfliktov med Filozofsko fakulteto in Pe
dagoško akademijo.« 

Zaradi predpisa, da morajo vsi uči
telji v osnovni šoli pri
dobiti višješolsko izo
brazbo, je bila obreme
nitev učiteljev Pedago
ške akademije zelo ve
lika, tako da so morali 
ustanoviti izobraževalne 
centre Sirom po Slove
niji. Tudi o sedanji za
konski usmeritvi, ki je 
po njegovem sicer pra
vilna, da mora vsak uči
telj pridobiti visoko izo
brazbo, dr. Božič meni: 
»Lahko je to napisati v za
kon, težje pa je tO v petih le
tih speljati v praksi. Tu gre 
za velika bremena učiteljev. 
Ne smemo pozabiti, da so 
to večinoma ženske, mate
re, ki so zelo obremenjene že z rednim de
lom v Soli. Verjetno pa ne gre zanemariti 
tudi vpliva na kakovost pouka v takih pri
merih.« 

Bogata zgodovina slovenskega 
gasilstva 

Z vprašanjem o njegovi doktorski 
disertaciji, ki je nosila naslov Gasil
stvo na Slovenskem do leta 1941, z 
njo je Božič doktoriral leta 1987, se 
spet zapeljeva v gasilske vode. »S tem 
sem skušal uresničiti dva cilja: prvega, da 
bi gasilstvo dobilo nek pregled svoje zgodo
vine, drugi pa je ta, ker sem kot dekan zelo 
spodbujal svoje kolege, da delajo magiste
rije in doktorate: zlasti mlajše. Pogoj za 
profesorja na Pedagoški akademiji je bil 
namreč najmanj magisterij.« 

K o spregovoriva o pomenu gasil
ske organizacije v slovenski zgodo
vini, prof. Božič pravi, da je bila ena 
temeljnih ugotovitev njegove študi
je izjemna vloga gasilstva v sloven
skem narodnem buditeljstvu. 

»Ob tem sem bil zelo presenečen, 
ko sem pregledoval kronike in dru
ga gradiva gasilskih društev. To niso 
bile samo gasilske veselice, ptič je bilo 
tudi veliko kulturnoprosvetnega de
la, kot številne uprizoritve iger, mi-
klavževanja, silvestrovanja, pustne za
bave itd. Vel iko je bilo zabave in 
druženja ljudi.« 

V Božičevi knjigi je zabeleženih 
tudi precej zanimivih gasilskih akcij, 
tudi s Kamniškega. Med drugim zve
mo, da so velik požar pred 110 leti 
v kamniški smodnišnici prišli gasit tu
di ljubljanski gasilci, ki so najmoder
nejšo parno brizgalno pripeljali s ko
nji, seveda so morali v Trzinu in v 
Mengšu konje zamenjati, da so prej 
prišli na mesto požara. 

Dr. Branko Božič te dni končuje 
zadnji dve poglavji drugega dela slo
venske gasilske zgodovine, od leta 
1941 do 1963. Predvideva, da bo kon
čana do naslednjega gasilskega kon
gresa v maju prihodnje leto. Tako bo 
slovenska gasilska organizacija, ki da
nes združuje 106 tisoč gasilcev v pre

ko 1400 društvih, dobila nadaljevanje 
zgodovinskih pričevanj o svoji po
membni družbeni vlogi. 

Pri gradnji šol nismo 
zaostajali 

Ker je že od leta 1974 naš občan, 
se je dr. Božič dejavno vključil tudi 
v življenje in dogajanja v naši obči
ni, predvsem na področju izobraže
vanja. Kot predsednik občinske izo
braževalne skupnosti si je zelo pri
zadeval tudi za materialni razvoj in 
gradnjo ter obnovo šol na Kamni
škem. Po njegovem je bilo v prete
klosti v Kamniku kar veliko storje
nega na področju šolstva, tako v pro
storskem kot v kadrovskem smislu. 

»Razmeroma hitro so bile prema
gane zadrege v novih naseljih, reci
mo na Duplici z izgradnjo šole Ma
rije Vere in v Kamniku s šolo Fra
na Albrehta. Z razmeroma majhni
mi sredstvi in veliko pomočjo obči
ne smo preuredili tudi OŠ 27. julij. 
Seveda ne gre pozabiti tudi na sred
nješolski center in na Zavod za uspo
sabljanje invalidne mladine. Gradile 
pa so se tudi šole izven Kamnika, v 
določenem času celo z večjim tem
pom kot v samem mestu.« 

Pravi, da mu je zelo žal, da se je 
zataknilo pri šoli Komenda-Moste, 
čeprav občinski program izgradnje 
šol v glavnem še drži. 

»Po mojem mnenju je usmeritev, naj bi 
bila v Komendi devetletna šola, v Mostah 
pa sedemletna, kar pravilna. Seveda pa te
ga ni mogoče zagovarjati s tem, da bo 
morda v Komendi nova občina, da je tu 
fara in podobno. Človeka motijo tudi no
tranji prepiri ob taki investiciji, saj bi mo
rali doseči optimalno soglasje. Če se ho to 
nadaljevalo, se zna zgoditi, da šole ne bo 
- ne v Komendi ne v Mostah« 

Meni, da je bilo preveč govorje
nja na pamet in da se je premalo 
upoštevala strokovna ocena, ki je bila 
s strani oddelka za družbene dejav
nosti predložena občinskim svetni-

... in danes kot profesor zgodovine, ki vneto do
končuje svojo drugo knjigo o gasilstvu na Sloven
skem 

kom. »Izkušnje iz preteklosti kažejo, da 
smo pri gradnjah raznih šol, bodisi na ob
čini, takratnem okraju bodisi na republi
ki uspeli le, če smo prej zadeve temeljito 
pretehtali in poenotili stališča.« 

Ker dr. Božič že tri leta sodeluje 
kot član občinskega sveta, v njem za
stopa Združeno listo socialnih demo
kratov, nas je zanimalo njegovo mne
nje o delu tega najvišjega organa 
odločanja v občini. Pravi, da bi sicer 
kar uspešno delo tega telesa lahko še 
v marsičem izboljšali in ga napravi
li bolj učinkovitega. 

»Zelo me motijo pogosti in dolgi 
odmori, ki j ih zahtevajo nekateri 
svetniki. Mislim, da se že kar malo 
norčujejo iz poslovnika. Zato so se
je po nepotrebnem predolge. Všeč 
mi tudi ni, ker se nekateri spoznajo 
na vse. Sicer pa mislim, da se je ob
čina pri delitvi občinskega aparata 
kar dobro pobrala in organizirala. 
Morda bi bilo res bolje, če bi župa
na v prihodnje izvolil občinski svet, 
ne pa vsi volivci.« 

Še dolgo je tekla beseda o mno
gih zanimivih vprašanjih, vendar nam 
prostor ne omogoča, da bi j ih pred
stavili v celoti. Vsekakor pa na koncu 
ne moremo mimo opombe, da je 
profesor Božič res zanimiv sogovor
nik, človek, ki s svojim preudarnim 
in umirjenim glasom zbuja zaupanje, 
človek, ki so mu tuji skrajneži in pre-
napeteži katere koli vrste. 

Svoj sedemdeseti življenjski jubi
lej je dr. Branko Božič praznoval v 
krogu svoje kar številne družine: že
ne Marije, profesorice slovenskega je
zika, in hčera: najstarejše Mojce, 
dipl. agronomke Marjete, učiteljice 
Branke, dipl. slavistke in anglistke, in 
najmlajše Barbare, ki zaključuje štu
dij ekonomije. 

Naj se voščilom ob njegovem živ
ljenjskem prazniku, ki so mu jih iz
rekli zlasti njegovi gasilski kolegi in 
njegovi sokrajani Duplice, pridruži 
tudi naše: Še na mnoga zdrava in 
uspešna leta, profesor in gasilec Bran
ko! F R A N C S V E T E L J 



S i l v o T e r š e k -

v življenju s e m i s k a l e c 
»Potrebujem ogromno ur samote, da 

sem lahko kako uro z ljudmi,« pravi Sil
vo Teršek. V njegov prijeten atelje zato 
le občasno zaidejo prijatelji, s katerimi 
poklepeta o stvareh, ki so jim skupne. 
Pred kratkim jc v njegovem ustvarjalnem 
kotičku na podstrešju stanovanjskega blo
ka nastal tudi tale pogovor. 

Al i imate radi novoletne praznike, pred-
praznično mrzlico? 

Prav nasprotno. Sem Človek, ki mu 
prazniki ne pomenijo veliko. Praznike si 
rad naredim sam glede na razpoloženje 
in situacijo v okolju, v katerem delam. 
Vedno me moti ».redni sistem« zadovolj
stev. Ne predstavljani si, da bi se moral 
na ukaz veseliti in zabavati, da bi mo
ral biti srečen ravno za novoletne pra
znike. Moj bioritem namreč ni uglašen 
za taksne trenutke in zato se rad ob pra
znikih se bolj osamim. Ob takih trenut
kih si priredim tudi prehrano kot v po
smeh vsesplošnemu slavju. Tako na pri

mer ob prehodu starega v novo leto, ko 
povsod odpirajo šampanjce, jaz na bio-
kruh naniaženi pašteto. Na začetku je bi
la ta poteza nekakšen protest, sedaj pa 
sem se tega popolnoma navadil. Vseka
kor ne podlegam masovnim vzgibom in 
strastem. 

Kaj pa obdarovanje in pisanje voščilnic, 
ali zaželite prijateljem in znancem kaj le
pega za novo leto oz. prejmete tudi sami 
kakšno zanimivo voščilnico? 

Vedno prejmem veliko čestitk. Lani 
avgusta sem se še posebej razveselil vo
ščilnice za novo leto, ki mi jo je poslala 
moja dobra prijateljica Neža Maurer. 
Ravno smo se vrnili s počitnikovanja na 
morju, ko sem to voščilnico prejel. Na
pisala jc, da mi voščilnico pošilja tako 
zgodaj zato, da mi bo zares ostala v spo
minu. V predprazničnem času namreč 
dobivamo ogromno voščilnic, ki jih po
tem zlagamo na kup in nanje kmalu po
zabimo. Sam imam to navado, da jih obe
sim na vrvico v kabinetu in tam nato vi
sijo kakšen mesec dni. Tudi sam pošiljam 
voščilnice, predvsem zato, da ne bi ljudje 
mislili, da sem do njih ignorantski. Ve
dno pa se potrudim, da je voščilnica ne
navadna, da jo sam izdelam oz. da na
njo kaj narišem. Tudi tekst je ponavadi 
bolj trajen in ne vsebuje le tistih običaj
nih fraz. Ljudem rad zaželim notranjo 
uglašenost in duševni mir. 

Vam voščilnico pošlje tudi kakšen sogo
vornik iz vaših radijskih pogovorov? 

Pravzaprav mi nekateri moji gostje 
pošiljajo čestitke vsako leto, čeprav s so
govorniki po oddaji nimam več stikov. 
Z njimi ne gojim prijateljstva, ker pre
prosto za to nimam časa. Goste iščem po 
posebnem kriteriju, bodisi ker so mi všeč 
in so mi zanimivi bodisi pa zoprni. Vlak, 
ki pripelje sogovornika, po oddaji tudi 
takoj odpelje. Nekateri me sicer še po
kličejo ali pišejo, ker pa ne odgovorim, 
se stiki kmalu prekinejo. Izjemoma pa se 
zgodi, da sem z nekaterimi zelo podob
no uglašen in včasih stike tudi ohranimo. 
Tovrstne stike imam najraje. Jaz namreč 
ne investiram v prijateljstvo. Nisem do 
nekoga pozoren zato, da bo tudi on do 
mene. Zelo hitro tudi pokažem, če mi je 
nekdo všeč oziroma nasprotno. Će mi je 
nekdo všeč, lahko mine leto ali dve in 
ko se bova srečala, bova najino druže
nje nadaljevala tam, kjer sva ga prekini
la pred letom dni. Kot da vmesnega ča
sa ni bilo. 

Vam sogovorniki radi zaupajo? Kako 
vam uspe pokukati v najbolj skrite kotičke 
vaših gostov? Je morda lažje zaupati tedaj, 
ko ni v bližini kamere, ampak le mikrofon? 

Filmska kamera ima nekatere obraze 
rada, čeprav li ljudje za to niso naredili 
prav ničesar. Preprosto so fotogenični. 
Ali pa nasprotno. Na televiziji vidite ne
koga, ki se močno trudi z govorjenjem, 
mimiko, obleko, pa vendar ne prepriča. 
So pa ljudje, ki se samo pojavijo in pre
pričajo. Mikrofon pa je še mnogo bolj 
občutljiv. Tam si ne moreš pomagati z 
obleko, masko. Na televiziji lahko iz po
vsem povprečnega človeka naredijo ne
kaj posebnega, posebej to velja za žen
ske. Na radiu pa se izpostaviš le z gla
som, načinom govorjenja in drobnimi 
skrivnostmi komunikacije. Zato so meni 
tako zelo všeč preprosti ljudje, ki ima
jo dar komunikacije, četudi včasih pre
tiravajo z grobostmi. Na radiu mi neka
teri gostje takoj, ko sedeva pred mikro

fon, naenkrat zaupajo. Ti 
ljudje imajo pred pričet-
kom oddaje, ko so morda 
še doma, kar nekakšen 
slrah pred menoj, nelagod-
je, ker pravijo, da sem ne
predvidljiv. Nepredvidljivo
sti bi se lahko reklo tudi 
nesramnost, vendar to za 
mene ne velja. Ce bi bil ne
sramen do gostov, potem 
odddaje ne bi mogel vodi
ti 17 let in sogovorniki ne 
bi čutili kot neko posebno 
čast, da so moji gostje. 
Mnogi bi radi sodelovali v 
mojih pogovorih. Toda če 
ne čutim pravega odnosa 
do sogovornika, vem, da 

pogovor ne bi uspel. Sicer pa mislim, da 
mi gostje ne le zaupajo, ampak mi tudi 
verjamejo. 

Se vam kdaj zgodi, da vam sogovornik 
pred oddajo reče: »Tega in tega pa me ne 
smete vprašati!« 

Zelo redko, vendar se zgodi. Odgovo
rim jim, da jih bom ravno to vprašal. 
Morda ne z istimi besedami, vendar bom 
to tako ali drugače izbrskal iz njih. Za
to je bolje, da se ne izdajo, da ne pove
do, o čem ne bi želeli govoriti. Vedno 
imajo možnost, da stvari, ki jih nočejo 
omeniti, zamolčijo. Vsak pogovor je ne
ke vrste manipulacija. Pogovor seveda 
lahko izzveni povsem drugače, če ga vo
dijo različni spraševalci. Ti imajo različ
ne temperamente, različne vrednostne si
steme, različne vzgoje. Lahko bi se zgo
dilo, da bi nek drug novinar postavljal 
ista vprašanja, pa bi morda izpadel vul
garen ali nesramen. 

Vam je kakšen pogovor oziroma sogo
vornik še posebej ostal v spominu? 

Imam to srečo, da vse, kar počnem, 
gradim na pozabljivosti. Kar nekaj let je 
moralo miniti, da sem se naučil pozab
ljati. Seveda me v ozadju spremlja nek 
praspomin, neko gradivo, ki se je nabralo 
z leti in ki pomeni neko gotovost, da ne 
boš padel v prazno luknjo. Vsako stvar 
začnem iz nič. Morda je to neke vrste 
igra. Znam zaigrati naivnost, zvedavost. 
Pred pogovorom sicer o gostu marsikaj 
poizvem in si pripravim vprašanja Ta po
tem ne uporabljam, čeprav so shranjena 
v moji podzavesti. Pred pogovorom z 
znano osebo pregledam shranjeno doku
mentacijo v našem radijskem arhivu, če
prav mi škoduje. Ko preberem neke for
mulirane novinarske misli, to name moč
no vpliva. Tako dobim neko dokončno 
oblikovano podobo o osebi. Sam imam 
takrat dve nalogi, da se razbremenim te 
novinarjeve podobe in da si pridobim 
svojo podobo o gostu ter postanem Sil
vo Teršek. Včasih naredim predpogovor 
z gostom, ga povabim na kavo in tako 
ugotovim, ali sploh preneseva drug dru
gega. Včasih se namreč lahko zgodi, da 
dve osebi po telefonu povsem enostav
no komunicirata, ko pa sta skupaj-in po-
sežeta v bioenergetski prostor drugega, 
se povsem odbijata. V takem primeru bi 
se lahko zgodilo, da bi moj gost pred mi
krofonom pričel nastopati, začel igrati 
svojo vlogo. Zaradi tega bi ponorel in tr
pel. Jaz namreč uživam tedaj, ko se po-
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govor zlije v eno. Velikokrat ga pričnem 
s smehom ali povsem banalnim vpraša
njem. 

Nekaj odličnih sogovornikov mi je 
vsekakor ostalo v spominu, vendar je tež
ko izpostavljati imena, ker bi lahko mar
sikoga pozabil omeniti. Po eni strani 
imam zelo rad intelektualce, ljudi, ki so 
zelo bistri in veliki strokovnjaki na svo
jem področju in ki ne čutijo nobene po
trebe, fla bi izrisovali svojo podobo oz. 
poudarjali svojo veličino. Običajno je člo
vek, ki zares nekaj pomeni v prostoru, 
zelo skromen. Rad pa imam tudi prepro
ste ljudi, ki imajo nek božji talent za to 
življenje. Manj rad pa imam srednji raz
red ljudi, ki se zavedajo, kaj so, še bolj 
pa tega, kaj bi radi bili in o tem neneh
no prepričujejo svojo okolico. To me ne 
zanima. 

Vsi se zelo dobro spomnimo vaših pogo
vorov s Temnim valčkom, ob katerih smo se 
še kako nasmejali. So bili ti pogovori težav
ni, težko obvladljivi? 

Veseli me, da ste to vprašali. Kar ne
kajkrat sem se pogovarjal z njim. Enkrat 
smo pripravljali oddajo na TV Impulzu. 
To jc bil zares izreden dosežek, predvsem 
zanj. Že zjutraj sem se sestal z njim, pre
den je začel piti. Ves dan potem ni po
pil ničesar, ker smo nenehno snemali, če
tudi je kar naprej prosil za pijačo. Dva
krat smo posneli tudi radijski pogovor. 
Vedno moram seveda paziti, da ni pod 
vplivom alkohola. Temni valček je zame 
neke vrste kamniški Krjavclj v pozitiv
nem smislu besede. V njem je prisotna 
igralska žilica Staneta Severja. Morda bi 
lahko postal vrhunski igralec ali pa vr
hunski zabavljač, če bi se rodil v drugač
nih okoliščinah. Pri taksnem človeku ve
dno zbrišem negativne stvari. Vedno iz
hajam iz tega, kar mi je pri človeku všeč. 
In pri Temnem valčku me Sc posebej na
vdušuje njegova pogovorna iskrivost, nje
gov naravni intelekt, ko komentira tre
nutke, v katerih živi, na prav poseben na
čin. Seveda moram brisati kletvice, ki jih 
zelo pogosto uporablja. Ko to storim, do
bim briljantnega človeka. C*'e se povrnem 
k snemanju oddaje o njem, moram ome
niti, da se je izkazal kot izvrsten igralec. 
Morda sc spomnite prizorov, ko je igral 
na klavir. Ta prizor smo seveda zmonti-
rali, igral je nekdo drug, izgledalo pa je, 
kot da igra Temni valček. Zanimivo pa 
je bilo kasneje, ko so mi nekateri gledalci 
rekli, da to že vedo, da igra na klavir, le 
tega ne verjamejo, da je sam igral tudi 
na harmoniko. Temnega valčka kot po
javo zelo cenim, seveda pa se zgodi, da 
že čez nekaj Časa leži v jarku ali razca
pan, skrajno klošarski sedi v lokalu. 

A l i tudi sicer radi pripravljate televizij
ske oddaje, snemate pogovore, ki jih opre
mite tudi slikovno? 

V življenju počnem mnogo stvari. Z 
javnostjo sem začel delati na televiziji. Ko 
je bila televizija še črnobela, sem delal 
kot TV voditelj in moderator. Sodeloval 
sem v obrtniškem amaterskem gledališču 
in se nekega dne prijavil na avdicijo za 
delo na TV. Ko sem receptorja vprašal, 
če je tam avdicija, mi je odgovoril, da 
sem že sprejet, čeprav me Se ne pozna. 
Tako sem nekaj let vodil oddajo Mladin
ski TV klub. Tudi zato imam do televi
zije in do slike poseben odnos. Pred ne
kaj leti so mi ponudili vlogo voditelja v 
Poletnih nočeh. In to v času, ko so gle
dalci močno kritizirali Poletno noč. Lah
ko se pohvalim, da je oddaja z mojim 
prihodom ponovno zaživela. Kmalu sem 
se umaknil, predvsem zato, ker sem za
čutil neke vrste nevšečnost s strani re
dno zaposlenih kolegov na televiziji. Tudi 
na radiu se je na začetku dogajalo po
dobno. Vendar pa sem tam vztrajal pred
vsem zaradi številne pošte poslušalcev, ki 
so mi napisali: drugačni ste, vztrajajte. To 
mi je pomenilo zelo veliko. Danes seve
da tovrstnih problemov nimam, se pa do
gaja, da me nekateri poskušajo kopirati. 

Delate vedno z isto radijsko ekipo? 
Ja. Nerad se veliko pogovarjam pri de

lu. Okrog sebe želim imeti profesional
ce, katerim zaupam. Tako še vedno z ma
no dela Zdenka Bedjanič, ki je sicer že 
upokojena, pred njeno upokojitvijo sem 
vsa leta delal skupaj z Natašo Dolenc, s 
katero sva bila najboljši glasovni par. 
Morda bova še sodelovala. Sedaj pa »špi-
kerke« sploh ne uporabljam. 

Politika nas spremlja vsepovsod, pravza
prav se ji težko izognemo, ne glede na de
lo, ki ga opravljamo. A l i vas politika zani
ma? 

Zelo rad se ponorčujem s politiko. Se
veda nas mora politika zanimati, ker nas 
spremlja vsepovsod. Pravzaprav me po
litika žalosti. Zalostijo me tiste vrste po
litiki, ki ne vsebujejo niti najmanjšega 
delčka ljubezni do naroda. Če bi rekel po 
Cankarjevo, ne trudijo sc za narodov bla
gor. Ko človek začuti, da je politika sa
mo dobro plačano komedijantstvo brez 
odgovornosti, je žalosten. In ko vidi, da 
v politiki igrajo ali želijo igrati najpo
membnejše vloge najslabši igralci, je prav 
tako žalosten. Se posebej me žalosti to, 
da poznani ogromno ljudi, bistrih, dra-
gotin slovenskega naroda, ki bi lahko bili 
dobri politiki, vendar tja ne zaidejo. Edi
no, kar me veseli, je to, da se je sloven
ski narod v zadnjih letih vendarle pros-
vetlil, da politikom ne verjame več sle
po. Hudo pa je še nekaj. Včasih se poli
tikom pridruži kak pošten in sposoben 
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F r a n c e Š t e b e (1920-1997) 
Seveda smo sc tudi poslavljali. 
Pravzaprav sploh ne tako redko, kajti, 

kadarkoli smo se srečevali, je zraven spa
dalo tudi to, da gremo narazen. 

Saj smo vedeli, čutili smo, da ne za dol
go: do naslednje vaje v gledališču, do do
govorjenega sestanka, do sproščenega kle
peta sodelavcev, do bližnjega srečanja. 

' Do naslednje kulturne prireditve 
Toda bila so to povsem drugačna slove

sa od tistega, kije prišlo z začetkom letoš
njega novembra: tedaj smo se od spoštova
nega gospoda Franceta Stebeta z Duplice 
poslovili na kamniških Žalah. 

Mnogi ga bomo pogrešali ne samo nje
gova družina, sosedje in sokrajani z Dupli
ce, ampak vsi, ki smo ga poznali. Se poseb
no vrzel pa njegov odhod pomeni tistim, ki 
smo se z njim in rezultati njegovega dela 
srečevali na področju kulture. 

Za vse, ki smo mogli z njim soustvarja
ti, pomeni to slovo izgubo prizadevnega in 
dragocenega sodelavca, strokovno preprič
ljivega mentorja, zglednega učitelja, izkuše
nega in preudarnega organizatorja, zveste
ga in zanesljivega prijatelja. 

Čeprav se s k ulturno dejavnostjo in zno
traj nje svojo veliko ljubeznijo, gledališčem, 
nikoli ni ukvarjal poklicno, je v pristopit oz. 
odnosu do tega področja vseskozi deloval 
spoštljivo profesionalno. To je potrjeval kot 
igralec, režiser, dramaturg, scenograf, prav
zaprav v bogve katerih gledaliških vlogah 
Se. Strokoven, stvaren in vse prej kot dile
tantski je bil tudi kol izvrstni animator, 
spodbujevalec in organizator kulturnih ak
tivnosti bodisi v podjetju Stol bodisi v kra
jevni skupnosti Duplica. Ali pa na občin
skem nivoju v Zvezi kulturnih organizacij 
Kamnik, v Se širšem smislu pa v območnih, 
regijskih in državnem združenju ljubiteljskih 
gledališčnikov. 

Zgledno, predano, nesebično in požrtvo
valno seje pokojni France predajal kultur
nemu poslanstvu, ne. glede na to, da je si
cer poklicno pripadal tehnični stroki. Ze 
kot mlad fant se je namreč zaposlil v Rem-
čevi tovarni pohištva (Stol), ki ji je ostal 
zvest do upokojitve. Ob izobraževanju in iz
popolnjevanju, leposlovnih in strokovnih 
knjigah je dosegal nova znanja In vedenja, 
Siril strokovno in kulturno obzorje, bil kol 

tehnik in obratovodju cenjen in spoštovan 
zaradi doslednosti, vestnosti, natančnosti, 
poštenja in razumevanja do sodelavcev. 

Taliji seje zapisal že kot mladenič: kot 
igralec v kulturnoprosvetnem društvu roj
stne komendske jare, zvestobo pa ji je po
trjeval skoraj pol stoletja na Duplici, kjer je 
kot steber k ultumega društva Svoboda na
stopal v številnih vlogah, od organizatorja 
do režiserja, knjižničarja in igralca; od 
predsednika kulturnega društva do spod
bujevalca omike v gosto poseljeni novi, in
dustrijsko obarvani krajevni skupnosti. 

Okrog sebe je zbiral ljudi, ki so mu bili 
V prizadevanjih pripravljeni slediti in v kul-

turno-umetniškern poslanstvu sodelovati. 
Kot režiser in predsednik, duša in srce gle
dališke skupine, je leto za letom, desetletje 
za desetletjem s številnimi predstavami pre
senečal ne samo domačo publiko, ampak 
tudi ljubitelje gledališča drugod, na gosto
vanjih blizu in daleč; presenečal in navdu
ševal z uprizoritvami, ki so bile na zavid
ljivi umetniški ravni. 

Zelo odmevne so bile, denimo, njegove 
režijske postavitve predstav Miklova Zala, 
Ta veseli dan ali Matiček se ženi, opereta 
Študentje smo, komediji Ščuke pa ni in Za
radi inventure odprto, če naštejemo le ne

katere. Posegal pa je tudi po zahtevnejši 
dramatiki, kot je npr. Cankarjev Kralj na 
Betajnovi in drugih - kar ni nepomembno 
• pretežno slovenskih gledaliških besedilih. 

Ko je pred časom gledališka dejavnost 
na Duplici usahnila, je g. Stebe kljub 
zdravstvenim in drugim težavam, s kateri
mi mu življenje tudi v zadnjih letih ni pri
zanašalo, še vedno najdeval čas in moči 
za strokovno, režijsko in mentorsko pomoč 
drugim ljubiteljskim gledališkim skupinam 
v občini Kamnik. Mnogim je s svojim bo
gatim znanjem in izkušnjami pomagal, za
to ne bodo pozabljena njegova nikoli po
plačana pota h gledališkim družinam od 
Komende do Tuhinja... 

Dolga leta je bil naš marljivi France 
član predsedstva Zveze kulturnih organiza
cij Kamnik in predsednik njenega strokov
nega odbora za gledališko dejavnost. De
jansko pa je nemogoče našteti vse prispev
ke, kijih je s svojo značilno skromno pre
danostjo tkal v različne oblike in zvrsti lju
biteljske kulturne ustvarjalnosti na Kamni
škem. Za vse to je sicer dobil številna pri
znanja, nazadnje (/995) Zlato plaketo ob
čine Kamnik; vsem, ki smo bili z njim, pa 
je znano, da mu ne bi nič pomenila brez 
zadovoljstva nad opravljenim delom. 

To delo Franceta Stebeta, njegova dol
goletna pomenljiva prisotnost v kamniški 
kulturi, se ne sklada s slovesom: če že ne 
temelj, je bil nedvomno vogelni kamen hi
še, ki predstavlja našo sodobno kulturno 
stavbo. 

(Zal je moral doživeti, daje tudi dupli-
ški Dom kulture, ki gaje nekoč pomagal 
graditi in bil kot dolgoletni predsednik 
krajevne skupnosti zanj vseskozi še poseb
no zavzet, naposled le še hiša strahov). 

Ne govorimo torej o fizični, pač pa o 
duhovni stavbi: o domu vrednot, kot so 
kultura, umetnost, omika; domu tistih, ki 
so zanje še pripravljeni nekaj storili in žr
tvovati; domu vseh, ki so ta in takšna pri
zadevanja pripravljeni uresničevati in pod
pirati. 

Franceta bomo v tem domu pogrešali 
S spoštljivim poklonom mu izražamo 

hvaležnost za vse, s čimer nas je obdarjal 
in kar nas je naučil, ko smo prebivali sku
paj. TONE FTIČAR 

človek, ki pa zaradi sarma oblasti kmalu 
začne pihati v isti rog Občasno pa me po
litika seveda tudi zabava. Predvsem v ča
su predsedniških volitev sem užival, ko so 
nastopali Krjavlji. Take jih je naredila po
litika. Pred pričetkom volitev sem eega iz
med kandidatov želel povabiti v svojo od
dajo. Bil jc briljanten človek, inteligenten, 
poStcn, drugačen. Takrat ga seveda zara
di reklame nisem smel povabiti na radio. 
Žtil pa je v času predvolilne dirke ta člo
vek postal Krjavelj. Po volitvah sva se po
novno srečala in sam mi je rekeL da je po
stal popolnoma drug človek. Žal mi je 
zanj. Razmišljam, če bi ga sploh povabil 
v oddajo ali pa bo pogovor tekel samo o 
tem, kaj se je z njim zgodilo, da je po
stal povsem drugačen. Ko intelektualec po
stane komedijant, Krjavelj, je zelo žalost
no. 

Politiki igrajo, pa igrajo tudi takrat, ko 
jih vi povabite pred mikrofon? 

Takih, ki igrajo, ne povabim v svojo od
dajo. Nekaj vrhunskih politikov ne bo ni
koli sedelo na sogovornikovem stolu. Ni 
koli ne povabim človeka, ki mc ne gleda 
v oči, in tistega ki ima izdelano življenj
sko matrico, po kateri razmišlja in govo
ri. Taki ljudje namreč novinarja sploh ne 
potrebujejo, novinarjeva vprašanja jih sa
mo motijo. Imajo svoj koncept o tem, kaj 
bodd povedali. Takih ljudi nimam rad. Po
litiki, ki so nastopili v mojih oddajah, pa 
so ponavadi veliko pridobili. Ljudje so jih 
namreč spoznali kot običajne ljudi in ne 
kot politike. 

Pogovor z vami nastaja v zelo prijetnem 
ateljeju, zapolnjenim z vašimi slikami in dru
gimi zanimivimi predmeti. Veliko časa pre
živite v tem prostoru? 

Tu preživim štiri petine vsega časa. Tu 
pišem, slikani, berem, tu se pogovarjam z 
ljudmi, ki jih imam rad. 

A l i potem tukaj pogosto preživite večere 
s prijatelji? 

Moji prijatelji vedo, da sem posebnež, 
da nimam prav veliko časa za prijatelje
vanje. Svojemu ateljeju in tudi stanovanju 
rečeni cerkev. V mojo cerkev lahko pri
dejo samo verniki. To pomeni, da pride
jo sem tisti ljudje, ki vsaj približno tako 
razmišljajo o življenju kot jaz, ki jih za
nimajo podobne teme, da me pogovori z 
njimi ne utrujajo. Nikoli pa ne prihajajo 
nenapovedano. Malce sem namreč muhast. 
Če se z nekom zmenim, da me obišče v 
naslednjih dneh, ni nujno, da bom takrat 
razpoložen za pogovor. Moja življenjska 
enota je dan. Zjutraj se rodim in zvečer 
zaključim življenje. Utripam s trenutkom. 

Radi pozno v noč bedite? 
Zelo težko se odločim za spanec. Zelo 

moram biti utrujen, da grem spat. Nikoli 
se to ne zgodi pred eno uro zjutraj. Se
veda pa nikoli tudi ne posedam pred TV, 
ki jo sicer gledam zelo selektivno. Všeč so 
mi oddaje o živalih ali pa zanimiv film z 
dobrimi dialogi. Film namreč gledam skozi 

režijo, scenarij, igro. Vse to je namreč 
v meni, nekaj režiserja, igralca, glas
benika, slikarja, moderatorja. 

Zdi se mi kar malce neverjetno, da 
ste v bloku ustvarili tako prijeten koti
ček. Vas je sicer kdaj utesnjevalo dej
stvo, da živite med množico stanoval
cev? 

Ne. Sem blokovski otrok. Nikoli ni
sem živel v hiši. Rodil sem sc v blo
ku v Kranju, ki je bil med vojno ho
tel. Tam sem živel do 2. razreda 
osnovne šole, nato pa smo se prese
lili v litostrojski blok v Šiško. Zdelo 
bi se mi grozno, če okrog mene ne 
bi živelo toliko ljudi. Seveda pa sem 
si stanovanje in atelje uredil tako, da 
ni občutka življenja v bloku. Moti pa 
me prehod od vhodnih vrat v bloku 
do stanovanja, ki je v socrealističnem 
stilu. 

Kot sem že omenila, je atelje zapol
njen z vašimi slikarskimi deli. Kateri 
motivi vas privlačijo? 

Neko obdobje sem zelo rad slikal 
konje. Ker pa sem zelo nepredvidljiv 
in odvisen od trenutnega razpolože
nja, se zgodi, da začnem slikali konja, 
narišem pa naravo. Zato so moje sli
ke drugačne. Tako pravijo tudi likovni 
kritiki, ki so mi namenili zelo dobre 
ocene. Slikati vedno začnem z ničte 
točke, z belega platna. Nič ne vem, 
nič ne znam. Pred menoj je belo plat
no, v želodcu pa začutim bolečino. 
Tak pristop je značilen še za nekaj 
dobrih slikarjev. Tak pristop lahko ne
katere celo zblazni, namreč platno 
ostane belo ali vsebuje packo. Taksna 
dela potem lahko vidimo na razstavi. 
To je neke vrste spopad duševnosti, 
notranjosti, spečih talentov, ki pa jih 
v tistem trenutku ni nikjer. Takrat 
začnem slikati. Z vsako potezo sem 
bližje zmagi. Enako težko kot začeti 
je tudi končati. Treba je najti pravo 
mero, zadnjo potezo, da ne greš čez 
rob in stvaritve ne utrudiš. 

Izdali ste knjigo Iskanja, v kateri so 
zbrani eseji številnih radijskih pogovo
rov z vašimi gosti. Boste morda izdali 

tudi knjigo vaših slikarskih del? 
To me ne zanima. Tudi razstavljani ze

lo težko. Zgodi se dvakrat ali trikrat let
no, da razstavim svoja dela, vendar ob tem 
zelo trpini. Trpini tako kot takrat, ko po
slušam svojo oddajo. Zelo težko poslušam 
sam sebe. Prav tako se nerad odločim za. 
prodajo slik. Če ima človek nek pravi 
odnos do slike ali do mene, potem jo lahko; 
dobi. Monografije vsekakor ne bom izdal. 
Edino kar bom storil v bližnji prihodno
sti, so grafični listi nekaterih mojih slik. K 
temu me nagovarjajo kolegi. 

Se še vozite z vašim dolgoletnim prijate
ljem rdečim mercedesom? 

Se vedno. Rad imam stvari z dušo. Last
nina me ne zanima. Avto je star skoraj 30 
let. Včasih se zgodi, da avto parkiram med 
novimi mercedesi, vsi pa občudujejo mo
jega. Poleg tega se ne bojim, da bi se z 
njim kaj zgodilo. 

Se nekaj je, kar vas nenehno spremlja, va
ša kapa oz. bolje rečeno vaše kape. 

Svoje kape ponavadi sam seSijem. Brez 
kape bi se počutil nemočnega, golega, pra
znega. Ljudi to sedaj ne vznemirja več. 

Kje ste se naučili šivati? 
Moj oče je bil krojač. V mladosti serr 

mu veliko pomagal. Tako sem se naučil ši
vati. Še pred leti sem si sam sešil hlače ir 
suknjič. Sedaj za to nimam več časa, po
leg tega pa sem tudi površen. Se vedno p; 
si šivam kape. Pred kratkim mi je neka št 
vilja sešila 5 kap. Vendar nobena ni bik 
tista moja pomečkana kapa, ki mi je naj 
ljubša. Prav zato bom verjetno še naprej 
kape šival sam. 

Kape pa vam verjetno še posebej kmistiji 
v zimskem času, četudi jih nosite skozi cek 
leto. Imate radi zimo? 

Po nebesnem znamenju sem kozorog ir 
sem zimski človek. Zelo rad imam zasne 
ženo zimo. Pravzaprav sem zaradi tega pri 
šel v Kamnik, zaradi planin. Včasih sem ze-
lo rad planinari!, vendar le v zimskem časir 
Poleti v planine nisem zahajal. S prijale 
Ijcm sva vedno hodila 6. januarja na Bra 
no ali Planjavo. Zanimivo pa je, da zim 
skih motivov nikoli ne upodabljam na plat 
nih. Bele barve ne maram. 

NATAŠA JAZBINŠE* 

teb 

1 

vam želi kolektiv 
Glasbene šole Kamnik 

J 



P L A N I N K A 

r e s t a v r a c i j a K E N D A 

Kamnik. Glavni trg 19, telefon (061) 831451 
Kudi JUGOVEC s.p. 

Poslovnim partnerjem in cenjenim gostom želimo 

lep božič in srečno '9& 
Obiščite nas od 8. do 22 ure, ob nedeljah in praznikih 

od 9. do 17. ure. 

I 

ŠIVALNI STROJI - servis In prodaja 
Marko Senožetnik, s.p. 
Kamnik, Mengeška ul. 5, tel.: 811-861 
- gospodinjski šivalni stroji PFAFF 

pooblaščena prodaja in servis (3 leta garancije) 
- industrijski šivalni stroji (novi in rabljeni) 
- likalna oprema 

Voščimo vesel božič 
in srečno '98! 

r ~ i 

A G R O P R O M E T C E R K L J E 
Ul. 4 okt 10, Cerklje 
tel.: (064) 421-283, (064) 421-294 
Odprto od 7. do 17. ure, ob sobotah od 8. do 12. ure 

UGODNA PONUDBA: 
- žitarice (koruza, oves, ječmen, pšenica, sojine tropine, sončnične tropine, krmilne moke) - vse vrste krmil za purane, piščance, nesnice-kokoši, prašiče, govedo - umetna gnojila - sprejemamo naročila za kokoši pred nesnostjo - ugodna prodaja moke TIP 500 (59 SIT/kg) in sladkorja (117 SIT/kg) - sončnice za ptiče 130 SIT/kg - VSE ZA KOUNE (kaša, ješprenj, začimbe, čreva) 

Cene za krmila so tovarniške. 
VSA ŽITA ZMELJEMO IN MEŠAMO PO VAŠI ŽELJI. 

Cenjenim kupcem želimo vesele božične in novoletne 
yj>raznlke in se priporočamo tudi v prihodnjem letu. 

KOMUNALNO PODJETJE 
KAMNIK, <l<l 

Vesele praznike *$fc 

in veliko sreče 

v novem letu. 

Zapoge 40 
1217 Vodice 
SLOVENIJA 

telefon: 
061/823 585 

824 096 
telefax: 

061/824 158 

| » O I 
^d.JI«^ JKOTR..^ 

SENt 
Na zalogi premog Velenje (kosi, 
kocke), češki premog, premog 
pakiran v vreče, bukova drva 
lesni briketi. 
Hitra dostava Plačilo na čeke. 

Vsem strankam 
iilimo Up božič 
in srečno v 
novem letu! 

T R G O V I N A Z G U M E N O T E H N I C N I M I I Z D E L K I 

Ljubljanska 21/e, Duplica (nasproti Framata) tel.: 811-010, 812-962 
Vsem cenjenim strankam se zahvaljujemo za 

izkazano zaupanje v letu '97 in se priporočamo 
tudi v prihodnje na novi lokaciji na Duplici. 

Voščimo vesel božič in srečno v letu '98! 

O B R T N A , G R A D B E N A IN T R G O V S K A Z A D R U G A 

i l Z O R ^ , DOMŽALE z.o.0 
MENGEŠ, Prešernova 33 

Zetitno vam srečen božič 

in novo teto '98! 

Zahvaljujemo se z a izkazano zaupanje 
in se priporočamo tudi v prihodnje. 

Aktualno: 
LASTNIKI STANOVANJ, POSLOVNIH 

PROSTOROV, GARAŽ! 

STE ŽE VPISALI SVOJO LASTNINO V 
ZEMLJIŠKO KNJIGO? 

Informacije o postopkih in izvedba vpisa: 

M I A M M , d.o.o., Mengeš: 
0609 646 645 

TAPIS T R A D E , d.o.o., Ljubljana 
0609 624 130 

Želimo Vam prijetne praznike, zdravja in 
zadovoljstva v letu 1998. 

Ž i v i l s k a i n d u s t r i j a , d . d . 
K a m n i k 

Pridružujemo se 

najlepšim željam 

ob božiču 

in novem letu. 

KER tlVUENJE POTREBUJE VARNOST 
> ZAVAROVALNICA TRIGLAV, d.<L 

jO OBMOČNA ENOTA UVBUANA 
F j ) POSLOVNA ENOTA DOMŽALE-KAMNIK 

Ljubljanska 86, 1230 DOMŽALE 

VSEM 03ČAN0M 
IN POSLOVNIM PARTNERJEM 
ŽELIMO VESELE PRAZNIKE 

TER SREČNO IN USPEŠNO NOVO LETO. 

Obenem bi Vas radi obvestili, da smo naše 
sklepalno mesto v Komendi preselili na Glavarjevo 
63 (nad Kmetijsko zadrugo), tel. št.: 841-790, ki 
posluje po sledečem delovnem času: 

- ponedeljek in petek od 8. do 10. ure 
- sreda od 14. do 17. ure 

IJAJNIZJE CENE! 
PAMPERS PLENICE, 
PALOMINI IZDELKI, 
IGRAČE, DARILA... 
j SREČNO 19981 1 
GAJ, Svetčeva 3, 
Kamnik, tel.: 815-781 

AV SERVIS RTV in 
TRGOVINA KONCILIA 

V r h p o l j e 41 . K a m n i k 

(v g a s i l s k e m d o m u ) 

t e l . : 8 3 1 - 3 8 3 

Odprto od 9. do 12. in 
od 15. do 18. ure, 
ob sobotah 
od 10. do 12. ure. 
Lepe praznike 
in srečno '981 

' / i 
c V 
,1', 
1<C 
'i 51 

v| 
Vi, 

K A B E L S K E 

G R E L N E 

INSTALACIJE 

projektiranje 

izvedba 

garancija 

ATESTIRANO 

ELEKTRO GRELNA OPREMA 

I Gora 20a, 1218 Komenda 
m Tel & Faks 061 841583 
TALNO OGREVANJE 
bivalni, poslovni in drugi prostori 
TALJENJE SNEGA IN LEDU 
na voznih in pohodnih površinah 
TAUENJE SNEGA IN LEDU 
v strešnih žlebovih, žlotah in ceveh 
OGREVANJE CEVOVODOV 
proti zamrzovanju ali procesno 
vzdrževanje temperature 

Lepe božične praznike in s rečno '98! 

VVV GOLFVR6/I992/ 5 VRAT/VIIOLIČNA KOVINSKA/ 
V W GOLF JXD/1989/ 3 VRATA /RDEČ/151 000 KM 
VVV GOLF 1.6 B CL / 1992/ 4VRATA/BELA/1 12 000 KM 
V W PASSAT CL / 1989/ SVETLO ZELENA / 105 000 KM 

22.000 DEM 
9.500 DEM 
1.900 DEM 

11.500 DEM 
V W PASSAT VARIANT 1.8 CL/1994/MODER/I 16 000 KM 21.200 DEM 
V W CADDY 1.8 CL /1989/ BELA / 
V W FURGON 2.4 D /1993/ BELA /1 10 000 KM 
VVVJETTAI.6/I986/RDEČA/ 116 000 KM 
AUDI 100 2.6 / 1994/ RDEČA KOVINSKA/189 000 KM 

9.000 DEM 
20.500 DEM 

5.800 DEM 
30.300 DEM 

AUDI A6 1.8 EUROPA / 1997/ MODRA KOVINSKA/28 000 KM 46.900 DEM 
AUDI A8 3.7 / 1996/ ČRNA KOVINSKA/40 000 KM 
AUDI A8 2.8 /1995/ ČRNA/125 000 KM 
AUDI A8 4.2Q AUT /1996/ ZELENA KOVINSKA/ 

89.900 DEM 
65.100 DEM 

105.000 DEM 
MERCEDES 180 C / 1993/ 90KW/ BELA/60 000 KM 

FORD D ESCORT 1.8 FURGON / RDEČ/99 700 KM 
OPELVECTRA 1.8 /1992/ RDEČA KOVINSKA/ 106 000 KM 13.500 DEM 

KADET IDA 1.4S /1991/ RDEČA / 99 000 KM 10.900 DEM 
RENAULT 5 EXPRESS 1.6./ 1990/ BELA / 150 000 KM 

32.500 DEM 

8.500 DEM 

8.300 DEM 

4.700 DEM 
RENAULT TRAFFIC FURGON T 1400 D/ 1991 / 165 000 KM 9.800 DEM 
PEUGEOT 605 SRI 2.0 AUT/ 1993/ BELA /70 000 KM 19.900 DEM 
ALFA ROMEO 33 / 1991/ I 18 000 KM/ SIVA 10.900 DEM 

A S 

d o i v i Z a l e 

Informacije: Ljubljanska 1, 1230 Domžale, 
tel.(061) 721 804,716 185,715 059, fax (061)716 183 
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P o d g o r j e 9 4 / a , 1240 K a m n i k 

I Z D E L A V A 
G O S T I N S K E 

O P R E M E 

Tel.:/faks: 061 812-246 G S M , 041 676 830 E.mailooze.toni@siol.net 

Vesele božične in novoletne praznike ter 
srečno novo leto želimo vsem poslovnim 

partnerjem in drugim Kamničanom. 

T R G O V I N A » H E L E N A « 

Š p i t a l i č 

Obveščam, da se trgovina z 31. 12. 1997 zapira, 
zato do tega datuma poteka 

RAZPRODAJA BLAGA IN INVENTARJA. 
Inf. po telefonu: 061/847-006, 
do 8. ure zjutraj. 

F R I Z E R S K I S A L O N » N E J K A « 
Kamnik, Japljeva 4 (poleg razstavišča Veronika) 

želi vsem občanom, posebej pa %e 
svojim strankam, vesele in 
blagoslovljene božične praznike 
ter uspešno leto 1993. 

Delovni čas: od 7. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 

„ r i r i / r n n , 
l _ L . L . I V I I V V 

S L A P N I K 
I i t " X T K O L N S . T A i A l " I , i E 

SERVISIRANJE GOSPODINJSKIH APARATOV 
Podgorje 87 i r tel.: 812-430 

Veem doeedanjim in bodočim etrankam 
voščimo veeel božič in erečno novo leto. 

KLINIKA 
ZA MALE ŽIVALI 

VETERINARSTVO TRSTENJAK-ZAJC, d.ao. 
Tesovnikova 27a, Ljubljana-Ježica 

N A R O Č I L A P O T E L E F O N U : 

1 6 8 3 7 0 0 
vsak delovni dan od 8. do 20. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure. 
RADOVAN ZAJC, dr. vet med mag. I. TRSTENJAK, dr. vet med. 

Želimo vam veselBožič in srečno v letu 19981 

Ljubljanska 21/i, Kamnik 
telelefon 812-546 

Zahvaljujemo se našim k]upcem 
in poslovnim partnerjem in vsem skupaj 

v letu 1998 ŽeCimo toliko sreče, 
dajo boste lahko delili z drugimi. 

PUBLICUS 

S VSEM OBČANOM 

ŽELIMO ZADOVOLJNE 

BOŽIČNE PRAZNIKE 

IN USPEHOV POLNO LETO 1998. 

RAZVOZ KURILNEGA OUA 

U P 

Bajde Drago 
Mali hrib 4lb, Laze v Tuhinju 
mobitel (0609) 640-384 
tel: (061) 847-380 

Ob koncu leta se cenjenim strankam 

zahvaljujemo za sodelovanje in se z ugodno 

ponudbo priporočamo tudi v prihodnje. 

Lepe p r a z n i k e in veliko sreče v 

prihajajočem letu! 

r 
S U Z U K I K A M N I K 

* MfSAdoo * 

i 

S U Z U K I 

POOBLAŠČENI PRODAJALEC 
S U Z U K I 

L 

AVTOSALON - TRGOVINA, K0REN0VA POT 3, K A M N I K , 
T E L . / F A K S : 815-057 

Hvala za dosedanje zaupanje 
in dobrodošli tudi v letu, ki prihaja! 

V s e m ž e l i m o l e p e p r a z n i k e . J 

K l e č e 2 5 , 1262 D o l p r i L j u b l j a n i 
t e l e f o n : 0 6 1 / 6 4 7 - 0 9 5 

V E Z A V A u r a d n i h l i s t o v , k n j i g , d i p l o m s k i h n a l o g , 

• P O P R A V L I A N 1 E S T A R I H K N I I G , 

• I Z D E L A V A m a p , š f e a t e l , j e d i l n i h l i s t o v , 

• K A Š I R A N I E 

V o š č i m o v a m l e p b o ž i č , v n o v e m l e t u p a v e l i b o 
p o s l o v n i h i n o s e b n i h u s p e h o v 

r "1 

Trgovina z obutvijo 

L 

Kamnik, Maistrova 3, tel.: 817-546 

Lepe Božične praznike in vse lepo v letu, ki 
prihaja voščimo vsem občankam in občanom. 

V času Od 22.12. do 31.12.97 
10% gotovinski božično-novoietni popust 

Se priporočamo tudi v prihodnje. 

Avtokleparstvo 
Janez Bremšak s.p. 
Podboršt 4, Komenda 
tel.: 842-263, 0609/637-115 

Želim blagoslovljene božične 
praznike ter zdravo, srečno 

novo leto 1998. 

Vsem svojim strankam, poslovnim partnerjem in drugim 
občanom se zahvaljujem za zaupanje ter se priporočam 
tudi v prihodnje. 

V o š č i m o v e s e l b o ž i č in s r e č n o '98! 

F r i z e r s k i s a l o n 

ženske 
Podgorje 18, Kamnik tel.: 812-481 

moški 
Pričakujemo vas vsak dan med 7. In 19. uro, ob sobotah med 7. in 12 uro 

S KVALITETNIMI STORITVAMI PO U G O D N I H C E N A H 
S E PRIPOROČAMO. 

Z A V A S T O P E L D O M ! 

D O S T A V A 

K U R I L N E G A O L J A 
Marjan Dragar, Vrhpolje 280, 1240 KAMNIK 

POKLIČITE: 061/831-582 
Lepe praznike in srečno 1998! 

(^(0n0ni stadij 
ŽeCimo Vam. doživeto 

praznovanje božičnih 

praznikpv ter mnogo 

osebne sreče in 

zadovoljstva z osebno 

nego v našem studiu v 

letu. 1998 

Nudimo vam: 
- nego obraza in dekolteja s kozmetiko MATIS In MARBERT 
- izdelavo umetnih nohtov OPI in ALESSANDRO 
- trajno redukcijo celulita in oteklin ter bolečih nog 
- hujšanje z aurikuloterapijo, Tui-na kitajsko ročno masažo In dietnimi programi 
- depilacijo po sistemu HAIRAWAY 
- Tui-na kitajsko ročno masažo za odpravo glavobolov, bolečin v vratu, križu, 

lumbaga, IšlalgiJ, za Izboljšanje zdravja In za relaksacijo 
- sončenje v solariju •ERgoLižfe 

M A T E J A M A R K E T 
K o v i n a r s k a 3 / a , K a m n i k 

te l . 8 1 2 - 6 0 8 

UGODEN PRAZNIČNI NAKUP! 
- kava zamorček, 100 g 120 SIT - buteljke - novoletne 295 SIT J J , - goveja salama Čadež, 1 kg 1.870 SIT lit - toast šunka, 1 kg 836 SIT - plzza šunka, 1 kg 690 SIT - gauda, 1 kg 890 SIT - goveje klobase, 1 kg 690 SIT 
Pripravljamo narezke po vaših željah! 

Voščimo vesel božič in srečno novo leto! 

E S T 

LJUBLJANSKA 45, 1241 KAMNIK 
(POSLOVNA STAVBA STOL) tel.: 813-397, faks: 811-979 
- prodaja, nakup In posredovanje nepremičnin 
- izdelava etažnih elaboratov in vpis stanovanj 

(v stanovanjskih blokih) v zemljiško knjigo 
Informacije vsak dan od 9. do 12 ure - Učakar. 

Žel imo v am lepe božične 
praznike in veliko uspehov v 

novem letu! 

M O Š K O F R I Z E R S T V O 
C IR I L Ž A G A R 
Samostanska 24 (na Klancu), tel.: 831-567 
Vsem strankam in drugim občanom želim 
srečno in zdravo novo leto 1998. 
Z a h v a l j u j e m s e z a z a u p a n j e i n s e t u d i v 

p r i h o d n j e p r i p o r o č a m z a v a š o b i s k . 

V a š m e s t n i f r i z e r 

/ H K R O L 
R O L E T E 
Ž A L U Z I J E 
M A R K I Z E 
R O L O V R A T A 
Tel. /fax: 061/737-284 

G S M : 041/662-483 

A L O J Z K O S E C , s.p Prešernova 8 MENGEŠ 

* I Z D E L A V A 

* M O N T A Ž A 

* S E R V I S 

* lamelne zavese, alu rolete in brizganje plastike 
* ROLO GARAŽNA VRATA 

tet- 4*eč«to- ftavo- Četo- t* 

S T O B , d . o . o . 

TRGOVINA Z GRADBENIM MATERIALOM 
Domžale , Ljubljanska 51, tel.: 711-415 

UGODNE CENE GRADBENEGA MATERIALA! 
AKCIJA: modularna opeka Gorica 79 SIT/kos z davkom 

Voščimo vesel božič 
in veliko ereče v letu 1993 

Vsem strankam se zahvaljujemo za nakup in se 
priporočamo tudi v prihodnje. 

mailto:E.mailooze.toni@siol.net


P E T R O L 
P R O T O N 

P E T R O L 
\M0J0RNA0LJA 

NOVIH DIMENZIJ. 

BENCINSKI SERVIS K A M N I K I 
Ljubljanska 4/a, tel.: 810-220 
Poleg samopostrežne prodaje živilskih izdelkov, opreme in kozmetike za avto ter vseh vrst 
goriva vam brezplačno zamenjamo na ekološko prijazen način pri nas kupljeno motorno olje. 

BENCINSKI SERVIS K A M N I K II 
Bakovnik, Ljubljanska 10/a, tel.: 810-230 
Vsi, ki skrbite tudi za notranjost svojega jeklenega konjička, imate pri nas na voljo tudi sesalec 
za notranje čiščenje. 
Natočite si lahko vse vrste goriva in kurilno olje ter se oskrbite v naši samopostrežni prodajalni. 

BENCINSKI SERVIS M O S T E PRI K O M E N D I 
tel.:841-130 
Naša ponudba poleg samopostrežne trgovine, prodaje vseh vrst goriva in kurilnega olja obsega 
tudi razvoz kurilnega olja na dom v najkrajšem času - in to po najugodnejših cenah in plačilnih 
pogojih. 

Lepo božično 
praznovanje in erečno v 

novem letu '931 

s r n 
ALPE A DRI A 

AA. PROJEKTA d.o.o., Celovška 291, Ljubljana 
tel. 06V1598-838, 445-584, 04V643-181 
fax: 061/573-752 

ZGORNJE PEROVO - KAMNIK 
Gradimo 5 vrstnih hiš na sončni legi ob gozdu, z lepim 
razgledom, v novem zaključenem naselju. 

v l S t a n o v a n j s k a p o v r š i n a 2 9 7 m 2 , v e l i k o s t i p a r c e l : o d 4 4 6 
i d o 7 5 7 m 2 . 

K M ) K r 4 S A L O N P O H I Š T V A 
r ^ D D P T A L j u b l j a n a - V i č , T b i l i s i j s k a c . 8 3 
U K K t- M A T e | . : 0 6 1 / 1 2 3 3 8 4 5 

Nudimo vam celotni proizvodni program 

sedežnih garnitur, francoskih ležišč in 

vzmetnic po tovarniških cenah. 

I 

V salonu nudimo še program: 
ALPLES lesni program ° kuhinje SVEA 

a l p l e s 
DELOVNI ČAS: od 9. do 19. ure, sobota od 9. do 13. ure 

M e n i n A 

Veselo božično praznovanje 
in srečno v novem letu 1998. 

V d i k č i h j a a fatila! 

- umetne smrekice (namizne) že od 417* SIT 
- umetne smreke (stoječe) od SJffrdoJlSlfcpSIT 
- EKSnJUUVNft čudoviti božično-novoletni okraski 

priznane nemške znamke KREBS 
- kozarci za konjak SAMO ffc. SIT 
- kozarci za sok SAMO f Tfe SIT 

Decembra ob sobotah odprto od 8,00 do 17.00! 

Vsem Kamničanom, sedanjim in bodočim imetnikom 
KARTICE METALKA TRGOVINA in vsem zvestim 

kupcem želimo vesel božič in vse najboljše 
^ v letu 1998! 

METALKA TRGOVINA 
BLAGOVNICA METALKA KAMNIK 
Kamnik, Šutna 37, tel: 061/811 555 

METALKA 
TRGOVINA 

file:///M0J0RNA0LJA
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Novole tn i p o g o v o r z N a t a š o D o l e n c 

D o b e r g l a s seže v d e v e t o vas 
Gospa Nataša Dolenc, dober dan! 

Žametni glas bomo tokrat zamenjali 
za natisnjeno besedo. Vendar bo be
seda tekla - prav o naši gostji. 

Kako sprejemate novoletne čestitke 
in obdarovanje? 

Zelo rada jih dobim, vendar pa 
mi je vedno muka pisati. Ko sem še 
hodila v službo, je bilo decembra to
liko dela, da je bilo pisanje dodat
na obremenitev. Nikoli nisem mara
la čestitk z natisnjenim voščilom, 
hotela sem kaj prijaznega napisati. 
Posebej zamudno je pisanje v tuji
no, če pišem v tujem jeziku, je tre
ba pobrskati tudi po slovarju. Ta
ko sem voščilnice metala v nabiral
nik v zadnjem trenutku. Doma smo 
se vedno obdarovali za božič. To je 
bilo lepo, vedno presenečenje. Zdaj 
se za božična darila dogovorimo, kaj 
si kdo želi. Rada dam lepo zavito 
darilo iz rok. Prijetno se mi zdi tudi 
prijatelje in kolege razveseliti z 
drobnimi pozornostmi. 

Kateri od decembrskih treh mo-
žičkov pa vas je obdaroval v vaši mla
dosti? 

Miklavž in Božiček. Ko sem bila 
otrok, je bil zame december najlepši 
mesec. 2. in 3. decembra imam god 
(imam dve imeni), obakrat me je ve
dno obdarovala stara mama. Miklavž 
pa je svoja darila odložil na krož

nik, na katerem so bile vse vrste 
sladkarij, jabolko, pomaranča, roži
či, zraven pa še kakšne rokavičke 
ali nogavičke, zvezek, barvice in ta
ko dalje. Moja sestra zdaj nadalju
je to tradicijo. Za Miklavža peče ves 
teden in nam pripravi polne škatle 
peciva, ki ga okrasi še s čokoladni
mi cekinčki in prav takim Miklav
žem. Ko škatlo odpreš, res zadiši po 
Miklavžu. 

Zdaj vse to spremlja potrošniška 
mrzlica. 

Mislim, da vseskozi pretiravamo. 
Včasih božiča še omeniti nismo 
smeli, smrečic pred 26. decembrom 
niso smeli prodajati, zdaj pa norijo 
z okraševanjem mesta in izložb že 
15. novembra. Tu ne gre več za pri
jazno pričakovanje praznikov, am
pak le za čim večji zaslužek. 

Seveda ne moreva mimo vašega na-
povedovalstva. S kakšnimi občutki se 
ozirate na prehojeno poklicno pot? 

Srečo sem imela, da sem našla po
klic, ki mi je bil več kot služenje 
vsakdanjega kruha, bil mi je tudi 
konjiček in nikoli mi ni bilo dolg
čas. Vesela sem bila dobro opravlje
nega dela in pri tem sem uživala. 
Vsem ljudem ni dano, da radi ho
dijo v službo, čeprav je delo pol 
življenja. 

Glede na to, da je bil glas vaše »de
lovno orodje,« najbrž naredi na vas 
poseben vtis? 

Zagotovo. Vsakogar najprej pre

poznam po glasu. Takoj slišim, če 
ima kdo lep glas. Nehote pa poslu
šam tudi govor, tu pa sem včasih 
preveč stroga. Jezijo me ljudje, ki 
pogosto nastopajo v javnosti, pa ne 
obvladujejo pravorečja. Zadnjič sem 
na televiziji spremljala okroglo mi
zo v zvezi s šolstvom, torej so so
delovali sami intelektualci. Vendar ni 
znal niti eden pravilno vezati pred
logov v, z, s, k, h in besede za nji
mi. Za nekatere predloga s in h 
sploh ne obstajata. To je samo en 
primer. Da o napačnem naglaševa-
nju, polvikanju, neslovenski skladnji 
in tako dalje sploh ne govorim. 

Kaj pa ste pri svojem delu najraje 
počeli? 

Vse sem rada delala. Čar našega 
poklica je v tem, da se vsak dan kaj 
drugega počne: informativne, literar
ne, reklamne, dokumentarne, izobra
ževalne, glasbene oddaje. 

Kaj pa kontaktne oddaje in nočni 
program? 

Kontaktne oddaje so prav goto
vo posebno zadovoljstvo, ker se po
slušalci odzivajo. No, v nočnih od
dajah je posebna situacija, ker kli
čejo največ tisti, ki so v službah: 
vratarji, varnostniki, medicinske se
stre. Nekateri niso niti vedeli za te
mo oddaje, hoteli so pač poklepe
tati ali slišati svojo skladbo, veliko
krat pa so se oglasili tudi poslušal

ci, ki so oddajo ople
menitili. Ker človek ni 
nikoli vedel, kako se 
bo vse skupaj končalo, 
je bil to še poseben iz
ziv. 

Velikokrat ste že go
vorili o začetkih. Bi ho
teli to še enkrat ponovi
ti za bralce Kamniškega 
občana? 

Že v Kamniku sem 
veliko nastopala na šol
skih proslavah. Na ka
mniški gimnaziji smo 
nekoč pripravili Vese
li večer in ravnatelj 
Avguštin Lah me je do
ločil za voditeljico. Ka-
mničani so mi rekli: 
»Saj si bila kot prava 
radijska napovedoval
ka.« Takrat sem prvič 
pomislila na ta poklic, 
ampak ne čisto zares. 
Veliko sem tudi igrala 
v šolskih pedstavah: pri 
12. letih sem bila Rde
ča Kapica, kasneje pa 
Nevihta v Jurčku. V 

Hasanaginici sem igrala eno od hče
ra in spominjam se, da se mi je na 
odru odpel pas in padel na tla. Mi, 
mladi igralci (od 12 do 14 let), smo 
se tako smejali, da smo se kar tre
sli in ker je bil tisti prizor nadvse 
žalosten, smo glave potisnili v zib
ko, da občinstvo v dvorani ne bi 
opazilo smeha. In res ga ni, bilo je 
celo zelo ganjeno, češ - kako so se 
ti otroci vživeli v tragično igro. V 
Nušičevem Navadnem človeku sem 
igrala Zorico in doživela aplavz na 
odprti sceni, kar v Kamniku ni bi
lo prav lahko. Maturantje (da bi za
služili nekaj denarja za maturantski 
izlet) smo uprizorili na kamniškem 
odru Logaritme in ljubezen. Režirala 
je profesorica Vidičeva, ki je bila tu
di sama odlična amaterska igralka. 
Menda sem tako prepričljivo zaigra
la zoprno profesorico matematike, 
da so mi profesorji rekli, zakaj ne 
bi šla na igralsko akademijo. Seve
da so doma temu nasprotovali. No, 
študirat pa sem šla jezike. Med štu
dijem me je Nada Pogačarjeva na
govorila, da sem šla na avdicijo za 
radijske napovedovalce. Vendar se 
ni posrečilo, padla sem in bila tako 
razočarana, da sem si rekla: »V to 
hišo pa ne stopim nikoli več. Pozne
je me je sošolka s fakultete nago
varjala, da bi šli skupaj na televizij
sko avdicijo za voditeljice otroških 
oddaj. Sprva nisem hotela o tem nič 
slišati, po dolgem pregovarjanju sem 
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Vsem cenjenim kupcem se zahvaljujemo za zaupanje 
in želimo vesele božične in novoletne praznike 

ter srečno 1998. 

se končno le odločila. Prepričana, da 
nimam nikakršnih možnosti, bila 
sem kar lepo okrogla, sem stopila 
pred komisijo brez vsakršne treme. 
Preizkušali so me kar pol ure, med 
drugim sem jim zaigrala tudi Zori
co. Mirč Kragelj je takrat dejal: »Iz 
te punce pa še nekaj bo!« Tako sem 
bila honorarno sprejeta na televizi
jo in tudi kmalu začela nastopati, 
obenem sem hodila na govorne va
je, ki jih je vodila radijska napove
dovalka Majda Šubic. Ona me je na
govorila, naj še enkrat poskusim na 
radiu, me posnela na trak in ga 
predložila radijski komisiji. Tako sem 
pristala na radiu, najprej eno leto 
hodila na tečaj, leta 1962 pa so me 
sprejeli v službo. 

Gotovo pa je imelo vaše delo tudi 
slabe plati. 

Še vedno tako živim, da kar po
zabim na novo leto. Če že nisi bil 
v službi za silvestrovo, si delal 1. ja
nuarja. Vsaj prvih dvajset let skoraj 
nikoli nismo bili prosti, ko so se 
drugi veselili. Delali smo ob sobotah, 
nedeljah, praznikih, enkrat zvečer, 
drugič zjutraj pa ponoči.... Tudi 
zvečer nisem mogla vedno ven, če 
sem hotela biti zjutraj v dobri ko
ži in pri dobrem glasu. Se pa nava
diš na ta urejeni nered ali neureje
ni red. Pa še nekaj je: vsi smo sa
mo ljudje, vsi imamo kdaj slabe dne
ve. Lahko ti gre trenutek prej, pre
den greš pred mikrofon, še na jok, 
a ko se prižge rdeča lučka, moraš 
delati, kakor da je vse v najlepšem 
redu. Ta služba terja veliko osebnega 
odpovedovanja. 

Pa lepe plati? 
Te sem omenila že prej. Lepe so 

tudi povratne informacije s strani 
poslušalcev - v pismih ali pa oseb
no. S prihodom Vala 202 so se Slo
venci prebudili in začeli tudi telefo
nirati, mogoče včasih že kar preveč. 
Vendar so bili tudi klici, ki so po
lepšali dan. 

Najbrž so vam povedali, da vaš glas 
tudi pomirja. 

Ja, to so mi rekli. Dobila sem celo 
pisma ljudi s psihičnimi težavami, ki 
so mi pisali, da se ob mojem glasu 
pomirijo. 

Kako pa je živeti s popularnostjo? 
Oh, to... Slovenija je pač majhna 

in če te ljudje večkrat vidijo in sli
šijo, te pač poznajo. Popularnost je 
bolj slabšalna oznaka. Zelo me mo
tijo hrupne reakcije na cesti ali ce
lo v toplicah - kot da sem javna last
nina. Kljub temu da ljudje niso ka
zali antipatij, pa niso znali vedno bi
ti taktni, čeprav ne govorim o vseh. 

Kaj pa imate radi v Kamniku? 
Kamnik imam zares rada. V Ljub

ljani me zafrkavajo, češ - ti, Kamni-
čanka. Res lep kraj, v njem sem pre
živela lepa leta. Čeprav sem zdaj več 
v Ljubljani, se rada vračam. Všeč 
so mi gozdovi, celo pokopališče je 
najlepše na svetu in res ga objema 
neka pozitivna energija, kot pravi
jo, tako mirna in sproščena sem tam. 

Kaj imate radi pri ljudeh? 
Odkritost, nimam pa rada zahrbt-

nosti, spletkarjenja, zavisti, agresiv
nosti. 

Ste to doživeli? 
Tudi. 
Vas je prizadelo? 
Ja, preveč. Včasih sem bila zelo 

naivna. Mislila sem, da je za prija
znim obrazom tudi prijazna duša. 
Sčasoma sem začela ločevati prist
no od nepristnega. Rada imam take 
ljudi, ki so nenarejeno prijazni, ki se 
znajo nasmejati in ki priskočijo na 
pomoč v stiski. Rada imam prijazen 
svet. 

Kaj imate radi v naravi? 
Gozd imam čez vse rada in vo

do. Rada hodim po gozdnih poteh. 
Letos ste prejeli tudi nagrado za 

življenjsko delo - Viktorja. Ste se ga 
razveselili? 

Seveda, ker je to tudi priznanje 
mojemu poklicu, saj te nagrade ni 
dobil še noben napovedovalec. Bo
jim se, da se čas napovedovalcev iz
teka. Našo vlogo prevzemajo novi
narji, čeprav smo tudi napovedoval
ci kot moderatorji in voditelji mar
sikdaj posegli v novinarsko delo. 
Lahko pa brez lažne skromnosti re
čem, da smo bolj pazili na jezik. Res 
pa je, da v svetu ni več napovedo
valcev, vendar novinarji npr. na 
BBC-ju govorijo tako lepo, da je nji
hov jezik za vzgled (t. im. BBČ En-
glish). 

Kljub pokoju pa imate še vedno ve
liko dela. 

Na radiu poučujem govor, vodim 
različne prireditve, na televiziji pa 
imam oddajo Dober večer, ki je na
menjena starejšim. Po novem letu se 
bo oddaja preselila s torka na pe
tek in sicer na I. program. 

BREDA PODBREŽNIK 
VUKMIR 

P i s m o , d a b i r a d o s t i n b o l e č i n a 

n e o s t a l i z a m o l č a n i . . . 
Pred mesecem dni smo prejeli 

pismo naše mlade prijateljice 
Maje. Z njo in njeno družino smo 
se spoznali in družili po tistem, 
ko jih je kot begunce vojna iz 
rodnega Mostarja pregnala k nam 
v Kamnik. V svojem pismu Maja 
govori o našem mestu. In tudi o 
č e m drugem... Zato ji namenjam 
takšen odgovor. 

Draga Maja! 

Tvoje pismo, ki smo ga prebrali 
pred dnevi, nas je osrečilo. Ne le 
zato, ker si nam v njem izpove
dala veliko o vašem novem domu 
in življenju v Tivatu... Že tretjič, 
ali celo četr t ič v nekaj letih si 
spletate gnezdo, po tem, ko ste 
svojega v Mostarju zaradi vojne 
morali zapustiiti kar čez noč. Svo
je zatočišče ste našli tudi v Ka
mniku, v našem mestu, za vas v 
mestu pod svobodnim soncem. 
Tako smo se tudi spoznali... 

Osrečujejo nas tudi besede v 
tvojem pismu, ki jih namenjaš Ka
mniku in ljudem. Dotikaš se jih 
s poljubi... Pišeš o vencu gora, ki 
ga krasijo, tega našega srednjeve
škega »lepotca«, v katerem je pre
živela štiri leta tudi tvoja druži
na. Pišeš, da ga ne moreš poza
biti in da so spomini nanj še po
sebno živi, ko do vas pripotuje
jo kartice iz Kamnika, celo naš 
časopis Kamniški občan... 

Pišeš, da ti je bilo veliko stva
ri v Sloveniji všeč bolj kot v tvo
jem novem domu v Črni gori. Še 
posebej šola... Pa vendar, pišeš, da 
si v Sloveniji pogrešala drobcen, 
a ne nepomemben občutek: ne
ke vrste nezavedne, spontane, po
polne sprejetosti. Čeprav tudi v 
Črni gori še nimate urejega sta
tusa državljanstva in živite, tako 
kot nekoč v Kamniku, v najemni-
škem stanovanju, ljudje gledajo na 
vas drugače kot v Sloveniji. S tvo
jimi besedami, da se počut iš od 
ljudi popolnoma sprejeto, brez 
strahu, da se bo izvedelo (in »ob
sodilo«), da si »južnakinja«... In za
to drugačna, manjvredna...?! Ne 
verjamem ti čisto, da te to sedaj, 
ko si leto in pol starejša in že 
srednješolka, ne bi več prizadelo... 
To vedno boli! Človek z leti in iz
kušnjami le zori in ne pusti bo
lečini tako blizu. In bolj razume 
njene vzroke in korenine... Vsi 
tujci si ne prizadevajo dovolj, ali 
celo zelo malo, da bi si pridobili 
zaupanje, spoštovanje, ali s tvoji
mi besedami »sprejetost« domači
nov... Slovenci pa smo glede tega 
nezaupljivi in občutljivi. 

Pogumno in razumno dekle si, 
ker bolečini ne pustiš temniti spo
minov na Kamnik, ljudi, prijate
lje, Ano... Tudi na šolo in profe
sorje, ki so ti pustili blizu. Tvoja 
s lovenšč ina (zapisana na petih 
straneh pisma) je slovnično in stil
no brezhibna in več kot lepa. 
Lahko bi bila vzor prenekatere-

Dragi moj 

župan f 
Prosim v letu 1998 
te vsak dan, 
stori nekaj že 
za to lepo mestece. 
StraSno me boli, 
da po moji SUTNIC1 
vse mogoče se vali, 
lepega prav malo, 
hudega za veliko skalo! 
Kje so te dnevi ti, 
ko nekoč bil raj sem za ljudi, 
ki so čudili moji se lepoti, 
me obiskovali, spoštovali 
in dejali: »Ta Kamnik... 
Kamnik je biser 
med biseri - takega mesteca 
na naSi zemlji nik 
Saj Je veliki Valvasor tako 
govori 
v svoji slavni Vojvodini Kranjski. 

Tebi pa, dragi Zupan, v letu 
1998, 
mestece KAMNIK teli 
mnogo zdravja, zadovoljstva, 
veselih dni pa sovine oči, 
da se v meni res kaj dobrega 
zgodi -
- na boljše spremeni. 

TVOJ KAMNIK 

mu našemu šolarju, ki mu mate
rin jezik ne gre ali noče iz ust in 
srca! 

V m e s t u i n d e ž e l i , k j e r 
c v e t i j o n a r a v a i n l jud je 

Veliko lepih besed si namenila 
tudi kraju, kjer živiš z družino se
daj. Tivat! Praviš, da je to majh
no mesto v zalivu in bolj spomi
nja na mesto ob jezeru kot ob 
morju. Mesto, ki je na novo zrast-
lo po potresu v sedemdesetih le
tih in se zaradi »modnosti« sra
mežljivo skriva pred zgodovinski
mi, srednjeveškimi, ponosno go
sposkimi mesti v bližini. Med nji
mi »kraljuje« Boka Kotorska. A pi
šeš, da je življenje v Tivatu prav 
zato po svoje prijetnejše. Brez 
pretirane »nadutosti« preteklosti 
je bolj zazrto v sedanjost in pri
hodnost, ta pa je namenjena vam, 
mladim. Praviš, da je narava tam 
drugačna kot v Sloveniji, a prav 
tako drugače, lepa. Pišeš o nepre
stanem cvetenju, če le sonce po
gleda v vaše mestece v zalivu in 
da z njim cvetijo tudi ljudje. Pi
šeš, da so ljudje na pogled lepi... 
Do sedaj še nisi spoznala takšnih, 
ki ne bi bili tašni tudi znotraj. Če
prav so te imeli ob prihodu v Ti 
vat za »hladno« Slovenko, čemur 
si se ti smejala... V Sloveniji si bila 
»južnakinja«, tam na »jugu« pa Slo
venka. (Smešno!?) 

P o š o l s k o z n a n j e - v B o k o 
K o t o r s k o 

Najbolj nas je razveselilo, da 
uresničuješ svoje sanje o bodočem 
poklicu. V Kamniku si začela z 
glasbenim izobraževanjem, a ga 
zaradi števila let na osnovni stop
nji ne bi mogla nadaljevati na 
srednji stopnji. V Boki Kotorski 
pa se ti je ta možnost ponudila. 
Kakšen zanos in ponos vejeta iz 
tvojih besed o tem, da si postala 
že dijakinja srednje glasbene šole, 
ki je za spremembo od ostalih 
srednjih šol, ki so s sodobnimi 
tehničnimi pripomočki in učilni
cami - laboratoriji zelo skromno 
opremljene, ta opremljena z vse
mi potrebnimi pripomočki , glas
bili, v čudovi t i stari gosposki 
mestni hiši. Ne manjka odl ična 
koncertna dvorana v prostorih 
cerkve. Imaš čudovito mlado pro
fesorico Ivano, ki zna iz tebe iz
vabljati najboljše in ti nesebično 
pomaga, da si med najuspešnejši
mi dijakinjami in mladimi obeta
jočimi glasbeniki, ki se že preiz
kušajo na koncertih. Verjamem, 
da ti uspeh poplača trdo delo v 
šoli, ki se začenja ob 8. uri zjutraj 
in traja tja do 18. ure pozno po
poldne. Srečna si, da je tvoja šo
la tako dobro opremljena. Praviš, 
da so lahko srečni tudi učenci in 
dijaki v Sloveniji, ker imajo mož
nosti nabirati znanje, ga dopolnje
vati in preizkušati v šolah, ki so 
v primerjavi z vašimi prav razko

šno opremljene s sodobnimi pri
pomočki . 

O s e s t r i c i S a n j i , m a m i i n 
o č e t u 

Od srca smo se nasmejali tvo
jim besedam v pismu, ki si jih na
menila svoji sestrici Sanji, zdaj že 
dvanajstletni šestošolki. Praviš, da 
njeno srečno in polno otroštvo še 
kar traja. Da ima rada sonce in lu
no in oblake in dež. Drevesa in 
rože in vodo in vse živali. Prav 
vse po vrsti in prav vse - mačke, 
pse, papige in celo ribe pozna po 
imenu ali pa si jih izmišlja kar sa
ma... Nešteto hišk v palminih dre
vesih je že zgradila in še vedno 
starše »davi«, da ji kupijo psa... Ne 
verjamemo pa ti čisto, da n o č e 
brati knjig in da ne hodi rada v 
šolo! Spominjamo se, da je že v 
Kamniku neprestano listala po de
belih knjigah in leksikonih, dokler 
ni našla tistega, kar je hotela iz
vedeti. Oj, da bi le dolgo ostala 
takšna... 

Praviš, da ste srečna družina! 
Da si srečna ti v svoji sončni so
bi, da je srečna Sanja v svojem 
popolnem otroštvu, da sta srečna 
mama in oče zaradi vaju in da še 
kar »sanjata« o trgovini z darili... 
Ko bi jima le uspelo...! Vem, da bi 
se v njuni trgovini prodajalo s sr
cem... 

K m a l u , n e g l ede n a r a z d a l j o , 
s i b o m o z o p e t b l i z u ! 

Draga Maja, upam, da nisi razo
čarana, ker ti tako odgovarjam na 
tvoje pismo. A čutila sem potrebo, 
da tvoje pismo, ki tako slikovito pi
še o življenju tvoje družine, ki jo je 
usoda nerazumne vojne, pognala na 
cesto, da si je pomagala, kot je 
pač najbolje vedela in znala, »pre
bere« še kdo drug v Kamniku. 
Kajti tudi tu ste kot begunska 
družina našli varnost, zavetje in 
mir. A ne le to. stkali ste vezi z 
mestom, gorami in ljudmi. Stkali 
ste tudi številna prijateljstva... Za
radi vseh teh pa tudi tistih ljudi, 
ki bodo na poti skozi življenje 
srečali družino, kot je bila vaša, s 
podobnimi težavami, znali slišati 
in videti tudi neme klice po ra
zumevanju in prijateljstvu! Če si 
bodo le dovolj prizadevali... 

Pišeš, č i s to na koncu, da nas 
imate radi! Tudi mi vas imamo ra
di. Spominjamo se dolgih večerov, 
ko se je spletalo naše prijateljstvo. 
Ob kitari, petju, vroč ih dišeč ih 
kruhkih... Kako nam je to prijatelj
stvo mehčalo in bogatilo življenje. 

Komaj čakamo, da se odpravi
jo vse »mejne« formalnosti in pre
grade! Čakamo na trenutek, ko si 
bomo zopet, ne glede na razda
ljo, blizu! 

Kajti ljudje imamo en sam sku
pen svet! Z razumevanjem in pri
zadevanjem - lahko zelo lep! 

IVANA, M A T E V Ž 
in T I N K A R A S K A M E N 

P r o d a j n a g a l e r i j a 

K A M N I K , M a i s t r o v a 11 

t e l . : 0 6 1 / 8 3 1 - 0 8 1 

C e n j e n e s t r a n k e o b v e š č a m o , 
d a s m o s e p re se l i l i v I. n a d s t r o p j e 

N u d i m o v a m : 
- izdelke s lovenskih mojstrov d o m a č e in umetne obrti 
- vezenine, idrijske č i p k e , darilne sete 
- sl ike, izbrana de la sodobne umetnosti 
- nakit - keramika, unikatna svetila, pos lovna dar i la 

Vsi Izdelki so plod dela mojstrov z ljubeznijo - po narodnem izročilu. 

ODPRTO - vsak dan od 9. do 19. ure, ob sobotah od 9. do 12. ure. 

Vesele božične praznike in srečno novo leto vam želi 
Majolka 

T R G O V I N A M O J C A 

M e d v e d o v a 16, K a m n i k , tel.: 817-381 

Vsem cenjenim kupcem se 
zahvaljujemo za zaupanje in se 
priporočamo za nakup. 

Voščimo vesele božične 
praznike in srečno novo leto 1998. 
Imamo pestro božično-novoletno ponudbo. 
Upokojencem pa konec vsakega meseca dajemo 7% popust 
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P o g o v o r z n a š i m s o m e š č a n o m 

T O M A Ž H U M A R , e d e n najboljših 

a l p i n i s t o v n a s v e t u 

Tomaža llmuarja. 28 let starega 
alpinista, ki je jeseni 1987 prišel 
v kamniško alpinistično šolo, le
ta 1990 postal alpinist, 1988 član 
kamniškega alpinističnega odseka, 
verjetno vsaj po imenu pozna 
vsak Kamničan, prav gotovo pa 
vsa svetovna alpinistična elita in 
javnost. V lanskem letu je dose
gel najvišje svetovno alpinistično 
priznanje - zlati cepin za izjemno 
alpinistično dejanje za spomladi 
preplezano SZ steno 6.828 rti vi
sokega Ama Dablama po prven
stveni smeri. Svojo izjemno kva
liteto je potrdil nato še lani jese-

jc bilo že nekaj napisanega, nekaj 
pa bo verjetno Tomaž še sam na
pisal. 

Na začetku najinega pogovora 
sva se dogovorila, da se o njego
vih osebnih oziroma družinskih 
zadevah ne bova pogovarjala: »Za 
javnost so pomembna dejanja, to 
kar delam. Kaj pa jc pri meni do
ma, je pa moja stvar.« 

Kaj ti pomeni alpinizem, zakaj 
plezaš? 

Prej sem se ukvarjal z ostalimi 
športi (atletika, rokomet), nato pa 
sem se na koncu mojih osemnaj
stih let. v letu 1987, »našel v hri-

Tomaž Ilumar ob prihodu v domovino. Za njim je slika Nuptseja z vrisano 
prvenstveno smerjo čez zahodno steno. 

f F 

j 1 
(V 
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ni, ko je na slovenski odpravi treh 
vrhov v solo vzponu preplezal no
vo smer na 6.808 m visoki Boba-
je in hkrati postal tudi prvi č lo
vek na tem vrhu, od kar svet stoji. 

S svojimi alpinističnimi dejanji 
je nedvomno eden od najboljših 
kamniških alpinistov vseh časov in 
med najboljšimi ne samo v Slove
niji, ampak tudi na celem svetu. 

V letošnjem letu se jc odločil 
spet za zelo zahtevno nalogo: ob 
60. obletnici ustanovitve kamniške
ga alpinističnega odseka organizi
rati in izvesti kamniško odpravo 
na Pumori, sočasno pa še preple
zati novo smer v še ne prepleza
ni zahodni steni 7.742 m visoke
ga skrajno zahodnega vrha Nupt
seja. 

Z izjemo nedokončane prven
stvene smeri v južni steni Pumo-
rija, kjer so odnehali tudi zaradi 
nesreče treh Slovakov na normal
nem dostopu, je dosegel vse na
črtovane cilje: skupaj z. drugimi jc 
v okviru kamniške odprave dose
gel vrh 7.161 m visokega Pumori-
ja (edini pristop v tej sezoni!), 
preplezali so prvenstveno smer v 
SV steni Lobučeja (6.119 m) in 
skupaj z Jegličem sta preplezala 
zahodno steno Nuptseja po po-

-vsem novi smeri. Uspeh bi bil še 
-bolj veličasten, če ne bi že s sa
mega vrha zdrsnil v smrt Janez 
Jeglič. Vendar to samemu dejanju 
ne jemlje njegove pomembnosti. 

Tomaž je že nekaj časa doma 
in si je že malo oddahnil od pre-

Istanih naporov in tudi pomrznjenj 
prsti so se malo popravili, čeprav 

jmožnost , da jih bo potrebno ne
kaj odrezati, še ni izključena. Zato 
sem ga povprašal predvsem o dru
gih rečeh in ne toliko o njegovih 
zadnjih velikih dejanjih, o katerih 

bih« in od takrat naprej je to po
stalo moj način življenja. Tudi ta
krat, ko nisem v hribih, sem ne
kako podzavestno z njimi. Mogo
če sem začutil, da je to ena vr
sta mojega poslanstva, v bistvu v 
to verjamem. Vsak ima svoje po
slanstvo, da naredi to, za kar je 
prišel, dokler ni stvar zaključena. 

Plezam pa zato, ker se to do
gaja v naravi. Svoboda jc največ, 
kar potrebujem. Alpinizem je v 
bistvu garaški šport, način življe
nja, pri katerem ni blefa, ni pret
varjanja, lahko prej, v dolini 
(pred novinarji), ko pa prideš 
pred zid, so stvari malo drugač
ne, si samo še ti in stena. In če 
ti dovoli, prideš čez , če pa ne, se 
stvari končajo, kot so se že več
krat. In ravno zaradi tega, ker 
sem bil zelo trdo vzgojen, mi je 
to skoraj napisano na kožo. Kaj 
pa misliš, da so problemi sedanje
ga alpinizma: otroci so preveč po
mehkuženo vzgojeni in čisto nor
malno je, da je laže »Stan ta ti« iz 
avtomobila, kakor pa zmrzovati 
nekje v Himalaji. In ravno taki te 
potem sprašujejo, zakaj podaljšu
ješ odpravo in vztrajaš. Saj je to 
tako logično: odprava je zalo, da 
se tam nekam zleze in ne zato, da 
se pride tja in vidi, da ni razmer. 
V Himalaji ni nikoli razmer. Kdaj 
pa boš imel tam od tal do vrha 
škripavček, lepo te prosim. Tam 
zmeraj nekaj manjka, moti. 

Kaj občutiš med plezanjem in kaj 
občutiš, ko dosežeš vrh? 

Občutki so že prej. V sebi za
čutim in tudi Nuptse sem začu
til. Že dva dni prej, predno se je 
neurje končalo , sem začutil , da 
nas bo sprejel. Kako se je stvar 
zaključila, pač vemo. 

Med samo plezarijo, čc sem v 

P l a n i n s k o d r u š t v o 

K a m n i k 

želi vsem planincem 
in ljubiteljem gora 
vesele praznike 
in veliko sreče 
v letu 1998. 

Tudi v prihodnjem letu vas vabimo na obiske naših 
prelepih gora in na mnoga srečanja v naravi. 

navezi, potem zavestno mislim sa
mo na tista dva metra pred ma
no. Podzavestno pa mislim pred
vsem na kompleksni problem. To 
se pravi, da vseskozi mislim, npr. 
da je potrebno imeti pijačo v na
hrbtniku, da je potrcfmo paziti, 
kaj imaš nad glavo itd. Če pa ple
zam s;tm, je stvar bistveno drugač
na. Tudi če sem v steni s so ple
zalcem oziroma v navezi in če 
prav nisva navezana, obstaja pod
zavestna vez, kot so že včasih re
kli: bal se je, ampak se je potem 
nehal bali, ker je imel njega in 
obratno. In to je tisto. Alpinist se 
čuti bolj varnega, če sta dva. Če 
pa si sam, vsaj jaz, sem pa še na 
bistveno višjem nivoju, kar zade
va koncentracijo. Kadar soliram, 
delam to v neke vrste transu ali 
nekaj takega. To je zelo, zelo vi
soka koncentracija, kot da sem ta 
trenutek že stokrat doživel in vse 
se samo še zgodi. Podobno je tu
di, kadar sem s soplezalccm, le da 
je vse skupaj malo bolj sprošče
no. 

Ko pridem na vrh, trenutno ta
koj začutim srečo, ker je ponavadi 
za vsakim uspehom, za vsakim vr
hom ogromno dela in je ta trenu
tek neke vrste razelektritev. Ta
koj naslednji trenutek, vsaj jaz, za
enkrat se moram potrkati po gla
vi, sem še enkrat bolj zaskrbljen, 
kot pa takrat, ko sem šel gor ozi
roma poskusim tisto koncentracijo 
spraviti na maksimum. In ravno 
tokrat se je to pokazalo. Namreč 
takoj ko sem pri sestopu dosegel 
šotor, sem začel bruhati žolč. Ker 
je izklopila varovalka, pregorela, 
ampak šele takrat, ko sem bil v 
bistvu na varnem - samo da sem 
se zavlekel v šotor. Prej pa ne in 
me je v bistvu »gor držalo« samo 
to. Bistvo je v glavi. 

Na vrhu ni evforije. Ko pridem 
nazaj, ponovno doživljam, pri če
mer je razlika, kako sem plezal: 
ali v navezi ali sam. Če plezam 
sani, je to podobno kot prej kon
centracija. Vendar je tu zaostanek 
velik in ko to pride za tabo, je to, 
uf!, skoraj nirvana, ja, res je nir
vana! Jc pa bolje, da jo manjkrat 
doživljaš na ta način, ker je vpra
šanje, kolikokrat ti jo bo dano do
živeti . Dejansko jc res: kolikor 
bolj si bil na robu ali pa celo že 
malo čez , toliko močnejši »bume
rang« nato dobiš. Sicer do ločene 
sreče, ampak obenem pa tudi gro
ze, ker se šele potem zavedaš, kaj 
si delal. 

Eni pravimo, da ima vsak človek 
svojo vrečo sreče, vendar nikoli ne 
ve, ko seže vanjo, kaj bo privlekel 
ven... 

Res jc nekaj takega. Med želja
mi, ki jih imam, jc tudi ta, da 
opravim svoje poslanstvo in pri 
tem ostanem živ. To mi je v bist
vu največji cilj. Nikoli se nisem 
hvalil s srečo, ampak to mi je bi
lo pač dano. Tega »blagorja« sem 
bil deležen verjetno zaradi tega, 
ker svojega poslanstva še nisem 
končal. Kdaj bo to končano , ne 
vem in prav je tako. Če bom ne
koč ostarel, se bom imel česa spo
minjati. 

Nekateri vidrjo v alpinistih, zara
di njihovih dejanj, nekakšne »nad
ljudi«. Kaj meniš ti o tem? 

Veliko ljudi ni moglo razume
ti, kako je m o ž n o priti sam č e z 
takšno steno dol, ne samo, ker ni 
bilo prijatelja, ne hrane, ne vode 
itd., ampak se jim f iz ično zdi ne
mogoče zlesti dol brez vrvi in po
dobnega. Ravno tako meni ni ja
sno, kako je m o ž n o npr. da vo
znik po mokri cesti v ovinek pri 
formuli l prileti s 300 km/h in ga 
zvozi. To je zame nerešljiv pro
blem. Vendar glede na to, da pač 
neko stvar toliko časa počneš , v 
njej rasteš in imaš tisti prag, kaj 
je normalno ali pa nenormalno, 
precej višje. 

V bistvu je možno , da bi vsak 
lahko to dosegel, čc bi se v to do
volj poglobil. Tudi ja/. bi lahko pe
ljal s 300 na uro v ovinek, vendar 
ne jutri, ampak bi za to rabil pre
cej časa. Če hočeš nekaj doseči , 
moraš v to vložiti veliko garanja! 

Meni se pri tem, kar počnem, 
ni bilo potrebno ničesar odreči 
oziroma žrtvovat i , ker to, kar 
počnem, počnem s srcem in alpi
nizma nikoli nisem jemal kot žr

tev, temveč kol izpolnitev svojih 
sanj. 

Lahko primerjaš tvoje dosežke v 
Ama Dablamu, Bobaju in Nuptse-
ju? 

Ama Dablam, Bobajc in Nupt
se so povsem logično nadaljeva
nje Anapurnc in Ganeša. Res jc 
to, da jc bil Ama Dablam prvi re
zultat, ampak za mene osebno jc 
bil Ganeš mogoče še najtežje od 
vsega, ker sem bil takrat prvič v 
Himalaji in tam je bilo še toliko 
neznank. Veliko več sem vedel o 
Himalaji sedaj v Nuplseju in sem 
se med drugim tudi zaradi lega 
izvlekel. 

Kako bi jih pa primerjal med 
seboj po težavnosti, jc pa teže. To 
me je spraševala že ga. Hawlcy v 
Katmanduju, ki me je vprašala, 
kako bi primerjal Bobaje pa 
Nuptse. Vprašal sem jo, zakaj rav
no ta dva, ker ona zelo ceni so
lo vzpone Odgovoril sem ji, da se 
ne morejo primerjati eden z. dru
gim: Ama Dablam je bil pač ni
zek in bolj slrm, koncentrat. Bo
baje jc bil solo, zato, ker sem ga 
rabil za naprej, za sestop v Nupl
seju. Z Nuptsejem se je pa del 
moje zgodbe v glavi končal. Kaj 
pa je težje, bi težko rekel. Vsaka 
odprava je zgodba zase. 

Ko sva že pri tem, čeprav je mor
da še malo prezgodaj, mi lahko po
veš, če imaš kakšne načrte za pri
hodnje? 

Trenutno se najbolj ukvarjam s 
svojim zdravjem. Po tem, kar se 
je zgodilo z. Janezom, je potreb
no najprej ohladiti glavo. Janez je 
bil moj šesti soplczalcc, ki jc pre
minil, in prvi, ki je umrl, sicer ne 
čisto dobesedno, na moji vrvi. Ta
ko je tu bistveno drugače kot pri 
drugih. 

Je pa res, da m o g o č e niti ni 
pravi trenutek za sanjanje o ste
nah prihodnosti, ko sem se komaj 
iz ene izvlekel ven, ampak v svoji 
glavi še nisem rekel zadnje bese
de. Še vedno sanjam o južni ste
ni Daulagirija, samo ne tako, da 
bo to takoj drugo leto. Za to se 
je potrebno pripraviti. Če bo 
sploh do tega prišlo. Moram to 

tudi začutiti. Te stvari niso tako 
enostavne. To je pač tak hrib. Šti
ri tisoč metrov so vseskozi seni
ki, na vrhu pa najtežje - skalna 
pregrada in samo »t'k«, pa jc stvar 
zaključena. Poleni pa še sestop v 
drugo dolino... 

Zanimajo me tudi drugi konti
nenti. Rad bi doživel še kako dru
go »zgodbo« in da pri temm nc 
bi nosil glave na pladnju. V take 
stene, kot so Nuptse, Ama Da
blam, se velikokrat nc vstopa ozi
roma enim je dano enkrat, dru
gim pa večkrat. Lepo je to, da ne 
vemo. kdaj jc porabljen naš bo
nus sreče oziroma bonus »živ
ljenj«. Po eni strani je to dobro, 
saj če bi prej vedeli, se ne bi lo
tili nobene stvari. Meni osebno se 
zdi, da sem ga doslej zelo veliko 
že pokuril, tako da se prav veli
ko v to smer ne bi upal izzivati. 

Toliko glede prihodnosti. Dru
gače pa mislim, da če bi bilo moje 
poslanstvo zaključeno, potem bi 
me gora ne spustila dol, tako pa 
računam, da bi lahko še kaj na
redil. 

A l i po desetih letih ukvarjanja z 
alpinizmom, velikih uspehih, dose
ženem zlatem cepinu, ki v bistvu po
meni priznanje kot najboljšemu al
pinistu na svetu, misliš, da jc to tvoj 
vrh? 

Vrh? Z alpinizmom se nisem 
začel ukvarjati zato, da bi dose
gel nek »vrh« - priznanje..., ampak 
bile so sanje, ki so potem posta
le resničnost. Človek brez sanj jc 
mrtev človek. Pravzaprav se resno 
ukvarjam z alpinizmom le štiri le
ta, saj je bila poleg njega še voj
ska, družina, služba. 

V bistvu sem v slabih treh le
tih naredil pet odprav oziroma 
devet vrhov in sem zaenkrat sto-
procenten, kar zadeva hribe - ali 
sem jih zlezel po prvenstveni ali 
drugi varianti - česar sem se lo
til, sem zaenkrat naredil. Če je pa 
to moj »vrh«, bo pokazala priho
dnost. Tako bom rekel: za končati 
z alpinizmom sem premlad, za 
umreti pa tudi. 

Čeprav sva rekla, da ne bova 
vpletala družine v tale najin pogo

vor, vseeno povej, kako gleda žena 
na te tvoje podvige, na tvojo odsot
nost od doma? 

Moja žena Scrgcja gleda na to 
zelo razumevajoče. Pusti mi svo
bodo. Zanjo je pa najbolj važno, 
da pridem domov. Me pa razume 
in ve, da to potrebujem. Meni to 
pomeni ogromno. Zato se ji naj
lepše zahvaljujem. Daleč od tega. 
da bi me vzpodbujala v moji de
javnosti. Vendar me razume in mi 
nudi oporo. Drugače bi bilo to 
nemogoče izvesti. 

Dovoli na koncu še eno vpraša
nje. Vem, da imaš hčer in sina. Kak
šen odnos imaš do njiju in kaj mi
sliš, kako onadva sprejemata tvoje 
početje? 

Otroka imam zelo rad. Vendar 
je tako, da sem razpet med dru
žino in med gorami. Kadar sem 
doma, me vleče gor, kadar sem pa 
gor, me pa vleče dol. V bistvu 
brez enih in brez drugih ne bi 
mogel živeli. In sedaj je pravza
prav najboljši čas, ko se jim lah
ko posvetim. Prepričan pa sem. da 
bo to pustilo negativne posledice. 
Mali je sedaj star eno leto in se
dem mesecev in v lem času sem 
bil jaz trikrat v Himalaji in prav 
gotovo zanj to ni dobro. Sedaj, ko 
sem doma, se me drži kot klop, 
ker se boji, da mu ne bom spet 
kam ušel. Kadar odhajam na od
pravo, jima ne moreni gledati v 
oči. To je najhuje. 

Tomaž bi lahko še veliko pove
dal. Tako o sebi kot tudi o svo
jih dejanjih, za katere ima v do
mačem kraju, razen redkih izjem 
(zadnjič so ga, pa tudi kamniško 
odpravo, podprli iz Kamnika A O . 
CALC1T, KEMOSTIK, PD, SKB, 
ŽZ, 3S-sporl in TRIVAL), bistve
no premalo podpore. Iz skromne
ga fanta se je s trdim delom raz
vil v alpinista svetovnega forma
ta. In to naj nam bo za vzgled: 
poleg sreče, nadarjenosti se le s 
trdno voljo, vztrajnostjo, srčnostjo 
in trdim delom lahko dosežejo ve
liki in trajni uspehi. 

Bojč 

G o r s k a r e š e v a l n a s l u ž b a in r e š e v a l c i 

Hoja p o g o r a h ni igra n a srečo! 
Nadaljevanje s 1. strani 

V največji sezoni - največ tudi 
neodgovornih obiskovalcev 

V gorski svet pridejo v največji sezo
ni in tudi potem obiskovalci, ki o hri-
bolazenju vedo zelo malo ali pa nič. 
Gredo na pot bogsigavedi iz kakšnega 
vzroka in namena. Niso primerno obuti 

in oblečeni, ne poznajo zahtevnosti po
ti, ne menijo se za vreme, ne upošteva
jo svojega zdravja in hočejo (pre)več, 
kot so sposobni. Ti največkrat izzove
jo iskalne in reševalne akcije iz oseb
ne neodgovornosti. Takšna obnašanja 
ljudi so zelo blizu švedskemu pregovo
ru: »Kdor dela vedno, kar mu prija, 
redkokdaj naredi to, kar bi moral.« 

Gorski reševalci in alpinisti, ki vse 
leto hodimo po gorah, to vemo, vidimo 
in občutimo. Vemo, ker moramo oh 
največjem obisku največkrat reševalne 

akcije, vidimo na poteh, tudi zahtevnih, 
v vseh letnih časih, neprimerno oprem
ljene in utrujene »hribolazce«, ki ne ve
do, kam gredo in zakaj. Občutimo, ker 
smo za vsa dejanja pri reševanju vedno 
bolj odgovorni, izpostavljeni različnim 
kritikam medijev in smo malo, čisto 
premalo zavarovani za osebne nezgode 
pri kondicijskem in tehničnem uspo
sabljanju ter neposrednem reševanju. 

Tudi mi smo zmo
tljivi in ranljivi. Ko 
se zgodi, ostane 
problem predvsem 
družini. 
Brezplačno, a 
odgovorno delo 
reševalcev 

Pri vsakem za
htevnem reševanju 
tveganje obstaja. 
Čim hitrejša, vama 
in dobra pomoč je 
doktrina vsakega 
reševanja. Nič ne 
sme biti prepuščeno 
slučajnosti. Pot in 
pristop do ponesre-

;,-„ čenča sta večkrat 
neznanka, ponoči, 

i v snegu, megli in 
& mrazu. Gorski reše

valci smo še vedno 
I prostovoljci, vse de

lamo brezplačno in 
dobro vemo, da 
smo za vse delo mo
ralno in kazensko 
odgovorni. 

• Vemo tudi, da je 
^ naš reševalski »šiht« 

neenako cenjen z 
ji mnogimi volonterji 

v udobnih foteljih, 
saj je v planinskem domu vreden le dve 
steklenici radenske. 

Bolj natančno, za 917 ur reševal-
skega deluje 135 reševalcev letos pre
jelo 126.000 SIT denarnega nadome
stila v obliki dnevnic. Ne, ni pomota, je 
ena od resnic našega časa. 

Življenje je čas različnih resnic, ven
dar najmanj pravičnih. Res je, da GRS 
nekaj preteklih let delno financira Mi
nistrstvo za obrambo RS, Uprava za 
zaščito in reševanje, res pa je tudi, da 
so sredstva realno vedno nižja in res je 

tudi, da imamo vsako leto več reševal-
skega leta. 
Pa še nekaj podatkov 

1996. leta smo opravili 17 reševal
nih akcij, letos do sedaj 15, med njimi 
5 iskalnih. Reševali smo 4 smrtno po
nesrečene. Alpinist, star 26 let, se je 
smrtno ponesrečil v južni steni Planja
ve, 25-lelni mladenič je iz neznanega 
vzroka padel v smrt v skalah nad Kur
jo dolino, 22-letni kanuist je utonil v 
mrzlih brzicah v kanjonu Predaslja, 
na Jamah pod Grintovcem pa je na poti 
nenadoma umrl 60-letni upokojenec. 
Drugi so bili težje ali lažje poškodova
ni, izčrpani in oslabeli, ker so zašli in 
noč preživeli pod milim nebom. 

Zelo »dobra« poznavalca Kamni
ških Alp sta bila dva planinca, ki sta 
po Kotljiški grapi za Brano šla na Ko-
krsko sedlo. Prespala sta zunaj, neve-
doč, kje sta. Naslednji dan sta z reše
valci prišla v Bistrico. Opravljali smo 
tudi dežurno službo in reševanje pone
srečenih smučarjev na smučišču Velike 
planine. Kljub dogovoru nam opravlje
ne usluge reševanja podjetje Velika pla
nina Zaklad narave še ni plačalo. 

Helikopterje v reševalnih akcijah so
deloval štirikrat. 

V reševalnih in iskalnih akcijah je 
skupaj sodelovalo 135 reševalcev in 
opravilo 917 reševalnih ur. Največ re
ševanj smo opravili v septembru, potem 
pa junija, julija in avgusta. Med vikendi 
smo opravili 4 reševanja, Upav delav
nikih. Reševalci so zato morali zapusti
ti delovna mesta. Status reševalcev za 
izostanke z dela tudi ni rešen, čeprav 
smo javna služba. Naš glas še ni prišel 
do slovenskega parlamenta. 

V slovenskih gorah je bilo 1997. le
ta že 200 nesreč, umrlo je 27 ljudi, 
največ v avgustu in v lepem vremenu. 
Za reševanje je bilo opravljenih 
152.300 ur. V tretjini reševalnih akcij 

je sodeloval, helikopter. Podatek zelo 
zgovorno pove, da garaških rok gor
skih reševalcev še dolgo ne ho mogel 
nadomestiti helikopter. Gorski reše
valci želimo vsem obiskovalcem gora 
povedati, da hoja po gorah le ni igra 
na srečo, zato hodite tudi z glavo. 
Srečno! 

GRS Kamnik 
CENE GRIUC 



Smučarski tek 

Senzacionalen uspeh Andreje M a l i -

Peta v svetovnem pokalu 
Tekma svetovnega pokala smučarskih tekačev v M i 

lanu je prelomni dogodek, sreda, 10. december, pa tako 
rekoč dan D za naše smučarske tekače v tej sezoni, še po
sebno pa za Kamničanko Andrejo Mali. Na šprinterski 
tekmi na izpadanje v prosti tehniki je Andreja osvojila 
5. mesto, kar je daleč najboljši dosežek slovenskih smu
čarskih tekačev v dosedanji zgodovini. 

S četrtim časom kvalifikacij, ki so jih priredili na 
milanskem velodromu, se je prebila v finalni del, kjer 
je nastopilo 32 najhitrejših tekačic. Andreja je izpa
dla šele s kasnejšo zmagovalko Bcnte MaftinSen iz 
Norveške. Tudi drugo in tretje mesto sta osvojili Nor
vežanki Trude Dvbcndahl in Anita Mocn-Gudon. Če
trta pa je bila Francozinja Sophic Villeneuve. S pe
tim mestom se ji je izpolnil tudi življenjski sen, saj 
je izpolnila normo slovenskega olimpijskega komite
ja za Nagano, ki je zelo ostro postavljena. Uvrstitev 
med 16. v svetovnem pokalu se je za slovenske smu
čarske tekače zdela kar nerealno visoka, neuresnič-
ljiva. 

Veliki finski športnik Paavo Nurmi je nekoč de
jal: »Športnik najvišjega razreda se mora povzpeti po 
treh stopnicah, preden pride na vrh: prva je delo, dru
ga delo in tretja delo.« Prav to velja seveda tudi za 
smučarski tek in predvsem za Andrejo, saj čudežev 
v teku ni. Plan trenerja Jureta Velepca je izpolnje
vala 100%, 150 minut treninga je pri njej 150 minut 
in pika. Na tekmovanjih smučarjev tekačev je čas edi
no merilo, po katerem sodniki na cilju določijo re
zultate dela tekmovalcev. Slog, težavnost, izvirnost... 
ne pomenijo nič. Takrat, ko se posameznik spopri
me s progo, ko se z blizu 200 udarci srca na minu
to polnijo mišice s krvjo, ko tehnika teka pomaga do 
boljšega izkoristka porabljene energije, ko fluorcabon-
ske maže pomagajo do boljšega drsenja smuči, takrat 
ura - štoparica odloči, katerega slavijo in katerega po
zabijo. Nekoliko drugače je v zasledovalnem teku, v 
tekmah štafet in na šprintih na izpadanje, kjer je start 
skupinski. Takrat že na Startu odloča iznajdljivost, iz
kušnje, nekaj sreče in v neposrednem boju z ramo 
ob rami se odloči, koga slavijo in kdo je le sodelo
val, čas ni več pomemben. 

In kako je s »časi« pri Andreji? Z 18. mestom na 

mladinskem svetovnem prvenstvu v sezoni 95 se je 
začel njen vzpon v svetovni vrh. Zmaga na med
celinskem pokalu (MCP) v nemškem Furtvvangnu 
v šprintih na izpadanje, tretje mesto v šprinterski 
turneji po Češki ob koncu sezone 95/96, nato 
zmaga na rolkarski tekmi v Munchnu, kjer je pre
hitela tudi milansko zmagovlako Martinsenovo, še 
ena zmaga na MCP v VValchšeeju v Avstriji, tik 
pred četrtim mladinskim svetovnim prvenstvom, ki 
se ga je udeležila, v Kanadi, kjer je bila 14. Le ne
kaj sekund ali dve mesti sta jo ločili od točk sve
tovnega pokala že lani na prvi tekmi svetovnega 
pokala v Kiruni na Švedskem na 5 km. Njenim 
uspehom je treba dodati šest naslovov posamične 
absolutne državne prvakinje, nekaj mladinskih, ter 
še tri štafeti s kolegicami tekaškega kluba Jub Dol 
pri Ljubljani, katerega članica je. Andreja se izvrst
no znajde v vseh športih, v poletni sezoni je de
nimo za kamniški Calcit Ročk Shox osvojila tudi 
slovenski pokal v njenem dopolnilnem športu, gor
skem kolesarstvu. 

Obdobje, ki sta ga z nastopi na najvišjih tekmah, 
IO v Oslu in svetovnih prvenstvih v začetku pet
desetih let (pred tem ženske na teh tekmovanjih 
še niso tekmovale) začeli Angela Kordež in Nada 
Birko, s 16. mestom v svetovnem pokalu v Oster-
sundu (Šve) v sezoni 95 1. in le malce slabše, z. 
18. mestom v Štrbskem Plesu (1. 96) ga je nadalje
vala Nataša Lačen. Senzacionalen uspeh Andreje pa 
je nov mejnik slovenskega smučarskega teka. To je 
Se toliko pomembnejše, ker je to olimpijska sezo
na. 

V družini s šestimi otroki mame Metke in oče
ta Marjana je vajena skromnosti, od domačih pa 
jo vsestransko podpirajo na športni poti. Andreja 
rada teče in tek ji pomeni vse. Zelo slikovito nje
no ljubezen do tega garaškega, do neke mere tudi 
samotarskega športa, prikazuje njen izrek: »Lauf je 
zakon«. Ko sem Andrejo pred začetkom sezone 
vprašal, kaj naj napišem pred začetkom sezone, je 
dejala: »Saj ni treba nič, boš imel potem dovolj za 
pisati...« Andreja je namreč športnica dejanj in ne 
besed. 

M E T O D MOČNIK 

Tolsta g o r a (734 m ) - III 

Prvi gorski vodniki z mednarodno 

licenco v Kamniku 
V Kalsu, na južni strani Velike

ga Kleka, najvišjega slovenskega vrha 
(kakšna simbolika!) je bila 22. no
vembra letos generalna skupščina 
Mednarodne zveze združenj gorskih 

vodnikov (IVBV/IFMGA/U1AGM). 
Udeležili so se je predsedniki zdru
ženj gorskih vodnikov iz Aoste, Av
strije, Francije, Italije, Japonske, Juž
ne Tirolske, Kanade, Nemčije, Nor-

M o n t e r & C o . 
T r g o v i n a z m a t e r i a l o m z a v o d o v o d in 
c e n t r a l n o k u r j a v o 

K a m n i k , P e r o v o n. h., tel.: 813-133 

Vsem poslovnim partnerjem 
in kupcem želimo vesel božič 

in srečno novo leto '981 
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S t u d e n t s k i S e r v i s 

K A M N I K 
I Posredovanje dela dijakom in študentom z rednim ali izrednim statusom 

Glavni trg 23, pri O b č i n i , tel . : 8 1 7 - 0 5 8 

Vsem d i j a k o m , š t u d e n t o m , 
o b r t n i k o m , p o d j e t j e m 

v ' ' | / in d r u g i m o r g a n i z a c i j a m 
Z C ? i I l i l 0 I 

v e s e l e b o ž i č n e p r a z n i k e 
ter s r e č n o in u s p e h o v 

p o l n o n o v o le to j 

K R A T K E M 

m B o ž i č i n n o v o l e t o 

KO ŽEPNINA NI DOVOLI... 

Naj se vam izpolnijo vse želje i 

veške. Nove Zelenadije, Peruja. Slo
vaške, Španije, Švice in Velike Bri
tanije, ki so že člani te mednarodne 
organizacije. 

Za nas Slovence je bila ta skup
ščina pomembna zato, ker je bilo 
na njej v UIAGM soglasno spreje
to tudi Združenje gorskih vodnikov 
Slovenije (ZGVS). Poleg Slovencev 
so vanjo sprejeli še Američane in 
Švede. 

Slovenija bi morala biti sprejeta 
v to organizacijo poklicnih gorskih 
vodnikov že pred več kot tridese
timi leti, saj je že imela izpolnjene 
skoraj vse takratne osnovne pogo
je, vendar v tistem času ni bilo ra
zumevanja ne v družbi ne v osnov
ni planinski organizaciji. Slovenski 
gorski vodniki so morali počakati na 
osamosvojitev Slovenije in spremem
bo družbenega sistema, da so lahko 
postali člani te mednarodne organi
zacije, v katero glede na svojo kva
liteto nedvomno sodijo. 

Sedaj je bil glavni pogoj za spre
jetje, poleg ostalih, ki so bili bolj 
formalne narave, dejanska uskladitev 
slovenskega izobraževalnega sistema 
z mednarodnim. To je ZGVS uspe
lo narediti v slabih štirih letih ob 
pomoči predvsem Avstrijcev, Nem
cev in Švicarjev, ki so bili opazoval
ci, in pa Južnih Tirolcev, ki so bili 
mentorji, postavljeni od UIAGM. 

Ob sprejemu ZCiVS v UIAGM je 
od 120 registriranih G V mednaro
dno vodniško licenco prejelo 10 gor
skih vodnikov (GV) in to tistih, ki 
so se v preteklem obdobju najbolj 
aktivno ukvarjali z vzgojo novih vo
dnikov in tako tudi praktično zado
voljili standardom UIAGM. Pel GV, 
ki je neposredno pomagalo pri včla
nitvi, pa je dobilo začasno medna
rodno licenco, ki jo bodo morali v 
prihodnjem letu še potrditi. Kdor bo 
od ostalih slovenskih G V hotel pri
dobiti mednarodno vodniško licen
co, se bo moral udeležiti najpozne
je v petih naslednjih letih nekaj iz-
popolnjevalnih seminarjev, da bo 
lahko svoja znanja uskladil z med
narodno prdpisanimi. 

V Kamniku sta dobila mednaro
dno vodniško licenco Rado Nadve-
šnik in Bojan Pollak, začasno pa To
ne Škarja. Ostali kamniški gorski vo
dniki, ki jih je v Kamniku še 5 (Ja
nez A Ž M A N , Janez BBNKOVIČ, 
Metod HUMAR, Marjan KRF.GAR 
in Stanislav Šl KONJA), pa si jo bo
do poskusili pridobiti v prihodnjih 
letih. BOJČ 

Okoli Tolste gore 

Z a č n e m o pri že leznem mostu 
čez Kamniško Bistrico. Po asfal
tirani cesti gremo mimo kopališča 
in skozi Vrhpolje skoraj do mo
stu čez Nevljico. Ker pa je po ce
sti veliko prometa, je bolje, da 
gremo mimo Doma upokojencev 
in skozi Nevlje, kar je sicer ma
lo dlje, vendar bistveno manj pro
metno. Pri cvetl ičarstvu Lakncr 
oziroma podjetju za pekarsko 
konditorske naprave Uršič, pred 
hišo Vrhpolje pri Kamniku 268, 
zavijemo desno navzgor po asfal
tirani poti. Za hišo s številko 250 
asfalta zmanjka, zato nadaljujemo 
po kolovozu še kakšnih I00 tri, 
kjer zavijemo levo navzgor in v 
gozd. Kolovoz, pripelje na greben, 
tako da lahko z. leve strani sliši-

Če gremo po strugi potočka še 
kakšnih 50 do I00 m navzgor in 
nato zavijemo desno (orografsko 
levo) v breg naravnost navzgor, 
pridemo po precej strmem in 
brezpotnem pobočju, poraščenim 
s pretežno listnatim gozdom na 
zapuščen in spočetka precej za
rasel kolovoz - traktorsko pot. Po 
njej gremo levo navzgor in pride
mo na gozdno cesto na sedlu med 
Lancarjem in Tolsto goro. 

Če pa se držimo steze in gre
mo po njej še naprej, se ta nekaj 
časa vzpenja najprej skozi smre
kov gozd, nato skozi mešan gozd 
na širokem grebenu, da se poboč
je nato malo položi. Nekaj metrov 
teče steza skoraj vodoravno, na
to pa se začne spuščati po vz.ho-

Tolsta gora s sedla med Lancarjem in Tolsto goro 

mo šumenje Nevljice, ki teče v 
soteski Med Gorami. Ko kolovoz 
zapusti greben, se levo odcepi sla
bo vidna stezica. 

Nadaljujemo po tej stezici po 
grebenu do manjše izravnave. Ko 
se greben spet postavi pokonci, se 
odcepi v levo skoraj vodoravna 
steza v severovzhodna pobočja 
Tolste gore. Naravnost navzgor 
pa vodi komaj vidna, vendar ze
lo strma stezica, bolj drča. Mi 
krenemo levo na stezo. Ta je re
lativno ozka in rahlo vzpenjajo
če preči severna in severovzho
dna pobočja Tolste gore. Ta po
bočja so zelo strma, zato je pri 
hoji po tej stezi potrebna kar 
precejšnja mera pazljivosti, saj bi 
se vsak zdrs z njo lahko kaj sla
bo končal. Posebno je potrebno 
biti pazljiv ob prečkanju drč za 
spravilo lesa, ker je tam steza pre
cej zasuta. Steza pripelje na SV 
greben Tolste gore in tu se zač
ne spuščati. 

Če bi šli po SV grebenu na
vzgor, bi sledeč stečini, po dobrih 
300 m prišli na gozdno cesto, ki 
vodi s ceste Kamnik-Palovče na S 
pobočja Tolste gore. Če pa še na
prej sledimo stezi, pridemo do 
potočka, ki v suši običajno pre
sahne. Steza gre nato nekaj dese
tin metrov ob strugi potočka na
vzgor in se za tem začne vzpe
njati v nasprotni breg. 

dnih pobočj ih hriba, ki je med 
Lancarjem in Tolsto goro. Steza 
nas pripelje na veliko poseko in 
do potoka. Tu sc začne traktor
ska pot, po kateri so vozili les. 
Sledimo tej poti oziroma gg>adltj 
cesti, ki se počasi in ovinkasto 
vzpenja. Po nekaj 100 m hoje pri
demo do križišča. Levo navzgor 
vodi gozdna cesta na cesto Ka-
mnik-Vranja Peč, mi pa krenemo 
desno navzgor po kolovozu, ki 
pripelje na neizrazito sedlo. Tu je 
križišče. Naravnost, desno in levo 
vodi kolovoz do posek, mi pa gre
mo s sedla po drugi strani po 
brezpotju kar naravnost navzdol, 
kakšnih 20 višinskih metrov, da 
pridemo na drug kolovoz. Po 
njem nadaljujemo levo počasi na
vzgor čez pogozdeno poseko z že 
nekaj let starimi smrekicami. Ko
lovoz se z ložno dviga in nas pri
vede na cesto na sedlu med Liin-
carjem in Tolsto goro - do sem bi 
prišli tudi, če bi zapustili stezo po 
strugi potočka - glej prejšnji od
stavek. 

S sedla gremo proti zahodu na
vzdol po spodnjem (najnižjem) 
kolovozu čez. senožet. Sledimo mu 
še kakšnih 100 m po gozdu, nato 
pa se spustimo kar po brezpotju 
skozi visoki listnati gozd levo na
vzdol do potočka, ob katerem je 
spet kolovoz. Po tem kolovozu, ki 
je na desni strani potoka, gremo 

navzdol. Potok in kolovoz zavija
ta iz zahodne smeri počasi protij 
severu. Na ovinku, ker je spre
memba smeri očitna, je križišče. 
Kolovoz, ki zavije č e z potok in 
nato desno navzgor, pripelje na 
cesto Kamnik-Stari grad na sedlu 
pod Špico. Mi pa še ne gremo čez 
potok, ampak se držimo kolovo
za desno. Ko ga zmanjka, sc spu
stimo v korito potoka (včasih je 
bil tam dober kolovoz) in gremo 
po njem, vse dokler se ne izobli
kuje kolovoz, ki tik pred koncem 
dolinice zapusti strugo in se na
to še malo dvigne, da bi se nato 
spustil navzdol. Na izhodu dolini
ce je tudi v levo navzgor odcep 
poti na Špico oziroma Stari grad. 
Po kolovozu navzdol in naprej 
mimo gostilne »Pod Skalo« in ka
mniškega kopališča v Kamnik. 

Tura je dol
ga okoli 3 do 
4 ure zmerne 
hoje. Zanjo je 
p o t r e b n a 
ustrezna obu
tev, ker gre 

» kar nekajkrat 
g, po brezpotju. 

4 . Pri tem sicer 
ne naredi zelo 
veliko višinskih 
metrov, vendar 
jih je kar 300 
v vzponu in I 
prav toliko 
spustu pri | 
krajši varianti 
in okoli 450 m 
pri daljši vari-1 
anti. 

Kombinacije j 

Tudi tu jej 
m o ž n o nešte -
vilno kombina
cij. Pomembno | 

je to, da kombinacije izbiramo 
ustrezno našim / .možnos t im in| 
poznavanju terena. Če se morebiti 
izgubimo, ne postanimo panični | 
Vrnimo se po naših sledeh oziro
ma poti, po kateri smo prišli, tu 
zadnje znano nam mesto, od ko I 
der bomo spet vedeli, kam iti .Če| 
nam to ne uspe, potem poskusi
mo priti na vrh. Pri sestopu z vri 
ha, pri čemer ne smemo sestopa 
ti po strmem pobočju, bomo na 
to naleteli na cesto ali stezo, k 
nam bo znana ali pa nas bo pri | 
peljala do znanega kraja. Če p; 
namesto proti vrhu obrnemo na | 
vzdol, smemo to narediti samo 
primeru, če ni pobočje po kate I 
rem sestopamo, prestrmo. Na ob 
močju Starega gradu, Špice in Tol I 
ste gore so vsa strma pobočja lah 
ko zelo nevarna in je steza, po 
ali cesta šele na dnu. Na položnej I 
ših pobočj ih so pa steze itd. ž>[ 
prej. 

Če sami ne poznamo tereni I 
potem ga začnimo raziskovati pol 
stopoma. Še bolje pa je, da grej 
mo prvič z, nekom, ki teren ž 
pozna in se šele po tem, ko spe I 
znamo osnovne značilnosti terel 
na in glavne orientacijske točkt l 
podajmo na samostojna raziskovi | 
nja. 

Boji 

VELIKA PLANINA ZAKLAD NARAVE, d.o.o. 
G l a v n i t rg 2 3 , 1 2 4 0 K a m n i k , tel . /faks: 0 6 1 / 8 1 7 2 0 2 
sp. postaja žičnice, okrepčevalnica, tel.: 061 /825 -566 
Z R . postaja žičnico, gostišče Šimnovec, tel.: 061 /831-425 

/ " • I T l v r T l f vozovnic n a V e l i k i p lan in i od 
^ U J A U I V 1 5 > 1 2 . 1 9 9 7 d 0 nadaljnjega 

1. DNEVNA smučarska 
•A. pet, sob., necL, prazniki, novoletne in Šolske počitnice 
B. pon., tor., sre., čet 

2. POLDNEVNA smučarska 
dopoldanska od S.oo do 13.00 
popoldanska od 12.no do 16.00 

3. DNEVNA smučarska BREZ NIHALKE 
4. TRIDNEVNA smučarska 
5. SEDEMDNEVNA smučarska S SLIKO 
6. L E T N A 

A. s sliko 
B. prenosljiva 

7. SEZONSKA 
A. smučarska (od 15. 12. /997 do 13. 4. 1998) 
• s sliko 
- prenosljiva 
B. poletna (od 1. 6. 199« do 30. 9. 1998) 
- s sliko 
- prenosljiva 

8. POVRATNA (velja 7 dni) 
A. nihalka in sedežnica 
B. nihalka 

9. ENOSMERNA 
A. nihalka in sedežnica 
B. sedežnica 
C. nihalka 

ODRALI 
2.500,00 
2.300,00 

1.600,00 
1.600,00 
2.000,00 
6.500,00 

15.000,00 

60.000,00 
170.000,00 

40.000,00 
90.000,00 

33.000,00 
90.000,00 

1.200,00 
900,00 

900,00 
300,00 
600,00 

DU., ŠT, UP. 

2.500,00 
2.200,00 

1.600,00 
1.600,00 
2.000,00 
6.000,00 

13.000,00 

55.000,00 

35.000,00 

30.000,00 

1.200,00 
900,00 

900,00 
300,00 
600,00 

OTROCI 

1.800,00 
1.600,00 

1.300,00 
1.300,00 
1.600,00 
5.000,00 

11.000,00 

40.000,00 

30.000,00 

20.000,00 

900,00 
700,00 

700,00 
300,00 
500,00 

http://12.no


20 18 . d e c e m b e r 1997 Š P O R T - K R O N I K A Kamniški OBČAN 

K r a t k e š p o r t n e 

Odbojkarfi zasluženo v prvi ligi 
Kamničani, ki letos nastopajo pod vodstvom novega trenerja, dolgo

letnega Člana prve ekipe, Francija Obolnarja, so dosegli cilj, ki so si ga za
stavili pred tem prvenstvom, to je obstanek v družbi najboljših. 

Čeprav je že kazalo, predvsem po porazu z neposrednim konkurentom 
OK Krko, da bodo te želje neuresničljive, so na gostovanju proti OK Fu-
žinar, najboljšop ekipo prvega dela, premagali! Tako se jim je odprla mož
nost, da z dobrimi igrami v nadaljevanju potrdijo svoj napredek. Tako proti 
ekipi Pomgrada, ki je pristala na koncu na četrtem mestu, niso izgubili 
niti niza. Predvsem dobro je deloval blok in začetni udarec, ki je bil v 
začetku sezone velik problem. V drugem nizu so Kamničani sicer že iz
gubljali, saj so gostje vodili 13:3, vendar so se le zbrali in dosegli skoraj 
nemogoče - to je 12 zaporednih točk. Tudi v zadnjem nizu so gostje že 
vodili, vendar Kamničani niso izpustili lepe priložnosti iz rok. V zadnjem 
kolu pa so proti ekipi Gradisa iz Maribora skoraj pripravili preseneče
nje. Gostje so že vodili 2:0 v nizih, nakar so se gostje odločili za menja
vo v ekipi. To se jim ni obrestovalo, saj so Kamničani tretji niz dobili. 
Prava drama se je odvijala v četrtem nizu, ko sta se ekipi vseskozi me
njavali v vodstvu. Na koncu sta bili ekipi tako enakovredni, da je zmaga 
pripadla gostom le s točko razlike (17:16), saj je v odbojki, razen v skraj
šanem petem nizu, 17. točka tudi zadnja. 

Tako so Kamničani v sestavi Robert Jenčič, Gašper Ribič (kandidat za 
državno reprezentanco) Mitja Koprivec, Jani Malovič, Gregor Orel, Janez 
Turk, Šemsudin Mujanovič, Dušan Plahuta ter Simon Šnabl, končali prvi 
del na šestem mestu, ki jih vodi v nadlajevanje v 1 A ligi. Po novem letu 
bodo igrali najprej na dveh gostovanjih in sicer na Ravnah proti ekipi Fu-
žinarja, ki gotovo ne bo naredila napake, in proti lanskemu državnemu 
prvaku ekipi Salonita. Prva tekma v domači dvorani pa je predvidena za 
17. januar proti neposrednim konkurentom ekipi Bleda, ki je zasedla dru
go mesto v 1. B ligi. 

JOŽE JANKOVIČ 

Začetek nove sezone za kamniške vaterpoliste 
S 1. septembrom se je kot pri ve

čini ostalih športov tudi pri kamni
škem vaterpolu klubu začela nova 
•iezona za vse ekipe: 

dečki do 13 let, dečki do 15 let, 
kadeti do 17 let in člani, 
j V začetku septembra so trenin
gi potekali predvsem na suhem, v 
telovadnici in na fittnessu, saj je bil 
poudarek na fizični kondiciji. S 
1. oktobrom pa so pričeli že s tre
ningom v vodi v športnem bazenu 
<ranj. Pred samim začetkom te-
|Cmovanj so z ekipama Kokre Kranj 
n Probanke leasing Maribor odigrali 
test trening tekem. Do novega leta 

C V)sta ekipi članov in dečki do 13 let 
Vligrali po 6 tekem, ekipi kadetov 
Jlo 17 let in dečki do 15 let pa po 
Mve tekmi. Največ pričakujejo od 
ikipe članov, saj letos prvič igrajo 

J' 1. državni ligi, kar je nedvomno 
'ep uspeh za kamniški vaterpolo, 
''ovcjmo še to, da ta ekipa šteje 15 
' lanov in sicer v konkurenci sedmih 

kip iz vse Slovenije. 
^ Pri ostalih ekipah bo na samem 
'ačetku sezone poudarek predvsem 

^a treningu igre. Do sedaj so že odi

grali tudi 1. in 2. kolo državnega pr
venstva. Rezultati so bili naslednji: 
21. novembra so člani odlično igra
li proti ekipi Triglava, saj so dose
gli rezultat 9 : 17 za Triglav. Dejali 
so, da tako majhne razlike resnič
no niso pričakovali. 

Ekipa dečkov do 13 let je 9. no
vembra odigrala prvo kolo proti 
ekipi Žusterne. Rezultat je bil 4 : 14 
za Žusterno. V 2. kolu pa so imeli 
za nasprotnika ekipo iz Kopra. 

Končni rezultat je bil 28 : 4 za 
Koprčane. 

14. novembra pa je bilo odigrano 
tudi že prvo kolo pri ekipi dečki do 
15 let in sicer z ekipo Tivolija. Re
zultat je bil 12 : 13 v korist igral
cev Tivolija. 

Kamniški vaterpolo klub sedaj 
šteje 55 članov, od tega je 37 ak
tivnih tekmovalcev. Vsak torek od 
17.00 do 18.30 ure pa v telovadnici 
starega zdravstvenega doma vpisu
je nove člane. 

Našim vaterpolistom zaželimo, da 
bi bila tudi letošnja sezona tako 
uspešna, kot je bila pretekla. 

PETRA UDOVČ 

V e s e l b o ž i č in s r e č n o 
v n o v e m le tu v a m žel i 

v a š d i s t r i b u t e r 

M I N I B A R 
Bibljana Hrovat 

Volčji Potok 
tel.: 811-077 

Vsem gostom vo/čim vesele Božične 
in novoletne pmznife in vse lepo v 

letu 1998. 
Pričakujemo vas vsak dan od V1 do 01* ponoči, ob ponedeljkih zaprto. 

TRGOVINA S SPECIALNO AVTOELEKTRO OPREMO TER 

DODATNO OPREMO AVTOMOBILOV 0 6 KAMNIŠKI OBVOZNICI I 

I 

P e r o v o 2 6 , K A M N I K , t e l . / f a k s : 8 1 2 - 8 8 8 

Želimo lepe božične praznike 
in erečno v letu, ki prihajal 

Zaključek sezone 
jadralnih padalcev 

Člani DRUŠTVA Z A LETENJE 
Z J A D R A L N I M I P A D A L I PO
L E T iz Kamnika se vsako leto 
zberemo na d r u ž a b n e m večeru 
ob zaključku sezone, kjer se sim
b o l i č n o »pos lov imo« od letalne 
sezone in podelimo skromna pri
znanja najboljšim tekmovalcem in 
najbolj delavnim članom. Običaj
no se nam pridružijo tudi pred
stavniki pokroviteljev in seveda 
gostje. Kot običajno, smo se tu
di letos zbrali v restavraciji Re-
povž v Domžalah, ki je tudi eden 
od sponzorjev. 

Priznanja za tekmovalne dosež
ke so letos prejeli trije najboljši 
piloti, ki so odmevne rezultate 
dosegli na mednarodnih in najpo
m e m b n e j š i h d o m a č i h tekmova
njih. Za najboljšega pilota v PO
L E T U v letu 1997 je bil progla
šen Jurij Vidic, sledita pa mu Mi
ha R e p o v ž in Mitja Šuštar. Te
kmovalci so dobili klubske plake
te in lepa praktična darila, ki jih 
je prispevala firma U R K O iz Ka
mnika. Najboljša tekmovalka v le
tošnjem letu je bila zopet Tjaša 
Jug, ki je ta naziv osvojila že tret
je leto zapored. Seveda se je 
društvo zahvalilo tudi tistim čla
nom, ki so s svojim delom pripo
mogli k res u s p e š n e m u delu 
društva tako na tekmovalnem kot 
tudi na organizacijskem področ
ju. Ti člani, bilo jih je 16, so do
bili praktična darila firme Beto-
tex iz Škofje Loke. Družabni del 
srečanja, ki je sledil, se je zavle
kel v jutro, udeleženci pa so si bi
li enotni, da je bila sezona daleč 
najuspešnejša doslej, pa tudi za
ključni večer je minil v dobrem 
razpoloženju in v želji, da prihod
nje leto dosežemo še boljše rezul
tate. 

- D O -

Dekleta Virtusa ponovno 
uspešna 

Karateisti Virtusa pridno nasto
pajo na tekmovanjih. V novembru 
so sodelovali na dveh. V Kranju so 
se 9. novembra udeležili regijskega 
prvenstva osnovnih in srednjih šol 
Gorenjske. Tekmovali sta Evelin Ko
lar in Tanja Božič, zastopali pa sta 
OŠ Marije Vere Duplica v katego
riji deklic od 5. do 8. razreda. Ta
nja Božič je dosegla 2. mesto, Evelin 
pa je zmagala in tako postala regij
ska prvakinja. 

16. novembra je potekalo držav
no prvenstvo za mladince in mla
dinke v Žalcu. Tekmovanja se je 
udeležila Mirjam Lužar in sicer v 
kategoriji starejših mladink - 58 kg, 
borbe. Ob koncu tekmovanja se je 
uvrstila na odlično 3. mesto. Naj 
omenimo, da je na letošnjem držav
nem prvenstvu za članice dosegla 
ravno tako 3. mesto. Do konca le
ta pa se bodo člani Virtusa pome
rili še na dveh tekmovanjih in sicer 
mednarodnem v Trbovljah ter no
voletnem turnirju v Murski Sobo
ti. Upamo, da uspeh ne bo izostal. 

A. T. 

Mirjam Lužar je dosegla odlično 
3. mesto na državnem prvenstvu. 

A l p s k a s m u č a r k a N i v e s Si tar b l i zu n a j b o l j š i m 

BORITI SE MORA ZA VSAK NASTOP 
Na slalomu evropskega pokala v 

italijanskem Piancavallu se je zbrala 
zelo močna mednarodna konkuren
ca, v kateri so bile tudi številne te
kmovalke svetovnega pokala. Zmaga
la je Avstralka Zali Steggall, ki je 
zmagoslavno začela olimpijsko sezo
no. Urška Hrovat je bila druga, Na
taša Bokal pa tretja. Med petnajste-
rico se je uvrstila tudi Nives Sitar, ki 
je bila na 13. mestu, medtem ko je 
bila Katja Koren 20. Bokalova je bila 
na prvi progi tretja, Hrovatova pa 
sedma, na drugi progi pa druga. Hi
tra je bila tudi Nives Sitar, ki je bi
la v drugo sedma, »tako je na miklav-
ževo zapisal moj kolega Andrej De-
kleva v sporočilo medijem s prve te
kme alpskih smučarjev po vrnitvi z 
enomesečne ameriške turneje, v ka
terem eno od vlog igra tudi Kamni-
čanka Nives Sitar. Pred tem je na te
kmah pokala Nor-Am v ZDA (s pot
nimi stroški je pomagal Calcit), v 
močni konkurenci osvojila 12. mesto 
v slalomu in 14. v veleslalomu.To je 
potrdilo da se lahko bori z zvezdni
cami alpskega smučanja, kljub temu, 
da na tekmah svetovnega pokala ni 
nastopila vendar bila je blizu, kar pa 
je že druga zgodba. 

»Kljub temu, da sem bila na tre
ningu superveleslaloma hitrejša od 
reprezentančnih kolegic Bračunove 

in Kalanove in da so (tudi) zame že 
rezervirali letalsko karto do Kalifor
nije, da Slovenke kvote nastopajo
čih niso dosegle, na svetovnem po
kalu nisem nastopila. Ko sem govo
rila z glavnim trenerjem Jarom Ka
lanom, mi je na vprašanje, zakaj ne 
grem, dejal, da ni važno, kako je na 
treningu in da je le njegova oseb
na odločitev, kdo nastopi na svetov
nem pokalu. V tistem trenutku sem 
bila tako razočarana, da sem hote
la pustiti vse skupaj in se takoj vr
niti domov. Moram se boriti za vsa
ko tekmo, pa mi ne pustijo,« je po
vedala o tej (novi) trpki izkušnji, ki 
v slovenskem športu niso tuje. Mal
ce pojasnila. Tako Bračunova, ki je 
bila na tekmah svetovnega pokala 
nato 18. (in še 15. v smuku), kot Ka-
Ianova sta Škofjeločanki, slednja ce
lo v sorodu z glavnim trenerjem 
Kalanom. 

Vendar Nives Sitar ne odneha. 
Do konca decembra jo čaka serija 
tekem evropskega pokala v Avstri
ji in ob dobrem smučanju so ji ob
ljubili tudi nastop na svetovnem po
kalu, seveda, če smučarski šefi da
ne besede ne bodo (ponovno) sne-
dli. Pa še en pogoj je, da Nives od-
smuča mimo količkov tako kot zna, 
česar pa se ne boji. 

M E T O D MOČNIK 

KNJIGARNA In PAPIRNICA 
GLAVNI TRG 11, KAMNIK 

5 > TEL: 817-321 

DSoimo v e s e l M O T O srečno 98 

J 

J/AJJ%JL j k a m s C L U B 
K a m n i k , F u ž i n e 6, « 832-994 

9.00-1200 In 16.00-19.00 sobota 9.00-12.00 

PRAVI NASLOV ZA 

3g.s UGODEN NAKUP! 

Vesele praznike! 

K r o n i k a 

V novembru in decembru so umrli: 
SMRTI: 
- DACAR Frančišek, upokojenec iz Zg. Tuhinja 48 a, star 66 let 
- HOLZER Florijan Danilo, upokojenec iz Kamnika, Žcbljarska pot 3, 

star 79 let 
- ŠTEBE Frančišek, upokojenec iz Kamnika, Jamova 5, star 77 let 
- POUANŠEK Ivan, inv. upokojenec iz Markovega 13, star 68 let 
- URH BERNARD, ključavničar iz Kamnika, Ul. Kamn. zasav. odreda 9, 

star 30 let 
- ŠTRAJHAR Marjan, str. ključavničar, iz Kamnika, Steletova 5, 

star 54 let 
- SEMPRIMOŽNIK Marija, gospodinja iz Motnika 20, stara 77 let 
- NARAD Albina, druž. upokojenka iz Kamnika, Kolodvorska 16, 

stara 92 let 
- FERLIČ Ivana, druž. upokojenka iz Ljubljane, Malejeva 6, stara 86 let 
- BALON Antonija, upokojenka iz Ljubljane, Streliška 33, stara 87 let 
- GRIUC Ivana, upokojenka iz Zakala 9, stara 80 let 
- LEMEŽ Franc, kmet. inženir iz Kamnika, Glavni trg 27, star 38 let 
- JANIČ Frančiška, upokojenka iz Kamnika, Steletova cesta II, 

stara 70 let 
- KODRA Frančiška, upokojenka iz Zg. Tuhinja 47, stara 90 let 
- ZORE Ivana, upokojenka iz Kamnika, Glavni trg 5, stara 72 let 
- LAJMIŠ Alojzija, upokojenka iz Laz v Tuhinju 23, stara 99 let 
- DROLEC Jožefa, upokojenka iz Lok v Tuhinju 22, stara 78 let 
- VRHOVNIK Anton, upokojenec iz Suhadol 39, star 66 let 
- FLERIN Karol, inv. upokojenec z Vrhpolja pri Kamniku 244, 

star 48 let 
- ERJAVŠEK Valentin, modelar iz Kosiš 8A, star 56 let 
- ŠMIDOVNIK Marija, km. upokojenka s Tunjiške Mlake 16, stara 78 let 

V novembru so se poročili: 
- SPRUK Andrej, mizar iz Godiča, in 
- KALIŠNIK Valentina, študentka iz Črne pri Kamniku 

ZLATE POROKE - SMOLNIKAR Anton in Ivana roj. Vovk iz Kamnika, 
Vegova ul. 4 
- BEZOVŠEK Jožef in Marija, roj. Hacin, iz Kamnika, Podgorska pot 4. 

Strelske novice 
Letošnjo dvoransko, to je zračno 

sezono smo kamniški strelci začeli 
z nekaj spremembami. Pridružila sta 
se nam dva tekmovalca s potrjenim 
mednarodnim razredom - to sta Re
nata Oražem in Simon Kovic. Oraž-
mova je bila prej članica SD Por
torož, Kovic pa je zamenjal že več 
klubov, nazadnje pa je prav tako 
streljal za SD Portorož. Oba sta vr
hunska športnika in v našem kamni
škem društvu pričakujemo, da bo
sta upravičila svoj sloves in potrdi
la rezultate. Seveda brez resnega de
la ni uspeha. Prav zato se tudi vsi 
naši domači strelci zelo trudijo in 
upam, da bo vodstvo kluba znalo 
ceniti uspehe Bojane, Vesne, Dam
jana, Miha, Marjana in vseh ostalih 
mladih in starih strelcev, ki že leta 
vztrajajo in so pravzaprav nosilci 
dobrega imena kamniških strelcev. 

V novembru so tako z okreplje
no ekipo naši tekmovalci nastopili 
na mednarodnem tekmovanju v Ra
cah za pokal in nagrado Maribora. 
Naj omenim, da je Rajmond Debe-
vec na tej tekmi nastreljal rekordnih 
701,2 kroga, kar je bolje od svetov
nega rekorda. Od naših tekmovalcev 
je bil najboljši Miha Radej, ki je v 
svoji mladinski konkurenci dosegel 
5. mesto s 580. krogi in se tako kot 
edini Slovenec uvrstil v finale, kjer 
je dosegel 681,0 krogov. Članska eki
pa v sestavi M. Radej., M. Repič in 
S. Kovic je dosegla 8. mesto, ekipa 
mladink (B. Bombač, V. Zore, Š. Si

tar) 4. mesto, posamezno pa je na
stopila še članica Renata Oražem, ki 
je dosegla 7. mesto. 

Prav tako v novembru pa je po
tekalo tudi 1. odprto konkretno te
kmovanje s standardnim zračnim 
orožjem v Ljubljani. 

R e z u l t a t i : 

člani: puška: 18. Simon Kovic 
575 kr. 27. Marjan Repič 572 kr. 
Mladinci: puška: 1. Miha Radej 581 
kr. 4. Damjan Burja 576 kr. Mla
dinke: puška: 1. Bojana Bombač 381 
kr. 4. Vesna Zore 378 kr. 11. Maja 
Mlakar 368 kr. 12. Špela Sitar 368 
kr. Člani: pištola: 12. Roman Radej 
557 kr. 25. Janez Johansson 547 kr. 
31. Bojan Burja 541 kr. Članice: pi
štola: 6. Urša Pogačnik 347 kr. 
mladinci: pištola: 2. Martin Pogačnik 
551 kr. 

Članica Renata Oražem je sicer 
nastopila izven konkurence, vendar 
je dosegla 393 krogov, kar bi pome
nilo 1. mesto. 

Tako se bo 2. kontrolnega poziv
nega tekmovanja udeležilo le po 10 
najboljših strelcev v posamezni kon
kurenci iz cele Slovenije. Posebej ve
lja pohvaliti naša dva mladinca s pu
ško Miha Radeja in Damjana Bur
ja za njuni 1. in 4. mesto, saj sta na
stopila v izredno močni konkuren
ci 60-ih strelcev. 

IRENA RADEJ 

Kemijska industrija KAMNIK d.d. 

Vabljeni v našo trgovino, kjer 
lahko izbirate v pestri ponudbi 
izdelkov zabavne pirotehnike 

po ugodnih cenah. 

O b i š č i t e n a s v K a m n i k u , F u ž i n e 9 , t e l e f o n 

831-011, i n t . 3 4 0 , v s a k d a n o d 10. d o 18. u r e 

i n o b s o b o t a h o d 8. d o 13. u r e . 

VSEM OBČANOM ŽELIMO PRIJETNE 
PRAZNIKE TER OBILO SREČE 

IN USPEHOV V NOVEM LETU. 



M a l o za šalo in nekaj zares 

Nekaj zoprnih ženskih 
vprašanj 

Špela: »Zakaj se razjeziš, će le kaj vprašam?« 
Lojze: »Saj se ne Samo će prićakuješ odgovore.« 
(John Osborne, West of Sues) 
Verjeli ali ne - moški so v bistvu resnicoljubni. Ra

je povedo po pravici, ker s tem na dolgi rok prihra
nijo ćas - dragocen ćas, ki ga lahko porabijo za tisto, 
kar jim zares ustreza. Vsako vprašanje, ki jih postavi 
pred izbiro med lažjo in prepirom, jih nujno spravi 
v slabo voljo. Katera ženska vprašanja so tista, ki iz
zovejo neprijetno reakcijo? 

J e s tabo vse v redu? 
Na videz nedolžno vprašanje, a smrtonosno. Ne gle

de na to, kako dobro se poćuti, ga bo to vprašanje v 
trenutku potrlo. Vedno bo rekel da, da se izogne ena
ko mučnemu nadaljevanju: »Kaj je narobe?« Vse je lah
ko narobe. 

M e i m a š kaj rad? 
Če je ženskam res do neresne in neiskrene ljube

zenske izjave, potem naj mu postavijo to vprašanje. 

M i tole pase? 

Moški ve, da bo kateremukoli odgovoru sledilo vpra
šanje: »Naj oblečeni kaj drugega?« Ve tudi, da bo ka
teremukoli odgovoru na to vprašanje sledilo naslednje: 
»Zakaj nimam nič za obleči?« To je očitno neumno 
vprašanje, ker je na postelji deset kril, sedem bluz, trije 
kostimi in za dve telovadnici rut. 

K d a j bos p r i š e l domov? 

Moški tega vprašanja ne mara, ker po nepotrebnem 
omejuje njegove nočne dejavnosti. V sanjan si zamiš-

naj se poučijo o pravilih igre. A. V. 

(prevod in priredba pa Cosmopolitanu) 
Andreja Vukmir 

Nekaj zoprnih moških laži 
Ženske so ranljiva bitja. Zato so dovzetne za tisto, 

kar rade slišijo. Vendar - tu je nekaj skrivnosti, kako 
prepoznati moški blef. Moški so namreč z resnico vča
sih tudi ekonomični, da bi lahko na ženske naredili vtis. 

K o se p r v i č s r e č a t a 

Reče: Oh, še nikoli nisem bil v tem lokalu. 
Misli si: Tukaj sem bil že tolikokrat, da bi mi lahko 

priznali kakšen popust. 
Razlaga: Celo največji zapeljivci so prepričani, da bo

do nekoč srečali pravo, se poročili, imeli otroke, hišo, 
avto in psa. Lahko si prav ti to dekle, zato si ne na
merava uničiti priložnosti z neumnim navalom iskre
nosti. 

Reče: Všeč so mi naravne blondinke, kot si ti. 
Misli: Me prav zanima, če si zares naravna. 
Razlaga: Moškim je za barvo las pravzaprav vseeno. 

Vsaj dokler je ostalo še v redu. 

V spalnici 
Reče: O, kako luštkani plišasti medvedki. 
Misli: Ej, kaj počne s temi traparijami. To je otroč

je. Preveč me spominja na moje otroštvo. Na mamo. 
Ne vem, kako bo šlo... 

Razlaga: Moškim ni do nostalgije in takšne vrste než
nosti. Med pišem in žogo bi se mlad moški odločil za 
stvarnost, torej za žogo. Vsi ti medvedki ga spravljajo 
v zadrego. Niti najmanj ne sodijo k njegovim postelj
nim fantazijam.Misli: Pa ne že spet! 

Razlaga: Čeprav se vaš princ precej šopiri, je včasih 

O p r o s t i , t o s e m i š e n i 
z g o d i l o ! 

Ijajo, kako odgovorijo: »Ob dveh zjutraj, pijan kot čep.« 
V resnici pa rečejo: »Okrog enajstih« Potem pa ben-
tijo nad nemogočim prometom, ker so prišli domov 
ob dveh. 

K a j te je p o č i l o ? 

Do konca poniževalno vprašanje, če moškim pred 
tem dalj časa ni bilo do seksa in se počasi vrača v 
vrhunsko formo. Učinkovito sredstvo, če ženskam ni 
do ljubljenja. 

A m i s l i š , da sem tvoja mama? 

Retorično, a svinjsko. Na globokem čustvenem ni
voju tako ženske zadenejo žebljico na glavico. Ni mu 
do pogovora. 

K o l i k o si spil? 
Vprašanje ni vredno truda, ker noben moški ne bo 

pošteno odgovoril. Pozor pred moškim, ki v ženini 
družbi srebajo pivo kot vrelo kavo. Ko jih ni blizu, 
mu teče hitreje. 

Z a k a j ta tip zavija med kol i , ko pa je finta v 
tem, da č i m p r e j pride na cilj? 

Če gre ženska z moškim na športno prireditev, je 
to idealna priložnost, da ga spravi v zadrego pred 
znanci. Če ženske hočejo obdržati svojega moškega -

ZLATARSTVO 

tudi nervozen, zlasti takrat, ko se mu zdi, da od njega 
veliko pričakujete. Vendar tega ne bo priznal za no
beno ceno. 

P o dolgih letih... 

Reče: Seveda nisi debela! 
Misli: Lahko bi sicer shujšala za nekaj kril, ampak 

dokler ne nosiš bikinija v mojem podjetju, je še vse okej. 
Razlaga: Ženske so tiste, ki se kar naprej mučijo s 

tem vprašanjem. Dokler ne zasedate v avtobusu dveh 
sedežev hkrati, moškim to ni veliko mar. Zato lahko 
reče: »Dobro izgledaš!« - ne da bi dvignil pogled od ča
sopisa. 

Reče: Ja, všeč so mi majhne prsi. 
Misli: Majhne so takšne, kot jih ima Pamela Ander-

son. 
Razlaga: Že od pubertete naprej mu reklame pere

jo možgane s Pamelami in silikonskimi oblinami. Ima 
tako oprane možgane, da misli za ženske, ki niso kot 
Pamela: »Hm, nekaj jim manjka.« Pa čeprav je bila tu
di Pamela pred operacijo kot vi - povprečna ženska. 
Morda pa vaš moški sploh ne ve za le silikonske fin-
te. Naj vam plača plastično operacijo, to zdaj opravijo 
tudi na nekaterih naših klinikah. Povejte mu za ceno. 
Potem bo še bolj zadovoljen z vami. 

Reče: To moram gledati, je zelo pomembna tekma. 
Misli: No, v resnici gre za drugo ligo. 
Razlaga: Da bi se moški izognili pogovorom o čust

vih in odnosu, imajo dve temi: vreme in šport. Na 
športnih časopisnih straneh se lahko 
prepričate o prvih in drugih ligah. Če 
bo moral v spalnici gledati to tekmo 
preko prenosnega televizorja, mu 
druga liga ne bo več tako zanimiva. 

S. 

Ludvik Piškur s.P. 
Kamnik, Maistrova 3 (pri Nebeškem otetu) 

I T 817-872 
• p e s t r a i z b i r a z l a t e g a n a k i t a 

• p o p r a v i l o z l a t e g a i n 

s r e b r n e g a n a k i t a 

Odprto: 9.h-12.h, 14.h-18.\ 
ob sobotah 9.h-12.\ 

Reče: Dobro izgledaš 
Misli. Pohiti, pozna sva. 
Razlaga: Paradoksalno - moški ho

čejo imeti ob sebi urejeno ženo in 
hočejo, da se ta uredi v treh minu
tah. Drugič naredite tako: ko gresta 
kam, kjer so zanj pomembni ljudje, 
oblecite staro krilo in raztegnjen pu
lover in mu recite, da ste se tokrat 
zelo potrudili in pohiteli? Potem ti 
bo rekel; »Pravzaprav, imava še pol 
ure časa.« -ik 

(prevod in priredba po 
Cosmopolitanu) 

Breda Podbrežnik 

Skupaj smo vedno znova uspešni 
Veliko je takšnih stvari, ki nas bogatijo in naredijo 

naš običajni vsakdan lepši in prijaznejši. Včasih so to 
drobne malenkosti, majhne pozornosti, ki nam boga
tijo življenje. Kaj lahko sami storimo za to, da bi nam 
bilo lepše, da bi bili naši medsebojni odnosi bolj pristni 
in bolj prijateljski. 

December je pravi mesec za bogatenje in utrjeva
nje našega prijateljstva, je mesec drobnih pozornosti 
in velikih pričakovanj. 

Vrtec MOJCA je majhen vrtec, ki pa ničesar ne po
greša, kajti uspelo nam je najti pravo mesto med ve
likimi vrtci. December je za nas lep čas, čas majhnih 
in velikih želja, čas, ko nas obišče dedek Mraz. Da je 
naše srečanje z njim čim lepše, se dobro pripravimo. 
Naučili smo se nekaj novih pesmic, narisali cel kup 
risbic, napisali veliko pismo, potem pa pričakovali. Pri
čakovanje je vedno najlepše. Seveda pa smo se sku
paj s SAŠO naučili tudi nekaj novih plesov, kajti s Sa-
šino pomočjo smo postali že pravi plesalci. Kot vsa
ko leto smo tudi letošnje leto na svoje srečanje z ded
kom Mrazom povabili svoje starše. Nekateri med nami 
so še majhni in jim bližina staršev pomeni varnost in 
toplino. Poleg tega pa je to zelo dobra priložnost, da 
se med seboj spoznavamo in povezujemo. 

Tudi letos smo naše drobne želje poslali naokrog 

in tako kot vedno smo tudi tokrat ugotovili, da so nam 
ljudje vedno znova pripravljeni pomagati, če le tako 
želimo. Dedek Mraz je v skupino MOJCA ponovno 
prišel otovorjen z velikim, kaj velikim, ogromnim ko
šem daril. V takih trenutkih smo veseli vsi, otroci, ki 
doživljajo izpolnitv svojih Zelja, starši, ki vidijo vese
lje otrok, in vsi mi, ki smo kakorkoli pripomogli k te
mu. 

Zato bi se ponovno rada zahvalila vsem, ki so nam 
kakorkoli pomagali in in tako prijetno obogatili naš 
vsakdan. Zahvaljujemo pa se tudi MARTINU GABER-
C U in trgovini K&G iz Tržiča, DUŠAJNKIPEČEČNIK 
in podjetju FIGURA, d. o. o., JOŽETU PEČEČNIKU 
in podjetju ELEKTRONĆEK, d. o. o., MATEJI IN 
D A R K U DOLINARJU in trgovini M A T E J A M A R -
KET, BIBIJANI HROVAT in gostišču MINI BAR, H E 
LENI PODGORNIK in podjetju E K O CONTROLS, 
d. o. o., ter podjetju LEK iz Ljubljane in g. B O K A L U . 
Vsi skupaj so nam ponovno pomagali, da smo se imeli 
lepo in z njihovo pomočjo so naši otroci obogatili vrt-
čevski vsakdan. Vedno znova ugotavljamo, da se je vre
dno potruditi in da je včasih potrebno prestopiti kak
šno oviro na poti do cilja. Vesela sem, da je tako. 

A L E N K A JEVŠN1K-FUJAN 

»Jezes, Jezes, Johan, al' s' res abgeordneter?« 
Nekaj zanimivosti iz ž i v l j e 

nja in dela k a m n i š k e g a ž u p a 
na in d e ž e l n e g a poslanca J a 
neza K e c l a (1839 -1888) 

Tako naj bi zavzdihnila žena Ja
neza Kecla ob njegovi izvolitvi za 
nemškega poslanca mestne kurije 
Tržič - Radovljica - Kamnik v kranj
skem deželnem zboru leta 
1877. Prav njegova kandidatura je 
prinesla med drugače pretežno slo
vensko usmerjene najpremožnejše 
meščane Kamnika manjši razdor. 
Kandidirala sta torej trgovec, hišni 
in zemljški posestnik in tedaj naj
bogatejši kamniški meščan Janez 
Kecel kot kandidat nemške stranke 
in Mihael Stare, mengeški graščak, 
zemljiški posestnik, gostilničar, pi-
vovarnar kot kandidat slovenske 
stranke. Od 122 volilnih upravičen
cev mestne kurije Kamnik (trije vo
lilni razredi in inteligenčna skupina) 
je glasovalo 90 volivcev. Rezultati 
inteligenčne skupine (med njimi naj
več okrajnih in občinskih uradni
kov) nas ne presenečajo, saj je kar 
70,4% volivcev glasovalo za nemške
ga kandidata Janeza Kecla, sicer te
daj tudi kamniškega župana. Prese-
netljivejša so glasovanja volivcev pr
vega volilnega razreda. Od devetih 
se volitev ni udeležil eden, dva sta 
glasovala za nemškega kandidata 
Kecla, vsi ostali, torej šest jih je gla
sovalo za slovenskega kandidata Sta-
reta (66,7%). Zanimiva je ugotovitev, 
da sloj najpremožnejših ni glasoval 
za sebi enakega, kamniškega mešča
na in župana, temveč za slovenskega 
kandidata iz Mengša. Ali je bila na 
teh volitvah pomembnejša odločitev 
za znano kamniško osebo kot za 
politično usmeritev? Sploh pa so bi
le s kandidaturo in agitacijo Jane
za Kecla povezane različne zgodbe, 
ki kažejo na domiselne in raznovrst
ne načine pridobivanja volilnih gla
sov. Med njimi naj naštejemo peče
ne race, sodi vina pa tudi kakšen 
goldinar je padel na roko. 

Pomembno vlogo je imel Kecel 
tudi v kamniški občinski upravi. Vse 
do svoje smrti je bil član občinskih 
odborov in svetov (leta 1880 kot vi-
rilist, ker je imel najvišje davke). 
Med leti 1870 in 1879 pa je celo 
opravljal županske posle Tudi kot 
župan Janez Kecel svoje politične 
usmeritve ni preveč jasno kazal, saj 
se velitev ni udeleževal. Njegovo žu-
panovanje je bilo zelo odmevno, 
predvsem v negativnem smislu, vsaj 
če verjamemo časopisnim virom:*... 
nemskutarski Zupan Kecel je naredil vse 
in nič za Kamnik v treh letih.« Pred
vsem so mu oponašali slabo gospo
darjenje in nadzor nad mestnim 
premoženjem, nezanimanje za po
pravilo cest, slabo žandarsko službo, 
nesklicevanje sej in še marsikaj dru
gega. 

Ne samo na političnem, tudi na 
lokalnem gospodarskem. Soškem in 
društvenem življenju je imel Janez 
Kecel pomembno vlogo. Na gospo
darskem področju je bil zanimivo 
delovanje ti. meščanske korporaci
je, skupnosti meščanov, ki je uprav
ljala z gozdovi in ostalim premože
njem v dolini Kamniške Bistrice. Od 
leta 1849 do ustanovitve meščanske 
korporacije leta 1866 so vodili te za
deve občinski odbori z župani na 
čelu. Po tem letu pa sta bili obe 
funkciji ločeni in korporacijo je vo
dil voljeni načelnik z gospodarskim 
in pomnoženim odborom, kar pa ni 
bilo po volji kasnejšemu županu Ke-
clu, ki je tako izgubil marsikateri 
privilegij. 

Osnovna kriterija avstrijskega vo

lilnega sistema sta bila premoženje 
in izobrazba. Ker se Kecel prav go
tovo ni mogel uveljaviti z izobrazbo 
(po člankih sodeč ni končal niti vseh 
razredov glavne šole v Kamniku), se 
je uvrstil v sam cvet kamniškega 
meščanstva s pridobljenim premože
njem. Premoženje si je pridobil z 
opravljanjem številnih trgovskih in 
drugih obrtnih dejavnosti, z naku
pom zemljiških posesti in korpora
cijskih hiš, nenazadnje pa tudi s pri
merno poroko. Če povzamemo, je 
Janez Kecel v letih 1867 do 1883 
plačeval med 199 in 200 goldinarjev 
letnih davkov, kar mu je pogosto 
prineslo prvo mesto na lestvici naj
višje obdavčenih. Zunanje manifesta
cije tega dobrega premoženjskega 
stanja pa so se kazale v obredih po
sameznika (na primer krst, poroka, 
pogreb), v oblačilni, stanovanjski in 
prehrambeni kulturi, kakor tudi v 
navezavi društvenih in družabnih 
vezi s sebi enakimi. Najodločilnej-
šo vlogo v karieri bodočih premož
nih meščanov je imela primerna, ve
likokrat kar »gospodarska« poroka. 
Janez Kecel se je rodil 15. junija 
1839 v Mestu 34 priseljenemu 
Mengšanu Mihaelu Keclu in njego
vi ženi Mariji. Bil je izredno pod
jeten mož, ki si je z raznovrstnimi 
gospodarskimi dejavnostmi močno 
izboljšal gospodarski položaj. Tako 
je bil ob svoji poroki 21. novembra 
1864 že posestnjk in trgovec, njego
va bodoča žena Frančiška Marija 
Prašnikar pa je bila v poročno knji
go vpisana kot hči posestnika iz 
Mekinj. Tako tudi v tem primeru 
lahko govorimo o dobri »gospodar
ski« poroki, saj si je Kecel z njo 
okrepil ne samo svoje »pridelano« 
premoženje, pač pa mu je zlasti nje
gov tast Alojz Prašnikar omogočil 
nekakšne vrste nepotizem na gospo
darskem in finančnem področju. To 
pa je znal podjetni in verjetno tu
di precej ambiciozni Kecel dodobra 
izkoristiti. Keclovi pa so se močno 
dvignili na družbeni lestvici tudi s 
poroko svoje edinke Terezije, ki se 
je 3. marca 1886 poročila v Kamni
ku z Jožefom Hermanom, tedaj pol
kovnikom artilerijskega štaba, ka
sneje feldmaršalom. 

Tudi obredi, povezani s smrtjo, so 
se glede na premoženjsko stanje po
kojnika opravljali na tri različne na
čine. Še posebno imenitni pa so bili 
pogrebi tistih kamniških meščanov, 
ki so bili zelo dejavni in vplivni v 
javnem življenju, na primer županov, 
občinskih svetnikov in odbornikov, 
članov različnih društev. Prav goto
vo je bil takih časti deželen na po

slednji poti 31. maja 1888 tudi ka
mniški posestnik, trgovec, nekdaj žu
pan in deželni poslanec Janez Ke
cel. V slovo si je dal postaviti eno 
najlepših in največjih grobnic na ka
mniških Žalah. 

Sestavni del idealne podobe po
deželskega meščanstva je bilo čim 
bolj aktivno društevno in družabno 
življenje. Prav na tem področju pa 
je bil Kecel eden izmed redkih ka
mniških meščanov, ki je navzven ka
zal pronemško usmeritev. Ne toli
ko na volitvah, ker se teh bolj ali 
manj ni udeleževal, temveč bolj pri 
podpori nemško usmerjenih društev, 
v družbi enako mislečih ob kaplji
ci vina. Tako je verjetno sodeloval 
v letu 1859 ustanovljenem nemškem 
bralnem društvu Leseverein. ki naj 
bi nudilo svojim članom primerno 
politično in literarno branje, dodat
no izobrazbo in zabavo. Uspelo pa 
mu je tudi, da so ga leta 1877 ime
novali za načelnika vojaškega vete
ranskega društva v Kamniku, bil pa 
je tudi častni poveljnik veteranskih 
društev po drugih mestih in trgih, 
na primer v Domžalah in častni 
stotnik narodne garde v Varaždinu. 

Če so gostilno Pri nebeškem oče
tu obiskovali bolj narodno usmerje
ni najpremožnejši meščani, pa je bi
la gostilna Pri Krištofu na Šutni 22, 
last Ivane in Gašperja Hostnika, v 
osemdesetih letiih 19. stoletja bolj 
namenjena nemskutarski kamniški 
inteligenci. Sem je zahajala, poleg Ja
neza Kecla, še večina občinskih in 
okrajnih uradnikov. 

Ta vtis blagostanja, ki so ga žele
li premožni meščani, med njimi še 
posebno Janez Kecel, pokazati bliž
nji in daljnji okolici, je sprožil med 
someščani zavist, med revnejšim 
okoliškim kmečkim prebivalstvom 
pa razne zabavljice, ki so smešile 
zlasti »meo.anske« lastnosti, kot so 
prevzetnost, vzvišenost, samovšeč
nost, pretirano »oparovnosl«. Podob
no ga je opisal tudi Josip Suchy v 
svojih spominih: »Bil je debeluSast mo
žakar, kije slovel kot sladkosnednež in 
v čigar razsežnih sobanah so se oh poseb
nih prilikah kretale vse višje glave, počenši 
od okrajnega glavarja pa vse do zadnje
ga veterajnarja. To ni bilo kar meni nič, 
tebi nic, kajti Kecljevi so sloveli kot stebri 
nemStva, odnosno države. V njihovi senci 
so se naslajali vsi takratni kamniški pi-
jomtarji.« Tako v časopisnih in spo
minskih virih večkrat naletimo na 
precej kritične ocene junakov, v ka
terih je mogoče tudi nekaj resnice, 
prav gotovo pa tudi nekaj nevošč-
Ijivosti in nesimpatije. 

ZORA TORKAR 

K a m n i k , U s n j a r s k a 9 , 

t e l . 8 1 7 - 2 0 3 

: Lepe božične praznike 

• vam želimo in srečno v 

j letu, ki prihaja! 
• 
• N a zalogi celoten program Gorenja 
• B r e z p l a č n a d o s t a v a . 
* 

• O b i š č i t e n a s o d a d o 19. u r e , 

• o b s o b o t a h o d 9 . d o 1 3 . u r e . 
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d . o . o . S T A H O V I C A 

S E R V I S 
RADIO -

U R O S U R A N I C 

Kranjska cesta 2 
1241 KAMNIK 
tel.: (061) 813-685, 041-631-148 
IN P R O D A J A 

TV - HIR - VIDEO 

Vsem strankam voščimo vesel božič in želimo 
vse lepo v letu, ki prihaja. 

FRIZERSKI S A L O N Ž A G A R MIRA 
KAMNIK, Glavni trg 5, tel.: 831-244 

Vsem cenjenim strankam želimo srečen 

božič in uspešno novo l e t a 

Se priporočam. 

O D K U P H L O D O V I N E P O 
U G O D N I H C E N A H ! 

HRIBLES ZAGA d . o . o . 
proizvodnja in trgovina z lesom Sidol 6, Laze v Tuhinju tel.: 847-121 847-422 

Zaga STOL-Kamnik 
Ljubljanska 45, Kamnik-Duplica Tel./faks: 812-126 Tel.: 812-211, int. 408 

V o š č i m o v e s e l b o ž i č i n v s e l e p o 

v l e t u , k i p r i h a j a ! 

B R I V S K I S A L O N 

Š t r u k e l j A n t o n i j a 

Š u t n a 2 1 , K a m n i k 

Vsem strankam in drugim Kamničanom voščim vesele 

božične in novoletne praznike in srečno 1998. 

Tunjiška mlaka 9/a, tel.: 817-670 
Za vas smo pripravili 
• jedi po naročilu 
• sobotna, nedeljska in praznična kosila 
• naša specialiteta je OCVRTI PIŠČANEC 
• ob sobotah zvečer pečene svinjske krače 
• razne sladice: sadne kupe, palačinke - orehove: 

s sadjem, sladoledom, marmelado... 
• v prijetnem spominu vam bo ostal okus dobrega domačega 
vina 

Pričakujemo vas vsak dan od 14. do 24. ure, ob sobotah, nedeljah 
in praznikih pa od 11. do 24. ure. 

Vesel božič in srečno novo l e t o 

vam želimo! 

čokoladne, 

Tomšičeva 17, Kamnik, tel. 831-888 
želi vsem občanom 

vesele božične praznike 

ter srečno in uspešno novo leto 1998. 

Zahvaljujemo se vsem kupcem za obisk in se priporočamo. 

Homar d.o.o., trgovina Veriga se priporoča! 

yy MIRKO PŠENIČNIK 
Maistrova 6, Kamnik, telefon 831-276 

Vsem Kamničanom, £ e posebej na£im 

s t r a n k a m , želimo v e s e l S>ožič in s r e č n o 

t e r uspehov polno novo l e t o 1 9 9 3 . 

Pričakujemo vas vsak dan od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 13. ure. 

P E U G E O T 

S e r v i s - p r o d a j a 
Rova 3/a, Radomlje tei. prodaja: 727-798 

servis: 727-010 
faks: 727-319 

ŽELIMO VAM VESELE 

BOŽIČNE PRAZNIKE TER 

SREČNO IN USPEHOV POLNO 

NOVO LETO '93! 

4. 

V S E M O B Č A N O M V O Š Č I M O 

V E S E L E B O Ž I Č N E P R A Z N I K E 

IN U S P E Š N O N O V O L E T O . 

vaš G R V N T s Fužin 9 v Kamniku 

a v t o t e h n a 

• © • v 

/ f l KOSEC < t a a 

D O M Ž A L A H 
SALON, LJUBLJANSKA 110, DOMŽALE, tel.: 061/716-092 
SERVIS, KAMNIŠKA 19, DOMŽALE, tel.: 061/715-333 

KREDIT - TOM + 5% 
LEASING 
MENJAVA STARO ZA NOVO 

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE 

in SREČNO NOVO LETO 1998 

MOJ NASLEDNJI AVTO 

VSEM, KI JIH POZNAMO • 
IN VSEM, KI JIH ŽELIMO ŠE SPOZNATI 

ŽELIMO VESEL BOŽIČ IN SREČNO, 
ZADOVOLJNO TER USPEŠNO 
NOVO LETO 1998. 

K o pa bos te p o t r e b o v a l i s topn i ce je 
prav i nas lov : 

HOMEMES ZDRAVKO BODLAJ SP 

Gradišče 3, Laze v Tuhinju 
tel./faks: 847-097 

Jurij S let p n i l< s. p. 
Z a g o r i c c i 1 2 f, St< 

T e l . : 8 2 5 - 1 2 9 
M o b . : 0 6 0 9 / 6 5 0 - 0 6 8 

I esek božične praznike in mtm im fe» % -< to< vdanimi m telil 

IftO 

G O G A , s.p. 
K A M N I K , P e r k o v a 1 3 , 

tel./faks: 061 811-358, GSM: 041 679 389 
• PRODAJA, MONTAŽA, TOČNA NASTAVITEV IN VZDRŽEVANJE 

OLJNIH GORILCEV IN AVTOMATSKIH KRMILNIH NAPRAV Z A 
REGULACIJO O G R E V A N J A 

• P R O D A J A , MONTAŽA, Z A G O N IN POOBLAŠČENI SERVIS 
P L I N S K I H O G R E V A L N I K O V J U N K E R S . B U D E R U S IN 
I N T E R C A L L . 

VESEL BOŽIČ IN SREČNO '98! 

m R r k E t 

m a n a 

A K C I J A ! 

T r d i n o v a 7 / a , 

K a m n i k 

t e l . : 8 1 4 - 6 8 0 

- barcaffe, 100 g 149,90 SIT 
- šink, 1 kg 1.049,00 SIT 
- sir gauda, 1 kg 899,90 SIT 
- moka posebna Žito, 1 kg 79,90 SIT 
- olje Zvezda, 11 189,90 SIT 
- fižol češnjevec, 3 kg 747,90 SIT 
- rezanci, 500 g 169,90 SIT 
- alpsko mleko, 0,5 I 64,90 SIT 
- sladkor, 1 kg 145,00 SIT 
- dahli rolada, 300 g 189,90 SIT 
- dahli rolada s čokolado, 300 g 199,90 SIT 
- chio čips, 150 g 139,90 SIT 
- slane palčke, 125 g 79,90 SIT 
- Dove sladoled, 73 g 99,90 SIT 
- juice Pfanner, 2 I 219,90 SIT 
- Janževec, 11 479,90 SIT 
- Srebrna penina, 0,75 I 1299,90 SIT 
- Laški rizling, 0,77 I 279,90 SIT 
- rum Fructal, 0,7 I 999,90 SIT 
- Pril modri, citro 229,90 SIT 
- mehčalec Schmeihei, 4 I 339,90 SIT 
Akcija velja od 19. 12. 97 do prodaje zalog. 
Odprto od 8. do 19.30, ob sobotah od 8. do 17. ure In 
ob nedeljah od 8. do 12. ure. 

Ž e l i m o v a m v e s e l e p r a z n i k e 

i n s r e č n o n o v o l e t o . 

m 
Z l i 

O 

Vsem posfomim partnerjem in občanom žetimo prijetne božične praznii^e in srečno novo ktol 

IC T R Z I N , D O B R A V E 3 u 0 6 1 / 1 6 2 1 2 9 0 , 1 6 2 - 1 2 - 9 2 , F A X 0 6 1 / 1 6 2 - 1 2 - 9 3 
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M A L I O G L A S I : 
Instruiram latinščino in francoščino. 
Tel: 841-230. 

Dna, suha, bukova, prodam. Kosirnik 
Janez, Stolnik 11, tel: 825-663. 

Vino belo Sipon-Rizling ljutomerski 
okoliš, 10001 z analizo, prodam. Tel: 
0611813-236 ali 069189-013. 
Garažo na Kranjski cesti v triplexu, 

prodam. Tel: 831-447. 

Pograd nov, prodam. Tel: 811-191. 

V središču Kamnika prodamo prostor, 
primeren za odvetniško pisarno, 
zdravstveno ambulanto ali podobno 
dejavnost, velik dobrih 300 m\v dveh 
etažah. Inf. po tel: 841-541. 

Mlajši družini oddam dvosobno stano
vanje v starejši hiši v okolici Kamnika. 
Tel: 841-388, po 20. url 

Megla pack' na ravnine, 
meni žalost na sree. 
Megla iz ravnine izgine, 
Žalost iz srea ne gre. 

(S. Gregorčič) 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi drage žene, mame, 
babice, prababice, sestre in tete 

M A R I J E S E M P R I M O Ž N I K 
rojene Homšak 
iz Motnika 20 

iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem in sodelavcem iz Osnovne 
Sole Frana Albrehta, Kamnik ter Osnovne sole Venclja Perka, Domžale za 
besede tolažbe, rože, sveče in maše. Zahvaljujemo se dr. Ambroževi, Majdi 
Keršič in Lojzki Lipovšck, gospodu župniku, gospe Cenctovi za poslovilne 
besede in pevcem za zapete žalostinke. Zahvala vsem, ki ste jo pospremili 

na njeni zadnji poti. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi. 

Žalujoči: vsi njeni 

Motnik, Kamnik, Domžale, november 1997 

Spomin na mamo pokopano 
nam v srcu spi... 
Umrje mama vse prerano, 
četudi sto let dozivi. m, 

Spomin na mamo pokopano 
nam v srcu spi... 
Umrje mama vse prerano, 
četudi sto let dozivi. 

* ^ • / Z A H V A L A 

V 100. letu starosti nas je zapuslila naša 
draga mama, stara mama. prababica in teta 

A L O J Z I J A L A J M I Š 
z Laz v Tuhinju 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sozalja, podarjeno cvetje, sveče in dar za cerkev 
ter za spremstvo na njeni zadnji poti. Še posebej hvala patronažni 
službi Z D Kamnik in dr. Ah l inu za vso skrb, govornici Ivici za 
poslovilne besede, pevcem za ganljivo petje, g. župniku za obiske v 

zadnjih letih njenega življenja in za lepo opravljen pogrebni obred. 

Žalujoči: vsi njeni 

December 1997 

Odšel si tja. 
kjer ni gorja. 
V bolečino odeti vsi, 
ki smo s teboj se družili. 

Z A H V A L A 

V 57. letu življenja nas je nenadoma 
zapustil dragi mož, oče, brat, stric, nečak 

in bratranec 

T I N E E R J A V Š E K st. 
iz Kosiš 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem, 
ki ste nam prihiteli na pomoč in sočustvovali z nami. Posebna zahvala dr. 
Tatjani Pokrajac in g. Tonetu Kakerju za hitro pomoč. Hvala za izrečeno 
sožalje, podarjeno cvetje, sveče in sv. mase, ter patru Miroslavu za podeljen 
zakrament in lepo opravljen pogrebni obred. Hvala njegovim bivšim in našim 
sodelavcem Eti-Svit, Graditelj-gradbišče Domžale, Veppo-Šmarca, prijateljem 
iz fitness centra Vitafit, pevcem Tunji.škega okteta za ganljivo petje, govorniku 
g. Vahtarju, gasilcem in vsem, ki ste ga tako Številno pospremili na njegovi 

zadnji poti. Vsem še enkrat iskrena hvala za vse. 

Žalujoči: vsi njegovi 

December 1997 

Smrt se izlila v bledo obličje, 
pogled je zaplaval v neznani pokoj. 
Ni več trpljenja, ne bolečine, 
življenje je trudno končalo svoj boj. 

Z A H V A L A 

Po težki bolezni nas je mnogo prezgodaj v 
63. letu življenja zapustil naš dragi mož, 

oče, dedek, sin, brat in stric 

F R A N C Z I B E R T 
i / . Kamnika, Ogrinčeva 12 a 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
znancem, našim sodelavcem in vsem, ki ste"ga imeli radi, za izrečena 
sozalja, izkazano sočutje, podarjeno cvetje, sveče in prispevke za svete 
maše ter spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebej se zahvaljujemo 
dr. Bogdanu Logarju in osebju kliničnega centra v Ljubljani za 
prizadevno zdravniško pomoč, g. župniku za pogrebni obred, pevcem 
Solidarnosti, g. Berlicu in njegovim pevcem ter t robentaču za zapete 

in zaigrane žalostinke. Vsem iskrena hvala! 

Žalujoči vsi njegovi 
Kamnik, november 1997 

SamQPavlic 
s. p. 

vse o dimnikih 
mteL 0609 626 061 

Vse, kar želite vedeti o dimnikih! 
Zastopanje in montaža SCHIEDEL dimnikov. 

Novogradnja, sanacija dimnikov 
in tudi samo svetovanje! 

Vrtanje dimnikov in vstavljanje 
tuljav iz nerjaveče pločevine 

S R E Č N O V L E T U 1 9 9 8 ! 

S T E K L A R S T V O 
H O M E C , V I I I . u l . 9 / a 

t e l . : 7 2 7 - 0 8 9 , 7 1 5 - 7 1 7 

D e l o v n i č a s : 
pon. , tor., č e t . in pet. o d 7 h d o 15 h 

s r e d a o d 7 h d o 17h 

Velika izbira barvnih stekel in ogledal, izdelava 

steklenih vitrin, termopan stekla, zasteklitev z 

okrasnimi letvicami, oprema lokalov, kaljeno steklo... 

Lepe božične praznike in veliko sreče ter uspehov 

v letu '98! 

Noč", ki ne pozna jutra, 
ni tvoja poslednja noč. 
Naselila se je z zvezdami posuta, 
v očeh tvojih dragih, 
vseh, ki si jih ljubil nekoč. 

V S P O M I N 

J A N E Z U B A N I C U 

S o n j a i n J a n e z 

Le delo, skrb, trpljenje 
izpolnjevalo Tvoje je življenje. 
Vse do zadnjega si upal, 
da bolezen s trdo voljo bos ugnal. 
Pa pošle so Ti moči 

1 A 1 in zatisnil trudne si oči. 

Z A H V A L A 

m/M V 59. letu živl jenja nas je zapust i l 

mrnam l jubljeni m o ž , o č e in ata 

F E R D I N A N D B E L E 
Bogatih življenj smrt ne unič i docela, saj za njimi ostanejo sledi 
n j ihovega bivanja, dejanj in s o ž i t j a s s o b i v a j o č i m i . V s e m 
s o r o d n i k o m , pr i ja te l jem, z n a n c e m i n s o s e d o m se i s k r e n o 
zahvaljujemo za spremstvo na njegovi zadnji pot i . Hva la vsem 
in vsakemu posebej za besede s o č u s t v o v a n j a in t o l a ž b e , k i so 
nam lajšale ž a l o s t n e t renutke. Zahval ju jemo se za podarjene 

s v e č e in cvetje, k i je p r e k r i l o njegov prerani grob. 

Ž a l u j o č i : vsi njegovi 

K a m n i k , december 1997 

Praznina, moreča samota, 
povsod, kjer te išče srce! 
A kamor pogledam, 
me spremljajo tvoje pridne roke. 

Z A H V A L A 

V 78. letu življenja nas je zapustila naša 
dobra mama, stara mama in teta 

M A R I J A S M I D O V N I K 
iz Tunjic 

Vsem, ki ste nam v teh težkih dneh kakorkoli pomagali, sočustvovali 
z nami, nam izrekli sožalje, mami podarili cvetje, sveče in za mase 
ter darovali za cerkev, se najiskreneje zahvaljujemo. Še posebej hvala 
Prajzovi mami, g. župniku, pevcem Tunjiškcga okteta, gasilcem in 
govorniku Janezu Pregledu za poslovilne besede, s katerimi je orisal 

mamino življenjsko pot. 

Žalujoči: vsi »jeni 

december 1997 

TRGOVINA 

KL f t S 

Mi M 

M 

K a m n i k , G l a v n i t r g 15 
t e l . : 8 3 1 - 3 9 0 

P r i d i t e k n a m p o p o t i c e i n d r u g e 

d o b r o t e z a p r a z n i k e , s u h o s a d j e , ž i t a , 

k a l č k e i n v s e z a z d r a v o p r e h r a n o . . . 

S p r e j e m a m o n a r o č i l a . 

Želimo vam lepe praznike, 

v novem letu pa zdravja in sreče. 

r L A N E N C V E T 
t e k s t i l n a t r g o v i n a 

M o s t e 7 4 pri K o m e n d i 

želi vsem svojim s t r a n k a m in drugim 

občanom vesel božič in srečno ter 

uspeha p o l n o novo leto 1998 in se 

priporoča tudi v prihodnje. 

^ O b i š č i t e nas o d 9. d o 19. u re , ob s o b o t a h o d 8. d o 1 3 . ure . 

MODNO FRIZERSTVO 

s r n a m 

Milovič Sabina 
Trg talcev 8, Kamnik 

t e l . : 817-353 

ponedeljek, torek 7 h - 1 5 h , sreda, četrtek 1 2 b - 2 0 \ 
petek 7 l , - 2 0 h , sobota zaprto 

Vsem strankam želimo 
lepo praznovanje 

in srečno v letu 1998! 

Ni smrt tisto, k ar nas loči, 
in življenje ni, kar druži nas. 
So vezi močnejSe. 
Brez pomena zanje so razdalje, 
kraj in čas. 

V S P O M I N 

25. decembra bo minilo deset let, odkar 
nas je zapustila nasa dobra mama in stara 

mama 

M A R I J A K R I Z M A N 
rojena Gašperlin z Mlake 

Cvetje, ki ti ga prinašamo, in svečke, ki j ih prižigamo, so izraz naše 
ljubezni do tebe. Vsem, ki se je še spominjale in postojite ob njenem 

grobu, iskrena hvala. 

Sin Vido z družino 

Mlaka pri Komendi, december 1997 

Kdor v mislih svojih dragih 
živi - ni umrl, 
umrl je samo, 
kdor je pozabjten! 

Z A H V A L A 

Z a vedno je zaspala naša draga mama 

C I L K A F L E R I N 
roj. Lombergar 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
znancem in sodelavcem za pisna in ustna sozalja, darovano cvetje, 
sveče in spremstvo na njeno zadnjo pot. Zahvaljujemo sc osebju 
Instituta G o l n i k , doc. dr. Š u š k o v i č u za skrb in nego; C i r i l u 
M e r č u n u za o b č u t e n e besede slovesa, patru M a r k u za lepo 
opravljen pogrebni obred, pevcem in t r o b e n t a č u za ža los t inke in 
p r a p o r š č a k o m za zadnji pozdrav. Še enkrat p r i s r čna hvala vsem, 

ki ste kadarkoli in karkol i stori l i dobrega za mojo mamo. 

S i n Janez z druž ino 

Kamnik , Č r n u č e , november 1997 

Z A H V A L A 

O b b o l e č i i zgubi n a š e drage sestre i n 
tete 

I V A N K E G R I L J C 
i z Z a k a l a 9 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodn ikom, sosedom, prijateljem 
i n znancem za i z r e č e n e besede sozalja, za da rovano cvetje, 
s v e č e , za svete m a š e in spremstvo na njeni zadnji pot i . H v a l a 
gospodu ž u p n i k u T o n e t u B e r č a n u za lep pogrebn i o b r e d in 
pevcem z a zapete ž a l o s t i n k e . H v a l a tud i p a t r o n a ž n i sestri 
R o m a n i P o l j a n š e k z a d o l g o l e t n o n e s e b i č n o p o m o č . V s e m 

skupaj še enkrat iskrena hvala. 

V s i njeni 

Tunj ice , Slovenj G r a d e c , K a m n i k , november 1997 

mm 



k ^ č n a 
TIP T O P , T I T A N M E R K U R IN D I S K O N T 

V a m v m e s e c u d e c e m b r u p r i p r a v l j a j o p o s e b n o a k c i j o 

k o z a r c e v z a š a m p a n j e c 

B O Z I C r i O N O V O L E T N A 

A K C I J A ! 

V V S E H Ž I V I L S K I H P R O D A J A L N A H IN D ISKONTU N A 
P E R O V E M V A M N U D I M O : 

P E N E Č E V I N O J E R U Z A L E M 7 5 3 , 0 0 V I N O MERLOT, 0,751 297,10 

C O C K T A , 1,5 1 153,50 V I N O MUŠKAT OTONEL , 0,751 325,00 

Č O K O L A D A M L E Č N A M O K A POSEBNA B E L A 1 kg 78,00 

Z L E S N I K I , 3 0 0 g 3 6 0 , 9 0 K A V A MLETA BAR, 100 g 166,30 

POMARANČNI NEKTAR SOK FRUCTAL 145,80 M A J O N E Z A HELLMAN'S , 630 g 510,40 

SOK ČRNI RIBEZ F R U Q A L 192,70 O U E RASTLINSKO, 11 196,00 

BELLE D U J O U R FRUCTAL 1.232,90 ČOKOLADNE NAPOL ITANKE , 5 0 0 g 546,00 

MEŠANO S A D N O ŽGANJE , 11 993,60 OLIVE ZELENE E T A 340 g 321,80 

V I N O RUMENI MUŠKAT, 0,751 667,00 ŠAMP IN JONI V KISU E T A 340 g 364,60 

V I N O M A L V A Z I J A 0,751 472,90 K O M P O T A N A N A S KOŠČKI, 825 g 195,70 

V I N O ROSE, 0,751 371,20 PERSIL GREEN POWER, 3,6 kg 958,00 

V I N O LAŠKI RIZLING, 0,751 297,10 

Z A K O M P L E T K O Z A R C E V B O S T E O D Š T E L I L E P l . 2 0 0 S I T 1 

Q 

P O H I Š T V O , K ran j ska c. 1/b, » 8 1 6 - 2 9 6 

V A M P O N U J A V R O Č E C E N E V Z I M S K I H D N E H 

V S E D O 3 1 . 1 2 . 1 9 9 7 ! 

• J e d i l n i c a n a t u r s m r e k a z a 6 4 . 9 9 0 S I T 

• P r e d s o b a h r a s t 

• R e g a l z a d n e v n o s o b o 

• K o t n a g a r n i t u r a 

In še in še... 

3 3 . 9 9 0 S I T 

6 2 . 9 9 0 S I T 

8 1 . 9 9 0 S l T j l 

Zadnje dni v letu bomo naše kupce nagradili 
z drobno pozornostjo! 

D e ž u r s t v o v D E C E M B R U : 

VSE PRODAJALNE KOČNE B O D O V D E C E M B R U OB SOBOTAH ODPRTE DO 17. URE. Dežurne prodajalne M A R K E T K R A N J S K A , M A R K E T B A K O V N I K IN M A R K F . T K O M E N D A so ob 
sobotah odprte do 19.30. 
OB NEDELJAH B O D O O D 7. D O 11. U R E O D P R T E T R G O V I N E M A R K E T K R A N J S K A (814-916), M A R K E T B A K O V N I K (811-500), M A R K E T K O M E N D A (841-139), M O T N I K (848-102), L A Z E 
(847-012) in S R E D N J A V A S (832-908). 
25. 12. SO V S E P R O D A J A L N E ZAPRTE - 26. 12. SO V S E ŽIVILSKE P R O D A J A L N E IN DISKONT O D P R T E DO 11. URE - 31. 12. SO O D P R T E V S E P R O D A J A L N E IX) 17. URE. 

S L E D I T E M A R K A C I J I - O B I Š Č I T E K O Č N O 

Bistro in prenočišča 
pistrica r 

Kamnik, Prešernova 14/c, tel.: 817-330 * 
Vsak dan vam nudimo štiri vrste malic po 450 SIT. 
Večji kolektivi lahko naročijo redno malico za vsak dan. Po 
dogovoru jo tudi dostavimo. 
Za vase poslovne partnerje in prijatelje imamo na voljo tudi prenočišča 
z zajtrkom. Sobe so sodobno opremljene, s kopalnico, telefonom, TV. 

Želimo lepepraznike in uspešno 1998! 

V D E C E M B R I SE 
l G O D N E J Š E C E N E V O Z I L ! 

r o ž a n a a 
P O O B L A Š Č E N I T R G O V E C I N S E R V I S V L A H O V Č A H 

U N O 1.0 IE 5V 
PUNTO 55S 
PUNTO 75 SX 
BRAVO 1.4 I2V SX 
BRAVA 1.4 12V SX 
M A R E A VVEEKEND 1.8 I6V E L X 
D U C A T O M A XI 2.5 TDI 
SCUDO KOMBI 19 T D 

DOBAVA TAKOJ! 

RABLJENA VOZILA: 

UNO 1.0 iE. KAT. 45 K M , 5 vrat, 
temna stekla. 4 vzglavniki 
P O N U D B A M E S E C A ! 
12.490 D E M - 690 D E M C E N E J E 

Vsem cenjenim strankam in 

občanom želimo prijeten 

božič in srečno novo leto '93 

FIAT Uno 45, I. 94. FIAT Tempra l.6i E. I. 91. FIAT Panda C L X , I. 95, 
Lada Samara 1300. I. 93. 

KREDITI DO 5 LET! LEASING! STARO ZA NOVO! 

INŽENIRING Z A V A R S T V O PRI D E L U , POŽARNO V A R N O S T , 
E K O L O G I J O IN K A K O V O S T 

Vsem obrtnikom, podjetnikom in ostalim poslovnim 
partnerjem ter občanom želim prijetno božično 

praznovanje. 
Obenem pa varno, kakovostno, zdravo in uspešno 

novo leto 1998! 
Potok pr i Komendi 3b, 1218 Komenda, teL/faka 061/841-479, 842-408 

L i b r e s b i r o - r a č u n o v o d s k e s t o r i t v e 

Obrtnikom in podjetjem za vse dejavnosti po konkurenčnih cenah nudimo 
računovodske stori t vi: glavna knjiga, saldakonti, obračun plač, obračun 
proizvodnje, osnovna sredstva, vse evidence in bilance ter poročila i/, 
naslova deviznega poslovanja itd.; 
svetovanje s področja davčne zakonodaje: zakon o davčnem postopku, 
zakon o dohodnini; 
informacijske rešitve / vso programsko opremo in šolanjem kadra. 
Tel. 041-668-907, 061-811-817, 061-140-21-20, 041-703-770 

hAmtt 40, tel.: 064/421 193, aks: 064/421 021 

C A L C I T 

Voščimo veeei \?ož\6 

in erečno 

novo letol 

H V A L A Z A 
D O S E D A N J E 

Z A U P A N J E IN 
D O B R O D O Š L I TUDI V 

LETU, KI PRIHAJA. 

ŽELIMO VAM VESELE 
BOŽIČNE PRAZNIKE 

TER ZDRAVO IN 
USPEŠNO LETO'98. 

tsOj 

A v t o C a r d . o . o . 
S v e t č e v a 1 , M e n g e š 

V 
RENAULT 
. AVTO 
ŽIVLJENJA 

1 

O P R 6 M R M e n g e š , tel.: 061/737-006 
TCHNIKfl M e n g e š , tel.: 061/737-147 

* e M o © o č e i l | \ c * ° ° o č e 

Veselimo se vašega oBiska 
in vam ob tej priliki 
telimo vesel Božič 
in tolikp sreče v novem letu, 
dajo Boste lahkp 
delili tudi z drugimi! 

Nagrajevanje zvestobe. 
V Kovinotehni ves čas mislimo na svoje kupce. Odločili smo se, da njihovo zvestobo 
Se posebej nagradimo. Zato smo 1. decembra pričeli z izdajanjem Kartice Kovinotehne, 
katere imetniki bodo deležni različnih popustov in ugodnosti v Kovinotehninih 

i V prodajnih centrih in specializiranih trgovinah po vsej Sloveniji. 
Tudi za naše poslovne partnerje. 
Ker so zaposleni v vašem podjetju tudi kupci v Kovinotehninih prodajnih enotah, vam 
vznak dobrega poslovnega sodelovanja predstavljamo prvo ugodnost, ki jo bodo deležni 

En dan vse zastonj! * i m e t n i k i K a r l i c e Kminotehne-
Od 1. decembra letos do 28. februarja /998, .smo v Kovinotehni za imetnike kartice pripravili akcijo z naslovom »En dan vse zastonj«. Akcija se bo odvijala 
pod preprostimi pravili. Prvo sredo v mesecu bo posebna komisija javno izžrebala en dan v preteklem mesecu. Za imetnike Kartice Kovinotehne, ki bodo 
račune poravnali takoj, bo izžrebani dan tisti, ko je bilo zanje vse zastonj. Tem kupcem bomo v Kovinotehni v obliki darilnih bonov povrnili vrednost 
blaga, nakupljenega v naših prodajnih enotah na izžreban dan. Bone bodo kupci lahko uporabili za bodoče nakupe v naših trgovinah. Od zneska bomo 
odšteli 15% povprečnega prometnega davka. Izžrebani dan bo objavljen v osrednjih slovenskih dnevnikih, kupce pa bomo obvestili tudi po pošti. 
Kako do Kartice Kovinotehne? 
Prijavni obrazec dobite v vsaki prodajni enoti Kovinotehne po vsej Sloveniji. 
To Se ni vse! 
S kartico bodo imetniki po zaključku akcije »En dan vse zastonj« deležni različnih popustov in ugodnosti, o čemer bomo svoje kupce redno in pravočasno obveščali. 
Nemogoče je mogoče. 
V Kovinotehi se tako pripravljamo na utrditev položaja tudi s pomočjo nagrajevanja zvestobe svojih kupcev. S sistemom Kartice Kovinotehne jim bomo 
našo ponudbo lahko še bolj približali, hkrati pa jim nudili razne ugodnosti in storitve, ter tako dokazali, da je nemogoče v Kovinotehni res mogoče. 


